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Blokady Bolimowskiej
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Łódź�|�Surowe�wyroki�dla�zabójców�Mirona�b.�

ON WINIEN, 
ONA TEŻ
Wczoraj, w środę, 
11 września przed Sądem 
Okręgowym w Łodzi 
zapadł wyrok w głośnej 
sprawie zabójstwa 
41-letniego Mirona B., 
do którego doszło 
w nocy 26/27 listopada 
2017 roku w jego domu 
przy ulicy Cegielnianej 
w Łowiczu.

Sprawa od początku bulwerso-
wała opinię publiczną, ponieważ 
Miron B. był przez kilka tygodni 
intensywnie poszukiwany przez 
policję, której pomagała straż. 
Jego ciało ze śladami morder-
stwa zostało znalezione w Łodzi, 
w wynajętym garażu w styczniu 
ubiegłego roku. Dopiero w lutym 
prokuratura to ujawniła. Wkrótce 
w sprawie zatrzymani zostali żona 
zamordowanego Marzena B. i jej 
kochanek Mariusz S. Oboje usły-
szeli zarzut zabójstwa, do którego 
dopuścili się działając wspólnie 
i w porozumieniu.  

Wyrok ogłosił przewodniczący 
składu sędziowskiego Piotr Wzo-
rek. Sąd uznał Mariusza S., win-
nym tego, że działając w zamiarze 
ewentualnym pozbawienia życia 
Mirona B., używając wobec niego 

paralizatora, bijąc go i uciskając 
jego szyję, doprowadził do jego 
zgonu w wyniku gwałtownego 
uduszenia. Za czyn ten Sąd skazał 
Mariusza S. na 25 lat pozbawienia 
wolności. 

Współoskarżoną Marzenę B. 
sąd uznał winną w zakresie dzia-
łania w zamiarze udaremnienia 
postępowania karnego poprzez 
usunięcie śladów krwi z mebli, 
podłogi, a także udostępnienia 
Mariuszowi S. Samochodu celem 
wywiezienia przez niego zwłok 
Mirona B., za co skazał ją na 4 
i pół roku pozbawienia wolności. 
Ponadto sąd orzekł od Mariusza S. 
nawiązkę na rzecz syna zamordo-
wanego w kwocie 50 tys. zł.

Wyrok nie jest prawomocny. 
Stronom przysługuje prawo do 
apelacji. 

Przypomnijmy, że proces roz-
począł się 8 maja, zakończył – 
5 września. W czasie śledztwa, 
jak i podczas przewodu sądowe-
go, żadne z oskarżonych, kon-
sekwentnie nie przyznało się do 
winy, a ich zeznania były rozbież-
ne.  str.�2

Z�pełną�premedytacją�
wysprzątała�mieszkanie�
tak�dokładnie,�
że�pierwsza�ekipa
z�KPP�w�Łowiczu,
która�się�pojawiła�u�niej�
domu�–�jak�to�określił�
prokurator�„wstyd�
przyznać”�–�nie�znalazła�
żadnych�śladów.�
tak�nie�działa�się�
w�panice,�tak�działa�
ktoś,�kto�jest�na�to�
przygotowany
i�ma�to�zaplanowane.

Don Giovanni
przegrał z deszczem
–�ale�i�tak�wygrał.�str.�16

Łowicz�|�czas�na�odejście�od�modelu�opartego�na�taniej�pracy?

Premier Morawiecki w Agros Nova
Mateusz Morawiecki, 
po raz trzeci odkąd objął 
stanowisko premiera RP, 
odwiedził Łowicz
10 września. Tym razem 
oglądał rozbudowywany 
i modernizowany zakład 
Agros Nova, należący
do spółki Maspex.

Głównym tematem wizyty 
w kilku miejscach województwa 
łódzkiego był rozwój Łódzkiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej 

i ogólnie przedsiębiorczość w tym 
regionie. Wewnątrz nowej hali 
produkcyjnej zakładu Agros Nova 
szef rządu wziął udział w konfe-
rencji prasowej razem z prezesem 
i współwłaścicielem Maspexu 
Krzysztofem Pawińskim.

Po zwiedzeniu zakładu premier 
Morawiecki powiedział, że Ma-
spex jest doskonałym przykładem 
polskiej fi rmy, która jest już mar-
ką nie tylko w skali ogólnokrajo-
wej, ale też europejskiej. Z preze-
sem Maspexu rozmawiał m.in. 
o propozycjach usprawnienia 
i uproszczenia kontaktów między 

przedsiębiorcami a urzędem skar-
bowym. 

Wystąpienie premiera dotyczy-
ło jednak głównie fi rm małych 
i średnich, odnosiło się do ostat-
niej propozycji rządu, co do dal-
szego podwyższania płacy mini-
malnej w całym kraju. Premier 
potwierdził, że od przyszłego roku 
miesięczne wynagrodzenie mi-
nimalne brutto będzie wynosiło 
2600 zł, a od 2021 roku wzrośnie 
do 3.000 zł (jeśli po wyborach 
nie dojdzie do zmiany władzy). 
Celem jest osiągnięcie poziomu 
4.000 zł w 2023 r.�� str.�14

Gm.�Nieborów�|�Konserwator�się�wycofał

Otwarta droga do inwestycji
Konserwator Zabytków 
Aleksandra Stępień 
podpisała 2 września 
decyzję umarzającą 
postępowanie ws. wpisania 
do rejestru zabytków 
historycznego układu 
urbanistycznego Arkadia – 
Nieborów. Ma to ogromne 
znaczenie, uwalnia bowiem 
właścicieli posesji od 
kłopotliwych uzgodnień 
z urzędem.

O trwającym postępowaniu pi-
saliśmy jesienią 2018. Zgodnie 
z prawem, jego wszczęcie i proce-
dowanie ograniczyło swobodę in-
westorską właścicieli na obszarze, 
który miał być wpisany do rejestru 
zabytków – był to pas obejmują-
cy część posesji wzdłuż Alei Le-

gionów oraz wzdłuż starego oraz 
obecnego odcinka drogi krajowej 
nr 70, od Nieborowa do Arkadii. 
Na terenie tym nie można było, 
bez wcześniejszego, uzgodnienia 
z Wojewódzkim Urzędem Ochro-
ny Zabytków w Łodzi przeprowa-
dzić jakiejkolwiek inwestycji, od 
tynkowania i malowania elewacji 
domu, po budowę nowych obiek-
tów.

Postępowanie wszczęto w 2017 
roku na wniosek Stowarzysze-
nia „Dziedzictwo Nieborowa”, 
które chciało poprzez wprowa-
dzenie ochrony, uchronić przed 
degradacją krajobraz i historycz-
ny układ przestrzenny związany 
z posiadłościami radziwiłłowskimi 
w Nieborowie i Arkadii. Infor-
macja o procedowaniu wniosku 
i ograniczeniach z tego wynika-
jących wywołała liczne protesty 
wśród mieszkańców.

24 lipca br. stowarzyszenie 
skierowało wniosek o umorze-
nie postępowania, uzasadniając 
to, zbyt wieloma ograniczeniami 
jaki spłynęły na właścicieli nie-
ruchomości. Dzień później łódz-
ki konserwator zabytków wszczął 
procedurę zmierzającą do speł-
nienia tego wniosku, podkreśla-
jąc, że materiał jaki zebrano te 
tej pory dowodzi, iż nie leży to 
w sprzeczności z interesem spo-
łecznym. Procedura trwała kilka 

tygodni. Na szczęście dla sprawy, 
nikt się nie sprzeciwił zamiarowi 
umorzenia postępowania, inaczej 
wrócono, by do procedowania 
wcześniejszego wniosku. Decyzja 
z 2 września ma rygor natychmia-
stowej wykonalności. 

– To dobra wiadomość – po-
wiedział wójt gminy Nieborów 
Jarosław Papuga. – Odblokowuje 
nam kilka inwestycji np. budowę 
ścieżki rowerowej z Nieborowa 
do Zygmuntowa wzdłuż dawnej 
dk 70, na co gmina dostała prze-
szło 600 tys. zł środków unijnych. 
Ale także wykonanie wodociągu 
w jednej z ulic przylegających do 
dawnej dk 70. Decyzja o umorze-
niu sprzyja też Muzeum w Niebo-
rowie i Arkadii, które poważnie 
myśli o pracach konserwatorskich 
wielu obiektów w Nieborowie 
i w parku w Arkadii. Ułatwi też 
przeprowadzenie prac remonto-
wych elewacji zabytkowego ko-
ścioła w Nieborowie, na co para-
fi a pozyskała pieniądze z Urzędu 
Wojewódzkiego.   tb

Konferencja�prasowa�w�nowej�hali�produkcyjnej�„Agros�nova”.�
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Gminy�Nieborów�i�Bolimów�|�ASf�

Strefa ochronna 
ponownie rozszerzona

Decyzją Komisji Europejskiej 
rozszerzono 4 września strefę 
ochronną obszaru uznanego za 
zagrożony wirusem afrykańskie-
go pomoru świń (ASF) – zgod-
nie z wytycznymi objęła ona teren 
gmin Bolimów i Nieborów. Mie-
siąc wcześniej strefa została roz-
szerzona o gminy Kocierzew Płd., 
Chąśno i część gminy Łowicz, co 
wywołało ostry protest hodowców 
trzody z ich terenu. 

Wójt gminy Nieborów Jarosław 
Papuga powiedział nam, że na te-
renie tej gminy działa około 20 
hodowców. W gminie Bolimów 
– jak powiedział zastępca wójta 
Patryk Kołosowski – ilość hodow-
ców jest podobna jak u sąsiadów, 
a pogłowie szacuje się na ponad 
tysiąc sztuk. Gmina w porozu-
mieniu z Powiatowym Inspekto-

rem Weterynarii w Skierniewi-
cach koncentruje się aktualnie na 
akcji informacyjnej wśród miesz-
kańców i hodowców, tak aby skło-
nić ich do poważnego traktowania 
zagrożeń i stosowania bioasekura-
cji, zwłaszcza, że zaczyna się se-
zon na grzyby i mieszkańcy mogą 
wirusa przywlec do gospodarstwa 
na butach. Gminy czekają na de-
cyzję wojewody łódzkiego o prze-
czesywaniu terenu gminy pod ką-
tem obecności martwych dzików. 
Wezmą w niej udział myśliwi, 
druhowie OSP oraz prawdopo-
dobnie żołnierze Wojsk Obrony 
Terytorialnej.

Na sesji Rady Gminy Bolimów 
23 września o ASF będzie mówił 
pracownik PIW Skierniewice. Za-
proszeni są nią wszyscy hodowcy 
trzody z tego terenu.  tb
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dokończenie�ze�str.�1
W ostatniej chwili oskarżony 

i jego pełnomocnik składali jesz-
cze wnioski dowodowe – pierw-
szy dotyczył grypsów, które Ma-
riusz S. otrzymał w areszcie. Z ich 
treści wynikało, że autorką miała 
być Marzena B., która m.in. na-
mawia go, aby w sądzie potwier-
dził jej wersję, a jej adwokat resz-
tę „załatwi”. Miał otrzymać za to 
gratyfi kację. Adwokat wniosko-
wał o zbadanie pisma i ustalenia, 
kto jest autorem grypsów i na czy-
je polecenie zostały one spisane. 
Mariusz S. na żadnym z nich nie 
rozpoznał pisma Marzeny B. �

Drugi wniosek – o badanie wa-
riografi czne – złożył sam oskarżo-
ny. Jego zdaniem tam można by-
łoby wykazać, kto z oskarżonych 
mówi prawdę. 

Sąd odrzucił oba wnioski uza-
sadniając, że ustalenie autora 
grypsów – jeśli nawet będzie moż-
liwe – nie będzie miało znaczenia 
dla rozstrzygnięcia sprawy i nie 
wyjaśni przebiegu zdarzeń. Co do 
wariografu argumentował, że on 
również nie ustali wiarygodności 
zeznań współoskarżonych. 

Na koniec zapowiedział moż-
liwość zmiany kwalifi kacji czynu 
Marzeny B. na 2 odrębne prze-
stępstwa – z art. 166 par. 1 kodek-
su karnego, który mówi o tym, 
że osoba, która nie udzieli pomo-
cy człowiekowi w bezpośrednim 
niebezpieczeństwem utraty życia 
albo ciężkiego uszczerbku pod-
lega karze pozbawienia wolno-
ści do lat 3 oraz 239 par. 1 – który 
mówi m.in. o tym, że osoba, która  
utrudnia lub udaremnia postępo-
wanie karne, pomagając sprawcy 
przestępstwa, zaciera ślady prze-
stępstwa, podlega karze pozba-
wienia wolności od 3 miesięcy do 
lat 5.

Na tym wspomnianego 5 wrze-
śnia przewód przewód sądowy za-
kończył się. 

Prokurator: oskarżona 
też jest winna 
morderstwa  
W swojej mowie końcowej 

prokurator poparł wniesiony akt 
oskarżenia. Jego zdaniem postę-
powanie przed sądem dowiodło 
tezy, że Marzena B. i Mariusz S. 
wspólnie i w porozumieniu zabili 
Mirona B., choć przed sądem pro-
wadzili spór. – Która z wersji jest 
wiarygodna? Prokurator uznał, że 
Marzena B. dążyła do umniejsze-
nia swojej winy, dlatego żeby do-
brze ocenić jej udział, nie wystar-
czą jej wyjaśnienia, ale materiał 
dowodowy, który jasno pokazuje 
co się stało. 

Dalej wymieniał: motyw 
zbrodni – który jest jasny i klarow-
ny i aż „aż bije po oczach”. Ten 
motyw miała tylko Marzena B. 
, która prowadziła spór z mężem 
o rozwód, o opiekę nad dzieckiem 
i o majątek. Mariusz S. był w tym 
sporze osobą aktywną i bezpo-
średnio zaangażowaną. – Morder-
stwo – mówiąc nieładnym języ-
kiem – przyniosło im korzyści, bo 
dążyli do tego, aby Miron B. uzna-

ny był jako zaginiony, odpadłby 
rozwód, powstały korzyści mająt-
kowe – wymieniał prokurator. 

Druga sprawa to ciało ofi ary – 
w jakim stanie zostało znalezio-
ne, jakie rzeczy przy nim były, 
w co ofi ara była ubrana. Miron 
B. był w piżamie, co oznacza, 
że albo przygotowywał się do 
do snu albo spał. Wszystko co 
przy nim znaleziono, pochodzi-
ło z jego domu, w którym miesz-
kał z żoną Marzeną B. Kołdra, 
w którą był owinięty pochodzi-
ła z jego domu, worek foliowy – 
również był taki, jakie używane 
są w Łowiczu. Prokurator pod-
kreślał też, że miejscem zbrodni 
nie było miejsce publiczne, gdzie 
każdy ma może przyjść i na-
paść. To się stało w domu ofi ary, 
w nocy – dostępu do niego nie 
miał nikt inny niż tylko osoba, 
z którą mieszkał, bo przecież śla-
dów włamania do domu nie było. 

– Jak w domu znalazł się na-
pastnik? Trudno wyobrazić sobie, 
by ktoś wpuścił w nocy do domu 
obcą osobę. Decyzją Mirona B. 
oskarżony Mariusz S., nie znala-
złby się tam – przecież byli skon-
fl iktowani.        

Co do przyczyn śmierci, to 
śmierć nastąpiła z udziałem osób 
trzecich. Ofi ara była obezwład-
niona, bita i duszona. Owinięta 
w kołdrę i worek foliowy, któ-

ry został związany liną, na któ-
rej były ślady DNA Mariusza S. 
Wiadomo kiedy doszło do prze-
stępstwa, ponieważ bezpośredni 
świadek, z fi rmy, w której praco-
wał S. zeznał, o której godzin stra-
cił z nim kontakt. Siostra Mirona 
B. też zeznała, kiedy ostatni raz 
rozmawiała z bratem. Monitoring 
na budynkach i stacjach paliw za-
rejestrował, kiedy Mariusz S. po-
jechał do domu B. i kiedy wracał 
do domu.    

kochankowie byli tego 
dnia w stałym kontakcie 
Elementami tej układanki są też 

zabezpieczone od operatora SMS 
oskarżonych, wiadomości wysy-
łane przez komunikator oraz wy-
kaz połączeń. Wynika z niego, 
że oboje byli w stałym kontakcie 
w dniu zabójstwa i następnego 
dnia. Mariusz S. 26 listopada wy-
syłał do Marzeny B. kilkakrotnie 
pytania o to, czy jej dziecko śpi. 
Ona go informowała, że mąż oglą-
da kabaret, potem, że poszedł do 
garażu, a około godz. 1 w nocy – 
że śpi. Ona odpisała mu: Kocham 
cię. W tej chwili on ruszał ze stacji 
paliw przy dk 92...

Prokurator zauważył też, że 
zeznania Mariusza  S. składane 
w postępowaniu przygotowaw-
czym są rozbieżne z aktem oskar-
żenia. W momencie, gdy na sali 
sądowej zorientował się, jaki ma-
teriał dowodowy został zgroma-
dzony, próbował się ze swoimi 
zeznanymi jakoś w niego „wpa-
sować”, tworząc swojego rodzaju 
legendę. To, co mówił było całko-
wicie sprzeczne z zeznaniami Ma-
rzeny B. Nic nie potwierdza tezy, 
że feralnego dnia był z nią umó-
wiony na stacji paliw i czekał, a 
ona się spóźniała, chodziło o jakąś 
naprawę jej samochodu. 

Sugerowanie, że była jeszcze 
inna osoba, z którą Marzena B. 
była blisko i to ona mogła to zro-
bić – jest o tyle niewiarygodna, że 
nie ma na nią żadnych dowodów. 
– Z nikim innym nie była w kon-
takcie i wątpliwe jest, aby sama 
mogła dokonać tego czynu, choć-
by ze względu na brak przewagi 

fi zycznej. Poza tym w korespon-
dencji obojga są wyznania miło-
ści i słowa pieszczotliwe, a tych by 
nie było, gdyby Mariusz S. miał 
podejrzenia, że ona prowadzi nie 
tylko drugie. ale i trzecie życie.  

W wystąpieniu tym prokura-
tor uznał, że zeznania Marzeny 
B. są częściowo wiarygodne. Ge-
neralnie starła się ona umniejszyć 
swoją winę, co po ludzku moż-
na zrozumieć. Ale trzeba zwrócił 
uwagę, że zabójstwo ją nie zasko-
czyło, ona nie przeciwstawiała się 
temu, co się działo u niej w domu. 
Tyko ona mogła wpuścić Mariu-
sza S. do domu i tylko ona miała 
interes w zakończeniu sporu z mę-
żem. Znamienne w jej zachowa-
niu było to, że po przestępstwie, 
z pełną premedytacją wysprząta-
ła mieszkanie tak dokładnie, że 
pierwsza ekipa z KPP w Łowiczu 
która się pojawiła u niej domu – 
jak to określił prokurator „wstyd 
przyznać” – nie znalazła żadnych 
śladów. – Tak nie działa się w pa-
nice, tak działa ktoś, kto jest na to 
przygotowany i ma to zaplanowa-
ne – mówił.      

Ponadto Marzena B. mataczyła 
w postępowaniu, próbując je skie-
rować na fałszywe tory. Mówiła, 
że nie wie, gdzie jest jej mąż, ale 
mieli się pojawić jacyś Ukraińcy, 
którzy mu grozili, ponieważ miał 
u nich długi. 

Po zabójstwie pisała do ko-
chanka SMS. Z korespondencji 
tych dwojga wynika że planowa-
li wspólną przyszłość i nie byli 
w konfl ikcie, tymczasem Marze-
na B. przed sądem utrzymywała, 
że była przerażona tym, co zrobił 
Mariusz S. W ocenie prokurato-
ra nie ma uzasadnienia teza, że 
Marzena B. była manipulowana 
przez Mariusza S. Podobnie wer-
sja o kłótni z mężem, który miał 
ją pobić i to sprowokowało Ma-
riusza S. do działania – które za-
kończyło się zabójstwem. Twier-
dzenie oskarżonej, iż nie widziała 
momentu śmierci męża jest na-
iwne, ponieważ jeśli obezwład-
niony mąż, owinięty w kołdrę 
i worki foliowe jest wywożony 
z domu w bagażniku, to czego 

ona się spodziewała, że jej kocha-
nek, który rzuca słowa: „Koledzy 
z zachodu się nim zajmą!” zapo-
wiada, że  wywiezie go do szpita-
la? Po czym dodał, że nawet jeśli 
zgon Mirona B. nastąpił w ba-
gażniku auta, to jego żona na to 
wszystko się godziła. 

Na koniec zauważył, że ofi ar 
tej zbrodni jest więcej. Nie tylko 
został zabity Miron B., ale jego 
dziecko zostało osierocone, bo 
ojca nie ma, a z matką też długi 
czas nie będzie miało kontaktu. 
Ofi arą jest też dziecko Mariusza 
S., które pośrednio traci ojca. 

Podsumowując – zbrodnia zo-
stała popełniona umyślnie, z pre-
medytacją, a oskarżeni nie liczy-
li się z konsekwencjami, dlatego 
dla obojga prokurator żąda  po 25 
lat pozbawiania wolności. Dodat-
kowo pokrycia kosztów procesu 
oraz od oskarżonej 10 tys. zł na-
wiązki na rzecz ofi ar przestępstw, 
od oskarżonego – 50 tys. zł na 
rzecz osieroconego syna ofi ary.

Od pierwszej strony akt 
wiedziałem, 
co się stało
Pełnomocnik Emilii K. – czy-

li siostry Mirona, (która w po-
stępowaniu była oskarżycie-
lem posiłkowym) mówił, że od 
pierwszej strony akt sprawy wie, 
co się stało. Rodzinę B. miał oka-
zję poznać wcześniej, ponieważ 
był pełnomocnikiem Mirona B. 
w jego sprawie rozwodowej. 

Właśnie na sprawie rozwodo-
wej Marzena B. przyznała się do 
zdrady i na swojego męża wyla-
ła – jak to ujął – wiadro pomyj za 
to, że on nie zgodził się na roz-
wód bez orzekania winy. Miron 
B. uzyskał zgodę sądu na naprze-
mienną opiekę nad synem. Cie-
szył się z tego. Marzena B. nie ak-
ceptowała tego. 

Konfl ikt małżonków rozgry-
wał się o opiekę nad synem i po-
dział majątku. Miron B. miał być 
zdeterminowany w walce o syna, 
ale też spokojny o to, że sąd wyda 
sprawiedliwy wyrok. Gdy znik-
nął, dla jego pełnomocnika na 
sprawie rozwodowej jasne były 
słowa Marzeny B., która miała po-
wiedzieć do siostry i mamy Miro-
na, że nigdy nie zobaczą swojego 
brata i syna. 

W swoim wystąpieniu mówił 
też o tym, że na sprawie rozwodo-
wej B. zobowiązali się, że nie będą 
wpuszczać obcych osób do domu. 
Stało się to po tym, jak Miron B. 
powiedział, że żona sprowadza do 
domu kochanka i on czuje się za-
grożony.  

Ironicznie pełnomocnik powie-
dział, że Marzena B. miała prawo 
się zakochać, a jak głębokie jest to 
uczucie widać było na sali sądo-
wej, gdy kochankowie nawzajem 
się oskarżali. 

Podobnie jak prokurator, za-
uważył on, że Marzena B. miała 
interes w „zniknięciu” męża i tyl-
ko ona mogła wpuścić napastnika 
do domu. Nikt z zeznających nie 
stwierdził przecież, żeby w domu 
B. było w zwyczaju nie zamyka-

nie furtki czy drzwi, a z oskarżo-
nych – że o 2 w nocy w dniu za-
bójstwa ktoś zadzwonił do drzwi. 

W jego ocenie w zdarzeniu 
tym Marzena B. co najmniej po-
mogła, jest więc współsprawcą. 
Natomiast wersja Mariusza S. 
o trzecim mężczyźnie w życiu 
Marzeny B. jest wymyślona na 
potrzeby postępowania i niewia-
rygodna. Zgromadzone materiały 
temu przeczą. 

to tylko poszlaki
Adwokat Mariusza S. wno-

sił o uniewinnienie jego klienta, 
argumentując, że proces jest po-
szlakowy, a poszlaki tylko pozor-
nie układają się w całość. Według 
niego nie ma bezpośrednich do-
wodów na to, że to Mariusz S. był 
tego dnia w domu rodziny B. i do-
puścił się zbrodni.

Do poszlak tych zaliczył zapi-
sy monitoringu, który tylko za-
rejestrował samochód oskarżo-
nego i jego sylwetkę na stacji 
paliw przy dk 92 w Łowiczu, który 
w dniu zabójstwa stał tam kilka 
godzin. Potem widać pojazd po-
dobny do auta Mariusza, jak wraca 
do domu. ale da się przecież wy-
kluczyć jego udział w zdarzeniu 
w domu B.  

Pas, w który zawinięte było cia-
ło Mirona B. – zakupił Mariusz S. 
i wyjaśnił w postępowaniu, komu 
go dał. Wynajęty w Łodzi garaż 
miał monitoring, o czym była in-
formacja  w ogłoszeniu o wynaj-
mie, więc ktoś planujący zbrodnię 
na pewno ominąłby to ogłosze-
nie, bo musiałby planować sobie 
wszystko z dużym wyprzedze-
niem. 

Podobnie próbował wytłuma-
czyć zakup paraliazatorów, któ-
rymi według oskarżonej miał być 
rażony Miron B. Ktoś, kto planuje 
zabójstwo nie pozostawiłby urzą-
dzeń tak, aby mogły być odnale-
zione ani dokumentów na to, że 
zostały kupione kilka dni wcze-
śniej. W jego ocenie motyw mo-
gła mieć Marzena B. – choć w 
perspektywie rozwodu, który miał 
nastąpić kilka dni później, to rów-
nież wątpliwe. Wiadomości SMS 
nie wskazują na to, aby Mariusz S. 
coś planował i miał w tym jakiś in-
teres. Bezpośrednio po zdarzeniu 
żył tak, jak wcześniej. Poszedł na 
policję (w innej sprawie) i zacho-
wywał się normalnie. – Sprawca 
zabójstwa tak się nie zachowuje – 
mówi prawnik. Gdy Marzena B. 
informuje go, że została wezwana 
na policję, utrzymuje z nią nadal 
kontakt, a gdyby był zabójcą, to 
powinien go raczej zerwać. 

Na temat Marzeny B. dodał, 
że perfekcyjnie sprzątając miesz-
kanie to ona zachowała się jak 
typowy sprawca, a Mariusz S. 
w swoim zachowaniu nie przeja-
wił takich cech. Zachowywał się, 
jakby nic się nie stało i nie miał nic 
na sumieniu. Zdaniem jego obroń-
cy, gdy doszło do zbrodni, nie było 
go w domu B. 

Wszyscy „kopią” 
moją klientkę   
Pełnomocnik Marzeny B. pro-

sił o sprawiedliwy wyrok dla niej, 
z uwzględnieniem jej winy w tym, 
że nie udzieliła mężowi pomocy 
i zacierała ślady. 

Trudno było w jego wystąpie-
niu odczytać linię obrony. Mówił, 
że wszyscy „kopią” jego klient-
kę, co jeszcze w jego karierze 
się w takim stopniu nie zdarzyło, 

Łódź�|�Surowe�wyroki�dla�zabójców�Mirona�b.�

On winien, ona też

Gdy�Miron�b.�
zniknął,�dla�jego�
pełnomocnika�na�
sprawie�rozwodowej�
jasne�były�słowa�
Marzeny�b.,�która�
miała�powiedzieć�
do�siostry�i�mamy�
Mirona,�że�nigdy�
nie�zobaczą�swojego�
brata�i�syna.

oskarżony�mariusz�S.�do�końca�nie�wykazał�emocji�i�skruchy,�marzena�B.�–�nie�urywała�łez.�
Mówiła�też,�że�nigdy�nie�wybaczy�sobie�tego,�co�się�stało.
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a nad sprawą wisi jakieś fatum – tu 
wspomniał o dwóch innych zgo-
nach, jakie niedawno miały miej-
sce w rodzinie B. 

Twierdził, że nie ma dowo-
dów na to, że Marzena B. wpu-
ściła zabójcę do domu i nigdy 
się nie dowiemy, czy to zrobiła  
i po co miałaby to robić. Matacze-
nie oskarżonej próbował nazwać 
„zmianą narracji” i tłumaczyć 
tym, że po wielogodzinnych czyn-
nościach z jej udziałem mogła 
pewne fakty pomieszać. Nie ma 
dowodów na to, że w dniu śmierci 
Mirona ona spotkała się z Mariu-
szem S. i że między nią a S. coś się 
stało. Płacz swojej klientki (który 
trwał niemal przez całą rozprawę) 
tłumaczył tym, że czuje się winna 
że nic nie zrobiła, ale na pewno nie 
chciała śmierci swojego męża. 

 Adwokat oskarżonej argumen-
tował, że ona nie brała udziału w 
zabójstwie, nie pomagała w nim, 
ale moralnie i tam będzie się czu-
ła do końca życia winna – że nie 
zapobiegła. Miała to robić ze stra-
chu. Podkreślał, że biegła nie usta-
liła, w którym momencie nastąpi-
ła śmierć Mirona – czy w domu 
czy w samochodzie, bo obrażenia, 
które miał, nie były śmiertelne. 

Na koniec mówił, że w rękach 
sądu jest to, czy dziecko Marze-
ny i Mirona B. będzie miało mat-
kę. Wyrok na pewno nie zmyje jej 
bólu, a ona bardzo dużo zepsuła w 
życiu swoim, swojego męża i rów-
nież w życiu Mariusza S.    

Marzena B., na koniec, w spa-
zmach, prosiła o sprawiedliwy 
wyrok, mówiąc, że nigdy nie wy-
baczy sobie tego, co się stało, po-
nieważ – pomimo rozwodu który 
miał nastąpić –  ona zawsze my-
ślała, że Miron będzie obecny  
w jej życiu i razem będą wycho-
wywać syna. 

Sąd: morderstwo 
nie było zaplanowane
W ustnym uzasadnieniu wy-

roku z 11 września sędzia powie-
dział, że założeniem aktu oskar-
żenia było to, że Mariusz S.  
i Marzena B. działali wspólnie i 
w porozumieniu, w sposób zapla-
nowany doprowadzili do śmierci 
Mirona B., ale zgromadzony ma-
teriał dowodowy nie pozwolił na 
przyjęcie takiej konstrukcji. Sze-
reg okoliczności pozostało do 
chwili wyrokowania niewyja-
śnionych, a wszelkie wątpliwo-
ści w myśl prawa musiały prze-
mawiać na korzyść oskarżonych.  
W ocenie sądu, to, co po zabój-
stwie Mirona B. działo się z jego 
ciałem nie pozwala na uznanie, że 
doszło do z góry zaplanowanego 
morderstwa, dokonanego w za-
miarze bezpośrednim przez oby-
dwoje oskarżonych. Osoby działa-
jące systematycznie miałyby plan 
co do podstawowych elementów, 
w tym sposobu postępowania  
z ciałem. Tymczasem działa-
nie Mariusza S. Było w znacz-
nym stopniu improwizowane (po-
spieszne poszukiwanie garażu na 
olx, by tam ukryć zwłoki). 

Skoro odrzucono założenie  
z aktu oskarżenia o zaplanowa-
nym współdziałaniu oskarżonych, 
w ocenie sądu feralnej nocy do-
szło do zdarzenia nagłego i niepla-
nowanego. Nie udało się ustalić 
ponad wszelką wątpliwość, dla-
czego Mariusz S. tego wieczoru 

znalazł się w domu Marzeny i Mi-
rona B., czy przyszedł tam z za-
miarem dokonania zabójstwa, czy 
z zamiarem kontaktu z Mironem 
B., czy też z zamiarem spotkania 
się jedynie z Marzeną B., a obec-
ność jej męża go zaskoczyła. Tego 
nie wiadomo, dlatego sąd przyjął 
wersję korzystniejszą dla oskarżo-
nego, że doszło do zdarzenia dy-
namicznego i niespodziewanego, 
którego następstwem była śmierć 
Mirona B. 

Proces, zadaniem sędziego 
Wzorka nie był procesem po-
szlakowym, jak przedstawiał go 
obrońca oskarżonego, ponieważ 
bardzo istotny dowód w spra-
wie stanowiły wyjaśnienia Ma-
rzeny B., w pewnych aspektach 
potwierdzone przez dowody po-
średnie (zapis monitoringu, dane 
logowania telefonów itp.). Sąd nie 
dał wiary jej zeznaniom bezkry-
tycznie, dopatrując się w ich nie-
zgodnościach z innymi dowodami 
próby wybielania się i zarzucenia 
całej winy na oskarżonego. Uznał, 
że nie była zastraszona przez S., 
tylko że świadomie zacierała śla-
dy zbrodni, chcąc uchronić go 
przed karą. Ich kontakty SMS-
-owe po śmierci Mirona B. nie 
wskazywały na to, by obawiała się 
S., czy unikała go, czy była roz-
trzęsiona. Zaakceptowała fakt, że 
jej mąż został zabity. Sąd uznał 
za prawdziwe wyjaśnienia oskar-
żonej, że zdarzenie to miało cha-
rakter nagły i niezaplanowany,  
a równocześnie środki użyte przez 
Mariusza S. wobec Mirona B. (pa-
ralizator, bicie, duszenie) nie po-
zostawiły wątpliwości, iż musiał 
się on liczyć ze śmiercią ofiary, co 
świadczy o ewentualnym, ale nie 
bezpośrednim, zamiarze pozba-
wienia życia.

W ocenie sądu, gdy ciało Miro-
na B. było pakowane do bagażni-
ka, niewątpliwie on już nie żył. To 
oznacza że Marzena B. może je-
dynie ponieść odpowiedzialność 
za zacieranie śladów, a nie nie-
udzielenie mężowi pomocy, gdyż 
sąd uznał, że nawet gdyby wezwa-
ła pomoc medyczną, obiektywie 
nie miałoby to znaczenia, bo Mi-
ron B. już nie żył. Niewątpliwie 
natomiast doszło do zacierania 
śladów przez Marzenę B. 

Na wysoki wymiar kary zasą-
dzonej w przypadku Mariusza S. 
(25 lat więzienia) miało wpływ 
też to, co zdarzyło się później. 
Zdając sobie sprawę że doprowa-
dził do zgonu, brak było refleksji 
czy skruchy z jego strony. Mariusz 
S. to według sądu osobnik wysoce 
zdemoralizowany, dlatego zasą-
dzono karę bardzo surową. Gdyby 
przyjęto zamiar bezpośredni, gro-
ziłaby mu jednak kara najsurow-
sza: dożywocie.

 Karę nałożoną na Marzenę B. 
sąd również określił jako surową. 
Wszystkie okoliczności łagodzą-
ce (w tym wcześniejsza nieka-
ralność) bledną w obliczu cha-
rakteru czynu, czyli wobec tego, 
że ktoś w jej domu zabił ojca jej 
dziecka. Mimo tego, co się stało, 
pozostawała w normalnym kon-
takcie z Mariuszem S., co wska-
zuje na znaczny stopień jej demo-
ralizacji. 

Sąd zaliczył na poczet kar okre-
sy aresztu od chwili zatrzymania 
do dnia ogłoszenia wyroku. 

Prokurator Jan Snopkiewicz 
nie wyklucza apelacji, pełnomoc-
nik oskarżonej jej nie przewidu-
je, gdyż w jej przypadku kara jest 
znacząco niższa od tej, jakiej żąda-
ła prokuratura.

Sąd nie zgodził się też na zwol-
nienie oskarżonej z aresztu do cza-
su uprawomocnienia się wyroku. 
W przypadku obydwojga oskar-
żonych areszt został przedłużony. 

� mwk,�ewr

Mariusz�S.�to��
–�według�sądu�–�
osobnik�wysoce�
zdemoralizowany.

Z�policji
Kolizje  
po alkoholu

10 września policjanci z Łowi-
cza byli wzywani do dwóch koli-
zji drogowych, których sprawcami 
okazali się nietrzeźwi kierujący. 
Pierwsza z nich miała miejsce  
o 15.30 w Bobrowej (gmina Łysz-
kowice), druga o 20.30 w Strze-
bieszewie (gm. Domaniewice).

Sprawcą pierwszego ze zdarzeń 
był 48-letni kierowca Alfa Romeo, 
mieszkaniec Łowicza, który wje-
chał w drzewo. Pomocy udzieli-

li mu ratownicy z ZRM, ale jego 
obrażenia nie wymagały przewie-
zienia do szpitala. Po zbadaniu 
okazało się, że miał 0,5 mg/dm3 
alkoholu w wydychanym powie-
trzu. Za spowodowanie kolizji zo-
stał ukarany mandatem, natomiast 
za prowadzenie pod wpływem al-
koholu odpowie przed sądem. Po-
licja zatrzymała mu prawo jazdy.

Z kolei w Strzebieszewie zde-
rzyły się ze sobą Mazda i Volks-
wagen Passat. 1,29 mg/dm3 alko-
holu w wydychanym powietrzu 
miał 32-letni kierowca Mazdy, 
mieszkaniec powiatu łowickie-
go. Przyczyną kolizji był praw-

dopodobnie nieprawidłowo wy-
konywany przez niego manewr 
wymijania. Kierowca stracił pra-
wo jazdy, a wniosek o ukaranie 
go skierowano do sądu, grozi mu 
do 2 lat więzienia. Passatem kiero-
wała 35-letnia mieszkanka powia-
tu łowickiego, która była trzeźwa.

– Mimo policyjnych apeli nadal 
nie brakuje osób, które wsiadają 
za kierownicę auta wcześniej spo-
żywając alkohol – stwierdza kom. 
Urszula Szymczak, oficer praso-
wa KPP w Łowiczu. – Każdy kie-
rowca, który prowadzi pojazd z w 
stanie nietrzeźwości jest potencjal-
nym zabójcą na drodze.    �tm

Stare�Grudze�|�Zderzenie�samochodu�osobowego�z�busem

Dwaj kierowcy trafili do szpitali
Dwie osoby trafiły do szpitali 
w wyniku wypadku, do 
którego doszło 10 września 
o godzinie 18.25 w Starych 
Grudzach, w gminie 
Łyszkowice. Na drodze  
w kierunku Zawad zderzyły 
Hyundai Matrix oraz 
dostawczy Volkswagen LT.

Według wstępnych ustaleń 
– kierowany przez 64-letniego 
mieszkańca powiatu łowickie-

go Hyundai, wyjeżdżając z drogi 
gruntowej nie ustąpił pierwszeń-
stwa, przez co zderzył się z Volks-
wagenem kierowanym przez 
47-letniego mieszkańca powiatu 
łowickiego. 

Skutki zderzenia wyglądały 
bardzo poważne – w momencie 
przyjazdu na miejsce służb, sa-
mochód dostawczy blokował całą 
jezdnię w poprzek, natomiast sa-
mochód osobowy znalazł się na 
jego masce.

Wszystkie osoby opuściły sa-
mochody jeszcze przed przyjaz-
dem na miejsce straży pożarnej. 
Obrażeń wymagających hospita-
lizacji doznali obaj kierowcy. Ten  
z Hyundaia został zabrany do 
szpitala w Skierniewicach, drugi 
natomiast do szpitala w Łowiczu.

Obaj kierujący byli trzeźwi.  
W akcję zaangażowane były po-
licja, pogotowie i straż pożarna  
(2 zastępy JRG Łowicz i jeden 
OSP KSRG Łyszkowice).    �tm

Straż�pożarna�interweniuje�na�miejscu�zdarzenia.�
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Czerniew�
Dachował 
Mitsubishi Colt

Niezachowanie bezpiecznej 
prędkości było przyczyną wypad-
nięcia z drogi i dachowania oso-
bowego Mitsubishi, 10 września 
w Czerniewie (gmina Kiernozia). 

Początkowo zdarzenie wyglą-
dało na bardzo groźne, na szczę-
ście jego skutki nie okazały się 
tak poważne, jak można by sądzić  
po uszkodzeniach pojazdu. Kie-
rująca Mitsubishi 24-letnia miesz-
kanka powiatu sochaczewskiego  
w wyniku dachowania zosta-
ła uwięziona w samochodzie.  
W wydostaniu się pomogli jej 
strażacy, którzy następnie przeka-
zali ją pod opiekę Zespołu Ratow-
nictwa Medycznego.

Pogotowie przewiozło kobie-
tę do szpitala w Łowiczu, okaza-
ło się jednak, że nie było potrzeby, 
aby tam pozostała. Była trzeźwa, 
za spowodowanie kolizji drogowej 
policja ukarała ją mandatem.   tm

Bolimów�|�A2
Uszkodzona 
skarpa

Podczas burzy 28 sierpnia, 
uszkodzona została skarpa auto-
strady A2 w Bolimowie. Spływa-
jąca z drogi woda podmyła skarpę 
przy pasie w kierunku Poznania. 

– Osunęła się spora ilość piachu 
i zieleni i spłynęło to wszystko na 
drogę pod wiaduktem z Bolimo-
wa w kierunku Ziemiar – dowie-
dzieliśmy się od strażaków, którzy 
interweniowali na miejscu. Zaję-
li się oni usunięciem ziemi z dro-
gi lokalnej i udrożnieniem jej oraz 
powiadomili służbę autostradową 
o uszkodzeniu skarpy. 

Jak nam powiedział Maciej 
Zalewski z Generalnej Dyrek-
cji Dróg Krajowych i Autostrad  
w Łodzi: – Uszkodzenie nie za-
grażało bezpieczeństwu przejeż-
dżających autostradą kierowców. 
Nie było konieczne zamykanie 
autostrady.  mak 
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Kiernozia�|�Spotkanie�w�sprawie�placu�buraczanego

Nie ma ostatecznej decyzji
Mieszkańcy Kiernozi 8 września na spotkaniu 
w strażnicy OSP nie wypracowali stanowiska 
w sprawie sprzedaży należącego do gminy dawnego 
placu buraczanego. Zdania były podzielone, część 
mówiła iż decyzja jest pochopna, część zaś, 
że sprzedaż wpłynie na ożywienie tego terenu.

Chodzi o sprzedaż 89 arów 
znajdujących się przy ul. Żychliń-
skiej, które obecnie są dzierżawio-
ne przez przedsiębiorcę z Żychli-
na. Działka została wyceniona 
w ostatnim czasie przez rzeczo-
znawcę. Zgodnie z operatem jej 
wartości to 180.040 zł, z podat-
kiem VAT daje to przeszło 200 
tys. zł. Z tytuły dzierżawy przed-
siębiorca płaci gminie rocznie 
12.120 zł oraz 5.240 zł podatku od 
nieruchomości, co daje roczny do-
chód w wysokości 17.360 zł.

Spotkanie, w którym udział 
wzięło około 30 osób, przebiegło 
w spokojnej atmosferze. Prowa-
dził je sekretarz gminy Jarosław 
Bogucki, który powiedział, także 
że w ostatnich latach gmina inwe-
stowała w plac wykonując przy-
łącze kanalizacyjne, wymienia-
jąc przyłącze wodociągowe za 6,2 
tys zł oraz demontując stare słupy 
oświetlenia ulicznego za ok. 250 
zł, w przyszłości konieczny będzie 
też demontaż starych wag samo-
chodowych co pochłonie od 2 do 
3 tys. zł. 

Przeciwnicy sprzedaży Rafał 
Dolniak czy Lech Łysio mówili 
o pochopności decyzji, zaznacza-
li, że nieruchomość można szyb-
ko sprzedać, a pieniądze szybko 
wydać. Ponadto padło, że 200 tys. 
zł, to nie jest dużo, a plac może 

w przyszłości być potrzebny gmi-
nie. Natomiast jeśli gmina miała-
by decydować się na sprzedaż to 
powinna najpierw poszukać in-
westora, który będzie gotów wy-
budować np. zakład, który przy-
niesie podatki dla gminy i miejsca 
zatrudnienia dla mieszkańców. 
Padła obawa, że nowy właściciel 
zorganizuje składowisko śmie-
ci lub po prostu nic nie będzie na 
nim robił, teren porośnie krzewa-
mi i drzewa, a gmina straci realną 
możliwość reagowania.

Radny Zygmunt Dylik pod-
sunął pomysł, aby gmina zago-
spodarowała plac na targ, a do-
tychczasowe miejsce podzieliła 
na działki budowlane i sprzeda-
ła. Spotkało się z negacją ze stro-
ny innych osób, które uznały, że 
obecne miejsce na to przeznaczo-
ne jest dobre i w części zagospo-
darowane. 

Stefan Jędrzejczyk mieszkaniec 
ulicy powiedział, że teren jest za 
mały, a ponadto mieszkańcy mie-
liby do czynienia z rozpoczynają-

cym się o 5 rano handlem, parku-
jącymi przy ulicy samochodami 
kupujących i śmieciami niesiony-
mi przez wiatr.

Pani Elżbieta Okraska zwró-
ciła uwagę, że 30 osób biorących 
udział w spotkaniu nie ma prawa 
decydować za całą społeczność 
Kiernozi i najlepszym rozwią-
zaniem byłoby zorganizowanie 
w sprawie referendum, pomysł 
jednak nie został podchwycony.

Stefan Jędrzejczyk, jak i An-
drzej Bogucki mówili o szansie, 
jaką widzą w sprzedaży. Prywat-
ny właściciel, kim by nie był, bę-
dzie miał możliwość zainwesto-
wać w teren, dzierżawca tego nie 
zrobi. Chodzi chociażby o ogro-
dzenie, ale też poważniejsze in-
westycje trwale związane z grun-
tem. Jędrzejczyk powiedział, że 
są dobre przykłady zagospoda-
rowania terenów, które wcześniej 
były nawet zaniedbane, a powsta-
ły zakłady pracy, gdzie otocze-
nie jest zadbane i czyste. Boguc-
ki zaznaczył, że wycenę wykonał 

rzeczoznawca i do kwoty nie po-
winno być uwag, zaznaczył też, 
że żaden inwestor nie otrzyma po-
zwolenia na inwestycję niezgodną 
z planem zagospodarowania a ten 
obecnie przewiduje nieuciążliwe 
usługi.

– Nie oddajemy nikomu tego 
placu za darmo, tracąc własne 
dobro, ale bierzemy za to pienią-
dze – wskazywał były wicestaro-
sta, dodając, że w Kiernozi trzeba 
tworzyć nowe szanse do rozwoju, 
aby zatrzymywać mieszkańców – 
Teraz na rynku w Kiernozi miesz-
ka 20 osób, na Żychlińskiej jest to 
samo. Kiernozia się wyludnia – 
mówił, dodając, że jest za sprze-
dażą.

Na spotkaniu nie udało się wy-
pracować jednoznacznego stano-
wiska mieszkańców, nie przepro-
wadzono też głosowania wobec 
niskiej frekwencji. Sekretarz gmi-
ny Jarosław Bogucki powiedział 
nam, że ostateczną decyzję podej-
mą radni, na jednej z najbliższych 
sesji Rady Gminy.  tb

DPS�„Borówek”

Kto zostanie 
dyrektorem?
Zarząd Powiatu Łowickiego 
30 sierpnia ogłosił konkurs 
na stanowisko dyrektora 
Domu Pomocy Społecznej 
„Borówek” im. Krystyny 
Bochenek w Borówku. 

13 września o godz. 16 upływa 
termin przyjmowania zgłoszeń. 

Konkurs związany jest z odej-
ściem na emeryturę wieloletniego 
dyrektora tej placówki, Władysła-
wa Grzywacza. W chwili obecnej 
obowiązki dyrektora zostały po-
wierzone Agnieszce Brynkiewicz, 
kierowniczce działu terapeautycz-
no-opiekuńczego. 

DPS w Borówku jest placówką 
przeznaczoną do osób przewlekle 
chorych psychicznie – zarówno 
kobiet, jak i mężczyzn, które prze-
bywają w niej całą dobę. Miej-
sca dla pensjonariuszy, a jest ich 
łącznie ponad 130, znajdują się 
w trzech budynkach. Personel li-
czy 86 osób.  mwk

Kiernozia�|�firma�z�żychlina�lada�dzień�przystąpi�do�robót�

Elvis zrobi drogi na os. Kościuszki i Ogrodowej 
Przebudową pasa drogowego wraz z budową 
odwodnienia na osiedlu domków jednorodzinnych 
Tadeusza Kościuszki i w ulicy Ogrodowej w Kiernozi 
zajmie się Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe 
„Elvis” Roberta Kaczmarka z Żychlina.

Roboty mają kosztować 1,217 
mln złotych brutto. Żychliński 
wykonawca da na nie dwa lata 
gwarancji. 

Gmina sfi nansuje te roboty 
w całości z własnego budżetu. – 
Ponieważ są to drogi wewnątrz 
osiedla domów, nawet nie próbo-
waliśmy uzyskać dofi nansowania 
np. z funduszu dróg samorządo-
wych. Nie było na to szansy, nie 
spełnilibyśmy wymagań – dowie-
dzieliśmy się w Urzędzie Gminy 
w Kiernozi. 

Kwota jaką samorząd Kiernozi 
zamierzał przeznaczyć na sfi nan-
sowanie tej inwestycji była nieco 
niższa (o 47 tysięcy zł), stąd też 
niewielkie opóźnienie w rozstrzy-
gnięciu przetargu nieograniczone-
go – trzeba było dokonać korekty 
w uchwale budżetowej. 

Gmina wybrała ofertę najtań-
szą spośród czterech złożonych. 
Wszyscy wykonawcy natomiast 
zapewnili o 48-miesięcznej gwa-
rancji. Przedsiębiorstwo „Trakt” 
z Kutna oferowało wykonanie ro-
bót za 1.737.990 zł, łowicki „Ce-
wogaz” Jana Wolskiego – za 
1.676.280,65 zł, a sochaczewski 
„Drog-Bet” Marcina Głuchow-
skiego – za 1.819.922,38 zł. 

Co za te pieniądze ma zostać 
wykonane? Będą to chodniki z be-
tonowej kostki po obydwóch stro-
nach większości (ale nie wszyst-
kich – o tym niżej) osiedlowych 
dróg. Wykonane będą również 
zjazdy do posesji oraz ułożona 
nawierzchnia asfaltowa na dro-
gach. Zanim pracownicy „Elvisa” 
przystąpią do robót typowo drogo-
wych, trzeba jednak wykonać ka-

nalizację deszczową na osiedlo-
wych drogach. Łączna długość 
dróg na osiedlu Kościuszki nie 
przekracza jednego kilometra. 

W ramach tego samego zamó-
wienia wykonana zostanie rów-
nież kanalizacja deszczowa w ul. 
Ogrodowej. Na większości dróg 
na osiedlu chodniki zostaną wy-
budowane po obydwóch stro-
nach drogi. Wyjątkiem jest ul. Po-
przeczna, na której jest zbyt wąsko 
by powstały tam dwa chodniki. 
Pobudowany więc zostanie tyl-
ko z jednej strony. Roboty mają 
rozpocząć się w drugiej połowie 
września, zaś zakończyć się do 10 
grudnia. 

W tym okresie mieszkańcy 
muszą liczyć się z tym, że ogra-
niczony może być dojazd na te-
ren poszczególnych posesji. Infor-
macje o tym, kiedy poszczególne 
osiedlowe uliczki będą wyłączo-
ne z ruchu – żeby np. wcześniej 
wyprowadzić z posesji samo-
chód – będą rozpowszechniane na 
osiedlu bezpośrednio przez wyko-
nawcę. mak 

Powiat�łowicki�|�budżet�obywatelski�wŁ

Wiadomo kto otrzyma 
dofi nansowanie
6 projektów z powiatu łowickiego będzie 
realizowanych w ramach Budżetu Obywatelskiego 
Województwa Łódzkiego w 2020 roku. 
Po wprowadzonej w tym roku zmianie zasad, 
na każdy powiat była wyodrębniona pula 166,6 tys. zł 
i na podstawie wyników głosowania została ona 
podzielona między zgłoszone w tym powiecie zadania.

Z 10 zadań zgłoszonych do bu-
dżetu obywatelskiego w powiecie 
łowickim dofi nansowanie otrzy-
ma 6. Najwięcej głosów – 1557 
– otrzymał projekt „W zdrowym 
ciele zdrowy kręgosłup”, zgło-
szony przez Łowicki Uniwersy-
tet Trzeciego Wieku. Otrzyma on 
38.790 zł dofi nansowania, dzięki 
czemu 45 seniorów z powiatu ło-
wickiego weźmie udział w cyklu 
zajęć rehabilitacyjnych.

Drugie miejsce w głosowaniu 
– 1478 głosów otrzymał projekt 
„Gmina Chąśno – historia poko-
leń”, zgłoszony przez Stowarzy-
szenie „KGW – razem dla gminy 
Chąśno”. Przy dofi nansowaniu 40 
tys. zł powstanie książkowa publi-
kacja o charakterze monografi i na 
temat gminy i jej dziejów.

Te dwa projekty z wynikiem 
przeszło 1000 głosów pozostawiły 
konkurencję wyraźnie w tyle.

571 głosów i 40.000 zł dofi -
nansowania otrzymał projekt „To 
ma sens”czyli rehabilitacja dla 60 
osób z terenu gmin Łowicz, Łysz-
kwice, Kiernozia i Nieborów.

463 osoby głosowały na 
„Przez zamki i dwory wojewódz-
twa łódzkiego”, czyli projekt Pu-
blicznej Szkoły Podstawowej 
w Łaguszewie, polegający na 
zorganizowaniu wycieczki dla 

uczniów i dorosłych. Na ten cel 
przyznano 17.127,20 zł.

320 osób głosowało na projekt 
Kół Gospodyń Wiejskich z gmi-
ny Bielawy „Rekreacyjny pobyt 
w Uniejowie nad Wartą, między 
Łodzią a Koninem”. Otrzymał on 
25.175 zł.

54 głosy oddano na projekt 
„Chata dla ptaka”, czyli stworze-
nie i zamontowanie około 70 no-
wych budek lęgowych w parkach, 
skwerach orz terenach przy szko-
łach czy przedszkolach na tere-
nie Łowicza. To inicjatywa Sto-
warzyszenia „Łowickie.pl”, które 
zabiegało o 5000 zł – i taką kwo-
tę otrzymało. Pokazuje to, że war-
to było zgłosić projekt na stosun-
kowo niewielką sumę, bo ma on 
szanse na realizację mimo mniej-
szej liczby głosów.

Równocześnie rusza też budżet 
obywatelski Łowicza na 2020 rok. 
Do końca września, korzystając 
z odpowiedniego formularza, 
można zgłaszać swoje propozycje 
z terenu miasta. Można skorzy-
stać z drogi internetowej lub też 
skrzynki wywieszonej na głów-
nej bramie ratusza. Podobnie jak 
w poprzednich latach do podziału 
jest 1,3 mln zł – 300 tys. zł w puli 
ogólnomiejskiej i po 100 tys. zł na 
każdym osiedlu.  tm

W�spotkaniu�w�strażnicy�oSP�udział�wzięło�około�30�osób,�
w�ciągu�godziny�nie�udało�im�się�wypracować�jednego�stanowiska.

fo
t.

�t
o

M
A

S
Z�

b
A

R
to

S

tOMASz
BArtOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Prywatny�
właściciel�będzie�
miał�możliwość�
zainwestować
w�teren,�dzierżawca�
tego�nie�zrobi.�



5www.lowiczanin.info � ���nr 37������12�września�2019

osiedle�Zatorze�|�Już�blisko�100�osób�chce�blokować�ulice�warszawską�i�bolimowską

Blokady weszły w fazę organizacyjną 
Około 120 osób uczestniczyło w środę, 4 września, w zebraniu w hostelu Lovicz, 
na którym omawiano organizację blokad ul. Warszawskiej i Bolimowskiej, które komitet społeczny
z Zatorza chce zorganizować na początku października. Zdecydowana większość z nich jest gotowa 
„wyjść na ulicę”, aby walczyć o wyeliminowanie ruchu tranzytowego ze swojej dzielnicy.

Blokada ma zostać zorgani-
zowana w dwóch miejscach: 
na ul. Warszawskiej – na pierw-
szym pasie dla pieszych od stro-
ny ul. Poznańskiej oraz na ul. Bo-
limowskiej – na ostatnim pasie dla 
pieszych, wyjeżdżając z Łowicza 
(jeszcze przed stacją benzyno-
wą). Podczas zebrania mieszkań-
cy wpisywali się na listy chętnych 
do udziału w blokadach. 

Przewodniczący komitetu spo-
łecznego mieszkańców z Zatorza, 
Piotr Tarczyński powiedział nam, 
że po zebraniu wpisało się na nie 
blisko 100 osób, ale wciąż trwają 
starania o to, by było ich jeszcze 
więcej. 

Proponowany termin zorga-
nizowania pierwszej z cyklicz-
nych blokad to 3 i 4 października 
(czwartek i piątek). Każdego dnia 
blokady będą trwały około 6 go-
dzin. W obu miejscach zostaną 
wyznaczone dwugodzinne warty, 
które będzie pełniło po 20 osób. 

– Ponieważ został już otwar-
ty przejazd w ul. Arkadyjskiej, li-
czymy na to, że miejscowi będą 
mogli się poruszać (przez mia-
sto – przyp. red.) – mówił Piotr 
Tarczyński. Komitet wolał-
by również, aby blokady zosta-
ły zorganizowane w taki sposób, 
aby zablokować jedynie przejazd 
TIR-ów, zaś umożliwić przejazd 
samochodom osobowym.

Przy blokadach ma być obec-
na policja, komitet zamierza po-
informować o ich planowanej or-
ganizacji administratora dróg 
krajowych – GDDKiA, Mini-
sterstwo Infrastruktury i Budow-
nictwa, które je fi nansuje, a tak-
że inne zainteresowane podmioty. 
– Jeśli chodzi o planowaną blo-
kadę DK 70 i DK 92, nie mamy 
żadnych ofi cjalnych informacji 
na ten temat – mówi nam Maciej 
Zalewski, główny specjalista ds. 
komunikacji w łódzkim oddziale 
GDDKiA. – Zgodnie z prawem, 
organizatorzy podobnej akcji mają 
obowiązek zgłoszenia jej do orga-
nów gminy, nas nie muszą nawet 

informować o podobnym fakcie 
i jest to najczęstszy scenariusz. 
Zazwyczaj informacje o podob-
nych zdarzeniach otrzymujemy 
od policji i wówczas podejmujemy 
stosowne działania informacyjne, 
pozwalające kierowcom uniknąć 
problemów – tłumaczy. 

Obwodnicy nie ma
w planach do 2025 r. 
Przypomnijmy, że mieszkańcy 

Zatorza już wcześniej wielokrot-
nie skarżyli się na uciążliwości 
związane z ruchem tranzytowym 
przez ich osiedle, wskazując m.in. 
na hałas, zanieczyszczanie po-
wietrza, trudności w wyjechaniu 
samochodem z własnego osie-
dla oraz zagrożenie wypadkami. 
Od lat bezskutecznie zabiegają 
oni o budowę wschodniej obwod-
nicy Łowicza, w której widzą je-
dyną szansę na rozwiązanie swo-
ich problemów. 

W ubiegłym roku, podpisana 
przez ponad 300 mieszkańców 
petycja w sprawie wyeliminowa-
nia ruchu tranzytowego z Zatorza 
została skierowana do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Au-
tostrad. W odpowiedzi GDDKiA 
informowała, że budowa wschod-
niej obwodnicy Łowicza została 
zgłoszona do Ministerstwa Infra-
struktury i Budownictwa na ko-
lejną perspektywę unijną na lata 
2021-2027. 

Z korespondencji, której ad-
resatem był burmistrz Krzysztof 
Kaliński, wynika, że zapisy Pro-

gramu Budowy Dróg Krajowych 
na lata 2014-2023 (z perspekty-
wą do 2025 r.), przyjętego przez 
Radę Ministrów, „nie przewidują 
fi nansowania postulowanej inwe-
stycji w okresie do 2025 roku, co 
w praktyce oznacza brak możli-
wości rozpoczęcia prac przygoto-
wawczych przez GDDKiA w cią-
gu najbliższych kilku lat”. 

Maciej Zalewski z GDDKiA 
tłumaczy, że perspektywa fi nanso-
wa UE i Program Budowy Dróg 
Krajowych, to dwie zupełnie inne 
kwestie. – Rozumiejąc potrze-
bę budowy wschodniej obwod-
nicy Łowicza została ona przez 
nas zgłoszona do resortu Infra-
struktury i Budownictwa na ko-
lejną perspektywę unijną. Jeśli zaś 
chodzi o PBDK, jest on przyjmo-
wany, a także zmieniany uchwa-
łą Rady Ministrów i my, jako 
oddział, nie mamy żadnego wpły-
wu na kształt tego dokumentu. 
Na obecną chwilę PBDK nie 
przewiduje budowy obwodnicy 
Łowicza – napisał w mailu do na-
szej redakcji. 

Również Piotr Tarczyński 
zwrócił uwagę, że w aktualnym 
wykazie inwestycji zaplanowa-
nych do realizacji przez GDD-
KiA w całej Polsce, jaki można 
znaleźć na jej stronie internetowej, 
próżno szukać Łowicza. – Żad-
na z instytucji i władz wszelkich 
możliwych szczebli, do któ-
rych zwracaliśmy się w ostatnich 
miesiącach nie podjęła konkret-
nych działań. W sumie miesz-

kańcy zostali zostawieni sami so-
bie – stwierdza Piotr Tarczyński. 
– Moje odczucie jest takie, że nam 
nie pozostaje nic innego, jak tylko 
rozpocząć blokady i jest szansa, że 
to zmieni sytuację – mówił na spo-
tkaniu z mieszkańcami, przekonu-
jąc, że potrzeba w tej sprawie wy-
trwałości i dobrej organizacji. 

Na jego pytanie o to, kto jest 
za rozpoczęciem blokad drogo-

wych, w górze pojawił się las rąk. 
– Nie mamy innego wyjścia – mó-
wili mieszkańcy Zatorza. 

Wiśniewski: Miasto 
bierne w staraniach 
Przypomnijmy, że wobec bra-

ku skuteczności podejmowanych 
przez miasto działań, w lutym br. 
na spotkaniu mieszkańców Zato-
rza w hostelu Lovicz zawiązał się 
komitet społeczny, który posta-
wił sobie za cel wywieranie pre-
sji na władze miasta i GDDKiA, 
aby wreszcie zaczęto skutecznie 
działać w tej sprawie. Już w czasie 
tego spotkania można było usły-
szeć, że mieszkańcy nie wyklu-
czają bardziej radykalnych metod 
działania jak blokada drogi. 

Jednym z podjętych przez ko-
mitet działań było zwrócenie się 
do burmistrza Krzysztofa Kaliń-
skiego o wykonanie badań pozio-
mu zanieczyszczenia powietrza 
i hałasu emitowanego przez ruch 
samochodowy w obrębie DK 70. 
Na sierpniowej sesji burmistrz 
tłumaczył, że Urząd Miejski nie 
może znaleźć fi rmy, która podjęła-
by się wykonania pomiaru hałasu. 

Poza wymianą korespondencji, 
odbyło się zorganizowane przez 
starostę Marcina Kosiorka spo-
tkanie w łódzkim oddziale GDD-
KiA, w którym uczestniczył także 
Piotr Tarczyński i radni miejscy 

Jacek Wiśniewski i Jakub Wol-
ski. Radny Wiśniewski powiedział 
nam, że nasuwają się z tego spo-
tkania wnioski, że miasto było do-
syć bierne w staraniach o budowę 
wschodniej obwodnicy Łowicza. 
– Wysyłanie korespondencji „od 
wielkiego dzwonu” to naprawdę 
za mało. Są samorządy, które wy-
deptały sobie ścieżki do budowy 
dróg – przekonuje. 

100 obwodnic szansą 
dla Łowicza? 
Podczas jednej z konwencji PiS 

prezes Jarosław Kaczyński zapo-
wiadał realizację programu pole-
gającego na budowie 100 obwod-
nic, choć nie wiadomo jeszcze na 
czym miałby on dokładnie pole-
gać. Zaangażowany w działania 
komitetu społecznego radny miej-
ski Jacek Wiśniewski (Klub rad-
nych PiS i Niezależni) zapytany 
przez nas o to, czy w przypadku 
ogłoszenia naboru do tego pro-
gramu byłby za tym, aby zgłosić 
do niego budowę wschodniej ob-
wodnicy Łowicza, odpowiedział: 
– To oczywiste, że tak.

Niezależnie uważa on, że trzeba 
czynić dalsze starania o uwzględ-
nienie wschodniej obwodnicy Ło-
wicza w planach inwestycyjnych 
GDDKiA. – W ostatnich dniach 
w ramach kampanii przedwy-
borczej pojawiło się hasło 100 
obwodnic dla małych i średnich 
miast. Z pewnością należałoby 
sobie życzyć, aby każde miasto, 
przez które przechodzi ruch tran-
zytowy, taką obwodnicę miało – 
stwierdził Piotr Tarczyński.  

ReKLAMA

OBjAzD juŻ jeSt
–�Uważam�to�rozwiązanie�za�
majstersztyk,�pierwszego�dnia�
mieliśmy�małe�problemy,�ale�
obecnie�ruch�przebiega�sprawnie,�
a�my�koncentrujemy�się�na�
budowie�ronda�w�ul.�bolimowskiej�
–�powiedział�nam�Mirosław�Gliński,�
kierownik�przebudowy�
ul.�bolimowskiej�i�warszawskiej,�
gdzie�od�2�września�w�związku�
z�pracami�wprowadzona�została�
inna�reorganizacja�ruchu.
Ruch�tranzytowy�na�warszawskiej�
i�bolimowskiej�został�skierowany�
na�przykryte�asfaltem�drogi�
technologiczne�i�nowy�odcinek�
ul.�bolimowskiej.�w�tym�rejonie�
nie�ma�możliwości�bezpośredniego�
zjechania�z�krajówki�w�stronę�
centrum�miasta,�ulica�warszawska,�
jak�i�bolimowska�w�rejonie�starego�
skrzyżowania�pozostają�ślepe.
Lokalni�kierowcy�mogą�do�centrum�
dojechać�pod�przebudowywanym�
wiaduktem�w�ul.�Arkadyjskiej,�albo�
dojechać�do�przejazdu�

przy�dworcu�ulicami�Poprzeczną,�
nieborowską�i�Dworcową,�
ewentualnie�od�strony�
ul.�warszawskiej:�
iłowską�i�Gdańską.�
Pierwszego�dnia�po�reorganizacji�
ruchu�na�wjeździe�
na�ul.�bolimowską�od�strony�ul.�
warszawskiej�stanął�znak�zakazu�
ruchu�z�tablicą,�że�nie�dotyczy�on�
tylko�pojazdów�wyjeżdżających�

z�placu�budowy.�2�września�
wieczorem�zadzwonił�do�nas�
oburzony�właściciel�obiektu�
handlowego�na�zamkniętej�części�
bolimowskiej,�który�skarżył�się,�
że�znak�sprawił,�że�sklep�rolniczy,�
punkt�gastronomiczny�i�salon�
fryzjerski�pozostały�bez�dojazdu.�
Po�tej�interwencji�szybko�zmieniono�
tablicę�pod�znakiem�na�„nie�
dotyczy�wjazdów�docelowych”.�tb

AGNIeSzkA
ANtOSIeWICz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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Na�pytanie�Piotra�tarczyńskiego�o�to,�kto�jest�za�rozpoczęciem�blokad�drogowych,�w�górze�pojawił�się�las�rąk.�

Zjazd�z�ulicy�Warszawskiej�w�kierunku�bolimowskiej.
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Łowicz�|�Przetarg�rozstrzygnięty

Milion złotych rządowej 
dotacji na remont pediatrii
W poniedziałek 9 września 
rozstrzygnięty został 
przetarg na na remont 
oddziału pediatrycznego 
łowickiego szpitala.  
Prace kosztować będą 
2.320.000 zł, przy czym 
powiat łowicki pozyskał 
na ten cel milion złotych 
dotacji z rezerwy budżetu 
państwa. Ich tempo  
ma być szybkie  
– zakończyć się mają 
bowiem do 30 listopada.

Zakres robót jest spory. Zapla-
nowano montaż instalacji wen-
tylacyjnej i klimatyzacji, prze-
budowę ścianek działowych  
i postawienie nowych, wymianę 
wszystkich instalacji oraz wymia-
nę drzwi. Liczba łóżek z obecnych 
21 zmniejszy się do 16.

Jak już pisaliśmy przed tygo-
dniem, do przetargu stanęła tylko 
jedna firma – Tom-Bud Tomasza 
Kuzy z Bednar Kolonii w gmi-
nie Nieborów – to ten sam wyko-
nawca, który wcześniej realizował 

remont na internie oraz oddzia-
le ginekologiczno-położniczym. 
Ten sam przedsiębiorca starto-
wał też, z powodzeniem, w prze-
targu przeprowadzonym w ubie-
głym roku, ogłoszonym jeszcze 
przez poprzedni Zarząd Powia-
tu Łowickiego, gdy planowano 
rozlokowanie oddziału na piętrze  
I i III. Zaproponował wówczas 
cenę 3,8 mln zł. 

Tamto postępowanie nowy za-
rząd unieważnił, zapowiadając 
starania o dotację – co się udało. 
Zmieniono też koncepcję funk-
cjonowania oddziału, który pozo-
stanie na I piętrze. Tylko na czas 
remontu zostanie przeniesiony 
na III piętro, które zostało odno-
wione. 

W chwili zamykania tego nu-
meru NŁ, na zwołanej w trybie 
nadzwyczajnym sesji Rady Po-
wiatu Łowickiego, planowano 
wprowadzenie do budżetu powia-
tu 1 mln zł rządowej dotacji. Aby 
zabezpieczyć całą kwotę na inwe-
stycję, konieczne było też przesu-
nięcie 320 tys. zł w ramach bu-
dżetu, pieniądze te pochodziły  
z wolnych środków.  mwk

Gmina�Zduny�|�odpady�komunalne

PSZOK zmienił lokalizację
Od września punkt 
selektywnej zbiórki opadów 
komunalnych w gminie 
Zduny przeniesiony został 
z SKR w Zdunach na teren 
oczyszczalni ścieków  
w Strugienicach. 
Mieszkańcy gminy  
mogą z niego korzystać  
od poniedziałku do piątku  
w godz. 9-14. Jeśli zależy 
im na innej godzinie, mogą 
uzgodnić to telefonicznie.

Jak się dowiedzieliśmy w Urzę-
dzie Gminy, powodem przeniesie-
nia PSZOK jest potrzeba większej 
kontroli nad tym, jakie odpady 
są do niego przywożone. Teren 
oczyszczalni jest monitorowany, 
porządku na nim pilnuje pracow-
nik Urzędu Gminy. 

Do tego punktu przyjmowa-
ne są: odpady biodegradowal-
ne, przeterminowane leki, zuży-
te baterie i akumulatory, zużyty 
sprzęt RTV i AGD, zużyte opo-

ny od samochodów osobowych 
(do średnicy 120 cm) i odpady bu-
dowlane. PSZOK nie przyjmuje: 
opadów niebezpiecznych (lakie-
ry, farby i środki ochrony roślin), 
części samochodowych, opon  
od samochód ciężarowych, ma-
szyn rolniczych i ciągników oraz 
folii rolniczej i sznurków. 

W sprawie folii po nawozach 
sztucznych i kiszonkach gmina 
podjęła działania, aby pomóc rol-
nikom się jej pozbyć. Na jej tere-
nie zostanie przeprowadzona ak-
cja, którą realizować będzie PHU 
So-Masz Janusza i Krzysztofa 
Sochów z Łasku. Firma przygo-
tuje na folię kontener o objętości 
20 m³. Rolnicy mogą do 13 wrze-
śnia telefonicznie zgłaszać zainte-
resowanie oddaniem folii i muszą  
za to zapłacić. Minimalna opła-
ta za ok. 5 m³ wynosi 100 zł 
(określone jest to jako przedział  
od 0-0,25 objętości kontenera), za 
0,25 do 0,5 – 200 zł, za 0,5-0,75 
– 300 zł, powyżej 0,75 – 400 zł. 
Dzwonić można pod nr tel. 605-
684-846 lub 43-675-15-35.  mwk

Powiat�łowicki�|�Jeszcze�o�połączeniach�PKS

Jak młodzież ma dojechać  
do szkół? No jak?
Tytułowe pytanie zadawano 
nam kilka razy przed 
i po opublikowaniu  
w ostatnim numerze NŁ 
artykułu na temat PKS 
Skierniewice, która to 
spółka na początku roku 
szkolnego spowodowała 
wielkie zamieszanie 
ze sprzedażą biletów 
miesięcznych, które ruszyło 
dopiero w poniedziałek  
2 września i trwało  
do środy.

Wiele osób stojąc kilka godzin 
w kolejce nie miało pewności, czy 
połączenie, jakie ich interesuje,  
w ogóle jest, ponieważ nigdzie  
– ani w internecie, ani na przy-
stanku początkowym autobusów, 
na parkingu przy ul. Starorzecze, 
rozkład jazdy nie był dostępny  
– i to był drugi poważny problem. 

PKS zlikwidował od września 
7 połączeń i tych braków nie zneu-
tralizowały nowe połączenia, któ-
re ruszyły właśnie z początkiem 
września z dofinansowaniem  
z rządowego Funduszu rozwoju 
przewozów autobusowych – tych 
zresztą miało być w sumie na na-
szym terenie 8, ostatecznie jest 
6. W powstawaniu nowych linii 
swój udział miał Urząd Marszał-
kowski w Łodzi i Starostwo Po-
wiatowe w Łowiczu – do którego 
wiele osób dzwoniło z pytania-
mi i uwagami, aż starosta Marcin 
Kosiorek zorganizował w ubie-
gły czwartek, 5 września, konfe-
rencję prasową na Starorzeczu, 
podczas której wyjaśnił, że to 
nie powiat, ale PKS Skierniewi-
ce odpowiada za likwidację linii 
i sprzedaż biletów. Powiat będzie 
się starał modyfikować istniejące 
połączenia, nowe połączenia będą 
mogły powstać dopiero od stycz-
nia. Teraz – jak to ujął starosta  
– powiat ma ręce związane umo-
wami, jakie podpisał. 

Problem mieszkańców 
Waliszewa
Niestety PKS-owi błędów nie 

udało się uniknąć. Sprzedawa-
no np. bilety miesięczne na auto-
bus, który miał jechać z Walisze-

wa w gminie Bielawy do Łowicza 
o godz. 6.55, a w drogę powrotną 
ruszać o 14.55. W trudnej sytuacji 
są zwłaszcza rodzice 15- i 16-lat-
ków, którzy właśnie rozpoczęli 
naukę w klasach pierwszych szkół 
średnich, ponieważ starsi ucznio-
wie często organizują sobie dojazd 
sami – jeżdżąc do szkoły ze star-
szymi kolegami, którzy mają już 
prawo jazdy, a rodzice udostępnią 
im samochód. 

Osoby, z którymi mieliśmy 
okazję rozmawiać, planowały naj-
pierw oddać bilety PKS (kupione 
za 182,70 zł), potem jednak zasta-
nowili się, że może w PKS Skier-
niewice ktoś decyzyjny zorientuje 
się, że jest problem i potrzebne jest 
połączenie z Waliszewa. 

Autobus ten jeździł przez Wolę 
Gosławską, Janinów, Oszkowice, 

Bielawy, Gaj, Chruślin i Myst-
kowice do Łowicza. Alternaty-
wą jest dojazd z Oszkowic, odda-
lonych od Waliszewa o 8 km lub 
Bielaw, do których jest wprawdzie 
bliżej – 6 km, ale to i tak za da-
leko, aby uczniowie sami się tam 
dostali, więc trzeba ich wozić. 
Dodatkowym problemem jest to,  
że z Bielaw do Łowicza dojeżdża 
około 80 młodych ludzi i można 
się stamtąd nie zabrać.

– Niezrozumiałe to wszyst-
ko jest dla nas. Gdyby człowiek 
wiedział, że autobusu nie będzie, 
inaczej by wszystko planował, ale 
skąd mogliśmy się spodziewać?  
Z tego co wiem, to ten autobus 
jeździł chyba od 60 lat – mówiła 
nam zbulwersowana mama jedne-
go ucznia. 

Nie ma jak dojechać  
na pierwszą lekcję
Problem z dojazdem do Ło-

wicza na czas mają też młodzi 
mieszkańcy Jeziorka w gminie 
Kocierzew Płd. Do miejscowości 
tej, po przedłużeniu trasy, miały 
dojeżdżać autobusy, które wcze-
śniej kursowały do Kocierzewa 
Płd. Trasa miała być przedłużona, 
co się nie udało. PKS ją zlikwido-
wał. 

Co gorsza, jak mówią rodzi-
ce, niektóre połączenia nie bar-
dzo wiadomo po co powstały, np. 
autobus o godzinie 9.20 z Wejsc 
do Łowicza – ponieważ kursuje 
pusty. 

Jednocześnie autobus, który 
wyjeżdża z Kocierzewa o godz. 
7.25 – według rozkładu powinien 
być w Łowiczu o godz. 7.50. Gdy-
by nawet zawsze był na Starorze-
czu na czas, to i tak jest za mało 
czasu, aby dojść np. do II LO lub 
ZSP nr 3. Uczniowie się spóźnia-
ją kilka minut i ci z gminy Kocie-
rzew nie są odosobnieni, bo inni 
dojeżdżający docierają na lekcje 
nawet z 20-minutowym opóźnie-
niem. 

Mama, z którą o tym rozma-
wialiśmy, wyraziła obawę, że jak 
na tej pierwszej lekcji będzie kla-
sówka, albo będzie to przedmiot, 
którego w tygodniu jest tylko jed-
na godzina lekcyjna – to będzie 
musiała przywieźć dziecko, a to 
nie zawsze będzie łatwe. 

Czy będzie lepiej?  
I kiedy?
Dariusz Kumosiński, wicepre-

zes PKS Skierniewice, powiedział 
nam, że do 20 września rozstrzy-
gnie się czy będą jakieś zmiany  
w obowiązującym od wrze-
śnia rozkładzie jazdy autobusów.  
W przyszłym tygodniu planowa-
ne jest bowiem spotkanie prezesa 
spółki z wójtami i ze starostą ło-
wickim. Jaki może być efekt tego 
spotkania – trudno przewidzieć. 
Jeśli w ogóle wnioski samorzą-
dowców zostaną uwzględnione, to 
najwcześniej od października. Je-
śli nie – to kolejne zmiany możli-
we będą dopiero od stycznia.  mwk

Gdyby�człowiek�
wiedział,�że�autobusu�
nie�będzie,�inaczej��
by�wszystko�planował,�
ale�skąd�mogliśmy�się�
spodziewać?��
Z�tego�co�wiem,�
to�ten�autobus�jeździł�
chyba�od�60�lat.

Przystanek�początkowy�komunikacji�PKS�na�Starorzeczu.�czy�od�października�przybędzie�autobusów,��
które�stąd�odjeżdżają?�
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RZut�oKiem�|�PRAce�SPoŁecZne�w�GZince

10�osób�z�oSP�w�sobotę��
31�sierpnia�wzięło�udział��
w�społecznej�akcji�budowy�
placu�zabaw�i�siłowni�
plenerowej.�teraz�pozostaje�już�
tylko�czekać�na�montaż�urządzeń,�
planowany�na�26�września.��
Jest�to�wspólne�przedsięwzięcie�
sołectw�Gzinka�i�nowe�Grudze,�
które�przeznaczyły�na�ten�cel�
pieniądze�z�funduszu��
sołeckiego.�Pozyskały�też��
25�tys.�zł�z�funduszu�
Składkowego�Ubezpieczenia�
Społecznego�Rolników.�tm

Skrzelew�|�XXi�Dni�Kukurydzy

Impreza w październiku, 
przygotowania już teraz 
Organizatorzy popularnych, również wśród „naszych” 
rolników, XXI Dni Kukurydzy woj. mazowieckiego 
i łódzkiego oraz Ogólnopolskiej Prezentacji Odmian 
Kukurydzy ustalili już termin najbliższej imprezy. Odbędzie 
się ona 6 października w Skrzelewie w gminie Teresin. 

Organizacja Dni Kukurydzy 
ma swoją długą tradycję. W pro-
gramie przewidziane są między 
innymi: prezentacje poletek her-
bicydowych i nawozowych, firm 
branżowych z zakresu produkcji 
rolniczej, wystawa sprzętu rolni-
czego, pokaz użytkowania ma-
szyn rolniczych, a także kier-
masz drzewek owocowych i roślin 
ozdobnych, wiele atrakcji kultu-
ralno-rozrywkowych, konkursy 
dla uczestników, w tym np. kon-

kurs wiedzy rolniczej dla uczniów 
szkół rolniczych. 

Dni Kukurydzy odbywają się 
na terenie otwartym. Co roku  
w imprezie uczestniczy ponad 150 
wystawców, a liczba zwiedzają-
cych rolników wynosi od 8 do 10 
tysięcy.

Dla rolników jest to m.in. oka-
zja do porównania upraw róż-
nych odmian, a jest ich prawie 90. 
Nowy Łowiczanin objął imprezę 
patronatem.  opr.�mak

Łowicz�|�Pływalnia�Miejska

4219 wejść na baseny odkryte
Do przyszłego lata będą 
musieli poczekać amatorzy 
otwartych basenów  
na terenie przy Pływalni 
Miejskiej w Łowiczu, które 
są właśnie demontowane. 
Po wakacjach wraca ona  
do normalnego grafiku 
pracy.

Okazuje się, że zainteresowanie 
basenami odkrytymi było spore 
– w ciągu całego lata odnotowa-
no 4219 wejść (1132 w czerwcu, 
1091 w lipcu, 1768 w sierpniu, 
228 przez dwa pierwsze dni wrze-
śnia). Najwięcej sprzedano bile-
tów ulgowych – 2505. Normal-
nych biletów sprzedano 1065,  
a biletów dla rodzin 3+ 649. Do 
tego doliczyć trzeba 1984 dzieci 
do lat trzech, które mogły wcho-

dzić za darmo. 130 razy wypoży-
czano leżak i parasolkę.

Początkowo zamkniecie base-
nów miało nastąpić 1 września, 
ale ze względu na bardzo letnią 
pogodę, można było z nich jesz-
cze korzystać także 2 września. 

Baseny na zewnątrz przyda-
ły się też, po raz kolejny, podczas 
przerwy technicznej na głównej 
pływalni, w tym roku przepro-
wadzonej w sierpniu. Oprócz co-
rocznych, standardowych dzia-
łań, przerwa została przez OSiR 
wykorzystana także na wymianę 
płytek przy wejściu na pływal-
nię, wymianę drzwi czy urządzeń  
w natryskach (teraz wyłączają się 
one automatycznie po określonym 
czasie, bo do tej pory ludzie często 
zostawali je włączone, co powo-
dowało marnowanie dużych ilości 
wody).�� tm

Łowicz�|�Udogodnienia�dla�dużych�rodzin�

Jedna zamiast dwóch kart 
Na podstawie Ogólnopolskiej Karty Dużej Rodziny można już korzystać  
ze zniżek oferowanych przez „naszych” lokalnych przedsiębiorców  
i instytucje, które do tej pory były przypisane jedynie do Łowickiej Karty 
Dużej Rodziny 3+ i były przeznaczone wyłącznie dla mieszkańców miasta. 
Oznacza to, że funkcjonujące do tej pory dwie różne karty – ogólnopolska  
i łowicka – zostały zastąpione przez jedną.

Uchwała umożliwiająca „połą-
czenie” dwóch odrębnych do tej 
pory kart została w podjęta przez 
radnych jednogłośnie na ostatniej 
sesji Rady Miejskiej w Łowiczu 
29 sierpnia. 

Należy wyjaśnić, że ulgi dla 
rodzin 3+ z Łowicza, np. w ce-
nie biletów do kina Fenix, na ło-
wicką pływalnię miejską i innych 
obiektów OSiR, biletów MZK 
czy też zniżki w niektórych skle-
pach, firmach itp. były przyzna-
wane na podstawie lokalnej – ło-
wickiej karty. 

Ogólnopolska Karta Dużej Ro-
dziny (istniejąca od 16 czerwca 
2014 roku) nie łączyła się z Ło-
wicka Kartą Dużej Rodziny 3+ 
i Rodzin Zastępczych (istniejącą 
od maja 2010 roku). Były to dwa 
odrębne programy i dwie odręb-
ne karty. Przypomnijmy, że sa-
morząd Łowicza był jednym  
z pierwszych, które wprowadziły 
program KDR. 

Programy nadal były i nadal są 
odrębne, ale karta, na podstawie 
której można korzystać ze zniżek, 
będzie jedna: ta ogólnopolska.  
– Od dłuższego czasu zastana-
wialiśmy się czy musimy wyda-
wać swoją własną, miejską kar-
tę, skoro jest ta ogólnopolska. Nie 

wiedzieliśmy jednak jak zidenty-
fikować osobę czy jest mieszkań-
cem Łowicza i czy w związku  
z tym przysługują jej zniżki prze-
znaczone wyłącznie dla naszych 
mieszkańców – wyjaśnia sekre-
tarz miasta Maria Więckowska. 
Okazało się, że identyfikacja oso-
by będzie możliwa na podstawie 
numeru karty. Siedem pierw-
szych cyfr 17-cyfrowego numeru 
karty ogólnopolskiej stanowi bo-
wiem identyfikator danej gminy. 
W przypadku Łowicza są to cy-
fry: 1005011. Następne 5 cyfr sta-
nowi numer rodziny wielodziet-
nej nadany w procesie rejestracji 
pierwszej osoby z rodziny, kolej-
ne 2 cyfry stanowią numer przy-
pisany członkowi rodziny wielo-
dzietnej w tej rodzinie, a ostatnie 
3 cyfry stanowią numer kolejny 
karty. 

Karta Dużej Rodziny przysłu-
guje rodzinom posiadającym co 
najmniej troje dzieci. Obecnie, 
od 1 stycznia 2019 roku, z Karty 
Dużej Rodziny będą mogli korzy-
stać wszyscy rodzice, którzy kie-
dykolwiek posiadali na utrzyma-
niu co najmniej trójkę dzieci – ich 
wiek nie ma znaczenia. Dla dzie-
ci karta ważna jest do ukończenia 
18. roku życia lub 25. roku życia  

w przypadku, gdy dziecko się 
uczy. Osobom niepełnosprawnym 
karta wydawana jest na czas obo-
wiązywania orzeczenia o niepeł-
nosprawności. Wnioski o wydanie 
karty dostępne są m.in. w ratuszu. 
Wniosek można również złożyć 
elektronicznie, za pośrednictwem 
platformy Emp@tia (empatia.
mpips.gov.pl). 

– Geneza tych bardzo do-
brych zmian była taka, że około 
2 lata temu wnioskowaliśmy jako 
koło Związku Dużych Rodzin 3+  
w Łowiczu o to, by rodzice, któ-
rych dzieci stawały się pełnolet-
nie, nie „wypadali” z programu  
i by zniżki dla nich były beztermi-
nowe – powiedział nam przewod-
niczący koła ZDR 3+ w Łowiczu 
Janusz Kukieła. Wtedy sprawę tę 

uregulowano zarządzeniem bur-
mistrza i rodzice otrzymywali kar-
ty bezterminowe. Janusz Kukieła 
chciał jednak doprowadzić do za-
pisania tego w uchwale: – Żeby 
było to trwałe i zapisane w jednej 
uchwale – argumentował. 

Po pewnym czasie sprawa zain-
teresowała Michała Trzoskę, który 
przygotowywał w imieniu Klubu 
Radnych PiS i Niezależni, na lip-
cową sesję RM, projekt uchwały 
uwzględniający ową beztermino-
wość łowickich kart dla rodziców. 
Ostatecznie jednak uchwała zo-
stała wtedy wycofana (na wnio-
sek samego Michała Trzoski)  
z porządku obrad, ponieważ  
w jego rozmowie m.in. sekretarz 
Więckowską pojawił się pomysł 
na połączenie kart i uporządkowa-
nie programu. 

Ostatecznie więc uchwałą pod-
jętą pod koniec sierpnia powiąza-
no łowicką kartę z kartą ogólno-
polską, by tym samym uprościć 
procedurę ubiegania się jej przy-
znanie. – Dobrze się stało – i to 
dobry kierunek, a Łowicz jest 
znowu jednym z pierwszych sa-
morządów, które doprowadziły 
do takiego połączenia – uważa Ja-
nusz Kukieła. 

Warto dodać, że łowickie, wy-
dane do tej pory KDR-y, nie tracą 
ważności z dniem wejścia w ży-
cie uchwały. Będą honorowane do 
końca terminów, na które zostały 
wydane. Należy jednak pamiętać, 
że w przypadku zbiegu uprawnień 
z tytułu posiadania innych kart, 
ulgi nie sumują się – co również 
jest zapisane w uchwale.  mak 
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Czyżew�|�Strefa�rekreacji�

Będzie altana, palenisko  
i nieduża fontanna
Do końca września 
w sąsiedztwie remizy 
Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Czyżewie  
w gminie Sanniki ma 
powstać „strefa rekreacji”.

Inwestycja została dofinanso-
wana przez Urząd Marszałkowski 
Województwa Mazowieckiego  
i to znacząco, bo kwotą blisko 80 
tysięcy, która stanowi około 95% 
kosztów budowy owej strefy. 

Na czym ma polegać inwesty-
cja? Otóż w sąsiedztwie remizy 
wybudowana zostanie duża drew-

niana altana z murowanym gril-
lem i stołami, nieduża fontanna, 
przy placu zabaw zamontowany 
tzw. bujak „bocianie gniazdo”. 

Ponadto będą nowe nasadzenia 
zieleni, powstaną chodniki dopro-
wadzające do altany, monitoring 
obiektu oraz poprawiony zosta-
nie stan miejsca przeznaczonego  
do rozpalania ognisk. 

Strefa w tym miejscu przyda się 
na przykład na spotkania po orga-
nizowanym od trzech lat i cieszą-
cym się dużym zainteresowaniem 
Majówkowym Rajdzie Rowero-
wym. W tym roku uczestniczyły 
w nim 174 osoby.  mak  

Gmina�Kiernozia�|�Ruszył�nabór�

Najpierw na angielski
Nabór na zajęcia z języka 
angielskiego dla dzieci 
z klas od I do VI rozpoczął 
Gminny Ośrodek Kultury 
w Kiernozi. W drugiej 
połowie września mają 
natomiast ruszyć nabory  
na pozostałe zajęcia stałe  
w tym ośrodku. 

Zapisywać się na nie będzie 
można tylko do końca września. 
Nie warto jednak czekać na ostat-
nią chwilę, gdyż liczba miejsc jest 
ograniczona i obowiązuje zasada 
„kto pierwszy, ten lepszy”. Jeśli 
zostaną wolne miejsca, nabór uzu-
pełniający zostanie przeprowa-
dzony w październiku.

Dzieci ze szkół podstawowych 
i uczniowie gimnazjum będą mo-
gli zapisywać się na warsztaty tań-
ca breakdance. Prowadzić je bę-
dzie w sali gimnastycznej szkoły 
w Kiernozi Kamil Korzewski  

z Łowicza. Można będzie również 
uczestniczyć w zajęciach wokal-
nych grupy „Pauza”, które będzie 
prowadziła Beata Lewaniak, zaję-
ciach wokalnych dla seniorów (ze-
spół wokalny „Jutrzenka”) oraz 
zajęciach plastycznych.

Zajęcia z języka angielskie-
go oraz breakdance są odpłatne, 
pozostałe darmowe. – Wysoko-
ści odpłatności jeszcze nie ustali-
liśmy, ale na przykład zajęcia ję-
zykowe będą tańsze niż prywatne 
lekcje – zapowiada szefowa ośrod-
ka kultury Beata Lewaniak. Lada 
dzień mają też rozpocząć się za-
pisy do Zespołu Pieśni Ludowej 
„Kiernozianie”. W tym przypad-
ku o przyjęciu do zespołu decydo-
wać będą przesłuchania, których 
– jak zapewnia solistka zespołu  
– nie należy się bać, jeśli ktoś choć 
trochę lubi i uważa, że umie śpie-
wać. W październiku odbędą się 
spotkania organizacyjne w celu 
ustalenia dni i godzin spotkań po-
szczególnych grup.  mak���

oszkowice|�budowa�studni

Szansa na skończenie 
z brakami wody

Na gminnej działce przy drodze 
powiatowej w Oszkowicach trwa 
budowa nowej studni głębinowej, 
z której woda najwcześniej trafi  
do sieci wodociągowej jesienią,  
po odbiorze, obudowie, podłącze-
niu i badaniach.

Na razie, wg stanu na 28 sierp-
nia, na miejscu wykonano od-
wiert studni i wkrótce miało od-
być się próbne pompowanie wody,  
by sprawdzić, czy wydajność in-
stalacji będzie bliska wstępnie za-
kładanym 400 tys. m3/dobę. 

Wybudowanie studni kosz-
tuje gminę 250 tys. zł, a kolejne 
200 tys. zł trzeba będzie wydać 
na wykonanie rurociągu tłoczne-
go i podłączenie nowego ujęcia do 
hydroforni. Wykonawcą odwiertu 
studni został Zakład Studniarski 
Leopolda Śmiałkowskiego z Ło-
dzi, który na rzecz gminy Bielawy 
realizował już podobne zadanie  
w Leśniczówce-Zakrzewie

Wójt Sylwester Kubiński wie-
lokrotnie powtarzał, że wybudo-
wanie nowej studni, która będzie 
czerpała wodę z pokładów trze-
ciorzędowych, powinno radykal-
nie poprawić sytuację w miejsco-
wościach sezonowo dotykanych 
dziś deficytem wody. Na przyszły 
rok planowane jest wybudowanie 
przy hydroforni w Oszkowicach 
zbiorników wyrównawczych.  ewr�

RZut�oKiem�|�ZAKoŃcZenie�wAKAcJi

Pięć�dni�wycieczek,�animacji�oraz�innych�atrakcji�przeżyli�mali�
mieszkańcy�Domaniewic�w�ramach�akcji�na�zakończenie�wakacji�
z�Gminnym�ośrodkiem�Kultury.�w�ramach�wypraw�krajoznawczych�
dzieci�odwiedziły�park�rozrywki�w�okolicy�Piaseczna�oraz�Zoo�Safari�
w�borysewie.�Uczestnicy�akcji�wieńczącej�czas�dwumiesięcznego�
odpoczynku�nie�nudzili�się�również�na�miejscu,�gdzie�przewidziano�dla�
nich�m.in.�zabawy�w�wodnych�balonach,�pokazy�strażackie,�podskoki��
na�dmuchańcach�czy�animacje�w�plenerze.�Aktywny�tydzień�odbywał�się�
w�domaniewickim�GoK-u�dniach�26-30�sierpnia.�Jego�częścią�był�również�
rodzinny�rajd�pieszy�o�charakterze�historyczno-patriotycznym,�o�którym�
pisaliśmy�w�ubiegłym�numerze�(nŁ�36�z�dnia�5�września)�na�str.�21.�aw

Gmina�Łowicz�|�wniosek�wycofany�

Autobus już 
tędy jeździł
Gmina Łowicz wycofała 
swój wniosek do Funduszu 
rozwoju przewozów 
autobusowych, który 
dotyczył utworzenia 
połączenia komunikacyjnego 
na trasie Zielkowice – Parma 
– Placencja w oparciu  
o współpracę z MZK. 
Powód? Połączenie na tej 
trasie już wcześniej było 
obsługiwane przez PKS.

Sekretarz Beata Orzeł powie-
działa nam, że wniosek o utwo-
rzenie połączenia na tym odcin-
ku został przygotowany przez 
gminę, gdyż wnioskowali o nie 
mieszkańcy. 

Warunek ubiegania się o do-
finansowanie stanowi jednak,  
że mogą nim zostać objęte tylko 
linie komunikacyjne nie funk-
cjonujące od co najmniej trzech 
miesięcy przed wejściem w ży-
cie ustawy z dnia 18 lipca bieżą-
cego roku. 

Okazało się, że istnieje połą-
czenie komunikacyjne na tej tra-
sie, tyle że jest ono obsługiwane 
przez PKS. Wobec tego gmina 
musiała wycofać swój wniosek, 
gdyż poświadczałaby nieprawdę. 

Udało nam się dowiedzieć,  
że mieszkańcy wnioskowali  
o nowe połączenie, gdyż praw-
dopodobnie nie byli zadowoleni  
z wysokości cen za bilety i jako-
ści kursujących autobusów. 

Połączenie autobusowe na tej 
trasie nie było też zbyt popular-
ne, a wiele osób mogło o nim 
nie wiedzieć, co ma się zmienić 
dzięki współpracy w tym zakre-
sie gminy i PKS. 

Akceptację uzyskał natomiast 
wniosek powiatu w zakresie uru-
chomienia linii komunikacyjnej 
Mystkowice – Guźnia – Bocheń 
– Ostrów– Pilaszków, przy któ-
rym współpracowała gmina Ło-
wicz, przez którą przebiega duża 
część trasy.  aa�
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Łasieczniki�|�oSP
Remont strażnicy 
zakończony

58.488 tys. zł kosztowały pra-
ce remontowe przeprowadzone 
w sierpniu w budynku strażni-
cy Ochotniczej Straży Pożarnej  
w Łasiecznikach. 

Pracami zajęła się Firma Ele-
wacyjno-Remontowa z Boli-
mowa, która jako jedyna odpo-
wiedziała na zapytanie ofertowe  
z Urzędu Gminy. Zakres prac 
obejmował m.in. kompleksowe 
docieplenie budynku styropia-
nem, jego pokrycie tynkiem i ma-
lowanie, wymianę rynien, malo-
wanie barierek na schodach. 

Także w tym roku zastało wy-
konanie panelowe ogrodzenie 
strażnicy, koszt prac zamknął się 
w kwocie 10 tys. zł, pieniądze po-
chodziły z Funduszu Sołeckiego 
wsi Łasieczniki.  tb

Budowa�studni�w�oszkowicach.�
Stan�na�28�sierpnia.�
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Łowicz�|�Defibrylatory�–�na�wszelki�wypadek

Do wszystkich szkół czy na razie tylko do urzędu?
Radny Krystian Cipiński 
na sesji Rady Powiatu 
Łowickiego 28 sierpnia 
zapowiedział złożenie 
interpelacji w sprawie 
zakupu defibrylatorów AEG 
do podlegających  
powiatowi szkół średnich.  
Sugerował, że można je 
pozyskać bezkosztowo,  
a na naszym terenie 
skorzystała z takiej 
możliwości jednostka  
OSP Pilaszków.

Starosta Marcin Kosiorek od-
nosząc się do tego powiedział,  
że są różne rodzaje defibrylatorów, 
a powiat jest właśnie w trakcie po-
zyskiwania z Funduszu Sprawie-
dliwości pieniędzy na zakup tych 
urządzeń dla karetek pogotowia, 
a te muszą mieć pierwszeństwo. 

Urządzenia w ambulansach za-
częły się psuć, a muszą być spraw-
ne. – W miarę możliwości bę-
dziemy szukać funduszy również  
na drobniejszy sprzęt, aby jak naj-
mniej wydawać swoich pieniędzy 
– zapowiedział starosta. 

Propozycję poparł radny Wal-
demar Krajewski, który powie-
dział, że to dobra inicjatywa, ale 
urządzenia te wymagają przeglą-
dów. Ich zakup jest kosztowny, 
utrzymanie też kosztuje, a żeby 
ich użyć, potrzeba doświadczenia, 
które można zdobyć na szkoleniu.

Krystian Cipiński odparł,  
że obsługa defibrylatora jest pro-
sta, wystarczy obejrzeć film in-
struktażowy. Waldemar Kra-
jewski zaproponował wtedy,  
że samorząd mógłby zakupić naj-
pierw jeden defibrylator do Staro-
stwa Powiatowego, który mógłby 
zostać umieszczony przy Wy-
dziale Komunikacji, gdzie jest 

największy przepływ petentów  
w różnym wieku, a więc też 
prawdopodobieństwo, że będzie 
potrzebny. – Może od tego za-
cznijmy, a nie od szkół, których 
mamy więcej. 

Do dyskusji włączył się wi-
cestarosta Piotr Malczyk: – Po-
nieważ jestem ratownikiem me-
dycznym i dość często używałem 
defibrylatora, to chcę powiedzieć, 
że na pierwszy rzut oka to jest pro-

ste, ale na pewno nikt tego urzą-
dzenia nie użyje, jeśli nie zostanie 
przeszkolony. 

Dodał, że w szkołach nie ma 
defibrylatorów ćwiczebnych, więc 
najpierw te należałoby kupić, 
aby przeszkolić kadrę i uczniów  
do wykonywania resuscytacji 
krążeniowo-oddechowej, a po-
tem dopiero zakupić urządzenia 
do użycia. – Jeśli tylko defibry-
lator kupimy, to on będzie wisiał  
na ścianie i nikt go nigdy nie uży-
je, bo nie będzie wiedział jak – od-
parł. 

Radny Cipiński po wysłucha-
niu radnego Krajewskiego i wice-
starosty zaproponował, że może 
faktycznie zacząć od zakupu jed-
nego defibrylatora do urzędu,  
a wicestarosta przeszkoli jak go 
używać. Na tym dyskusja się za-
kończyła, ale temat prawdopo-
dobnie wróci na forum Rady Po-
wiatu.  mwk      

Domaniewice�|�inwestycje
Gmina sięga  
po fundusze
Jak na ostatniej sesji Rady Gminy 
Domaniewice, 14 sierpnia, poinformował 
wójt Paweł Kwiatkowski, samorząd jest 
w trakcie starań o dodatkowe fundusze 
na realizację potrzebnych inwestycji.

Uchwałą zmieniającą budżet zabezpieczono 
300 tys. zł na przebudowę odcinka drogi Sapy 
– Strzebieszew. Gmina złożyła wniosek na dofi-
nansowanie tej inwestycji z Funduszu Dróg Sa-
morządowych i otrzymała wstępną informację  
o zakwalifikowaniu się na listę zadań zatwierdzo-
nych do dofinansowania. Inwestycja została wpro-
wadzona do budżetu już teraz po to, żeby bez 
zbędnych opóźnień można było ogłosić przetarg. 

Lista z kwotami dofinasowania, jak w trakcie 
swojej sesyjnej wypowiedzi przewidywał wójt 
Paweł Kwiatkowski, miała ukazać się na koniec 
sierpnia. Wczoraj, 3 września, skarbnik gminy 
Alicja Szymajda powiedziała nam jednak, że na-
dal brak konkretów w tej sprawie. 

W toku prac komisji Rady Gminy ustalono 
również, że złożony zostanie wniosek do trwa-
jącego obecnie kolejnego naboru na pieniądze 
z Funduszu Dróg Samorządowych. Dotyczy on 
dalszej części tej drogi, czyli odcinka biegnącego 
przez Strzebieszew do granicy z gminą Głowno. 

Gmina Domaniewice zamierza pozyskać rów-
nież dofinansowanie gospodarki wodno-ścieko-
wej. Takie możliwości daje obecny nabór z Pro-
gramu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Wniosek 
będzie dotyczył rozbudowy oczyszczalni ścieków 
w Domaniewicach i częściowej przebudowy wo-
dociągu na ul. Stara Wieś z połączeniem go z no-
wym wodociągiem na Długiej Wsi. Limit wnio-
sku to 3,1 mln zł netto. Dofinansowanie może 
wynieść ok. 60%. Wniosek już został złożony.  ljs

Powiat�|�interpelacja�zaakceptowana

Powstaną miejsca parkingowe 
dla kobiet w ciąży

– To jest poza dyskusją. Pro-
szę, aby radna umówiła się z... (tu 
padło nazwisko konkretnego pra-
cownika Wydziału Organizacyj-
nego starostwa) i wskazała, gdzie 
proponuje wyznaczenie takie-
go miejsca – tak starosta łowicki 
Marcin Kosiorek na sesji 28 sierp-
nia zareagował na propozycję rad-
nej Katarzyny Słomy dotyczącą 
wyznaczenia specjalnego miejsca 
dla parkowania dla kobiet w cią-
ży przy urzędach podległych sa-
morządowi powiatowemu. Prosi-
ła, aby zarząd podszedł życzliwie 
do interpelacji, którą zamierza  
w tej sprawie złożyć.

Radna od razu wyjaśniła,  
że w internecie natknęła się na 
informacje o tym, że inne miasta 
– aby ułatwić kobietom w ciąży 
dostęp do urzędów – wyznaczają 
specjalne miejsca parkingowe dla 

nich. Radnej spodobał się taki po-
mysł. Uważa, że skoro apteki czy 
centra handlowe takie rozwiąza-
nia stosują, to mógłby to również 
zrobić powiat łowicki. Wg niej ta-
kie miejsca mogłyby powstać przy 
PCPR, starostwie i Urzędzie Pra-
cy, bo zaparkowanie przy tych in-
stytucjach bywa trudne. Marcin 
Kosiorek przyznał radnej rację, 
akceptując tym samym interpela-
cję, która jeszcze nie wpłynęła. 

Warto dodać, że w ustawie  
o ruchu drogowym nie ma za-
pisów dot. oznakowania miejsc 
parkingowych dla kobiet w ciąży. 
Dlatego też, nawet jeśli zostanie 
ono wyznaczone i oznakowane, to 
nie można ukarać kierowcy, który 
je zajmie bez uprawnień. Aby do-
celowa grupa kobiet z miejsc tych 
korzystała, potrzebna będzie do-
bra wola innych kierowców.  mwk

Łowicz�|�Starostwo
Przetarg na zakup 
nowej karetki 
unieważniony

Powiat łowicki unieważnił 28 sierpnia prze-
targ na zakup nowego ambulansu specjalistycz-
nego dla potrzeb Zespołu Opieki Zdrowotnej  
w Łowiczu. Do przetargu stanęła tylko jedna fir-
ma – W.A.S. Wietmarscher Polska Sp. z o.o.  
z Lubicza Górnego (woj. kujawsko-pomorskie), 
która zaoferowała karetkę na podwoziu Volkswa-
gena Crafter za 559 tys. zł. 

Po sprawdzeniu oferty okazało się, że nie speł-
nia ona wszystkich wymogów określonych w spe-
cyfikacji istotnych warunków zamówienia.

W pierwszym postępowaniu planowano,  
że nowa karetka (która ma obsługiwać pogotowie 
ratunkowe) specjalistyczna – tj. taka, w której jest 
lekarz, trafi do Łowicza w listopadzie. Drugie po-
stępowanie nie zostało jeszcze ogłoszone.  mwk

obsługa�
defibrylatora��
jest�prosta,�
wystarczy�obejrzeć�
film�instruktażowy.
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Stachlew�|�Przez�lata�nie�było�szamba�i�nikt�(?)�o�tym�nie�wiedział�

Przedłużenie wakacji 
w szkole podstawowej
Dopiero w poniedziałek 9 września zaczęły się lekcje 
w Szkole Podstawowej im. T. Kościuszki w Stachlewie. 
Z powodu przedłużenia się prac nad termomodernizacją 
budynku szkoły, rozpoczęcie roku szkolnego przesuwało 
się dwukrotnie. Powód był poważny – i żenujący zarazem.

Z formalnego punktu widze-
nia rok szkolny zaczął się, tak jak 
w innych szkołach, w poniedzia-
łek 2 września. Wtedy jednak, 
podczas uroczystego rozpoczęcia 
w sąsiadującym ze szkołą koście-
le, dyrektor Ewa Czarnołęcka po-
informowała rodziców, że w pią-
tek 30 sierpnia, w porozumieniu 
z obradującą tego dnia radą pe-
dagogiczną, podjęła decyzję, że 3 
i 4 września będą dniami wolnymi 
od zajęć dydaktycznych, gdyż pra-
cownicy nie zdążyli dokończyć 
zaplanowanych prac. Dyrektor 
szkoły podstawowej może w cią-
gu roku zarządzić 8 dni wolnych 
od zajęć dydaktycznych.

Okazało się jednak, że również 
do czwartku wszystkie prace nie 
zostały dokończone, dlatego dzień 
wcześniej dyrektor po raz kolejny 
zdecydowała się zarządzenie dni 
wolnych od zajęć dydaktycznych, 
tym razem jednak korzystając 
z innego przepisu, odnoszącego 
się do warunków bezpieczeństwa. 
W takiej sytuacji dwa kolejne dni 
– czwartek i piątek – nie liczą się 
do 8 dozwolonych dni wolnych od 
zajęć dydaktycznych, będą nato-
miast musiały zostać odpracowa-
ne w soboty. 

Jeszcze w czasie fi nalizacji prac 
wójt Adam Ruta wyjaśniał nam, 
że jedną z przyczyn i przedłużania 
się były pewne niezgodności pro-
jektu ze stanem faktycznym. Wy-
nikały one z tego, że projektant 
opierał się jeszcze na poprzednim 
projekcie z lat 90., którego założe-

nia nie zostały prawidłowo wyko-
nane.

Ścieki przez lata były 
odprowadzane do rzeki
O tym, że „coś jest nie tak” wia-

domo było już wcześniej, bo pod-
czas prac nad rozbudową szkoły 
wyszło na jaw, że przy szkole nie 
ma szamba, które powinno tam 
być, natomiast ścieki są odprowa-
dzane wprost do rzeki, powodując 
ryzyko skażenia epidemiologicz-
nego. 

Dlatego też do porządku ob-
rad sesji rady gminy 28 sierp-
nia zostały wprowadzone zmiany 
w budżecie, umożliwiające bu-
dowę brakującego szamba. Rada 
gminy przyjęła tę uchwałę jed-
nogłośnie, choć nie obyło się bez 
dyskusji na ten temat. Dzięki de-
cyzji rady jeszcze w sierpniu gmi-
na mogła przystąpić do prac zwią-
zanych z szambem.

Obserwatorzy zauważyli, że 
była to jedna z nielicznych w tej 
kadencji ważnych uchwał, nie li-
cząc tych będących tylko formal-
nością, w której rada wykazała się 
jednomyślnością. Wójt wyraził 

nawet nadzieję, że to głosowanie 
jest dobrym prognostykiem dla 
dalszej współpracy.

Niedługo później jednak wy-
powiedział słowa, które zostały 
bardzo źle przyjęte przez grupę 
radnych stanowiących w radzie 
większość. Mówił mianowicie, 
że i tak by to szambo wybudował, 
nawet gdyby radni nie wyrazili 
na to zgody, uchwała daje mu na-
tomiast tyle, że nie stanie za to 
przed rzecznikiem dyscypliny fi -
nansów publicznych za wykona-
nie zadania nieuwzględnionego 
w planie fi nansowym. – Cieszę 
się, że nie muszę tego robić i z ca-
łego serca dziękuję – mówił.

Zapewne chodziło o podkre-
ślenie, że budowa szamba była po 
prostu koniecznością niepodwa-
żalną, nawet przy założeniu grożą-
cych konsekwencji, ale – jak mó-
wiła nam przewodnicząca rady 
Grażyna Rykała – wielu radnych 
odebrało te słowa jako próbę usta-
wiania się wójta ponad radą, zu-
pełnie niepotrzebną wobec jedno-
myślności w tej kwestii.

Na sesji Grażyna Rykała zapy-
tała dlaczego budowa szamba nie 
została uwzględniona w projekcie 
realizowanej właśnie rozbudowy 
szkoły. Projekt kosztował 35 tys. 
zł, samo zadanie 6,5 mln zł, dla-
czego więc gmina musi wykła-
dać kolejne pieniądze (79 tys. zł) 
na projekt i budowę szamba. Py-
tała też czy ktoś poniesie konse-
kwencje takiego zaniechania.

Wójt przyznał, że spodziewał 
się tego pytania, dlatego przygoto-
wał na sesję plan budynku, który 
został wyświetlony przy pomocy 
rzutnika i szczegółowo przez nie-
go omówiony. Pokazał też projekt 
rozbudowy szkoły przeprowadzo-
nej w latach 90. ubiegłego wieku. 
W projekcie z 1996 roku szambo 
było uwzględnione, w rzeczywi-
stości jednak nie powstało, nieczy-
stości były natomiast wpięte do 
sieci kanalizacyjnej. – Nie wiem 
kto podjął taką decyzję, ale nale-
żałoby zapytać czy w takim razie 
koszt budowy szamba został wte-
dy odjęty od kosztu całej inwe-
stycji – mówił wójt Adam Ruta. 
Jeszcze poważniejsze była nato-
miast konsekwencje dla środo-
wiska. – Gdyby nastąpiła cofka 
do stacji ujęć wody, to byłaby ka-
tastrofa – mówił wójt, zaznacza-
jąc przy tym, że zagrożony byłby 
na przykład MOP Polesie przy au-
tostradzie A2.

Stanowczo bronił natomiast 
projektanta prowadzonej wła-
śnie inwestycji, mówiąc, że dla 
projektanta podstawą były ist-
niejące mapy i aktualny projekt. 
– Projektant był na miejscu – i to 
nie raz, nikomu by jednak do gło-
wy nie przyszło, że tego szamba 
tam może nie być – mówił wójt. 
Mówił on, że nie wiedziały o tym 
ani poprzednia dyrektor szkoły 
Grażyna Pokora, ani obecna Ewa 
Czarnołęcka. Wójt mówił na se-
sji, że nie zamierza teraz docho-
dzić kto i w którym momencie za-
niedbał inwestycję, bo priorytetem 
jest przywrócenie stanu zgodnego 
z prawem. Dodał, że jest to waru-
nek konieczny dla dalszego funk-
cjonowania szkoły.

– Zgodziliśmy się na przezna-
czenie tych pieniędzy, ponieważ 
zdajemy sobie sprawę, że szambo 
jest koniecznością – powiedzia-
ła radna Patrycja Gąsecka-Fran-
kowska. – Mamy nadzieję, że nie 
nie będą nas już zaskakiwały inne 
tego typu niespodzianki... 

Nadal złe 
oznakowanie ulic

(...) Na ulicy Mostowej, na kie-
runku od przejazdu kolejowego, 
umieszczono znak informujący 
o niesymetrycznym podziale 
jezdni dla przeciwnych kierun-
ków ruchu (F15). Znak ten (F-
15) powinien jednak zostać prze-
niesiony za skrzyżowanie z ul. 
Blich, w miejsce gdzie zaczyna 
się na tym kierunku ten niesy-
metryczny podział jezdni. Będzie 
spełniał swe przeznaczenie rów-
nież przez poprawę jego widocz-
ności, zwłaszcza dla kierowców 
zjeżdżających z przejazdu kole-
jowego zaraz po otwarciu ruchu.

Na tym samym kierunku jaz-
dy ul. Mostową, a przed skrzyżo-
waniem z wlotem ulicy o ruchu 
jednokierunkowym od ul. Blich 
(z prawej strony) wstawiono znak, 
którego nie ma we wzorach zna-
ków drogowych, jest on zbędny. 
W tym miejscu należy ustawić 
brakujący znak „droga z pierw-
szeństwem” (D1) lub znak A-6d.

Zdarzają się nadal znaczne 
opóźnienia w realizacji uzasad-
nionych wniosków o poprawę 
oznakowania. Np. mimo zaak-
ceptowania wniosku w sierpniu 

2017 r. o wyznaczenie dwóch pa-
sów ruchu na prawej stronie jezd-
ni ul. Kurkowej przed skrzyżowa-
niem z ul. Sikorskiego nic się nie 
dzieje.

Bałagan 
na Starzyńskiego
Absurdy w oznakowaniu po-

dwójną linią ciągłą trwają. Np. 
kierowcy zawracający na ul. Sta-
rzyńskiego za wysepką (w pobliżu 
zabudowań Spółdzielni Mieszka-
niowej), aby jechać do ul. Sikor-
skiego zmuszani są do przejeżdża-
nia przez podwójne linie ciągłe! 
Kierowcy jadący ul. Starzyńskie-
go do ul. Kaliskiej w rejonie przej-
ścia dla pieszych w rejonie bloku 
nr 6 są kierowani przez podwój-
ne linie ciągłe do wjazdu na nie-
oznakowany parking. Może to 
doprowadzić do czołowych zde-
rzeń pojazdów, z uwagi na usytu-
owanie podwójnych linii ciągłych 
na jezdni!

Ponadto kierowcy poruszają-
cy się ul. Kaliską (od skrzyżowa-
nia z ul. Starzyńskiego) w kie-
runku Ronda Wolności, nie są 
poinformowani o odwołaniu drogi 
z pierwszeństwem znakiem D-2.

Znaki „ruch okrężny”, „ustąp 
pierwszeństwa przejazdu” nie są 
widoczne z bezpiecznej odległo-
ści, gdyż są zasłonięte przez koro-
ny przydrożnych drzew.

henryk�Łazikowski
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Wójt�adam�Ruta�pokazał�
radnym�projekt�rozbudowy�szkoły�
w�Stachlewie�z�1996�roku.�

Podczas�prac�
nad�rozbudową�szkoły�
wyszło�na�jaw,�
że�przy�szkole�nie�ma�
szamba,�które�powinno�
tam�być,�natomiast�
ścieki�są�odprowadzane�
wprost�do�rzeki.
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RZut�oKiem�|�cyRyLicą�PoSZUKUJą�PRAcowniKów�

to,�że�wiele�fi�rm�poszukuje�
pracowników�zza�wschodniej�
granicy�nie�jest�nowością�
czy�też�tajemnicą.�coraz�
częściej�natomiast�zdarza�
się,�że�pracodawcy�próbują�
komunikować�się�z�potencjalnymi�
pracownikami�w�ich�języku:�dla�
części�młodszych�czytelników�
języku�nieznanym.�Starsi�czytelnicy�
nie�powinni�mieć�większych�
problemów�z�odczytaniem�treści�
tego�ogłoszenia,�język�rosyjski�
przestał�być�bowiem�przedmiotem�
obowiązkowym�w�szkole�dopiero�
po�1989�roku.�ogłoszenie�o�pracy�
w�Łowiczu�napisane�cyrylicą�
sfotografowaliśmy�w�pobliżu�
dworca�PKP�Łowicz�Główny.�mak�

Gmina�Sanniki�|�Publikujemy�oświadczenia�majątkowe�samorządowców

Ile na czym zarobili radni i wójt 
W tym tygodniu 
zaglądamy do 
oświadczeń majątkowych 
złożonych przez wójta, 
sekretarza, skarbnika 
oraz radnych miasta 
i gminy Sanniki. 

 Wójt� gminy� Sanniki� Ga-
briel�Wieczorek w oświadczeniu 
majątkowym za 2018 r. wykazał 
zgromadzone oszczędności w wy-
sokości 500 zł (w ub. roku 2 tys. 
zł). Wykazał też współwłasność 
mieszkania o powierzchni 26,7 
mkw., o wartości 200 tys. zł (za-
kupione w 100% za kredyt), wła-
sność mieszkania o pow. 38 mkw. 
o wartości 340 tys. zł (zakupione 
w 100% za kredyt) oraz działkę 
o powierzchni 1 ha i wartości 19 
tys. zł. 

Z tytułu zatrudnienia w Urzę-
dzie Gminy w Sannikach na sta-
nowisku wójta osiągnął dochód 
w wys. 147.727,47 zł brutto 
(w tym dodatkowe wynagrodze-
nie roczne) i 900 zł diety człon-
ka rady Lokalnej Grupy Działania 
Aktywni Razem. Poprzednio za-
robił 169.917,92 zł brutto. 

Wśród zobowiązań kredyto-
wych – 44.952 CHF (franków 
szwajcarskich) kredytu zacią-
gniętego w BPH PBK na zakup 
mieszkania – kredyt zaciągnięty 
w 2004 roku na 30 lat. Na dzień 
31 grudnia 2018 roku pozostało 
do spłaty 28.500 CHF (poprzed-
nio 29.953 CHF). Kolejny kredyt 
w wysokości 324.744,06 zł ma za-
ciągnięty na 30 lat w BRE Bank 
S.A. w 2013 roku na zakup miesz-
kania. Na dzień 31 grudnia 2018 
do spłaty zostało 294.700 zł (po-
przednio 299.154,28 zł). 

 Piotr�Skonieczny –�sekre-
tarz� gminy – miał zgromadzo-
ne 36,5 tys. zł (rok wcześniej 24,5 
tys. zł). Posiadał na własność dom 
o powierzchni 130 mkw. i war-
tości 175 tys. zł. Posiadał ponad-
to niezabudowaną nieruchomość 
rolną o pow. 0,09 ha o wartości 
35 tys. zł. Posiadał również spe-
cjalizujące się w produkcji roślin-
nej gospodarstwo rolne o pow. ok. 
4,7 ha o wartości 210 tys. zł wraz 
z murowanym budynkiem gospo-
darczym o pow. 240 mkw. Z tego 
tytułu osiągnął w ubiegłym roku 

przychód w wysokości 14.777,17 
zł (poprzednio 12.951,28 zł), do-
płata z ARiMR wyniosła 3.310 zł. 
Łączny dochód: 8.910 zł. 

Z tytułu pracy uzyskał wyna-
grodzenie w wysokości 86.778 zł 
brutto (rok wcześniej 82.046 zł), 
dochód z gospodarstwa rolnego 
– 5,6 tys. zł (poprzednio 4,8 tys. 
zł), płatność bezpośrednia do 
gosp. rolnego: 3.310 zł (poprzed-
nio 3.350,50 zł). Posiadał Opla 
Astra III o poj. 1.248 cm3, rok 
prod. 2007 o wartości 12 tys. zł. 

 marlena� Kunikowska 
–�skarbnik�gminy – miała zgro-
madzone 11,5 tys. zł (poprzednio 
15 tys. zł). Posiadała na własność 
dom o powierzchni 147 mkw. 
o wartości 340 tys. zł oraz działkę 
rolną o powierzchni 0,3033 ha na-
bytą w drodze darowizny w 2010 
roku o wartości 5 tys. zł. Z tytułu 
wynagrodzenia uzyskała dochód 
w wysokości 95.393,22 zł brutto 
(rok wcześniej 90.152,26 zł) oraz 
dietę w wysokości 570 zł za udział 
w komisji wyborczej. Posiadała 
Peugeota 307 z 2006 roku. 

Wśród zobowiązań wykazała 
kredyt hipoteczny na dokończe-
nie budowy domu oraz na spłatę 
zobowiązań, zaciągnięty w 2011 
roku na 20 lat w banku PKO BP 
S.A. w wysokości 151.686,64 zł 
(zadłużenie na dzień 31 grudnia 
2018 r.: 111.172,03 zł (poprzednio 
116.093,32 zł). 

 Przewodniczący�Rady�je-
rzy� jabłoński� miał zgromadzo-
ne 85 tys. zł. We współwłasności 
małżeńskiej posiadał dom o pow. 
160 mkw. o wartości ok. 430 tys. 
zł oraz działkę o powierzchni 400 
mkw. o wartości 5 tys. zł i budy-
nek gospodarczy o pow. ok. 25 
mkw. o wartości ok. 20 tys. zł. 
Z tytułu pracy uzyskał dochód 
w wys. 117.549,42 zł, emerytury 
– 18.434,04 zł, diety – 1.820 zł. 

 Wioletta�Bembenista�mia-
ła zgromadzone 44.605,49 zł (po-
przednio 22.901,90 zł) – współ-
własność małżeńska. Posiadała 
gospodarstwo rolne o powierzch-
ni 11,85 ha o wartości 474 tys. zł. 
Z tego tytułu osiągnęła przychód 
40.278,15 zł (poprzednio 27.800 
zł). Z tytułu diety radnej uzy-
skała 8.850 zł (poprzednio 9 tys. 
zł), prowizja sołtysa – 3.726,80 
zł (poprzednio 3.864,60 zł), die-
ta sołtysa: 3 tys. zł (poprzednio 
tyle samo). Składniki mienia ru-
chomego: Opel Zafi ra z 2007 r. 
(współwłasność). 

 adam� Cieślak� miał zgro-
madzone 23.291 zł we wspólności 
majątkowej. Wykazał posiadanie 
na własność domu o powierzch-
ni 120 mkw. o wartości 200 tys. 
zł. Posiadał też gospodarstwo sa-
downicze o powierzchni 6,31 ha 
o wartości 300 tys. zł ze stodołą 
i garażami. Z tego tytułu osiągnął 
przychód w wysokości 29 tys. zł, 
dochód 19.900 zł. Dochód żony: 
23.291 zł, dieta radnego – 1.120 zł. 
Posiadał Nissana Qashqai z 2016 
roku oraz ciągnik TPS Tuber 40 
z 2017 roku. 

 Damian�Dolniak�miał zgro-
madzone 60 tys. zł w małżeńskiej 
wspólnocie majątkowej. Z tytułu 
umowy o pracę wykazał dochód 
37.639,39 zł brutto, dieta radne-
go – 1.120 zł. Posiadał Audi A3 
z 2010 roku. 

 agnieszka� Dylik� posiadała 
zgromadzone 45.200 zł we współ-
własności małżeńskiej. Posiada-
ła dom o powierzchni 170 mkw. 
o wartości 450 tys. zł. Dzierża-
wiła grunty o powierzchni 14 ha. 
Z tego tytułu osiągnęła przychód 
w wysokości 47.568 zł. Posiadała 
Audi A4 B5 z 2001 roku, Massey 
Ferguson 3060 z 1989 roku oraz 
Volkswagen LT 35 z 2002 roku. 

 Wojciech� Gładoch miał 
zgromadzone 25.400 zł we współ-
własności. Posiadał dom o po-
wierzchni 100 mkw. o wartości 
162 tys. zł oraz gospodarstwo rol-
ne o powierzchni 20 ha o warto-
ści 800 tys. zł. Dzierżawi ponadto 
ok. 35 ha. Z tego tytułu osiągnął 
przychód w wysokości 60 tys. zł. 
W listopadzie ubiegłego roku za-
wiesił prowadzenie działalności 
gospodarczej. Z tytułu jej wcze-
śniejszego prowadzenia osiągnął 
przychód w wysokości 10 tys. zł. 
Posiadał Opla Vectrę C z 2008 
roku, Volkswagena Polo z 2000 
roku, Deutz-Fahr Agrotron z 2010 
roku. Posiadał zaciągnięty kre-
dyt inwestycyjny w wysokości 
272.427 zł, kredyt obrotowy – 165 
tys. zł z Banku BGŻ BNP Paribas. 

 Roman� Grochowski� wy-
kazał zgromadzone 46.030,87 zł 
(poprzednio 38.877,66 zł). Posia-
dał dom o powierzchni 110 mkw. 
i wartości 110 tys. zł oraz go-
spodarstwo rolne o powierzchni 
17,265 ha o wartości 431.628,25 
zł. Z tego tytułu osiągnął przy-
chód 111.865,93 zł (poprzednio 
111.236,06 zł), dochód: 44.746,82 
zł (poprzednio 52.500). Z tytu-

łu dopłat bezpośrednich uzyskał 
17.328,91 zł (poprzednio 17.291,34 
zł), zwrot podatku akcyzowego 
– 1.664,75 zł (poprzednio 1.470,69 
zł), diety radnego: 9.470 zł (po-
przednio 8.850 zł). Składniki mie-
nia ruchomego o wartości po-
wyżej 10 tys. zł: ciągnik rolniczy 
Same Taurus z 1985 roku o war-
tości 14 tys. zł, ciągnik MF 3050 
z 1990 roku o wartości 35 tys. zł, 
kombajn Claas Dominator 48 
o wartości 37 tys. zł. 

 magdalena�Kalińska miała 
zgromadzone 10.629,71 zł. Z ty-
tułu umowy o pracę uzyskała do-
chód w wysokości 35.303,76 zł, 
dochody z gospodarstwa rolnego 
– 40.788 zł, dieta radnej – 1.050 zł 

 Karolina� Kaźmierczak�
miała zgromadzone 31,46 zł. Z ty-
tułu zatrudnienia uzyskała dochód 
w wysokości 8.400 zł, diety radnej 
– 1.120 zł. 

 Grażyna�Kowalczyk�miała 
zgromadzone 73 tys. zł. Posiada-
ła dom o powierzchni 110 tys. zł 
o wartości ok. 150 tys. zł, gospo-
darstwo rolne, sad o powierzchni 
2,28 ha o wartości ok. 20 tys. zł 
z zabudową inwentarsko-składo-
wą. Z tego tytułu osiągnęła przy-
chód w wys. 9.920,35 zł (w tym 
dopłaty bezpośrednie). Z tytułu 
pracy w charakterze nauczycie-
la w Zespole Szkół i Placówek 

Specjalnych w Mocarzewie uzy-
skała dochód w wys. 90.277,09 zł 
brutto (wraz z trzynastym wyna-
grodzeniem), dieta radnej – 1.120 
zł. Posiadała samochód osobowy 
Mitsubishi Grandis z 2006 roku. 

 Wiesław�Nowicki�wykazał 
posiadanie na zasadach współwła-
sności małżeńskiej oszczędności 
w wysokości 81 tys. zł (poprzed-
nio 62 tys. zł), domu o powierzch-
ni 170 mkw. i wartości 170 tys. 
zł, gospodarstwa rolnego o po-
wierzchni 3,66 ha o wartości 160 
tys. zł, z którego osiągnął dochód 
w wysokości 15 tys. zł (poprzed-
nio 16 tys. zł) oraz nieruchomości 
o powierzchni 46 mkw. i wartości 
50 tys. zł. W oświadczeniu zna-
lazł się zapis o nabyciu w 2010 
roku sklepu w Czyżewie, poin-
formował także o prowadzonej 
działalności handlowo-usługowej 
– PPHU Balken s.c. Z tego tytu-
łu osiągnął przychód w wysokości 
1.422,29 zł (poprzednio 9.931,88 
zł). Dieta radnego: 10.277 zł (po-
przednio 9.600 zł). Wśród mienia 
ruchomego wymienił posiadanie 
samochodu Citroen C5 z 2005 
roku, minilabu Agfa z 20098 roku. 
Nie posiadał zobowiązań fi nanso-
wych o wartości powyżej 10 tys. zł. 

 marek� olczak miał zgro-
madzone 30 tys. zł, posiadał 
we współwłasności dom o po-
wierzchni 173,6 mkw. o warto-

ści 220 tys. zł. Wykazał również 
posiadanie we współwłasności 
budynku gospodarczego o pow. 
180 mkw., bud. inwentarsko-skłą-
dowego o pow. 246 mkw., gara-
żu blaszanego o pow. 42 mkw. 
o wartości 156 tys. zł. Z tytułu 
emerytury rolniczej uzyskał do-
chód 13.747,16 zł brutto, emery-
tura rolnicza żony – 13.201,40 zł 
brutto, umowa zlecenie z UG San-
niki – 4.700 zł brutto, dieta wice-
przewodniczącego – 1.120 zł. 

 iwona� Pawłowska – nie 
miała zgromadzonych oszczędno-
ści. Z tytułu zatrudnienia w DPS 
w Sannikach uzyskała dochód 
w wysokości 32.570,29 zł, dieta 
radnego – 1.050 zł. Kredyty i po-
życzki: 51.349,88 zł. 

 teresa� Winnicka� nie po-
siadała zgromadzonych oszczęd-
ności. Z tytułu renty z Kasy 
Rolniczego Ubezpieczenia Spo-
łecznego uzyskała 11.584,21 zł, 
diety radnej – 1.120 zł. 

 augustyn�Wróblewski�miał 
zgromadzone 13.036,30 zł (po-
przednio 10 tys. zł). Osiągnął do-
chody w postaci wynagrodzenia 
radnego gminnego w wysokości 
10.276,67 zł (poprzednio 9.440 
zł), emerytura rolnicza: 12.713,42 
zł (poprzednio 12.754,88 zł). Wy-
kazał posiadanie samochodu Kia 
Sportage z 2007 roku.  

MArCIN
kuChArSkI

marcin.kucharski@lowiczanin.info
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Sierzchów�|�Słodkości�i�niespodzianek�nie�zabrakło

Udany debiut KGW
W różnorodnych 
konkurencjach, takich jak 
przeciąganie liny, łowienie 
rybek czy rzut beretem 
mogli sprawdzić się 
mieszkańcy Sierzchowa.  
W sobotę, 31 sierpnia,  
odbył się tu piknik  
rodzinny organizowany  
przez gospodynie z KGW.

Na terenie przy miejscowej jed-
nostce OSP czekał na uczestników 
zabawy także słodki poczęstunek:  
domowe wypieki przygotowa-
ne przez organizatorki. – Każda 
z nas upiekła ciasto, które jest jej 
specjalnością i zwykle najbardziej 
się udaje. Jest więc mannowiec, 
sernik, blok czekoladowy, a dla 
młodszych wafle i rurki. Nie bra-
kuje także pizzy, która szczególnie 
cieszy dzieci. Jak widać, sporo jest 
u nas utalentowanych gospodyń 
– przekonywała naszego reporte-
ra Iwona Plichta, przewodnicząca 
KGW i sołtys Sierzchowa. 

Z relacji naszej rozmówczyni 
wynika, że tamtejsze Koło Gospo-
dyń Wiejskich działa od grudnia 
zeszłego roku, a w roli gospodarza 
pikniku rodzinnego debiutowało 

właśnie we wspomnianą sobotę. 
Mimo krótkiego stażu stowarzy-
szenia, jego członkinie dokładają 
wszelkich starań, by aktywizować 
mieszkańców oraz umożliwiać im 
częstsze spotkania w plenerze.

– Zależy nam na integracji 
mieszkańców i na tym, by we wsi, 
w której dotychczas niewiele się 
działo, więcej było atrakcyjnych 
sposobów spędzania wolnego cza-
su. Piknik rodzinny pełen atrakcji 
i konkursów jest jedną z takich 
form – zauważa Aleksandra Tar-
manowska z KGW.

Małym uczestnikom najbar-
dziej spodobała się tego dnia 
nie tylko możliwość rywalizacji  
w znajomym gronie, lecz tak-
że przejazd konną bryczką oraz 
ognisko z kiełbaskami. – Ostat-
ni weekend wakacji chciałyśmy 
uatrakcyjnić zarówno dzieciom, 
jak i ich rodzicom. Po uśmiechach 
uczestników, jak i emocjach, jakie 
im towarzyszyły im w czasie kon-
kursów czy ogniska, uznałyśmy, 
że nieźle nam poszło. Nasz debiut 
był udany – ocenia Iwona Plichta, 
przewodnicząca KGW.  aw

Lisiewice�|�otwarcie�obiektu

Dziecięce harce już możliwe  
na nowym placu zabaw
Nowe huśtawki, karuzele 
oraz plenerowe zestawy 
zabawek od niedawna mają 
możliwość testować mali 
mieszkańcy Lisiewic.  
W sobotę, 31 sierpnia,  
w tej miejscowości odbył się 
piknik rodzinny połączony 
z otwarciem placu zabaw 
dla dzieci.

Na pierwszy rzut oka widać 
było, że odwiedzenie nowego 
obiektu sprawiło najmłodszym 
wiele frajdy. Dzieci ochoczo ko-
rzystały z niego jeszcze przed roz-
poczęciem uroczystości i oficjal-
nym przecięciem wstęgi.

– Wszyscy bardzo się cieszą  
z nowego miejsca, a dzieciom 
trudno wytłumaczyć, że powin-
ny czekać. Wszystkiego są tu cie-
kawe, bo jest kolorowo i wesoło. 
Bardzo w naszej miejscowości ta-
kiego miejsca brakowało – powie-
działa nam jedna z mieszkanek. 

Wspomnianego przedpołudnia 
nie można się było w Lisiewicach 
nudzić. Większość uczestników 
zabawy chętnie testowała nowe 
urządzenia, a także brała udział 
w zorganizowanych animacjach, 

próbach tworzenia kolorowych 
tatuaży czy podskokach na dmu-
chańcach. Ciekawym punktem 
spotkania był występ artysty cyr-
kowego Mirosława Zgierskiego, 
który zademonstrował przed zgro-
madzoną publicznością swoje nie-
zwykłe zdolności.

– Cieszę się, że dzieci mają 
wreszcie swoje miejsce do zaba-
wy i odpoczynku, ale nic nie by-
łoby możliwe bez zaangażowania 
ze strony mieszkańców. To wspar-
cie ludzi i ich solidarne działanie 

umożliwia osiąganie takich efek-
tów – podkreślił sołtys Lisiewic 
Bogusław Rolewski w rozmowie 
z reporterem NŁ. 

Póki co, obiekt służy głównie 
dzieciom, jednak niewykluczo-
ne, że we wspomnianym miejscu  
w przyszłości powstanie również 
altana rekreacyjna dla dorosłych. 

Otwarcie nowego placu zabaw 
połączono z oficjalnym podsu-
mowaniem projektu sołeckiego, 
w ramach którego został on zre-
alizowany. Koszt całości inwesty-
cji wyniósł 15.260 złotych, z cze-
go ok. 10 tysięcy złotych wyniosła 
dotacja pozyskana ze środków Sa-
morządu Województwa Łódzkie-
go, zaś pozostałą kwotę pokryła 
gmina.  aw

małe�uczestniczki�w�oczekiwaniu�na�rozpoczęcie�przeciągania�liny.�
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Zduńska�Dąbrowa�|�Zespół�Szkół�stworzył�uczniom�ciekawe�możliwości

Wakacje – czas zdobywania 
doświadczenia zawodowego
67 uczniów Zespołu 
Szkół Centrum Kształcenia 
Rolniczego w Zduńskiej 
Dąbrowie w czasie wakacji 
odbyło staże zawodowe 
u lokalnych pracodawców.

Wymiar stażu to 150 godzin. 
Każdy odbywający go uczeń 
otrzymał stypendium stażowe  
w wysokości – niebagatelnej 
dla nastolatków – 1.800 złotych, 
a także zwrot kosztów dojazdu  
oraz ubrania ochronne potrzebne 
na danym stanowisku pracy.

Staże zostały zrealizowane  
w ramach projektu „Nauczanie 
rolnicze XXI wieku – absolwent 
na rynku pracy”, który jest współ-
finansowany z pieniędzy Europej-
skiego Funduszu Społecznego. 
Uczestnikami staży byli ucznio-
wie Technikum Rolniczego, Tech-
nikum Weterynaryjnego i Techni-
kum Architektury Krajobrazu.

Zuzanna Łykowska z Tech-
nikum Architektury Krajobrazu 
trafiła wraz z 4 osobami ze swo-
jej klasy do Muzeum w Arkadii  
i Nieborowie. Z rzeczy, jakie 
miała okazję robić, najbardziej 
podobało się jej wykonywanie 
kompozycji kwiatowych do de-
koracji pałacu, ponieważ flory-
styka szczególnie ją interesuje.  
W rozmowie z nami przyznała,  

że innych ciekawych zajęć na prak-
tykach nie brakowało, np. sadze-
nie winorośli, rozkładanie trawni-
ka (z rolki), a pracownicy przyjęli 
uczniów bardzo życzliwie. 

W czasie praktyk w parku wy-
konywane było nowe nawodnie-
nie, co również zainteresowało 
uczniów, zwłaszcza, że pracownik 
muzeum opowiedział im, jakie 
wcześniej stosowano tu systemy.  
– Naprawdę nauczyliśmy się 
wielu rzeczy i to wszystko było 
przekazane inaczej niż w szkole  
– mówi uczennica obecnej klasy 
III. Dodaje, że w ramach praktyk, 
przy niesprzyjającej pogodzie, 
miała okazję tworzyć wraz kole-
gami projekt obsady na przyszły 

rok. Ma nadzieję, że zostanie on 
choć częściowo wykorzystany. 

Bartłomiej Woźniak z Techni-
kum Weterynaryjnego (obecnie 
klasa IV) trafił do gabinetu we-
terynaryjnego w Lubieniu Ku-
jawskim. Wybrał to miejsce, po-
nieważ było najbliżej jego domu. 
– Pracy było sporo i bardzo dużo 
w czasie stażu się nauczyłem  
– mówi z satysfakcją. 

Bartłomiej pochodzi z gospo-
darstwa hodowlanego i miał oka-
zję w praktyce sprawdzić swoją 
wiedzę weterynaryjną, która bar-
dzo mu się w nim przyda. Miał 
okazję brać udział (asystując leka-
rzowi) w operacji cesarskiego cię-
cia czy repozycji trawieńca, wy-

konywał szczepienia i podłączał 
kroplówki. Inni koledzy z jego 
klasy odbywali praktyki u wete-
rynarzy w Gostyninie, Skiernie-
wicach czy w Płocku – który ma 
pod opieką zwierzęta z tamtejsze-
go ZOO. 

Jan Kapciński z Technikum 
Rolniczego, który również pocho-
dzi z gospodarstwa, trafił na staż 
do serwisu Claasa w Kaszewach 
Dwornych pod Kutnem. – Stwier-
dziłem, że w serwisie więcej 
się nauczę niż w gospodarstwie  
– w którym pracę już znam  
– przyznał w rozmowie z NŁ.  
Nie zawiódł się. 

Przyznał, że on i jego koledzy 
wykonywali prace, jakie każdego 
dnia rano wyznaczał im kierow-
nik. Zawsze mogli liczyć na po-
moc i radę mechaników pracują-
cych w serwisie. Pracowali przy 
ciągnikach, które były np. czysz-
czone, lakierowane, oklejane. 
Uczyli się naprawy skrzyni bie-
gów w 5-letnim ciągniku, w któ-
rym jest bardzo dużo elektroniki, 
programowali też komputer po-
kładowy po naprawie sieczkarni. 

– Osiem godzin bardzo szybko 
nam mijało. Mieliśmy dobre wa-
runki pracy i wszystko było bar-
dzo ciekawe. Myślę, że mi się to 
przyda i w gospodarstwie niektó-
re naprawy sam będę umiał zrobić  
– podsumowuje uczeń.  mwk

Łowicz�|�Kto�pokieruje�szkołą?�

Jest nowy konkurs  
na dyrektora Ekonomika
Zgodnie z zapowiedzią, 
Starostwo Powiatowe 
ogłosiło nowy konkurs  
na dyrektora Zespołu  
Szkół Ponadpodstawowych 
nr 4 w Łowiczu.  
Oferty będą przyjmowane  
do 19 września do godz. 16.

Do czasu rozstrzygnięcia, szko-
łą pokieruje obecna wicedyrektor, 
a wcześniej wieloletnia dyrektor 
Zofia Szalkiewicz. – Pragnę wyja-
śnić, że nadal jestem wicedyrekto-
rem pełniącym obowiązki dyrek-
tora do czasu wyłonienia nowego 
w konkursie – mówiła na rozpo-
częciu roku szkolnego. 

Przypomnijmy też, że poprzed-
ni konkurs na dyrektora, który od-
był się 30 lipca, nie został rozstrzy-
gnięty. Brało w nim udział dwóch 
kandydatów: nauczyciel religii  
i WOS w Ekonomiku – Wojciech 
Czapnik oraz nauczycielka ma-
tematyki w ZSP nr 2 w Łowiczu 
– Elżbieta Kołaczek. Mimo trzy-
krotnie przeprowadzonego głoso-
wania, żaden z kandydatów nie 
uzyskał bezwzględnej większości 
głosów komisji. 

Wojciech Czapnik powie-
dział nam, że najprawdopodob-
niej wystartuje w ogłoszonym po 
raz drugi konkursie na dyrektora.  
Do drugiej kandydatki ponownie 
nie udało nam się dodzwonić.  aa�

Łaguszew�|�Przebudowa�szkoły�

Prace mają potrwać  
do końca września
Do końca września firma 
Tom-Bud z Domaniewic  
ma zakończyć prace 
związane z rozbudową 
Szkoły Podstawowej 
w Łaguszewie.

Wójt Agnieszka Wojda przy-
znała, że dotychczas prace po-
stępowały powoli, ponieważ 
wykonawca realizował w między-
czasie także inne zlecenia, które 
już zakończył, dlatego teraz bę-

dzie mógł skierować więcej osób 
do pracy w szkole w Łaguszewie. 

Przypomnijmy, że zadanie 
polega na dobudowaniu klatki 
schodowej oraz drogi pożarowej  
o utwardzonej nawierzchni z kost-
ki, aby wypełnić wymogi Pań-
stwowej Straży Pożarnej w zakre-
sie bezpieczeństwa p.poż., a także 
na poszerzeniu szatni i wykona-
niu elewacji z przodu budynku.  
Firma wyceniła swoje prace na 
583 tys. zł brutto.  aa�

W�stażach�udział�wzięli�uczniowie�wszystkich�kierunków�technikum.�
na�zdjęciu�Paweł�tracz�z�technikum�weterynaryjnego.�
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dokończenie�ze�str.�1
Premier podawał przykła-

dy państw zachodniej Europy, 
w których wzrost gospodarczy  
i uprzemysłowienie szło w pa-
rze ze wzrostem wynagrodzeń. 
Jest przekonany – jak mówił – że  
w interesie przedsiębiorców, tak-
że średnich i małych – jest za-
trudnianie jak najlepszych, wy-
kwalifikowanych i wydajnych 
pracowników, wspieranych przez 
technologie. 

– Model oparty na taniej pra-
cy to nie jest ten model, który po-
zwoliłby nam za 5 czy 10 lat tych 
największych dalej gonić – powie-
dział premier.

Z drugiej strony rząd proponu-
je szereg ulg podatkowych, które 
pozwolą pracodawcom, zwłasz-
cza małym i średnim, zredukować 
koszty jakie poniosą na wyższe 
wynagrodzenia. Przypomniał tu-
taj o tzw. „konstytucji biznesu”.  
– 6 mln pracowników zwolniliśmy  
z uciążliwych, długotrwałych 
szkoleń BHP, ograniczając je do 
tego, co najważniejsze – mówił. 
– Konieczność przechowywania 
akt przez 50 lat skróciliśmy do 10 
i wdrożyliśmy rozwiązania cyfro-
we, które to ułatwiają.

Premier mówił, że rząd pamięta 
o 1,5 do 2 mln Polaków żyjących 
za granicą, licząc na to, że atrak-
cyjne wynagrodzenia i warunki 
zakładania własnej działalności 

mogłyby ich sprowadzić do kraju 
z powrotem, co rozwiązałoby pro-
blem braku rąk do pracy.

Powiedział, że to dobrze, iż są 
specjalne strefy ekonomiczne, ale 
celem rządu jest, aby cała Polska 
jako kraj tworzyła taką wielką 
strefę. Premier mówił, że nie na-
leży się obawiać regulacji składek 

ZUS, co – jak mówił – nagłaśnia-
ją „niektóre media”. Powiedział, 
że będą one uzależnione od do-
chodu. Jeżeli na przykład drob-
ny przedsiębiorca wykazuje duży 
przychód (przez który dzisiaj nie 
kwalifikuje się do ulg), nowe re-
gulacje uwzględnią koszty jego 
uzyskania.

Głos na konferencji zabierał 
też prezes spółki Maspex Wado-
wice Krzysztof Pawiński. Mówił, 
że również temat płacy minimal-
nej nie dotyczy Agros Nova, gdyż 
pozyskiwanie pracowników na 
poziomie minimalnego wynagro-
dzenia jest praktycznie niemożli-
we w tym regionie. ��tm

Łowicz�|�czas�na�odejście�od�modelu�opartego�na�taniej�pracy?

Premier Morawiecki w Agros Nova

Łowicz�|�Powiatowa�biblioteka�Publiczna

DKK zaprasza Na Poddasze
Dyskusyjny Klub Książki 
działający przy Powiatowej 
Bibliotece Publicznej  
w Łowiczu zaprasza na 
spotkanie, które odbędzie się 
w czwartek, 19 września  
o godz. 17 w restauracji  
Na Poddaszu przy ul. 
Zduńskiej.

Dyskusja będzie dotyczyła 
książki „Francuski ogrodnik” au-
torstwa brytyjskiej pisarki Santy 
Montefiore. Spotkania ma charak-
ter otwarty. Odbywają się zwykle 
raz w miesiącu w bibliotece przy 
Starym Rynku. Dla zachęcenia 
nowych osób, raz w roku organi-
zowane są w przestrzeni publicz-
nej.  mwk�

Łowicz�|�wystawa�prac�Artymowskiego

Muzeum przypomni 
ważną dla Łowicza 
postać
W sierpniu minęło 
100 lat od urodzin  
Romana Artymowskiego, 
cenionego malarza, grafika  
i pedagoga związanego  
z Łowiczem. Jubileusz 
i postać artysty, przez 
ostatnie lata życia 
związanego z Łowiczem, 
zostanie przypomniana 
poprzez wystawę.

Wystawa zostanie otwarta wer-
nisażem 14 września o godzi-
nie 15. Zaprezentowane zostanie 
blisko 40 prac z różnych etapów 
twórczości Romana Artymow-
skiego, w tym akwarele, grafiki, 
akryle i enkaustyki powstałe od lat 
50. po lata 80. ubiegłego wieku, 
pochodzące ze zbiorów rodzin-
nych. Będzie je można oglądać do 
10 listopada.

Roman Artymowski urodził się 
w 1919 r. we Lwowie. W 1949 r. 
ukończył Akademię Sztuk Pięk-
nych im. Jana Matejki w Krako-
wie. Zajmował się malarstwem 
sztalugowym i ściennym, a tak-
że grafiką artystyczną i książko-
wą. Stosował zróżnicowane tech-
niki malarskie (olej, enkaustyka, 
akryl). Przede wszystkim jednak 
był mistrzem akwareli, wykony-
wanej na cienkim, ryżowym pa-
pierze, tworząc z prac kompozy-
cje collage. Zajmował się również 
mozaiką. Stosował wiele technik 
graficznych (drzeworyt, linoryt, 
akwaforta, akwatinta, litografia, 
serigrafia). Do 1956 r. uprawiał 
malarstwo realistyczne, później 
zainteresował się abstrakcjoni-
zmem i znany jest głównie jako 
przedstawiciel tego nurtu w pol-
skiej sztuce powojennej.

Wykładał na wielu polskich  
i zagranicznych wyższych uczel-
niach artystycznych. Współpra-
cował z wieloma czasopismami, 
popularyzując polską sztukę. Jego 
prace były wystawiane na ponad 
120 wystawach w Polsce i za gra-
nicą.

W latach 70. rozpoczął remont 
XIX-wiecznego pałacu gen. Sta-
nisława Klickiego w Łowiczu, 
który stał się jego domem i pra-
cownią. Wraz z żoną Zofią założył 
w 1992 r. fundację „Promocja Pol-
skiej Sztuki Wizualnej” z siedzibą 
w Łowiczu, a pałac pełnił funk-
cję galerii obojga artystów. Zmarł  
w 1993 roku w Łowiczu.   �tm

Łowicz�|�Diecezjalne�Spotkanie�Młodych

„Mężczyzną i niewiastą 
stworzył ich”
Hasło zaczerpnięte  
z nauczania Jana Pawła II 
„Mężczyzną i niewiastą 
stworzył ich” towarzyszyło 
będzie III Diecezjalnemu 
Spotkaniu Młodzieży 
diecezji łowickiej, które 
odbędzie się 14 września  
na Błoniach w Łowiczu.

Spotkanie rozpocznie się o go-
dzinie 10.00, a zakończy około 
16.00. O godz. 14.30 odprawiona 
zostanie msza św,. pod przewod-
nictwem bp. Andrzeja Dziuby. Or-
ganizatorzy zapraszają do udziału 
w wydarzeniu nim nie tylko mło-
dzież, ale też osoby dorosłe i całe 
rodziny. Spotkanie ma charakter 
otwarty. Tematem wiodącym bę-
dzie powołanie – zarówno do życia  
w małżeństwie, jak i do konsekro-
wanego. 

W programie przewidziano 
konferencje, których tematem 
będzie odnalezienie sensu życia   
i swojego powołania. Jedną z nich 
poprowadzi biskup pomocniczy 
diecezji warszawsko-praskiej ks. 

Marek Solarczyk, który w ramach 
Konferencji Episkopatu Polski 
jest delegatem do spraw powołań  
i przewodniczącym Rady do 
spraw Duszpasterstwa Młodzieży.

Będzie też gość świecki – An-
drzej Sowa ps. Kogut, rockman, 
który się nawrócił. Swoje świa-
dectwo powołania do bycia kobie-
tą wygłosi też młoda dziewczyna. 

Konferencje i świadectwa będą 
przeplatane chrześcijańską muzy-
ką, którą będzie wykonywać na 
żywo zespół muzyczny. Jak nam 
powiedział ks. Jacek Zieliński, 
duszpasterz młodzieży diecezji ło-
wickiej, osobami odpowiedzialny-
mi za muzyczną stronę spotkania 
są Karolina Kołodziejczyk i Wik-
toria Zwolińska z grupy Emanu-
el działającej w łowickiej parafii 
Chrystusa Dobrego Pasterza. 

Uczestnicy spotkania będą mie-
li możliwość przystąpienia do sa-
kramentu pokuty, zapoznania się 
z działalnością Ruchu Czystych 
Serc, włączą się również w ogól-
nopolską akcję „Polska pod Krzy-
żem”, która odbywać się będzie 
tego samego dnia.  mwk�

Łowicz�|�Muzeum

Jubileuszowa wystawa 
o poczcie warmińskiej
Z okazji 250. rocznicy 
utworzenia  
w Warmińskiej Poczty 
przez jeden dzień  
– w piątek 13 września  
– od godziny 10.00 
do 16.00 będzie można 
w Muzeum w Łowiczu 
oglądać wystawę 
poświęconą historii tej 
instytucji.

Wystawę przygotowują Mu-
zeum w Łowiczu oraz Stowarzy-
szenie Sympatyków Filatelii Mal-
tańskiej z Olsztyna, a honorowym 
patronatem objęli ją ks. bp An-
drzej F. Dziuba oraz burmistrz 
Krzysztof Jan Kaliński. 

Oprócz plansz z informacja-
mi, stanowiących zasadniczą treść 
wystawy, prezentowane będą też 
m.in. okolicznościowe pocztówki, 
koperty i znaczki. 

Podobna wystawa była 5 
czerwca prezentowana w Skier-
niewicach.

Poczta Warmińska została 
utworzona w 1768 roku decyzją 
Ignacego Krasickiego, który był 
wówczas biskupem warmińskim. 
To właśnie ta postać łączy po-
średnio tamto wydarzenie z Łowi-
czem, ponieważ w 1795 r. Ignacy 
Krasicki został mianowany arcy-
biskupem gnieźnieńskim i prze-
niósł się wówczas z Lidzbarku 
Warmińskiego do Łowicza, a na-
stępnie do rezydencji w Skiernie-
wicach.    �tm

był�mistrzem�akwareli,�
wykonywanej��
na�cienkim,�ryżowym�
papierze,�tworząc�
z�prac�kompozycje�
collage.�

Koniec�konferencji.�Premier�Mateusz�Morawiecki�wychodzi�z�hali�produkcyjnej.
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Gmina�Bielawy�|�ważna�uroczystość�dla�lokalnej�wspólnoty

Oszkowice pamiętają
6 września minęła 80. rocznica, tragicznego w skutkach, bombardowania Oszkowic przez niemiecką Luftwaffe. 
W 1939 roku, w wyniku nalotu, a następnie ostrzelania uciekających z broni pokładowej, zginęło ponad 30 osób, 
mieszkańców i uciekinierów z Zachodu. W minioną sobotę, 7 września, na cmentarzu w Oszkowicach 
odsłonięto głaz poświęcony tym, jak i innym ofi arom II wojny światowej związanym z miejscową parafi ą.

W organizację uroczystości za-
angażowała się cała społeczność 
miejscowości, rada sołecka, OSP 
i KGW, także Urzędy Gmin 
w Bielawach i Piątku.

Uroczystość rozpoczęła się 
w kościele św. Marcina w Oszko-
wicach mszą świętą w intencji po-
ległych. Po jej zakończeniu dzieci 
z miejscowej szkoły podstawowej 
przedstawiły montaż słowno-mu-
zyczny, w którym przedstawi-
ły wydarzenia sprzed 80 lat. Po 
przedstawieniu zebrani przeszli 
na miejscowy cmentarz, pod usta-
wiony centralnie kamień z tabli-
cą, na której wyryty został napis: 
„Ofi arom hitlerowskiego i sowiec-
kiego terroru w latach 1939-1945 
związanych z parafi ą Oszkowice 
– Mieszkańcy Oszkowic i okolic”. 
Przy nim Zbigniew Zagajewski 
ze Stowarzyszenia Historyczne-
go im. 10 Pułku Piechoty popro-
wadził apel poległych. Odczytał 
on kilkadziesiąt nazwisk miesz-
kańców, którzy ponieśli śmierć 
na terenie parafi i w okresie II woj-
ny światowej, jak i poza jej grani-
cami, np. w walkach 1939 roku, 
czy też na robotach przymuso-
wych, jak i nazwiska osób pocho-
dzących spoza niej, które zginęły 
na jej terenie. Wymienił też oso-
by, których tożsamości nie udało 
się ustalić.

Warto przy tym pamiętać, 
że Oszkowice po ustaniu walk we 
wrześniu 1939 roku znalazły się 
na terenie Generalnej Guberni, ale 
tylko kilka kilometrów na zachód 
znajdowała się granica z Trzecią 
Rzeszą. W rejonie tym przez kil-
ka wojennych lat kwitł przemyt 
zarówno towarów, jak i ludzi. Żan-
darmi kontrolujący granicę czę-
sto zabijali zarówno uciekających 
przed nimi ludzi, jak i już areszto-
wanych. Ofi ary te często nie miały 
przy sobie żadnych dokumentów.

trud pani Ireny
Jedna z głównych inicjato-

rek wydarzenia, nauczycielka ję-
zyka polskiego z SP Oszkowi-
ce Irena Funk, powiedziała nam, 
że przez lata, związku ze swoją 
pracą zawodową i przygotowywa-
niem różnych uroczystości jubi-
leuszowych w placówce, zbierała 
informacje na temat miejscowo-
ści i okolic, także o wydarzeniach 
z czasu II wojny światowej. 
W związku z 80. rocznicą wybu-
chu wojny postanowiła, że wiedzę 
tę powinna spożytkować na rzecz 
uczczenia ofi ar wojny z terenu pa-
rafi i. Tym bardziej, że – jak pod-
kreśliła – pamięć o tym, co dzia-
ło się w czasie wojny, powoli się 
zaciera w świadomości młodego 
pokolenia. 

Systematyzując informacje na 
ten temat pani Irena opierała się 
też w dużym stopniu na publika-
cji sprzed lat Czesława Suta o ofi a-
rach II wojny światowej na terenie 
powiatu łowickiego. Wiele infor-
macji zawartych w tej książce, jak 
i zasłyszanych od mieszkańców 
wymagało weryfi kacji, dlatego 

odwiedzała m.in. archiwa gmin-
ne w Bielawach i Piątku oraz pań-
stwowe w Łowiczu i Łęczycy oraz 
ruszyła w teren, aby dotrzeć do ro-
dzin ofi ar albo świadków.

– Jak się okazało, lista ofi ar jest 
długa, dłuższa niż ta odczytana 
w czasie apelu. Są jeszcze osoby 
i wydarzenia wymagające dal-
szej weryfi kacji – powiedziała 
w rozmowie z NŁ. – Jestem za-
dowolona, bo moje zainteresowa-
nie spotkało się ze zrozumieniem 
i wdzięcznością mieszkańców, 
zwłaszcza starszych. Łzy i podzię-
kowania, że chciałam na te czę-
sto niełatwe tematy rozmawiać, są 
dla mnie najlepszym dowodem, 
że było to potrzebne.

Proboszcz parafi i w Oszkowi-
cach ks. Michał Ciećwierz powie-
dział nam, że to ważna inicjatywa. 
– Ma ona wymiar zarówno religij-
ny, jak i patriotyczny, ten kamień 
będzie nam przypominał o tym co 
stało się 80 lat temu, mam nadzie-
ję, że wpłynie na to, że pamięć ta 
nie zginie – mówi. Obelisk usta-
wiono w centralnej części cmenta-
rza, w sąsiedztwie miejsca, gdzie 
w czasie uroczystości Wszystkich 
Świętych ustawiany jest ołtarz. 

W jednej mogile
Irena Funk dobrze pamięta 

opowieści jej taty, który przeżył 
bombardowanie 6 września jako 
dziecko i był świadkiem masakry, 
jakiej dokonali niemieccy lotni-
cy. Tego dnia w Oszkowicach sta-
ła kolumna transportowa Wojska 
Polskiego. Najpierw na niebie po-

jawił się samolot. Jeden z porucz-
ników sprawdził przez lornetkę, 
okazało się, że samolot jest nie-
miecki. Przeczuwając, że doko-
nywał on rozpoczynania, za któ-
rym może iść atak, kazał swoim 
podkomendnym opuścić miejsco-
wość. Nie wszyscy ofi cerowi pod-
jęli taką decyzję. Oprócz wojska 
i mieszkańców w Oszkowicach 
było wielu uciekinierów, gdy nad 
miejscowość nadleciały niemiec-
kie samoloty, bombardując zabu-
dowania zapalającymi bombami 
fosforowymi. Kryta strzechą za-
budowa stanęła w płomieniach, 
ludzie zaczęli uciekać na pola 
– a wtedy wrogie samoloty zawró-
ciły, rozpoczynając ostrzał z broni 
pokładowej. Część poległych zgi-
nęła więc od kul, część od wybu-
chów, a część spłonęła w zabudo-
waniach... – Tata do końca życia 
żałował, że po bombardowaniu 
pobiegł za swoim ojcem – mówi 
pani Irena. Szczątki zabitych cy-
wili, wśród których było też kilku 
harcerzy, zostały pochowane we 
wspólnej mogile na parafi alnym 
cmentarzu. W miejscu tej mogiły 
dziś znajduje się prywatny grobo-
wiec.

Śmierć 
przed Bożym Ciałem 
Pani Irena Fuks rozmawia-

jąc z mieszkańcami na tematy II 
wojny światowej często sama nie 
mogła powstrzymać się od wzru-
szenia. Przytacza np. historię Ta-
deusza Funka, młodego chłopa-
ka z Borowa, który szedł drogą 
w sąsiedztwie swojej miejscowo-
ści. Był to jego szczęśliwy dzień, 
po raz pierwszy założył garnitur, 
który kupili mu rodzice, co miało 
ogromne znaczenie dla chłopaka, 
oznaczało krok w dorosłość, dzień 
później miał w nim iść na Boże 
Ciało. Nie wiedział, że do Bo-
rówka przyjechali na polowanie 
żandarmi ze Zdun. W czasie po-
lowania spotkali mężczyznę, któ-
rego chcieli spytać o drogę. Ten 
wydał im się podejrzany, okazało 
się, że nie miał dokumentów, za-
czął uciekać, żandarmi jednak nie 
strzelili, bo na linii strzału stanęła 

im kobieta z dzieckiem, odpuścili 
pościg. Zatrzymali się przy studni 
aby się napić, wówczas nadszedł 
młody Tadeusz. – Jeden spytał 

drugiego: „Strzelić?”, a ten od-
powiedział: „Strzelaj”. Chłopak 
dostał postrzał w szyję, miejsco-
wi próbowali mu pomóc, przyje-
chał nawet lekarz z majątku w Bo-
rowie, zawieziono go do szpitala 
w Łowiczu, gdzie zmarł. – Pocho-
wano go w tym garniturze, z któ-
rego w dniu postrzału tak się cie-
szył – powiedziała pani Irena.

W rodzinnej pamięci 
Po uroczystościach na cmen-

tarzu część osób wzięła udział 
w spotkaniu przy grochówce 
w strażnicy w Oszkowicach, gdzie 
był czas na wspomnienia. Pani Li-
dia Walczak wspominała bliskich 
krewnych: brata dziadka, żołnie-
rza Września, który zaginął w cza-

sie walk o Sochaczew i braciach 
babci: Bolesławie, Stefanie i Wła-
dysławie. Pierwszy został zamor-
dowany przez Niemców na robo-
tach przymusowych, drugi zmarł 
po wypadku przy koniach w go-
spodarstwie prowadzonym przez 
Niemca w Piątku, trzeci ukrywał 
się, aby nie być wywiezionym 
na roboty, ale pewnego dnia dał 
się namówić na prace polowe, zo-
stał schwytany i zastrzelony przez 
żandarma...

Pani Irena zamierza opubli-
kować zebrane historie osób 
z Oszkowic, które zginęły w cza-
sie II wojny światowej. Można się 
ich spodziewać w jednym z naj-
bliższych wydań Roczników Ło-
wickich. 

tOMASz
BArtOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

Łzy�i�podziękowania,�
że�chciałam�
na�te�często�niełatwe�
tematy�rozmawiać�są�
dla�mnie�najlepszym�
dowodem,�że�było
to�potrzebne.

irena�Funk

W�uroczystościach�wzięło�udział�wielu�mieszkańców�parafi�i�oszkowice,�szczególnie�starszych.�
na�zdjęciu�pierwsza�z�lewej�irena�funk�inicjatorka�upamiętnienia�ofi�ar�ii�wojny�światowej.
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Chwila�przed�odsłonięciem�pomnika�na�oszkowickim�
cmentarzu,�aktu�tego�dokonały�dzieci�z�miejscowej�szkoły�wspólnie�
z�wójtami�gmin�bielawy�i�Piątek.
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Fotoreportaż
Nieborów�|�Znakomity�spektakl�przed�frontem�pałacu

Don Giovanni wspaniały...
tylko ten deszcz
Około półtora tysiąca osób obejrzało w minioną sobotę, 7 września wieczorem, pierwszą część opery 
Don Giovanni Wolfganga A. Mozarta przed pałacem Radziwiłłów w Nieborowie. Niestety, 
gdy rozpoczynał się drugi akt, około godz. 22, z nieba lunął deszcz. Przedstawienie skrócono, widownia 
zobaczyła tylko scenę fi nałową. Natura odebrała śpiewakom możliwość wykonania partii solowych
– najważniejszych w przedstawieniu, ale nie złamała w nich ducha. Około 2. w nocy, gdy przestało 
padać, wrócili na scenę i w ciemności, a’capella, przy pustej już widowni odśpiewali swoje partie.

– Mamy leżaki, termos z her-
batą, kurtki, zamierzamy obejrzeć 
spektakl do końca – powiedzieli 
nam Witold Kownacki i Graży-
na Wojno z Sochaczewa, których 
spotkaliśmy w drodze przed sce-
nę ustawioną pod północną fasa-
dą pałacu, na chwilę przed roz-
poczęciem opery Don Giovanni. 
Aleksandra Barlak z Łowicza 
podniecona mówiła nam, że była 
rok temu na Fauście... Radziwiłła 
i bardzo jej się podobało. – Tym 
razem się przygotowałam, dużo 
przeczytałam o tej operze, wiem 
o co chodzi, więc bardziej się 
skoncentruję na wrażeniach. My-
ślę, że będzie fantastycznie, oczy-
wiście dla wygody idę z leżakiem.

Leżaki, krzesła czy gorąca her-
bata na pewno się przydały, ale 
jeszcze ważniejsze okazały się 
kurtki przeciwdeszczowe i para-
sole. 

Pierwsza część spektaklu prze-
biegała bez problemów, widownia 
była zachwycona tak śpiewem, jak 
i oprawą sceniczną. Nagłośnienie 
było bezbłędne, głosy młodych 
przecież śpiewaków brzmiały zna-
komicie, mapping na ścianie (wy-
korzystano zdjęcia z wnętrza nie-

borowskiego pałacu), sprawiał, że 
inna scenografi a nie była potrzeb-
na. 

Pod koniec pierwszego aktu, 
gdy trwała scena balu i chwilę 
później, gdy na fasadzie pałacu 
wśród wyświetlanych grafi k poja-
wiły się pioruny, część osób z wi-
downi rozbłyski na niebie za pa-
łacem wzięła za efekty świetlne 

mające potęgować wrażenie. Ale 
już wtedy za kulisami trwała dys-
kusja co robić: przerwać przedsta-
wienie czy kontynuować. Reży-
serka Jitka Stokalska jak i soliści 
mówili, że chcą kontynuować, 
ostatecznie kierownik muzycz-
ny i dyrygent Orkiestry Muzeum 
w Nieborowie i Arkadii „La Sco-
perta” Marty Kluczyńskiej podję-
ła decyzję o odegraniu sceny fi -
nałowej, czyli skróceniu drugiego 
aktu do mniej więcej 1/3. 

Decyzja była trudna, bo 
z przedstawienia „wycięto” klu-
czowe arie głównych bohate-
rów i scenę, która miała nieść ze 
sobą największy ładunek emocji 
– w scenerii cmentarza, otwarcie 
się grobu (na fasadzie miały się po-
kazać stosowne grafi ki) i wyjście 
z niego zabitego przez Don Gio-
vanniego w pierwszej scenie Ko-
mandora, który barytonem miał 
wykonać jeden z najbardziej cha-
rakterystycznych utworów ope-
ry. Scena fi nału odegrana została 
w strugach deszczu, przy błyskach 
i grzmotach błyskawic, co pod-

niosło jej dramaturgię. Niestety 
ponad połowa widowni opuściła 
już w tym czasie dziedziniec pa-
łacu – nie wszyscy upchali się na 
dwóch zadaszonych widowniach, 
wielu mimo ulewy trwało na sie-
dzeniach pod parasolami. 

Aktorzy dotrwali do końca, od-
mówili nawet z początku śpiewa-
nia pod parasolami, w strugach 
deszczu odebrali potem kwiaty – 
i owacje. Woda lejąca się z nieba 
szczęśliwie nie wywołała kłopo-
tów technicznych, dźwięk, oświe-
tlenie czy mapping na fasadzie pa-
łacu działał do końca bez zarzutu. 
Ta publiczność, która została do 
końca, podziękowała brawami na 
stojąco. 

Nieofi cjalnie dowiedzieliśmy 
się, że żaden ze śpiewaków wy-
stępujących w deszczu nie roz-
chorował się. Więcej: gdy około 
2 w nocy przestało padać, w ciszy 
i ciemności ci, którzy pozostali na 
terenie muzeum na nocleg wyszli 
na nie złożoną jeszcze scenę i od-
śpiewali arie z drugiego aktu. 

W rolach głównych wystąpili: 
Don Giovanni – Marcin Hutek, 
Leporello – Paweł Michalczuk, 
Donna Anna – Monika Buczkow-
ska, Don Ottavio – Jacek Szpo-
narski, Donna Elwira – Agnieszka 
Grala, Masetto – Marcel Legun, 
Zerlina – Justyna Gęsicka, II 
Commendatore – Łukasz Jakub-
czak. 

Wydarzenie zostało zorganizo-
wane dzięki współpracy Fundacji 
Trzy Trąby, warszawskiego od-
działu Stowarzyszenia Polskich 
Artystów Muzyków oraz Mu-
zeum w Nieborowie i Arka-
dii, wsparcie okazało także Mi-
nisterstwo Obrony Narodowej, 
z jednostek z Opola, Wejherowa 
i Bydgoszczy do Nieborowa przy-
jechała scena i mobilne trybuny. 

Jak udało nam się dowiedzieć, 
spektakl obejrzało z widowni kil-
kudziesięciu członków rodu Ra-
dziwiłłów, którzy z okazji wy-
darzenia przybyli do Nieborowa 
nawet z Belgii. 

tOMASz
BArtOS

tomasz.bartos@lowiczanin.info

jedna�z�pierwszych�scen:�Komandor�na�chwilę�przed�śmiercią,�
za�nim�ten,�który�go�zabił.
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Don�Giovanni�(z�prawej)�to�cynik,�który�nie�cofnie�się�przed�niczym,�by�spełnić�swe�zachcianki.

fo
t.

�t
o

M
A

S
Z�

b
A

R
to

S

masetto�i�Zerlina.�ich�związek�był�szczęśliwy�–�do�chwili,�gdy�pojawił�się�
Don�Giovanni.
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Leporello,�sługa�Don�Giovanniego,�właśnie�ujawnił�zapisaną�w�kajecie�historię�miłosnych�podbojów�jego�pana.
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tytułowy�bohater�z�Donną�elwirą,�którą�rozkochał,�wykorzystał,�
porzucił�–�a�potem�chciał�„pocieszyć”.
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Łowicz�|�eDD
Warsztaty 
tkackie i wykład
Muzeum w Łowiczu  
po raz kolejny włącza się 
w międzynarodowe 
obchody Europejskich  
Dni Dziedzictwa,  
czyli największe w Europie 
przedsięwzięcie  
o charakterze kulturalnym.

W Polsce tematem przewod-
nim w tym roku są sploty w stro-
ju polskim.

Z tej okazji w piątek, 13 wrze-
śnia, w godzinach od 9.00 do 
14.00 Muzeum w Łowiczu zapra-
sza wszystkich zainteresowanych 
na warsztaty tkackie dla dzieci  
i młodzieży oraz na wykład „Róż-
norodność strojów ludowych na 
terenie województwa łódzkiego”. 

Warsztaty tkackie przeprowa-
dzone zostaną w trzech grupach, 
które rozpoczną się w godzinach 
9.00, 11.00 i 13.00. Zajęcia są 
bezpłatne, ale obowiązują na nie 
wcześniejsze zapisy telefoniczne 
(tel. 46 837 39 28 wew. 36). 

Wykład na temat strojów lu-
dowych wygłosi Alicja Woźniak  
z Muzeum Archeologicznego  
i Etnograficznego w Łodzi. Roz-
pocznie się on o godzinie 12.00. 
Wstęp na wykład jest wolny.  tm

Fotografia�|�Z�obiektywu�Łowiczaków

Żydowski cmentarz z mistycznej perspektywy
Żydowski cmentarz 
mieszczący się w Łowiczu 
przy ulicy Łęczyckiej 
to miejsce nie często 
odwiedzane przez 
mieszkańców, gdyż  
na co dzień jest ono 
zamknięte. Dlatego jego teren 
jest dla wielu tajemnicą.  
I w takim właśnie 
tajemniczym, a nawet 
nieco mrocznym klimacie, 
uchwycił to miejsce 
Sylwester Cichal.

Sylwester mieszka w Parmie, 
pracuje natomiast w Łowiczu 
jako informatyk. Pasja do fotogra-
fii narodziła się u niego już około 
2005 roku – Po ok. roku z aparatu 
kompaktowego „przesiadłem się”  
na lustrzankę. Od tego czasu po-
szerzałem swoją wiedzę na temat 
fotografii (czasopisma, książki, al-
bumy) – przyznaje.

Gdy przyszedł czas na publiko-
wanie swoich zdjęć w internecie, 
zaczął im nadawać osobisty cha-
rakter, poprzez dodawanie linków 
do utworów muzycznych, które 
go inspirowały, a także nadawanie 
specyficznego klimatu zdjęciom 
poprzez np. mroczniejszą kolory-
stykę – często czarno-białą.

– W 2011 r. wziąłem udział  
w tygodniowych warsztatach  
z fotografii analogowej, którą tak-
że polubiłem, do tego stopnia,  
że skompletowałem w domu całe 
wyposażenie ciemni fotograficz-
nej. Niestety, aktualnie brak na to 
czasu – opowiada. – Od począt-
ku dużą uwagę przywiązywa-
łem do prezentacji zdjęć w formie 

wydruku. Pierwszą wystawę, pt. 
„Łowickie nekropolie”, wspólnie  
z kolegą Jackiem Rybusem uda-
ło nam się zorganizować w 2008 
r. w bazylice katedralnej, gdzie 
prezentowaliśmy swoje zdjęcia 
z łowickich cmentarzy. Później 
było jeszcze kilka innych wystaw 
grupowych, jak i indywidualnych  
w różnych miejscach, m.in.  

w utworzonej właśnie z Jackiem 
(w 2012) galerii ulicznej „Ekspo-
zycja 34”. Jednym z ciekawszych 
projektów, przy których brałem 
udział, było fotografowanie lokal-
nych twórców ludowych – mate-
riał został wykorzystany w dwóch 
publikacjach „Elementarza Twór-
cy Ludowego”. Sylwester aktu-
alnie prezentuje swoje zdjęcia, 

zarówno nowe, jak i starsze, na 
Facebooku i na swojej stronie in-
ternetowej – www.sylver.o12.pl

Prezentowana fotografia, jak 
zresztą wiele innych dobrych 
zdjęć, powstała z przypadku:  
– Kolega Jacek, o którym już 
wcześniej wspominałem, napi-
sał do mnie czy nie chcę po pracy 
wyskoczyć na cmentarz żydow-
ski, bo ma klucz do bramy i musi 
wykonać kilka zdjęć do przygoto-
wywanej przez niego publikacji 
o łowickich cmentarzach (w któ-
rej też będzie kilka moich zdjęć). 
Oczywiście nie miałem apara-
tu przy sobie, ale akurat do Ło-
wicza z domu miała jechać moja 
żona, więc poprosiłem ją, by mi 
go podrzuciła. Zdjęcie powstało 
jako jedno z ostatnich z wykona-
nych kilkudziesięciu wcześniej. 
W zasadzie szliśmy już w kierun-
ku bramy i na zakończenie posta-
nowiliśmy zrobić sobie po zdję-
ciu pamiątkowym. Wtedy patrząc 
przez obiektyw pod światło zoba-
czyłem jakie fajne powstają bliki, 
które dodały jeszcze klimatu temu 
i tak klimatycznemu miejscu.  mb

Rubryka�fotograficzna�„Z�obiek-
tywu� Łowiczaków”� powstała,� by�
publikować�zdjęcia�naszych�czytel-
ników,�którzy�aktywnie�tworzą�naszą�
grupę�fotograficzną�na�facebooku,�
o� nazwie� „w� obiektywie� Łowicza-
ków”.� co� tydzień� wybieramy� i� pu-
blikujemy� jedno� zdjęcie� z� krótkim�
opisem�i�notką�o�autorze.

Bliki�dodały�jeszcze�klimatu�temu�i�tak�klimatycznemu�miejscu...
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Łowicz�|�Księżackie�Jadło�na�nowym�Rynku

Weekend, Wilki i najlepsza 
ogórkowa z Klewkowa
17 Kół Gospodyń Wiejskich 
wzięło udział 8 września  
w Księżackim Jadle.  
Panie na stoiskach oferowały 
przygotowane potrawy  
i wzięły udział w konkursie 
na najsmaczniejszą zupę 
ogórkową, który wygrało 
KGW z Klewkowa, 
otrzymując główną nagrodę 
– 3 tys. zł. Organizator – 
łowicki ratusz – zadbał,  
aby w wydarzeniu udział 
wzięli także licznie twórcy 
ludowi, a dzieci mogły 
skorzystać  z mini wesołego 
miasteczka. Na scenie zagrały 
zespoły Weekend oraz Wilki, 
w czasie występu których  
na Nowym Rynku było  
około 2 tysięcy osób.

Tegoroczne Księżackie Ja-
dło należy uznać za udaną im-
prezę, choć zanim się zaczęło, 
były poważne obawy o pogodę. 
Na szczęście – zgodnie z tym co 
„wywróżył” towarzyszący na sce-

nie Annie Staniszewskiej drugi 
prowadzący Eligiusz Pietrucha – 
deszcz nie przeszkodził w zaba-
wie. Pod koniec występu zespołu 
Hit Boyz, który wykonywał m.in. 
covery hitów disco polo, na rynku 
wyraźnie zaczęło przybywać wi-
dzów, po nim na scenie wystąpił 
zespół Dimitris Zorba, który udo-
wodnił, że muzyka grecka to nie 
tylko taniec z filmu Grek Zorba. 

Tłum wyraźnie zgęstniał przed 
występem zespołu Weekend, któ-
ry nie grał, ale tańczył i śpiewał 
na scenie. Frontman Radosław 
Liszewski szybko nawiązał do-
bry kontakt z publicznością, któ-
ra większość piosenek odśpiewała 
razem z zespołem. Usłyszeliśmy 
m.in. „Za każdą chwilę z tobą”, 
„Męska rzeczywistość” i oczywi-
ście hit „Ona tańczy dla mnie”.

Robert Gawliński z zespołem 
Wilki udowodnili natomiast, że 
od czasu debiutu na początku lat 
90. zespół dalej wykonuje swo-
ją muzykę z pasją. Publiczność 
usłyszała najbardziej znane utwo-
ry, m.in. „Eli lama sabachtani”, 
„Aborygen”, „Przez dziewczy-
ny”, czy „Baśkę”, o którą to pio-
senkę publiczność wielokrotnie 
prosiła zespół. Wśród wykona-
nych utworów nie zabrakło jedne-
go z najnowszych – „Na krawędzi 
życia”.

Jak powiedział nam Henryk 
Zasępa członek komisji oceniają-
cej zupy ogórkowe, przygotowane 
przez KGW, próbowano ponad 20 
zup, bo niektóre koła przygotowa-
ły ich dwa rodzaje. Jak przyznał – 
ze względu na ilość, było to dość 
duże wyzwanie. Komisji prze-

wodniczył Mariusz Szwed, fina-
lista III edycji programu Master 
Chef, on też miał swoje 5 minut na 
scenie, gotując dla publiczności. 

Przepis na najlepszą 
ogórkową
Urszula Janicka, członkini 

zwycięskiego koła z Klewkowa, 
która – jak zdradziły jej koleżan-
ki – grała pierwsze „skrzypce”  
w przygotowaniu zupy, powiedzia-
ła nam, że jej przepis oparty był na 
tradycyjnym przepisie, w którym 
podstawą jest wywar z żeberek  
i włoszczyzny, wśród przypraw 
panie użyły liści laurowych, ziela 
angielskiego, pieprzu ziarnistego, 
a w końcowym etapie gotowania 
do garnka powędrowała marchew 
starta na grubych oczkach i świe-
żo ścięty z ogródka koper.

W nagrodę za zajęcie pierwsze-
go miejsca koło otrzymało czek 
o wartości 3 tys. zł. – Bardzo się 
cieszymy, tym bardziej, że jest to 
nasz debiut na jadle – powiedziała 
nam Urszula Janicka – pieniądze 
wykorzystamy na zakup zasta-
wy na potrzeby imprez organizo-
wanych w wyremontowanej sali 
przy strażnicy w OSP w Klew-
kowie. Sołtys Sylwia Brodecka 
dodała że na zabawie sylwestro-
wej znajdzie się ona na stołach  
i kto wie, może w tym roku, wśród 
serwowanych dań znajdzie się mi-
strzowska ogórkowa. Zwróciliśmy 
uwagę, że panie z Klewkowa usa-
dziły do degustacji przy specjal-
nie do tego celu zaaranżowanym 
stole, na którym znalazła się np. 
kora z mchem i szyszki chmielu. 
Przygotowały go Anna Latoszew-
ska i Marta Matuszewska. Na sto-
isku KGW Klewków można było 
spotkać jeszcze Manikę Kołudz-
ką i przewodniczącą koła Bożenę 
Makowską.

II miejsce w konkursie zaję-
ły panie z koła w Chruślinie, za 
co otrzymały czek na 2 tys. zł, a 
III miejsce „Zdunianki” ze Zdun, 
których kulinarny trud nagrodzo-
no czekiem o wartości 1 tysiąca 
złotych. Pozostałe czternaście kół 
otrzymało czeki o wartości 350 zł.

Spacerując wśród stoisk KGW 
w oczy rzucało się, że panie nie 

tylko przygotowały wspania-
łe kulinarne przysmaki (moż-
na było u nich zjeść m.in. ogór-
kową, pajdę wiejskiego chleba 
ze smalcem i ogórkiem, pierogi  
z wieloma rodzajami nadzień, 
kilkanaście rodzajów ciast), ale 
także ciekawie i starannie zaaran-
żowały swoje stoiska. Widać było 
na nich kwiaty np. wrzosy, hor-
tensje, rośliny ozdobne, a nawet 
warzywa z przydomowych ogro-
dów. Oprócz tego panie z więk-
szości stoisk postarały się o jed-
nolite fartuchy lub tak np. panie 
z KGW Zdunianki ze Zdun, czy 
strój – wszystkie ubrane były  
w białe suknie, a na głowach mia-
ły kwietne wianki. – Musiałyśmy 
oryginalnie wypaść i zaskoczyć 
czymś ludzi, ale w przyszłym 
roku dokonamy zmiany i pokaże-
my się w innych strojach – powie-
działa nam prezes koła Marzena 
Wieczorek. W tym roku na jadle 
zadebiutowały panie KGW Osie-
czanki z Osieka.

Marianna Dutkiewicz powie-
działa nam, że członkinie koła 
mocno stresowały się konkur-
sem, a najbardziej tym, że jury  
z miejsca źle oceni ich ogórkową. 
– Wiadomo, że w domu gotu-
je się inaczej, mniej nerwowo no  
i w domu to raczej musi smako-
wać – powiedziała nam z uśmie-
chem na twarzy. �tb

mariusz�Szwed�(w�zielonym�fartuchu),�podobnie�jak�inni�członkowie�
komisji,�próbował�na�każdym�stoisku�KGw�zupy�ogórkowej.
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Chwila�po�wręczeniu�nagród�za�najsmaczniejszą�zupę.�największy�czek�na�kwotę�3�tys.�zł��
trzyma�Urszula�Janicka�z�KGw�Klewków.
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Robert�Gawliński�z�zespołu�
Wilki�na�Księżackim�Jadle.
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Krzysztof Tarka (1974-2019)
Krzysztof Tarka urodził się 12 listopada 1974 roku 
w Gostyninie, zmarł tragicznie w wypadku drogowym 
16 lipca 2019 roku w Norwegii, dokąd pojechał do pracy. 
Choć ostatnio – zanim wyjechał do Norwegii – większość 
czasu mieszkał w Gostyninie, znaczną część swojego życia 
był związany z Lwówkiem w gminie Sanniki.

Krzysztof Tarka przez wiele lat 
grał w piłkę nożną w Ludowym 
Uczniowskim Klubie Sportowym 
„Lwówianka” Lwówek. Był też 
wieloletnim kapitanem drużyny 
seniorskiej tegoż klubu, a nawet 
był przez wielu określany mianem 
klubowej legendy oraz jednym 
z najlepszych zawodników „Lwó-
wianki” wszech czasów. Zasłużył 
sobie na takie określenia chary-
zmą na boisku. Dla niego nie było 
straconych piłek, walczył o każdą 
z zaangażowaniem i, jak to czasa-
mi mówią piłkarze, „na 100%”. 
Bardzo dużo też dawał z siebie 
na treningach. 

Z uwagi na to, że do tej nieocze-
kiwanej śmierci doszło poza gra-
nicami Polski, a do tego w wyniku 
nieszczęśliwego wypadku, smut-
na wiadomość o tym, że Tarka 
nie żyje, że zmarł po kilku dniach 
przebywania w szpitalu w Norwe-
gii, dotarła do klubowych kolegów 
dopiero na około dwa, trzy dni 
przed pogrzebem. Ostatnie swoje 
dni spędził w norweskim szpitalu 
podłączony do aparatury podtrzy-
mującej życie po tym, jak został 
potrącony w trakcie jazdy rowe-
rem przez samochód. 

– Obrażenia były bardzo po-
ważne, był w śpiączce farmako-
logicznej. Tym razem medycyna 
jednak nie dała rady i Krzysiek 
od nas odszedł na zawsze – wspo-
minają byłego kolegę z boiska 
starsi zawodnicy „Lwówianki”. 

Pogrzeb Krzysztofa Tarki odbył 
się 2 sierpnia, o godz. 11.00, w ko-
ściele w Sannikach. Decyzją za-
rządu LUKS „Lwówianka” Lwó-
wek w ostatnim pożegnaniu wziął 
udział poczet sztandarowy klubu. 

Śp. Krzysztof Tarka był nie 
tylko zasłużonym zawodnikiem 
i wieloletnim kapitanem „Lwó-
wianki”. Zawodnicy wspomina-
ją, że mimo tego, że był jednym 
z najlepszych zawodników na bo-
isku, był przede wszystkim ich 
dobrym kumplem. Takim, który 
umiał doradzić, nie tylko na bo-
isku, i pożartować. Rodzinnie nie-
stety nie powiodło mu się najle-
piej, praca poza granicami kraju 
też nie wpływała najlepiej na jego 
związek. Uczestniczył na tyle, na 
ile umiał, w wychowywaniu córki. 

– Popularny „Żana” „Żanka” 
miał swój udział w największych 
sukcesach naszego klubu w la-
tach 90., kiedy to Czarno-Niebie-
scy (w takich barwach występują 
zawodnicy LUKS „Lwówianka” 
Lwówek – przyp. red.) sięgali po 
tytuły mistrzowskie i rywalizowa-
li w lidze okręgowej – wspomina 
aktualny prezes klubu z Lwówka 
Konrad Burdyka. Koledzy z dru-
żyny dodają, że ś.p. Krzysiek był 
przed laty fi larem obrony, impo-
nował żelazną kondycją i spoko-
jem w najtrudniejszych momen-
tach sportowej rywalizacji. 

W pierwszej dekadzie XXI 
wieku uznawany był już za le-

gendę klubu i przedstawiany jako 
sportowy wzór zawodnika do na-
śladowania dla młodszych pił-
karzy. Sam o sobie zwykł ma-
wiać, że przygodę z piłką nożną 
w „Lwówiance” zaczynał kilka 
razy. Kilkakrotnie bowiem wracał 
do gry w tym zespole, aby pomóc 
drużynie w rozgrywkach piłkar-
skich A-klasy, na którym to szcze-
blu zakończył swoją piłkarską 
karierę. W 2008 roku został wy-
różniony Odznaką 50-lecia Lwó-
wianki oraz Brązową Odznaką 
Honorową Ludowych Zespołów 
Sportowych. 

Klubowi koledzy i przyjaciele 
– a tych miał wielu – wspomina-

ją, że poza boiskiem był koleżeń-
ski, zawsze chętny do pomocy, po-
wszechnie lubiany i szanowany. 
– Dlatego nie mogliśmy jako klub 
nie uczestniczyć w jego ostatniej 
drodze z naszym sztandarem. To 
mu się po prostu od nas należało 
– mówią działacze „Lwówianki”. 

W pogrzebie uczestniczyło bar-
dzo dużo ludzi. Nie tylko rodzi-
na, znajomi z Lwówka i okolic 
oraz z Gostynina, piłkarze, z któ-
rymi oraz przeciwko którym grał, 
ale przyjechali również działacze 
sportowi m.in. z Płocka, Gosty-
nina czy Gąbina. – Nawet niektó-
rzy mieli do nas trochę pretensji, 
że nie zawiadomiliśmy ich wcze-
śniej, że Krzysiek nie żyje, ale 
na nas też spadła ta wiadomość 
jak grom z jasnego nieba i to 
na krótko przed pogrzebem – tłu-
maczą klubowi działacze. 

– Ta śmierć to ogromna strata. 
Wspaniały człowiek i kolega! Bę-
dzie nam Cię brakowało! Spoczy-
waj w pokoju Krzysiu – wspomi-
nał kolegę Krzysztof Burdyka. 

– Mój pierwszy sezon w senio-
rach był jego ostatnim... To był za-
szczyt grać z nim w jednym ze-
spole. Żanka spoczywaj w pokoju 
– wspominał Łukasz Nowogórski. 
Wielu innych chłopaków mówi-
ło krótko: – Za wcześnie Żanka, 
za wcześnie... – Gdy odchodzi 
jeden z najlepszych zawodników 
w historii twojego klubu, czuć na-
prawdę duży smutek – wspomi-
nał Aleksander Durka. – Przykro 
patrzeć na to zdjęcie, jeszcze nie-
dawno razem na boisku, życie jest 
okrutne... – wspominał Rafał Jaś-
piński. 

Wyrazy głębokiego współczu-
cia dla rodziny i kolegów napły-
nęły również ze strony konkuren-
cji, Klubu Sportowego „Szopen” 
Sanniki.  mak 

WSPomNieNia�|�PoZoStAną�w�nASZeJ�PAMiĘci

Przez�wiele�lat�grał�
w�piłkę�nożną�w�Ludowym�
Uczniowskim�Klubie�
Sportowym�„Lwówianka”�
Lwówek.�był�wieloletnim�
kapitanem�drużyny�seniorskiej.�
Przez�wielu�określany�był�
mianem�klubowej�legendy�
oraz�jednym�z�najlepszych�
zawodników�„Lwówianki”�
wszech�czasów.�Zasłużył�sobie�
na�takie�określenia�charyzmą�
na�boisku.�

 Krzysztof�tarka�
(1974-2019)

oDeSZLi�oD�NaS�|�29.08.2019�–�9.09.2019

�29�sierpnia:�Dominik�
Mrozowicz,�l.22.

�31�sierpnia:�
Stanisław�Redo,�l.79.

�1�września:�
Sylwester�Staniszewski,�l.70;�
teresa�Jaszczak,�l.76;

Marcin�Jóźwiak,�l.43.
�3�września:�

otolia�Adamas,�l.85
�4�września:�Jan�Pryk,�l.65.
�9�września:�Aleksander�

czapnik,�l.76;�izydor�Klimek,�
l.75;�Lech�wróbel,�l.77.

ReKLAMA

Kiernozia�|�80.�rocznica�wybuchu�wojny�

Msza święta na cmentarzu 
Uroczysta polowa msza świę-

ta zostanie odprawiona we wto-
rek, 17 września o godz. 10.00 na 
cmentarzu wojskowym w Kierno-
zi w ramach obchodów 80. rocz-
nicy wybuchu II wojny światowej. 
Oprawę muzyczną mszy zapewni 
Zespół Śpiewaczy „Jutrzenka”. 

Po mszy zaplanowany jest 
przemarsz do parku pałacowego 
w Kiernozi, gdzie będzie oka-

zja do wysłuchania i obejrzenia 
montażu słowno-muzycznego 
o charakterze patriotycznym 
w wykonaniu uczniów miejsco-
wych placówek oświatowych 
(Szkoła Podstawowa, przedszkole 
oraz Młodzieżowy Ośrodek So-
cjoterapii), poetek ludowych oraz 
Zespołu Pieśni Ludowej „Kierno-
zianie”. Zaplanowany jest też po-
częstunek.  mak 

Łowicz�|�PUP�i�komenda�policji�organizują�

Dla przyszłych policjantów
Spotkanie informacyjne do-

tyczące służby w policji odbę-
dzie się we wtorek, 24 września, 
o godz. 10.00 w Powiatowym 
Urzędzie Pracy przy ul. Stanisław-
skiego w Łowiczu. Jest adreso-
wane dla osób zainteresowanych 
podjęciem tej służby.

Przedstawiciele policji przed-
stawią na nim zasady naboru 
i szczegóły związane z rekrutacją. 

Omówią też wymogi, jakie musi 
spełnić każdy kandydat ubiega-
jący się o przyjęcie do policji. Na 
miejscu będzie można też pobrać 
dokumenty, które należy złożyć, 
rozpoczynając starania o przyję-
cie do tej służby. Spotkania takie 
odbywają się cyklicznie – 2-3 razy 
w ciągu roku – i za każdym razem 
uczestniczy w nich od kilkunastu 
do około 30 osób.  opr.�mak
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Domaniewice�|�odpust�i�dożynki�w�sanktuarium

Gdy ziarna zabraknie,  
siebie samego trzeba siać
Mimo porannej niepogody, 
rzesza pielgrzymów  
z parafii diecezji  
łowickiej dotarła  
w niedzielę, 8 września, na 
uroczystości odpustowe do 
Sanktuarium Matki Bożej 
Pocieszycielki Strapionych 
w Domaniewicach.

Pielgrzymi szli z Łowicza, 
Głowna, Dmosina i Łyszkowic. 
Wszystkim po równo dane było 
wędrować w deszczu i chłodzie, 
ale mimo przeciwności wytrwali 
i cel pielgrzymki osiągnęli. Łowi-
czanka, która do Domaniewickiej 
Pani przybyła z grupą pątników 
z parafii św. Ducha w Łowiczu, 
opowiadała, że swoją decyzję  
o uczestnictwie w pielgrzymce 
uzależniała od pogody, a o świcie 
nie padało, choć było pochmur-
no. Deszcz zaczął padać wkrót-
ce po wymarszu, początkowo 
drobny, później silniejszy, ale na-
sza rozmówczyni nie chciała już 
rezygnować. Skoro wyruszyła,  
to postanowiła, że do sanktuarium 
dotrze i dotarła, wprawdzie mo-
kra i zmarznięta, ale szczęśliwa,  
że dała radę, nie poddała się. 

Bardzo sobie chwaliła poczę-
stunek przygotowany dla pielgrzy-
mów na postojach w Pilaszkowie 
i Rogóźnie. Szczególnie gorą-
ca kawa i pyszne ciasto zjedzone  
w Pilaszkowie dodały jej sił. 

Deszcz towarzyszył pielgrzy-
mom niemal przez całą drogę, do-
piero w samych Domaniewicach 
około południa niebo wypogodzi-
ło się, a plac przy kaplicy z obra-
zem Matki Bożej Pocieszycielki 

Strapionych wypełnił się wierny-
mi. Tutaj też nastąpiło bardzo uro-
czyste powitanie biskupa seniora 
diecezji łowickiej Józefa Zawit-
kowskiego, który do ukochanych 
przez siebie Domaniewic przybył 
na zaproszenie proboszcza parafii 
św. Bartłomieja i opiekuna maryj-
nego sanktuarium ks. Krzysztofa 
Osińskiego. 

Ks. biskup w czasie odpusto-
wej sumy wygłosił do wiernych 
homilię, w której dał wyraz swo-
jemu głębokiemu przywiązaniu 
do ludowej kultury Ziemi Łowic-
kiej, do tutejszej obrzędowości  
i tradycyjnych wartości. W kaza-
niu nie zabrakło w niej odniesień 
do chłopskiego pochodzenia hie-
rarchy, dorocznego kalendarza 
prac rolniczych i świąt, do ciepła 
jego rodzinnego domu. 

Kaznodzieja sięgnął rów-
nież po cytaty z literatury, w tym 
„Chłopów” W. S. Reymonta,  
z których przywołał obraz śmierci 

Macieja Boryny, który upadł przy 
pracy, na polu, podczas ostatniego 
swego zasiewu, „a gdy ziarna za-
brakło, samego siebie rozsiewał”. 
Do końca pozostał oddany swe-
mu powołaniu, swej roli. Ze sło-
wami: „Pora siać! (...) Trzeba siać, 
choćby i pod wiatr, ale siać ziar-
no czyste, nie plewy, nie chwasty” 
biskup zwracał się do rodziców,  
do nauczycieli, rolników i do księ-
ży. Mówił o swoim szacunku i mi-
łości do polskiej szkoły i ubolewał 
nad tym, że nauczyciele współ-
cześni „tak się dali wmanipulować 
niewiarygodnym liderom za tysiąc 
złotych na rękę”. 

Była to czytelna aluzja do wio-
sennego strajku w oświacie, któ-
rego hierarcha nie rozumie i nie 
popiera: – To tyle kosztuje na-
uczycielskie powołanie, nauczy-
cielska godność? Nauczycie-
le kochani, bądźcie mądrzy, nie 
straćcie godności swojego powo-
łania. Trzeba siać, a jeśli ziarna 

zabraknie, samego siebie trzeba 
siać – wzywał, by później w po-
dobnym tonie zwracać się do rol-
ników, których strofował, że zaufa-
li „ludziom kanapowym” i poszli  
na układy z bezbożnymi:

– Musi ktoś z was, chłopów, 
stanąć na areopagu, w Brukseli  
i w Warszawie, i powiedzieć bez-
bożnym: „Panowie, non possu-
mus! Dalej nie możemy!” Raczej 
Boga trzeba słuchać, aniżeli ludzi. 
Teraz trzeba być mocnym, trzeba 
być mądrym, żeby dobrze wybie-
rać – głosił bp Józef Zawitkowski.

Homilia ta, wygłaszana przez 
księdza biskupa głosem natchnio-
nym, mocnym, lecz niekiedy 
drżącym ze wzruszenia, pełna na-
wiązań do historii i do literatury, 
ale i do dzisiejszej rzeczywistości 
społeczno-politycznej (dostało się 
i „genderowcom”), doczekała się 
na placu przy kaplicy oklasków. 
Jednak później w gronie pielgrzy-
mów pojawiły się głosy, że bi-
skup senior mówił może trochę  
za ostro, trochę zbyt politycznie. 

Po kazaniu i po głośnym, zbio-
rowym wyznaniu wiary, ks. bi-
skup poświęcił ziarno i kłosy zbo-
ża, a następnie przyjął tradycyjne 
dożynkowe dary od wiernych: 
wieńce, bochny chleba, kosze  
z tegorocznymi plonami zebrany-
mi z okolicznych pól i sadów. 

Po mszy św. pielgrzymi mie-
li okazję posilić się przy stołach 
zastawionych przez parafian. 
Później, kto miał życzenie, mógł 
zakosztować typowych „świec-
kich” odpustowych atrakcji, od-
wiedzając liczne stragany i kramy  
z „wszelkim dobrem”, wesołe 
miasteczko itp.  ewr

Walewice�|�80.�Rocznica�walk�nad�bzurą

Pamiętając o wojnie,  
dbać musimy o pokój
Gmina Bielawy razem 
ze Stadniną Koni 
Walewice zadbały o godne 
upamiętnienie tragicznych 
dla Polski wydarzeń 
września 1939 r.

Jak co roku, w drugą niedzie-
lę września przy pomniku w Wa-
lewicach spotkali się przedsta-
wiciele władz samorządowych, 
poczty sztandarowe szkół i jed-
nostek Ochotniczej Straży Pożar-
nej, uczniowie szkół i mieszkańcy. 
Obok młodzieży ze szkół podsta-
wowych w Bielawach i Sobocie 
w spotkaniu pod pomnikiem tra-
dycyjnie uczestniczyli goście ze 
Szkoły Podstawowej w Rydzynie, 
noszącej – tak samo jak podsta-
wówka bielawska – imię 17 Pułku 
Ułanów Wielkopolskich. 

W gronie uczestników uroczy-
stości nie brakło m.in.: członka 
Zarządu Województwa Łódzkie-
go Andrzeja Górczyńskiego, sta-
rosty łowickiego Marcina Ko-
siorka czy burmistrza Łowicza 
Krzysztofa Jana Kalińskiego. 
Obecni byli: prezes WFOŚiGW 
w Łodzi, a zarazem mieszkaniec 
gm. Bielawy Wojciech Miedzia-
nowski, prezes Stowarzyszenia ze 
Starego Waliszewa Cezary Olejni-
czak, a także przedstawiciel Kra-
jowego Ośrodka Wsparcia Rol-
nictwa. 

Stawili się także ułani z grupy 
rekonstrukcyjnej 17 PUł, jak rów-
nież przedstawiciele rodzin po-
ległych na tym terenie żołnierzy. 
Wartę honorową przy pomniku 
wystawiło Stowarzyszenie Tra-
dycji 26 Skierniewickiej Dywi-
zji Piechoty oraz Stowarzyszenie 
Ułanów mjr. Hubala pod dow. płk. 
Jarosława Zduna. 

Wszystkich zebranych powitali 
wójt gm. Bielawy Sylwester Ku-
biński i prezes SK Walewice Sp.  
z o.o. Zbigniew Kapanowski.

– W ataku przez groblę i dro-
gę Bielawy – Sobota poległo 86 

oficerów, podoficerów i ułanów  
17 Pułku Ułanów Wielkopol-
skich. Ci ułani, jak również ułani 
15 Pułku Ułanów, 7 Pułku Strzel-
ców Konnych Dywizji gen. Włada 
leżą na cmentarzach w Bielawach, 
Waliszewie, Oszkowicach i Chru-
ślinie na ziemi bielawskiej. Pamię-
tamy o nich już tyle lat – mówił 
wójt Kubiński. 

Biskup Osial: chrońmy 
się przed nienawiścią!
Po tym, jak delegacje złoży-

ły pod pomnikiem wieńce i za-
paliły znicze ku czci poległych 
żołnierzy WP, rozpoczęła się po-
lowa msza św. koncelebrowana 
przez ks. bp. Wojciecha Osiala 
i proboszcza bielawskiej parafii ks. 
Marka Grabskiego. W homilii ks. 
bp mówił o wydarzeniach sprzed 
80 lat – o bohaterskiej obronie oj-
czyzny przez żołnierzy i często  
o nie mniej bohaterskiej postawie 
cywilów, ale także o tym, co do-
prowadziło do wybuchu II wojny 
światowej: chciwości, żądzy wła-
dzy, pysze, nienawiści. Przestrze-
gał przed nimi i prosił, by w co-
dziennych modlitwach dziękować 
za pokój i prosić Boga, by nie było 
wojny. Przywołał wiele poruszają-
cych obrazów z czasów niemiec-
kiej okupacji i sowieckiego ataku 
na ziemie polskie, utrwalonych  
w dokumentach historycznych  
i na wojennych fotografiach. 

Czy to umierający od ran ge-
nerał Franciszek Wład, dyktujący 
ostatni list do żony Marty, czy to 
14-letnia dziewczynka zabita 14 
września 1939 r. przez bombę, nad 
którą na zdjęciu amerykańskiego 
fotoreportera wojennego Juliena 
Bryana pochyla się w rozpaczy 
jej młodsza siostra Kazia – każ-
dy z tych indywidualnych faktów 
poraża. A przecież takich śmierci, 
takich rozstań, było w latach woj-
ny miliony. – W żadnym kazaniu, 
przemówieniu, nie opisze się cier-
pienia ludzi. Cierpień fizycznych, 
psychicznych. Nie zmierzy się 
płaczu, tragedii, nieprzespanych 
nocy, utraty majątków, gwałtów, 
obozów koncentracyjnych, reżi-
mów, gułagów. Tego się nigdy 
do końca nie opisze – mówił bi-
skup Osial i nawoływał: – Chroń-
my się przed nienawiścią, chciwo-
ścią i prośmy Pana Boga o pokój 
(...). Zróbmy wszystko, aby żad-
ne dziecko nie zginęło od bomby! 
Mamy marzenia i sny, niech reali-
zują się w pokoju, amen. 

Po mszy św. i występie artystów 
– Arlety Lemańskiej i Wojciecha 
Bardowskiego, na terenie wale-
wickiej stadniny rozpoczęto Re-
gionalne i Towarzyskie Zawody 
Jeździeckie o Memoriał 17 Pułku 
Ułanów Wielkopolskich im. Kró-
la Bolesława Chrobrego.  ewr

w�żadnym�kazaniu,�
przemówieniu,�nie�opisze�
się�cierpienia�ludzi.�
cierpień�fizycznych,�
psychicznych.��
nie�zmierzy�się�płaczu,�
tragedii,�nieprzespanych�
nocy,�utraty�majątków,�
gwałtów,�obozów�
koncentracyjnych,�
reżimów,�gułagów.

Biskup�Wojciech�osial

Poruszające�kazanie.�biskup�wojciech�osial�w�homilii�wygłoszonej�
podczas�polowej�mszy�św.�przywołał�wstrząsające�opisy�z�historii�ii�wojny�
światowej�i�przekonywał�wiernych,�by�nieustannie�modlili�się�o�pokój.�
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Słowo�biskupa�seniora.�bp�Józef�Zawitkowski�wygłasza�homilię�
podczas�odpustowej�sumy.�
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Kocierzew�Płd.�|�Uroczyste�obchody��

Święto Szkoły w 80. rocznicę 
Bitwy nad Bzurą
W poniedziałek, 
16 września, w Kocierzewie 
Południowym obędą się 
obchody Święta Szkoły 
Podstawowej im. Bohaterów 
walk nad Bzurą 1939 roku, 
związane z 80. rocznicą 
Bitwy nad Bzurą.

Uroczystości rozpoczną się  
o godz. 10 przed remizą OSP  
w Kocierzewie Płd., skąd zaplano-
wano przejście na cmentarz wo-

jenny, gdzie zostanie odczytany 
Apel Poległych. To miejsce po-
chówku żołnierzy i partyzantów 
poległych podczas walk toczą-
cych się na tych terenach w 1939 r. 
Pomiędzy 270 mogiłami znanych 
i nieznanych obrońców naszego 
kraju wznosi się pomnik „Pole-
głym za Polskę 1939 r.”. Ok. godz. 
10.40 w miejscowym kościele pw. 
św. Wawrzyńca odprawiona zo-
stanie msza św. Po niej program 
artystyczny zaprezentują ucznio-
wie szkoły w Kocierzewie Płd.  aa

Łowicz�|�w�80.�rocznicę�bitwy�nad�bzurą

Wystąpią Ksinzoki 
i młodzież ZSP 1

W sobotę, 14 września, o godz. 
16.00, w sali barokowej muzeum 
w Łowiczu w patriotycznym kon-
cercie pod honorowym patrona-
tem łowickiego starosty Marcina 
Kosiorka oraz burmistrza Łowicza 
Krzysztofa Kalińskiego pt. „Wrze-
sień 1939”, wystąpią uczniowie 
ZSP nr 1 im. 10 Pułku Piechoty  
w Łowiczu oraz Zespół Śpiewa-
czy Ksinzoki. Wstęp wolny.

Wykonają montaż słowno-mu-
zyczny, w którym słowo czytać 

będzie młodzież. Będą to frag-
menty książki autorstwa gen. Ro-
mana Abrahama pt. „Wspomnie-
nia znad Warty i Bzury”. Część 
muzyczną wykona zespół. Sło-
wo wstępne wygłosi burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Koncert wpisuje się tematycz-
nie w wystawę, „Jeszcze słychać 
śpiew i rżenie koni… Wrzesień 
1939 roku w Łowiczu”, która  
do 13 października dostępna jest 
w Muzeum w Łowiczu.  mwk

Szkoły�pijarskie�|�integracyjny�wyjazd

Na dobry start w nowej szkole
Uczniowie pierwszych 
klas Pijarskiej Szkoły 
Podstawowej i Pijarskiego 
LO w Łowiczu tradycyjnie 
już przed rozpoczęciem 
roku szkolnego wzięli 
udział w integracyjnym 
obozie w ośrodku Caritas  
w Popowie-Letnisku 
(powiat wyszkowski).

Oprócz pierwszoklasistów, wy-
jechali także w roli animatorów 
uczniowie II i III klasy LO oraz 8 
nauczycieli. Łącznie było to prze-
szło 130 osób. Rolą nauczycieli 
było głównie pilnowanie porząd-
ku i bezpieczeństwa, bo za orga-
nizację większości atrakcji od-
powiadali animatorzy. Tych było 
naprawdę wiele – spływ kajako-
wy na około 8-kilometrowym od-
cinku Narwii, dyskoteka, w której 

każdy występował w jakimś „ob-
ciachowym” stroju, gra w pod-
chody usnuta wokół intrygującej 
zagadki czy inne zabawy, ale też 
czas na skupienie i modlitwę.

Wśród uczniów pierwszej klasy 
liceum są zarówno ci, którzy już 
wcześniej uczęszczali do szkół pi-
jarskich, jak i nowi, proporcje te są 
różne w różnych klasach. Na przy-
kład Wojciech Zabrzewski pamię-
ta jeszcze swój obóz integracyj-
ny na początku gimnazjum 3 lata 
temu i – jak przyznaje – nie mógł 
się doczekać kolejnego, bo to nie-
zwykłe przeżycie i doświadcze-
nie. – Pewnie jeszcze większym 
przeżyciem było to dla mojej  
o rok młodszej siostry, która  
na skutek reformy edukacji rów-
nież jest w pierwszej liceum, ale 
jeszcze w czerwcu chodziła do 
Szkoły Podstawowej w Mysłako-
wie – mówi Wojtek.  tm

uczniowie�podczas�spływu�na�narwii.�
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Łowicz�|�Szczególnie�wzruszające�podziękowania�dla�Stanisława�wielca

Cztery nowe Gwiozdy odsłonięte
Aleja Gwiozd, w ciągu pieszym południowej pierzei Starego Rynku, powiększyła się o kolejne cztery Gwiozdy. 
W sobotę 7 września odsłonili je wśród licznie zgromadzonej publiczności: wycinankarka Danuta Wojda, 
były kierownik zespołów: Blichowiacy, Masovia i Furkotki – Stanisław Wielec z Łowicza, Zespół Pieśni i Tańca 
Śląsk z Koszęcina oraz rodzina Krajewskich – rzeźbiarzy ludowych z Zawidza Kościelnego (koło Sierpca). 
O przyznaniu ich zdecydowała komisja, która rozpatrywała kilkanaście złożonych wniosków.

– Mieć własną gwiazdę 
w prawdziwej alei to dla nas 
szczególne wyróżnienie, dotąd 
nikt nas tak nie uhonorował, choć 
w swoim dorobku mamy wiele 
różnych nagród – powiedział nam 
kierownik artystyczny Zespo-
łu�Pieśni� i�tańca�Śląsk�Jaro-
sław Świątek. Dodał, że Łowicz, 
a przede wszystkim kultura mu-
zyczna Księstwa Łowickiego, jest 
dla zespołu bardzo ważna. – Ze-
spół w pełnych koncertach, czyli 
z chórem, baletem i orkiestrą, za-
wsze prezentuje kostium łowic-
ki, tańczony w nim jest kujawiak 
z oberkiem – polskie tańce naro-
dowe, to wręcz sztandarowy re-
pertuar, opracowany przez zało-
życieli Śląska: Stanisława Hadynę 

i Elwirę Kamińską. – Czekamy na 
ofi cjalne zaproszenie do Łowicza, 
zespół wystąpi bardzo chętnie, 
choć na pewno nie w tym roku 
– powiedział Jarosław Świątek. 

Danuta� Wojda na gorąco 
mówiła z kolei, że bardzo się cie-
szy z nagrody, ma wiele nagród, 
każda jest wyjątkowa bo wynika 
z oceny konkretnej pracy. Gwioz-
dę traktuje jednak z większym 
uznaniem, bo przyznano ją za cały 
jej dotychczasowy twórczy doro-
bek. Nie spodziewała się Gwiozdy 
w tym roku, choć po cichu liczy-
ła, że kiedyś nadejdzie ta chwila. 
Jak dodała, nie mówi się o tym 
głośno, ale wielu twórców ludo-
wych czeka na to uhonorowanie. 
Danuta Wojda od lat jest aktywną 
twórczynią ludową, biorącą udział 
w wielu wydarzeniach organizo-
wanych przez ratusz i Starostwo, 
swoją pracę zaczynała w łowickiej 
„Sztuce Łowickiej”, jej wycinan-
ka zdobi samolot British Airways, 

a wśród najważniejszych nagród 
i wyróżnień posiada Srebrny 
Krzyż Zasługi, odznakę „Zasłużo-
ny dla Cepelii” i „Różę Łowicka”.

Alfreda Krajewska, z� rodzi-
ny� Krajewskich, przyjechała 
z synem Krzysztofem, który jest 
trzecim pokoleniem rzeźbiarzy, 
po dziadku Wincentym i Janie, 
mężu pani Alfredy. – Jesteśmy za-
szczyceni i jest nam bardzo miło. 
Nie spodziewaliśmy się takiego 
wyróżnienia – powiedziała nam. 
– Jesteśmy pierwszy raz w Łowi-
czu, choć wiele słyszeliśmy o tym 
mieście i o kulturze ludowej Ziemi 
Łowickiej. Cieszy nas to, że nasz 
ślad pozostanie na stałe w tym 
mieście. Sam pomysł alei i wygląd 
Gwiozd jest cudowny. Bardzo się 
to nam podoba. 

Stanisław�Wielec był bardzo 
wzruszony otrzymaną Gwiozdą, 
a to za sprawą licznie przybyłych 
na uroczystość swoich wycho-
wanków z zespołów, które pro-

wadził: Blichowiacy przy szkole 
na Blichu, którym kierował przez 
wiele lat, Masovi, obecnie Maso-
vii Łowicz, którą założył przez 
Mazowieckiej Wyższej Szkole 
Humanistyczno-Pedagogicznej 
w Łowiczu w 2003 roku oraz in-
tegracyjnego zespołu dziecięce-
go Furkotki, którego był współza-
łożycielem w 2009 roku. Zespół 
skupiał dzieci niesłyszące i słabo 
słyszące. Te ostatnie otoczyły go 
po odsłonięciu Gwiozdy na rynku 
i migając składały życzenia.

W sali barokowej muzeum 
w czasie koncertu dedykowane-
go laureatom zaśpiewali dla niego 
najpierw Blichowiacy w obecnym 
składzie. Przy kujonie, jednym 
z bardziej przez niego lubianych 
utworów, jedna z dziewcząt zapro-
siła go do tańca. Masovia Łowicz 
nie pozostała w tyle, też zaśpiewa-
ła, a jedna z członkiń porwała go 
– tym razem do oberka. Aleksan-
dra Kapusta dziękowała mu za lata 

wspólnej pracy, ale też za ojcow-
ską wręcz opiekę, jaką roztaczał 
nad członkami grupy.

Życzenia panu Stanisławowi 
złożył dyrektor szkoły blichow-
skiej Jerzy Zabost, podkreślając, 
że pierwszy raz spotkał się z nim, 
gdy był uczniem szkoły, a potem 
gdy do niej wrócił jako nauczy-
ciel. Zawsze podziwiał w nim 
jego zaangażowanie, dzielił pracę 
nauczyciela i kierownika zespo-

łu. Przyznał też, że właśnie szkoła 
wnioskowała dla niego o Gwioz-
dę. Stanisław Wielec przyznał, 
że nie spodziewał się, po 19 latach 
od zakończenia pracy w szkole, 
że ta będzie o nim pamiętać. – To 
bardzo ładny gest – docenił. 

Danuta Wojda i rodzina Kra-
jewskich Gwiozdę otrzymali 
w kategorii twórczość ludowa, 
a Stanisław Wielec, jak i zespół 
Śląsk, w kategorii upowszechnia-
nia kultury ludowej. 

Burmistrz Krzysztof Kaliński 
powiedział na rynku, że Gwioz-
da Łowicka jest nagrodą, która ma 
być wyrazem wdzięczności za to, 
czym się Łowicz szczyci – za kul-
turę ludową. 

Aleja Gwiozd powoli zbliża się 
do końca chodnika w południowej 
pierzei rynku, ale to nie oznacza 
końca wręczania Gwiozd, aleja 
kontynuowana ma być na innym 
chodniku w obrębie rynku. 

Chwila�po�odsłonięciu�gwiozdy.�Z�lewej�uhonorowany�nią�Stanisław�
wielec,�obok�przewodniczący�Rady�Miejskiej�henryk�Zasępa.
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Dziedziniec�ŁoK�|��„Miejski�folklor”�

Przegląd łowickich 
zespołów hip-hopowych
W sobotę 14 września  
warto wybrać się  
na dziedziniec Łowickiego 
Ośrodka Kultury, gdzie 
o godz. 20.00 rozpocznie 
się impreza pod hasłem 
„Miejski folklor”,  
czyli przegląd łowickich 
zespołów hip-hopowych. 
Wstęp będzie wolny.

To inicjatywa ucznia I LO  
i przewodniczącego Młodzieżo-
wej Rady Miejskiej, Szymona 
Szaleńca, na którą pozyskał grant 
z realizowanego przez ŁOK pro-
jektu „Od Was dla Was”. 

– Wpadłem na taki pomysł, po-
nieważ kilku moich znajomych  
z otoczenia rapuje. Stwierdziłem, 
że warto wesprzeć to, co robią  
– mówi Szymon, mając nadzieję, 
że możliwość pokazania się na du-

żej scenie będzie dla wielu z nich 
bodźcem do rozwoju kariery. 

Wystąpią przede wszystkim po-
czątkujący wykonawcy z Łowi-
cza, zaprzyjaźnieni hip-hopowcy 
z Kutna i Skierniewic oraz jeden 
doświadczony raper, który ma już 
na koncie współpracę z topowymi 
artystami. Kto nim będzie, organi-
zatorzy planują ogłosić już nieba-
wem. Łowicką scenę hip-hopową 
reprezentować będą: Mateusz Pla-
cek (Placo), Przemysław Kołach 
(Kenny Kołach), Sebastian Misz-
czak (In fact) i Piotr Jędrzejczak 
(PiterO) z Domaniewic. W prze-
rwie pomiędzy koncertami, ok. 
godz. 23.00, planowany jest pokaz 
yoyo w wykonaniu Marcela Ołub-
ka i Dominiki Stanisławskiej. 

Wydarzenie jest dofinansowa-
ne z Narodowego Centrum Kultu-
ry w ramach programu Dom Kul-
tury+ Inicjatywy lokalne 2019.  aa 

Łowicz�|�PbP:�najmłodsi�czytelnicy�dostaną�wyprawki

By dzieci od małego chciały i lubiły czytać
Powiatowa Biblioteka Publiczna w Łowiczu od września rozpoczęła realizację projektu „Mała książka – wielki człowiek”. 
Ma ona na celu zachęcanie do czytania najmłodszych czytelników, w wieku przedszkolnym.

Projekt jest ogólnopolski i przy-
stąpiło do niego ponad 5.200 bi-
bliotek, które otrzymały tzw. 
Wyprawkę Czytelniczą na do-
bry start. Około 300 takich wy-
prawek trafiło do PBP miesz-
czącej się w budynku muzeum.  

W wyprawce jest książka dla 
dzieci – jak zapewniają pomy-
słodawcy akcji – spełniająca naj-
wyższe standardy pod względem 
treści i formy, a także Karta Ma-
łego Czytelnika. Przy każdej wi-
zycie w bibliotece, przy wypoży-

czeniu minimum jednej książki  
z księgozbioru dziecięcego, mały 
czytelnik otrzyma naklejkę. Po 
zebraniu 10 naklejek otrzyma  
w placówce dyplom potwierdza-
jący czytelnicze zainteresowania. 
Udział w akcji jest bezpłatny. 

Oczywiście dzieci w wieku 3-6 
lat same książek nie przeczyta-
ją, choć zdarzają się 6-latki, które 
czytać potrafią – to jednak jest to 
wyjątek, a nie reguła. Gdy zapyta-
liśmy o to w placówce, dowiedzie-
liśmy się, że oczywiście, program 

osiągnie sukces, jeśli rodzice, 
dziadkowie lub inne dorosłe oso-
by zaangażują się w niego i będą 
dziecku czytać. To od nich bardzo 
zależy czy przedszkolak pokocha 
książki. 

Zresztą wyprawka zawiera bro-
szurę informacyjną dla rodziców, 
która przedstawia korzyści wy-
nikające z częstego odwiedzania 
biblioteki i czytania, a więc tego 
aspektu nie pominięto. 

Jak się okazuje, PBP ma już 
w gronie czytelników dzieci, po-

nieważ w ostatnim czasie prowa-
dzonych było wiele akcji, które 
zachęciły przedszkolaków. Czę-
sto dzieci same wybierają sobie 
książkę, mówiąc, że lubią kon-
kretną serię albo książki na dany 
temat, np. o zwierzętach. 

Do tej pory wyprawki otrzy-
mywały dzieci, które odwiedza-
ły placówkę wraz z rodzicami.  
W najbliższym czasie pracow-
nik biblioteki odwiedzać będzie 
przedszkola, aby przedstawić za-
łożenia i cel projektu.  mwk 

Łowicz�|�biblioteka�zaprosiła�do�muzeum

Narodowe Czytanie i muzyka
Fragmenty ośmiu nowel 
przeczytali goście zaproszeni 
przez Powiatową Bibliotekę 
Publiczną w Łowiczu 
na tegoroczną, 8. edycję 
Narodowego Czytania,  
która zorganizowana została 
8 września w sali barokowej 
muzeum.

Wybrane teksty, zaliczane do 
klasyki polskiej literatury, czyta-
li m.in. starosta łowicki Marcin 
Kosiorek, przewodniczący Rady 
Powiatu Łowickiego Marek Ję-
drzejczak, burmistrz Łowicza 
Krzysztof Kaliński, przewodni-
czący Rady Miejskiej Henryk Za-
sępa, wójt gminy Zduny Krzysztof 
Skowroński, przewodnicy PTTK 
Zdzisław Kryściak, Jacek Rybus 
i Wojciech Czapnik oraz przed-
stawiciele lokalnych organizacji  

i mediów – w tym, jak zawsze  
– Nowego Łowiczanina.

Magdalena Bartosiewicz, pra-
cownik biblioteki, wprowadzała 
słuchaczy w specyfikę każdego  
z prezentowanych utworów, a na-
wet w dany fragment tekstu, aby 
łatwiej było go sobie przypomnieć 
lub zrozumieć. Wszyscy biorą-
cy udział w czytaniu otrzymali 
pisemne podziękowania i brawa,  
na koniec organizatorzy zaprosili 
ich oraz publiczność (warta odno-
towania jest obecność kilkuosobo-
wej delegacji ze Szkoły Podstawo-
wej nr 2) na koncert w wykonaniu 
Aldo Duo, czyli Dominika Do-
mińczaka (klarnet) i Aleksandra 
Stachowskiego (akordeon). Mło-
dzi muzycy z wielką pasją wyko-
nali kilka utworów, podbijając ser-
ca publiczności i zachęceni przez 
nich bisowali. Ich koncert trwał 
pół godziny. 

Czytanie także  
w Al. Sienkiewicza
W tym samym miejscu co za-

wsze – przed wejściem do bu-
dynku dawnego Gimnazjum nr 
1, który wkrótce będzie siedzibą 
biblioteki miejskiej, w Al. Sien-
kiewicza 62 – odbędzie się jesz-
cze jedno Narodowe Czytanie  
w Łowiczu. 

Spotkanie zaplanowano w naj-
bliższy piątek,� 13� września,��
o�godzinie�12.00. Organizato-
rami są Biblioteka Miejska im. 
A. K. Cebrowskiego oraz Szkoła 
Podstawowa nr 1.

Wzorem lat ubiegłych, do 
udziału w wydarzeniu zaproszo-
no przedstawicieli samorządu  
(w tym burmistrzowie, przewod-
niczący Rady Miejskiej), nauczy-
cieli, seniorów z Łowickiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
i uczniów łowickich szkół z klas 

siódmych i ósmych. Ci ostatni 
będą głównie stanowili publicz-
ność. 

– Oprawę muzyczną mają sta-
nowić utwory m.in. ze zekrani-
zowanych utworów, np. „Lalki”, 
„Rodziny Połanieckich”, „Ziemi 
obiecanej” – zapowiada koordy-
nująca przygotowania do akcji ze 
strony szkoły, Renata Balik. Pla-
nowane są też konkursy słowno-
-językowe i plastyczne, ale or-
ganizatorzy nie zdradzają jakie, 
żeby każdy miał w nich rów-
ne szanse. Wstęp na wydarzenie 
jest wolny, a że wydarzenie pla-
nowane jest w plenerze – moż-
na zatrzymać się około południa 
na chwilę w Al. Sienkiewicza  
– by posłuchać fragmentów, któ-
rych wspólnym mianownikiem 
jest polskość, połączona z reflek-
sją nad człowiekiem i społeczeń-
stwem.  mwk,�mak�
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Z sali sądowej

ReKLAMA

Sąd�Rejonowy�w�Łowiczu�|�członkowie�rady�rodziców�w�roli�oskarżonych�i�świadków

Zamiast na zebraniu, 
spotkali się na sali sądowej
5 września w Sądzie Rejonowym w Łowiczu został otwarty przewód sądowy w sprawie, 
w której czworo członków Rady Rodziców Szkoły Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego 
w Łyszkowicach jest oskarżonych o poświadczenie nieprawdy, a także przedłożenie do banku 
sfałszowanego dokumentu. Według aktu oskarżenia, mieli oni działać wspólnie i w porozumieniu 
(sąd nie wyklucza, że kwalifi kacja czynów może się jeszcze zmienić).

Na rozprawie 5 września wyja-
śnienia złożyli wszyscy oskarżeni 
– Monika W., Dariusz O., Ewelina 
S. i Ewa P. Zeznawali też świad-
kowie, czyli dwaj inni członkowie 
ówczesnej rady rodziców, którzy 
utrzymują, że złożone na przed-
łożonym w banku protokole ich 
podpisy są sfałszowane.

Monika W., Dariusz O. i Ewa 
P. nie przyznają się do winy, 
choć ich zeznania potwierdzają, 
że przedłożony w łyszkowickim 
oddziale Banku Spółdzielczego 
w Skierniewicach protokół fak-
tycznie miał być protokołem z ze-
brania Rady Rodziców, które de 
facto się nie odbyło. Z ich zeznań 
wynika, że przez lata powszechną 
praktyką było, że zamiast zebrań 
rady rodziców sporządzano proto-
kół, pod którym członkowie rady 
się podpisywali. Utrzymują, że nie 
mieli świadomości, że jest to nie-
prawidłowy tryb działania.

Ewelina S. przyznała się do 
sporządzenia protokołu z zebra-
nia, które się nie odbyło, również 

wyjaśniała, że nie miała świa-
domości, iż narusza tym prze-
pisy. Chce dobrowolnie poddać 
się ustalonej z prokuraturą karze 
w wysokości 1.000 zł grzywny 
i pokrycia części kosztów proce-
sowych. Wraz z obrońcą złożyła 
wniosek o wyłączenie jej sprawy 
do odrębnego postępowania, zo-
stał on jednak uznany przez sąd 
za nieuzasadniony na tym etapie.

zebranie, 
którego nie było
Przedstawiciele szkolnej rady 

rodziców w kwietniu ubiegłego 
roku chcieli dokonać zmiany upo-
ważnienia do korzystania z kon-
ta bankowego tejże rady, tak. aby 
móc nim dysponować bez udzia-
łu ówczesnej dyrektor szkoły Mał-
gorzaty Z. Wcześniej pieniądze 
z konta rady rodziców wypłaca-
ły za każdym razem wspólnie jej 
przewodnicząca i dyrektor szko-
ły, w gabinecie dyrektorskim była 
przechowywana pieczątka rady 
rodziców, z której mogła korzy-
stać pełniąca przez 10 lat funkcję 
przewodniczącej rady Monika W.

W kwietniu ubiegłego roku ro-
dzice z rady, a przynajmniej część 
z nich, chciała dokonać zmian 
w zasadach korzystania z konta. 

Uprawnienia takie miałyby mieć 
3 osoby z rady rodziców, straci-
łaby je natomiast dyrektor szkoły. 
W tamtym momencie rodzi-
com chodziło przede wszystkim 
o możliwość przelania na kon-
to pieniędzy od sponsorów, jako 
dofi nansowanie wycieczki za-
granicznej, na co nie zgadzała 
się dyrektor. Bank Spółdzielczy 
w Skierniewicach (oddział 
w Łyszkowicach) dopuszczał 
zmianę zasad obsługi konta, po-
trzebna była do tego zgoda rady 
rodziców (min. 12 jej członków).

Wszyscy oskarżeni wyjaśniali, 
że nie działali z chęcią uzyskania 

korzyści dla siebie, chcieli jedynie 
pomóc uczniom zainteresowanym 
wycieczką. Wszyscy mówili, że 
w wyjeździe tym od początku nie 
mieli brać udziału ani oni, ani ich 
dzieci. Wpłaty od sponsorów mia-
ły mieć jasno określony cel, po-
świadczony w tytułach przelewu, 
czyli dofi nansowanie wyjazdu.

Przewodnicząca rady Monika 
W. wyjaśniała, że zaangażowała 
się w sprawę, ponieważ prosiła ją 
o to nauczycielka języka angiel-
skiego, która podobne wyjazdy 
realizowała od czterech lat i wcze-
śniej nigdy nie było z tym proble-
mów. 

Wyjazd taki odbył się, ale bez 
dofi nansowania, za wszystko za-
płacili rodzice uczniów. Dyrektor 
szkoły nie uznała tego wyjazdu 
za wycieczkę szkolną.

Ponad wszelką wątpliwość 25 
kwietnia nie doszło do zebrania 
rady rodziców, na którym decyzja 
o zmianie upoważnienia do ob-
sługi konta miałaby zostać podję-
ta. Za to 26 kwietnia w Gminnym 
Ośrodku Kultury i Sportu w Łysz-
kowicach członkowie rady spo-
rządzili protokół z takiego spo-
tkania. Z wyjaśnień oskarżonych 
wynika, że protokół taki sporzą-
dziły wspólnie Ewelina S. (która 

spisywała) oraz Monika W., na-
stępnie zawieźli go do banku Mo-
nika W. i Dariusz O.

Protokół z posiedzenia rady 
rodziców został złożony w ban-
ku spółdzielczym (oddziale 
w Łyszkowicach) – w takim sen-
sie, że został tam pozostawiony, 
aby mogli się pod nim podpisy-
wać kolejni, powiadomieni o tym 
telefonicznie członkowie rady. 

Jeśli dać wiarę wyjaśnieniom 
oskarżonych, to taką formę miał 
zaproponować ówczesny dyrektor 
banku. Wszyscy oskarżeni zgod-
nie mówili, że każdy miał świado-
mość, iż ten protokół nie miał żad-
nej mocy prawnej, miał jej nabrać 
dopiero po złożeniu wymaganych 
12 podpisów. 

Do tego nie doszło, ponieważ 
po dwóch dniach dyrektor banku 
wstrzymał procedurę po telefonie 
od dyrektor szkoły, o czym tele-
fonicznie poinformował Monikę 
W. (według jej relacji, dyrektor 
miał powiedzieć, że wycofuje się 
z tego, ponieważ dyrektor szko-
ły groziła zgłoszeniem sprawy 
na prokuraturę).

Poza tym, na protokole, który 
ostatecznie nie nabrał mocy praw-
nej, znalazła się nowo wyrobiona 
pieczątka, w swej treści niezgod-
na ze statutem rady rodziców. Co 
do tego, kto ją wyrobił, powstały 
w toku postępowania pewne roz-
bieżności – o czym później. Jak 
potem wyjaśniał Dariusz O. – wy-
robienie nowej pieczątki polecił 
dyrektor banku, ponieważ wcze-
śniej istniały dwie odrębne pie-
czątki dla rad rodziców szkoły 
podstawowej i gimnazjum – i choć 
ta druga była już nieużywana, dla 
uporządkowania stanu rzeczy 
wskazane było wyrobienie nowej.

W jednym na pewno oskarże-
ni są zgodni – sporządzanie pod-
pisywanych później protokołów 
zamiast faktycznego przeprowa-
dzania zebrań było przez lata nor-

mą w radzie rodziców tej szkoły. 
W roku szkolnym 2017/2018 rze-
czywiście odbyło się prawdopo-
dobnie tylko pierwsze spotkanie 
we wrześniu (bo czymś innym 
są szkolne zebrania z rodzicami), 
potem rada już nie spotykała się, 
sprawy były omawiane przeważ-
nie telefonicznie. Cała czwórka 
wyjaśniała, że nie była świadoma 
tego, że jest to niezgodne z przepi-
sami, bo nigdy wcześniej nie było 
z tym problemów.

rozbieżności 
w wyjaśnieniach
Nie wszystkie wyjaśnienia są 

ze sobą zgodne, a w przypadku 
Moniki W. nastąpiła też zmiana 
wcześniejszych zeznań, którą tłu-
maczyła tym, iż po długim okre-
sie czasu nie wszystko pamiętała 
dokładnie, niektóre fakty przypo-
mniała sobie dopiero później. I tak 
– w pierwszej wersji jej zeznań 
protokół do banku miała zawieźć 
razem z Eweliną S. i Dariuszem 
O., podczas rozprawy stwierdziła, 
że Eweliny S. tam z nimi nie było. 
Wcześniej zeznawała też, że nową 
pieczątkę wyrobił Dariusz O., te-
raz przyznała, że zrobiła to razem 
z Dariuszem O. (ten zaś konse-
kwentnie twierdzi, że pieczątkę 
wyrobiła sama Monika W.). 

Wątpliwości budzi też to, jak 
doszło do złożenia pierwszych 
podpisów na feralnym protoko-
le. Wiadomo, że doszło do niego 
w gabinecie Moniki W. w GO-
KiS, ale Monika W. wcześniej 
zeznawała, że brały w tym udział 
ona z Eweliną S. i Ewa P. Te jed-
nak utrzymują, że nie widziały się 
wtedy wzajemnie w gabinecie, 
a przy składaniu podpisów (przez 
każdą z nich z osobna) była tylko 
Monika W.

Ewa P.. zeznała na przykład, 
że podpisała protokół wchodząc 
na chwilę do gabinetu Moniki 
W., na kartce raczej była już na-

w�jednym�oskarżeni�są�
zgodni�–�sporządzanie�
podpisywanych�
później�protokołów,�
zamiast�faktycznego�
przeprowadzania�zebrań,�
było�przez�lata�normą�
w�radzie�rodziców�
tej�szkoły.�
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niesiona treść (której nie czyta-
ła), bo nie podpisywałaby czystej 
kartki. Ewelina S. z kolei mówiła,  
że ona i Monika W. sporządzi-
ły protokół w gabinecie razem, 
razem z nim wyszły z budynku 
nie widząc się przy tym z Ewą P.,  
a protokół zabrała ze sobą Monika 
W. i już z nim nie wracała do ga-
binetu (najpierw poszła do urzędu 
gminy, by powiadomić, że będzie 
w pracy później, a następnie przy-
jechał po nią Dariusz O. i pojecha-
li do banku). Ewelina S. jest co do 
tego przekonana, ponieważ czeka-
ła przed GOKiS na powrót Moni-
ki W. i przyjazd Dariusza O.

Mało zainteresowany 
wiceprzewodniczący
Obaj przesłuchani świadkowie 

zeznali, że ich podpisy na przed-
łożonym w banku protokole zo-
stały podrobione, sami nie widzie-
li wcześniej tego protokołu i nie 
mieli świadomości, że są pod nim 
podpisani.

Najpierw zeznawał wiceprze-
wodniczący rady rodziców Jacek 
W. Z jego własnych zeznań wyni-
ka, że w okresie, którego dotyczy 
sprawa, nie był szczególnie zain-
teresowany pracą rady rodziców, 
mimo sprawowanej w niej funk-
cji. Nie interesowały go – według 
jego własnych zeznań – statut rady 
rodziców, zebrania, ani konto ban-
kowe, bo wszystkim zajmowała 
się przede wszystkim Monika W. 

Co do planowanej wycieczki za-
granicznej mówił, że „doszły go 
o niej jakieś słuchy”, ale też go to 
nie interesowało. Nie przypomina 
sobie, by Monika W. rozmawia-
ła z nim na temat upoważnienia  
do obsługi konta.

Monika W. zadała mu na roz-
prawie pytanie – czy pamięta on 
rozmowę, w której miał jej po-
wiedzieć, że nie chce się mieszać 
w tę sprawę, ponieważ dyrektor 
Małgorzata Z. zaproponowała 
mu start na radnego z jej komitetu 
wyborczego. Odparł, że nie przy-
pomina sobie takiej rozmowy. 
Obrońca trójki z oskarżonych za-
pytała go zatem czy rzeczywiście 
miał od Małgorzaty Z. propozy-
cję startu w wyborach, na co od-
powiedział, że również tego sobie 
nie przypomina.

Więcej szczegółów pamiętał 
świadek Łukasz S. Mówił, że 26 
kwietnia był w dwutygodniowej 
delegacji z pracy, nie miał więc fi-
zycznej możliwości być w Łysz-
kowicach. Monika W. dzwoniła 
do niego, ale bardzo słabo słyszał 
co mówiła. Pamięta, że najpierw 
rozmawiali o dzienniku elektro-
nicznym w szkole, a następnie 
o koncie rady rodziców i o tym, 
że trzeba zmienić upoważnie-
nie. Choć nie do końca rozumiał  
o czym jest mowa, przyznał jej ra-
cję, ale – jak słusznie zaznaczył 
– nie mógł przecież przez telefon 
niczego podpisać. Nie pamiętał 
kiedy dokładnie wrócił z delega-
cji.

W tle sprawy  
osobisty konflikt  
i gminna polityka
Ze względu na długość trwa-

nia składanych wyjaśnień, sąd nie 
zdążył przesłuchać, także w cha-
rakterze świadka, Małgorzaty Z., 
a więc osoby, która złożyła za-
wiadomienie o popełnieniu prze-
stępstwa w tej sprawie. Wcześniej 
złożyła ona do sądu wniosek, aby 
mogła, reprezentując szkołę, wy-
stępować w procesie w charak-
terze oskarżyciela posiłkowego. 
Wniosek został jednak odrzucony, 
ponieważ składająca od 1 wrze-
śnia nie jest już dyrektorem tej 
placówki.

Jako świadek będzie ona zezna-
wała na kolejnej rozprawie, plano-
wanej na koniec października. Sąd 
planuje też wysłuchać wówczas 
zeznań innych pracowników szko-
ły, a także banku spółdzielczego.

Świadek nie miała więc jesz-
cze możliwości odnieść się do 
relacji Moniki W., która składa-
jąc wyjaśnienia i próbując nakre-
ślić szerokie tło sprawy, formuło-
wała wobec niej bardzo poważne 
oskarżenia. Według relacji Moniki 
W. dyrektor szkoły wcześniej wy-
wierała na nią presję, chcąc wyko-
rzystać jej dobre relacje z wójtem 
gminy Łyszkowice do załatwienia 
u niego drogą nieformalną gwa-
rancji przedłużenia sobie o kolejną 
kadencję pełnienia funkcji dyrek-
tora (kadencja skończyła się jej 31 
sierpnia 2019 roku). 

Jeśli wierzyć relacji Moniki 
W., to gdy ta odmówiła, usłyszała  
w odpowiedzi od dyrektor, że 
„pożałuje tego”. Przyczyną wza-
jemnej niechęci miał też być spór  
o wprowadzenie w szkole dzien-
nika elektronicznego, na co naci-
skali rodzice, zaś dyrektor była po-
czątkowo temu niechętna. Innym 
źródłem nieporozumień miała 
być rzekomo sytuacja z listopada 
2017 roku, kiedy dyrektor poleci-
ła wypłacić z konta rady rodziców 
1.000 zł na poczęstunek dla pra-
cowników kończących pracę przy 
termomodernizacji szkoły. Moni-
ka W. twierdzi, że taka impreza 
czy spotkanie się nie odbyło, a pie-
niądze na konto rady nie wróciły. 

Z wyjaśnień pozostałych oskar-
żonych wynika, że do pewnego 
momentu współpraca dyrektor  
z radą rodziców i jej przewodni-
czącą układała się bardzo dobrze 
i w atmosferze wzajemnego za-
ufania, co zmieniło się – z ich per-
spektywy – z dnia na dzień. Moni-
ka W. przewodniczącą była przez 
10 lat. Dariusz O. powiedział, że 
na jednym ze spotkań w gabinecie 
wójta dotyczącym wprowadze-
nia dziennika elektronicznego był 
świadkiem jak dyrektor zaczęła 
krzyczeć i w niewybredny sposób 
atakować Monikę W. – od tego 
czasu nie miał już żadnych wątpli-
wości, że konflikt między obiema 
kobietami jest ostry. 

według�relacji�Moniki�w.,��
dyrektor�szkoły�wcześniej�
wywierała�na�nią�presję,�
chcąc�wykorzystać�jej�
dobre�relacje�z�wójtem�
gminy�Łyszkowice��
do�załatwienia�u�niego�
drogą�nieformalną�
gwarancji�przedłużenia�
sobie�o�kolejną�kadencję�
pełnienia�funkcji�
dyrektora.

ReKLAMA

Ziąbki�|�wypadek�z�udziałem�szkolnego�autokaru

Podróżujący Golfem ranni, 
uczniowie nie ucierpieli
Volkswagen Golf 
uderzył w tył autobusu 
odwożącego po lekcjach 
uczniów szkół  
z Bolimowa.  
Do wypadku doszło  
4 września około 15.40  
w Ziąbkach. Ranny 
kierowca Golfa został 
zabrany śmigłowcem  
do szpitala w Zgierzu.

Autobus odwożący uczniów 
jechał droga wojewódzką nr 705. 
Według wstępnych ustaleń poli-
cji zamierzał skręcić w lewo, kie-
dy uderzył w niego jadący za nim,  
w kierunku Sochaczewa, Volks-
wagen Golf. Prawdopodobnie 
próbował on wyprzedzać skręca-
jący autobus.

W wyniku zdarzenia najbar-
dziej ucierpiał kierowca Golfa, po-
czątkowo zakleszczony w pojeź-
dzie. Strażacy z OSP Bolimów, 
aby dostać się do niego musie-
li użyć narzędzi hydraulicznych. 
W akcji brali też udział strażacy  
z JRG w Skierniewicach. 

Po udzieleniu pierwszej pomo-
cy kierowca został przekazany ra-
townikom medycznym, a następ-
nie załodze wezwanego z Płocka 
śmigłowca LPR „Ratownik 18”, 
którym został zabrany do szpitala 
w Zgierzu. Nieoficjalną drogą do-

wiedzieliśmy się, że doznał urazu 
głowy.

Jadący Golfem pasażer, 20-let-
ni mieszkaniec Lidzbarka, został 
z kolei zabrany karetką do szpi-
tala w Sochaczewie. Przez cały 
czas trwania akcji ratunkowej po-
zostawał przytomny, w kontakcie  
ze służbami.

Poważnych obrażeń nie doznał 
nikt z podróżujących autobusem, 
w którym w momencie zdarze-
nia oprócz kierowcy jechało jesz-
cze 9 osób – 7 uczniów i 2 opie-
kunów. Uczniowie ci uczęszczają  
do Szkoły Podstawowej oraz Ze-
społu Szkół Publicznych w Boli-

mowie. Wszyscy z nich pojawili 
się następnego dnia w szkołach. 
Ze względu na możliwe silne 
emocje, przeprowadzono z nimi 
rozmowy pedagogiczne na temat 
odczuć i refleksji po zdarzeniu.

Na miejscu pojawiła się m.in. 
dyrektor SP w Bolimowie, która 
powiadomiła rodziców uczniów 
uczestniczących w zdarzeniu, wi-
cedyrektor ZSP w Bolimowie 
była natomiast w stałym kontak-
cie z Patrykiem Kołosowskim,  
który był na miejscu w podwójnej 
roli – jako zastępca wójta i jako 
jeden z udzielających pomocy  
strażaków OSP Bolimów.    �tm

Łowicz�|�narkotyki�

Zatrzymany z amfetaminą
11 gramów amfetaminy miał 

przy sobie 27-letni mężczyzna, 
którego we wtorek, 3 września, 
zatrzymali na terenie Łowicza 
policjanci z Wydziału Krymi-
nalnego łowickiej policji. Około 
godziny 23 na os. Starzyńskiego 

w Łowiczu, funkcjonariusze peł-
niący służbę w patrolu pieszym 
zauważyli dwóch mężczyzn, 
których zachowanie uznali za po-
dejrzane. Jeden siedział za kie-
rownicą Audi, drugi zaś stał przy 
samochodzie. 

Podczas przeprowadzania kon-
troli osobistej przy 27-letnim kie-
rowcy znaleźli kilkanaście ma-
łych torebek z amfetaminą.

– Mieszkaniec Łowicza został 
zatrzymany. Usłyszał już zarzut 
z Ustawy o przeciwdziałaniu 
narkomanii, za co grozi mu kara  
do 3 lat pozbawienia wolności – 
informuje oficer prasowy Urszula 
Szymczak.  aa�

Działania�straży�pożarnej�na�miejscu�wypadku.
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PuNKty�PRZyjmoWaNia�oGŁoSZeń�DRoBNyCh�Do�„NoWeGo�ŁoWiCZaNiNa”:�BiuRo�oGŁoSZeń�ŁoWiCZ,�UL.�PiJARSKA�3A;�BeDNaRy,�SKLeP�P.�PAPieRniK�24A;�BoBRoWNiKi�27,�SKLeP�P.�PAcLeR;�BoLimóW,�UL.�fARnA�1�SKLeP�
„ewA”,�P.�PAPieRniK;�DomaNieWiCe,�UL.�GŁównA�26,�SKLeP�P.�JAKUbiAK;�GąGoLiN�PoŁuDNioWy,�SKLeP�„KoS”;�iŁóW:�PL.�RyneK�StARoMieJSKi�21;�SKLeP�P.�PAPieRowSKieGo;�KieRNoZia,�RyneK�KoPeRniKA,�KioSK�P.��weSoŁowSKieJ;�
KoCieRZeW�PóŁNoCNy:�SKLeP�„nA�PóŁnocnyM”�KuRaBKa�17a,�SKLeP�P.�toPoLSKieJ;�ŁoWiCZ,�oS.�bRAtKowice,�KioSK�Lotto;�ŁySZKoWiCe,�SKLeP�„DUet”,�UL.�GMinnA�6;�NieBoRóW,�AL.�LeGionów�PoLSKich�18,�SKLeP�P.�fiGAtA;��
NoWa�SuCha�22,�SKLeP�P.�SiewieRy;�oStRóW�20,�SKLeP�P.�beJDy;�oSmoLiN:�UL.�RyneK�2,�SKLeP�P.�SeRwAch;�UL.�RyneK�19,�SKLeP�SPożywcZo-PRZeMySŁowy;�PSZCZoNóW�147,�SKLeP�P.�LiPiŃSKieGo;�SaNNiKi,�UL.�wARSZAwSKA�183,��
SKLeP�P.�oLKowicZ;�SoBota,�PL.�ZAwiSZy�cZARneGo�12,�SKLeP�P.�biŃcZAK;�SoKoŁóW�19,�SKLeP�P.�GŁowAcKieGo;�StaChLeW�113a,�SKLeP�P.�wieRZbicKieJ;�StaRy�DęBSK�6a,�SKLeP�SPożywcZo-PRZeMySŁowy,�ŚLeSZyN,�UL.�GóRnA�5,�
SKLeP�P.�MącZyŃSKieJ;�ZaWaDy�67,�SKLeP�P.�SoKALSKieJ;�ZŁaKóW�BoRoWy�139a,�SKLeP�P.�PiecKi;

„WieŚCi�Z�GŁoWNa�i�StRyKoWa”:�BiuRo�oGŁoSZeń�GŁoWNo,�UL.�ŁowicKA�40;�DmoSiN�1:�PieKARniA�bożenA,�KRZeSZewSKA;�StRyKóW:�StARy�RyneK�1;��UL.�cMentARnA�12.

„NoWy� ŁoWiCZaNiN”� WyDaNie� DLa� żyChLiNa� i� oKoLiC”:� BeDLNo� 28� SKLeP� Mini-MAG;� DoBRZeLiN� SKLeP� „MAGDA”,� UL.� wŁ.� JAGieŁŁy;� PaCyNa,� UL.� towARowA� 4,� SKLeP� P.� M.� DURKi;� PLeCKa� DąBRoWa,� SKLeP� „MoniKA”;� �
PoDCZaChy�16,�SKLeP�SPożywcZo-PRZeMySŁowy;�ŚLeSZyN,�UL.�GóRnA�5,�SKLeP�P.�MącZyŃSKieJ;�żyChLiN,�UL.�29�LiStoPADA�28,�SKLeP�SPożywcZo-PRZeMySŁowy.

WyDaWCa�i�ReDaKCja�Nie�PoNoSZą�oDPoWieDZiaLNoŚCi�Za�tReŚć�oGŁoSZeń�i�ReKLam�oPuBLiKoWaNyCh�ZGoDNie�Z�aRt.�36�uStaWy��Z�DNia�26.01.1984�R.�„PRaWo�PRaSoWe”

ReKLAMA

samochodowe

kupno
�Złomowanie�Pojazdów-�zaświadczenia,�

auto-skup:�uszkodzone,�rozbite,�
wyeksploatowane,�Rząśno�13,�tel.�kom.�
602-123-360.

�Dostawcze,�tel.�kom.�725-562-998.

�Subiekt�Nieborów�auto-kasacja,�
sprzedaż�części,�tel.�(46)�838-55-41.

�busy,�całe,�uszkodzone,�tel.�kom.�
509-964-698.

�Każdego�Mercedesa,�toyotę,�tel.�kom.�
725-361-836.

sprzedaż
�AUDi�A3,�1.9�tDi,�Xii.2007�rok,�20.900�

zł,�tel.�kom.�665-970-311,�690-908-998.

�AUDi�A6,�2.5�tDi,�2001�rok,�tel.�kom.�
577-366-389.

�AUDi�A6�quattro,�3.0�tDi,�2005�rok,�
bogate�wyposażenie,�stan�rewelacyjny,�
(w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy),�
tel.�kom.�604-706-309.

�AUDi�A6�sedan,�1.9�tDi,�1998�trok,�tel.�
kom.�724-551-112.

�bMw�318D,�2004�rok,�8.600�zł,��
w�rozliczeniu�mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�
kom.�604-706-309.

�chRySLeR�Grand�Vojager�iii,�2,8�
cRD,�2006�rok,�193tys,�full�opcja,�7�os.�
komfortowe�rodzinne�auto,�20500zł,�tel.�
kom.�607-451-624,�661-541-350.

�citRoËn�c5�kombi,�1.6�Diesel,�2012�
rok,�tel.�kom.�661-092-933.

�DAewoo�Lanos,�2000�rok,�
140.000km,�stan�bdb.,�tel.�kom.�
604-367-904.

�DAewoo�Matiz,�2000�rok,�tel.�kom.�
660-683-625.

�fiAt�croma,�1.9JtD,�2010�rok,�bogate�
wyposażenie,�tel.�kom.�736-281-558.

�fiAt�Grande�Punto,�1,4,�2007�rok,�tel.�
kom.�607-734-131.

�fiAt�Panda,�1.1,�2010�rok,�57.000�km,�
salon�Polska,�bezwypadkowy,�tel.�kom.�
695-323-452.

�fiAt�Seicento,�1999�rok,�czerwony,�tel.�
kom.�669-356-363.

�fiAt�Seicento,�1.6b�+gaz,�2002�rok,�
tel.�kom.�606-348-077.

�foRD�focus�kombi,�1.6b,�2003�rok,�
tel.�kom.�606-348-077.

�honDA�civic,�1.4,�2000�rok,�i�
właściciel,�cena�do�uzgodnienia,�tel.�
kom.�570-041-947.

�honDA�cRV,�2.0�benzyna,�2009�rok,�
tel.�kom.�604-241-144.

�hyUnDAi�i20,�1.2,�2011�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

�hyUnDAi�tucson�benzyna/gaz,�
2006�rok,�180.000�km,�Suv,�tel.�kom.�
664-057-059.

�MeRceDeS�c180�benzyna,�1995�rok,�
użytkowany,�tel.�kom.�609-227-348.

�MeRceDeS�Sprinter,�2,2,�2001�rok,�
kontener�przeznaczony�do�handlu,�tel.�
kom.�601-509-043.

�oPeL�Astra,�1.7D,�2000�rok,�tel.�kom.�
691-090-215.

�oPeL�Astra�G,�1.4,�2008�rok,�stan�
idealny,�tel.�kom.�696-479-585.

�oPeL�Astra�i,�1998�rok,�tel.�kom.�
669-419-342.

�oPeL�Astra,�1998�rok,�4�koła�do�
malucha,�tel.�kom.�694-272-724.

�oPeL�Astra,�1.4�benzyna,�2005�
rok,�145.000�km,�8.500�zł,�tel.�kom.�
506-188-508.

�oPeL�Astra,�1.4�sedan,�1997�rok,�gaz,�
hak,�tel.�kom.�797-215-940.

�oPeL�Astra�h,�1.7cDti,�2009�rok,�
140.000km,�tel.�kom.�693-618-750.

�oPeL�corsa,�1.7,�1998�rok,�tel.�kom.�
693-618-750.

�oPeL�corsa,�1.2,�2000�rok,�tel.�kom.�
785-959-817.

�oPeL�corsa,�1.2,�2009�rok,�tel.�kom.�
606-348-077.

�oPeL�corsa,�1.2,�2012�rok,�5-drzwi,�
kupiony�w�polskim�salonie,�tel.�kom.�
600-944-728.

�oPeL�corsa,�2002�rok,�stan�bdb.,�tel.�
kom.�668-405-964.

�oPeL�Meriva,�1.7�cDti,�2005�rok,�
klimatyzacja,�możliwość�zamiany�
(mniejszy),�8.200zł,�tel.�kom.�513-329-
718,�513-375-786.

�oPeL�Vectra�c,�kombi�diesel,�2005�
rok,�tel.�kom.�507-225-522.

�oPeL�Vectra�c,�2.2�LPG,�2007�rok,�
10.800zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�oPeL�Vectra�c,�1.9�tDi,�2009�
rok,�skrzynia�„6”,�15.200�zł,�tel.�kom.�
513-375-786.

�oPeL�Zafira,�2.2�Dti,�2006�rok,�
7-osobowy,�bezwypadkowy,�w�rozliczeniu�
mogę�przyjąć�mniejszy,�tel.�kom.�
604-706-309.

�PeUGeot�206,�1/1�gaz,�2000�rok,�tel.�
kom.�694-757-815.

�PeUGeot�308,�1.6,�2009�rok,�tel.�kom.�
667-133-737.

�PeUGeot�308,�1.6�hDi,�2009�rok,�tel.�
kom.�693-943-787.

�PeUGeot�Partner�ciężarowy�diesel,�
2006�rok,�tel.�kom.�604-241-144.

�RenAULt�clio,�1.2�16V�benzyna/gaz,�
2002�rok,�tel.�kom.�604-706-309.

�RenAULt�clio,�2000�rok,�tel.�kom.�
603-741-484.

�RenAULt�Laguna,�tel.�kom.�
576-175-730.

�RenAULt�Laguna�2,�2004�rok,�cena�
do�negocjacji,�tel.�kom.�696-385-646.

�RenAULt�Megane,�1.5D,�2004�
rok,�2.200�zł,�tel.�kom.�602-584-266.�
Vw�Passat�cc,�1.8,�2010�rok,�salon,�
bezwypadkowy,�możliwa�zamiana�
(tańszy),�tel.�kom.�513-375-786.

�RoVeR�75,�2004�rok,�tanio,�tel.�kom.�
609-855-375.

�SeAt�ibiza,�1996�rok,�661-145-864.

�SKoDA�fabia,�1,4�kombi,�2006�rok,�tel.�
kom.�696-878-706.

�SKoDA�fabia,�1.4�benzyna/gaz,�
2002�rok,�stan�dobry,�3.100�zł,�tel.�kom.�
784-075-455.

�SKoDA�octavia�ii,�1.6�benzyna,�tel.�
kom.�608-420-169.

�toyotA�Avensis,�2.0�D-4D,�2006�
rok,�wersja�D-cat,�15.200zł,�tel.�kom.�
604-706-309.

�toyotA�Rav�4�benzyna,�2000�rok,�
stan�dobry,�tel.�kom.�603-972-528.

�toyotA�yaris,�1.0,�2007r.,�5-drzwiowy,�
10.200zł,�tel.�kom.�513-375-786.

�VoLVo�S60,�2,4�diesel,�163�KM,�2006�
rok,�tel.�kom.�667-133-737.

�Vw�Golf�iii,�1.9,�1996�rok,�tel.�kom.�
505-140-388.

�Vw�Golf�V,�1.9�tDi,�2007�rok,�
6-skrzynia,�czarny�metalik,�14.200zł,�tel.�
kom.�604-706-309.

�Vw�Passat,�2.0�tDi,�2010�rok,�222.000�
km,�srebrny,�tel.�kom.�698-491-590.

�Vw�Passat,�b4�1.9�tDi�kombi,�1996�
rok,�2.100�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�Vw�Pasat�b8,�DSG,�kombi,�tel.�kom.�
693-618-750.

�Vw�Passat�kombi,�1.9�tDi,�2003�rok,�
bogato�wyposażony,�7.900�zł,��
(w�zamianie�przyjmę�mniejszy),�tel.�kom.�
513-375-786.

�Vw�Passat,�1.6�8V,�2000�rok,�
klimatyzacja,�stan�rewelacyjny,�tel.�kom.�
513-375-786.

�Vw�Polo,�1.4�tDi,�2009�rok,�12.200zł,�
tel.�kom.�513-375-786.

�Vw�Polo,�2002�rok,�zadbany,�tel.�kom.�
600-953-269.

�Vw�t4,�2.5�tDi,�2000�rok,�sbd,�tel.�
kom.�508-722-330.

�Vw�touran,�1.9�tDi,�2009�rok,�tel.�kom.�
696-604-979.

inne
�Przyczepka�samochodowa,�tel.�kom.�

570-980-770.

�Klucze,�piloty,�stacyjki�kodowanie,�
Głowno,�tel.�kom.�606-319-335.

�Sprzedam�nawigację�Lark�4,3�cala�
jak�nowa,�okolice�Bratoszewic,�tel.�
kom.�518-558-410.

�Sprzedam�roczny�hak�do�opla�Vectry�
wszystkich�typów,�tel.�kom.�605-485-350,�
538-198-032.

motorowe

kupno
�Stare�motocykle,�motorowery,�części,�

tel.�kom.�513-185-357.

�Kupię�stare�motory�i�części,�tel.�kom.�
603-444-431.

sprzedaż
�wSK,�tel.�kom.�696-107-903.

�Skuter�50�cm3,�2013�rok,�tel.�kom.�
696-604-979.

�Skuter�Keeway-hurricane�tAb2,�tel.�
kom.�604-348-985.

�Sprzedam�skuter,�tel.�kom.�
577-589-784.

�honDA�Varadero,�2000�rok,�tel.�kom.�
601-509-043.

garaże

kupno
�Kupię�lub�wynajmę�garaż�najlepiej�

w�okolicy�ul.�Starzyńskiego,�tel.�kom.�
606-328-914.

nieruchomości

kupno
�Kupię�ziemię,�gm.�Łyszkowice�

i�okolice,�tel.�kom.�502-602-463.

�Mieszkanie�parter�lub�domek,�tel.�kom.�
880-651-700.

�Kupię�ziemię�powyżej�1ha�przy�trasie�
704�we�wrzeczku�lub�Gzince,�tel.�kom.�
888-431-443.

�Kupię�działkę�budowlaną�w�Łowiczu�
lub�okolicy,�tel.�kom.�731-474-111.

�Kupię�mieszkanie�72�mkw.,�parter,�tel.�
kom.�781-278-902.

sprzedaż
�Działka�budowlana�2200�mkw.,�

Mysłaków,�media,�tel.�kom.�665-981-200.

�Dom,�stan�surowy,�zamknięty,�Łowicz�
Grunwaldzka�(sprzedam�lub�zamienię�
na�mieszkanie�spółdzielcze),�tel.�kom.�
795-410-608.

�Działka�budowlana,�Głowno,�ul.�
Graniczna�17,�tel.�kom.�694-903-240.

�Działka�budowlana�2900�mkw.,�
Dębowa�Góra,�tel.�kom.�665-220-393.

�Sprzedam�działkę,�wola�błędowa,��
tel.�kom.�576-175-730.

�Pilnie�sprzedam�działkę�budowlaną�
1.098�mkw.,�Mysłaków,�tel.�kom.�
662-812-872.

�Dom,�stan�surowy�zamknięty��
z�działką�1.150�mkw.,�Arkadia,�tel.�kom.�
530-370-088.

�Dom,�Łowicz-Przedmieście,�tel.�kom.�
534-767-923.

�Działka�budowlana,�2000�mkw.,�
Janowice,�tel.�kom.�502-768-210.

�Działka�30�arów�wraz�z�budynkami,�
gmina�Głowno,�tel.�kom.�695-262-727.

�Mieszkanie�45�mkw.,�Łowicz-
centrum,�os.�noakowskiego,�tel.�kom.�
664-201-928.

�Sprzedam�działki�w�różnej�wielkości�
przy�lesie�w�Domaradzynie,�tel.�kom.�
532-468-909.

�Działka�rolno-budowlana�4�ha,�
chyleniec,�tel.�kom.�691-871-532.

�Sprzedam�ziemię�2,66�ha,�gmina�
Zduny,�tel.�kom.�602-756-975.

�Sprzedam�mieszkanie�2-pokojowe�po�
remoncie,�Łowicz,�os.�bratkowice,�tel.�
kom.�606-910-158,�po�16.00.

�Siedlisko�+�9�ha�ziemi�razem�
lub�osobno�w�huminie,�tel.�kom.�
502-639-575.

�Działka�rolna�2,18,�0,45,�0,11�ha�przy�
trasie�Łowicz-Sochaczew�oraz�leśna�
0,40,�tel.�kom.�665-464-794.

�Sprzedam�ziemię�3,5�ha,�Lubianków,�
tel.�kom.�782-019-779.

�Działka,�pow.�3.600�mkw.,�Zabrzeźnia,�
tel.�kom.�889-071-414.

�Sprzedam�kawalerkę�os.�bratkowice,�
Łowicz,�tel.�kom.�783-165-391.

�Sprzedam�działkę�leśną�z�możliwością�
zabudowy�we�władysławowie�
bielawskim,�media�w�drodze,�tel.�kom.�
606-351-491.

�Domaradzyn:�działki�budowlane�
(2.500-3.000�mkw.),�dojazd�asfalt,�woda�
na�działce,�prąd�w�drodze,�tel.�kom.�
601-255-238.

�Działki�budowlane,�otolice,�tel.�kom.�
668-049-706.

�Ziemia�rolna�z�możliwością�zabudowy�
2,4�ha,�gmina�Domaniewice,�tel.�kom.�
794-944-434.

�Pół�bliźniaka,�stan�surowy�zamknięty,�
tel.�kom.�609-009-558,�po�16.00.

�Mieszkanie�43�mkw.,�2�pokoje�z�
umeblowaną�kuchnią,�os.�Sikorskiego�
Głowno,�tel.�kom.�507-892-390.

�Mieszkanie�38�mkw.,�os.�Reymonta,�
tel.�kom.�501-786-996.

�Sprzedam�działkę�około�2�ha�
położoną�w�Mocarzewie,�gmina�Sanniki�
przeznaczoną�na�budowę,�dostęp�do�
drogi�publicznej,�częściowo�uzbrojoną,�
tel.�kom.�604-482-130.

�Sprzedam�działki�budowlane�
Strzelcew:�jedna�1300�mkw.,�oraz�trzy�po�
ok.�860�mkw.�ze�świerkami,�które�można�
usunąć�na�koszt�sprzedającego,�tel.�
kom.�501-213-061,�501-213-062.

�Sprzedam�dom�jednorodzinny�lub�
zamienię�na�bloki,�Łowicz,�tel.�kom.�
507-208-840.

�Sprzedam�1,86�ha�łąki,�Lisiewice,�tel.�
kom.�695-243-117.

�Sprzedam�ziemię,�Goleńsko,�tel.�kom.�
661-269-105.

�Sprzedam�mieszkanie�w�
Skierniewicach�24�mkw.,�tel.�kom.�
609-758-460.

�Sprzedam�mieszkanie�72�mkw.,��
trzy�pokoje,�i-piętro,�klimatyzacja,�duża�
piwnica,�do�remontu,�bratkowice,��
305�tys.�zł,�tel.�kom.�602-471-299.

�Sprzedam�działkę�budowlaną�około�
1.000�mkw.,�Mysłaków,�
tel.�kom.�691-871-532.

�Sprzedam�działkę�budowlaną��
30�arów�Parma�trakt�Łowicki,�tel.�kom.�
725-416-972.

�Sprzedam�mieszkanie�w�Glinniku�
(gmina�Głowno)�pokój+�przedpokój�
+�łazienka,�35�mkw.,�działka�
850mkw.�Remont,�45�tys�zł,�tel.�kom.�
696-391-965.
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�Mieszkanie�2-pokojowe,�32�mkw.,�
1-piętro,�Łowicz�Starzyńskiego,�tel.�kom.�
518-573-073.

�Sprzedam�dom,�rok�budowy�2000,�
Łowicz,ul.�żwirki�i�wigury,�ew.�zamienię�
na�mieszkanie�3-pokojowe�z�dopłatą,�tel.�
kom.�518-573-073.

�Działka�budowlana�13�arów;�Plecka�
Dąbrowa;�przy�trasie,�media,�prąd,�woda,�
tel.�kom.�604-529-656.

�Działka�budowlana,�2.000�mkw.,�
Mysłaków,�wspólna,�tel.�kom.�
604-529-656.

�Działka�budowlana�wraz�z�ziemią��
3,2�ha,�miejscowość�bobrowniki,�tel.�
kom.�604-169-278.

�Sprzedam�lub�zamienię�dom�
pod�Łowiczem�na�bloki,�tel.�kom.�
606-967-338.

�Sprzedam�ziemię�rolną�2,42ha,�
Janinów�gm.�bielawy,�tel.�kom.�
608-592-016.

wynajem
�wynajmę�dom�na�Krakowskiej��

w�Łowiczu,�tel.�kom.�509-220-774.

�Kwatery�pracownicze,�Głowno,�tel.�
kom.�607-539-008.

�Łowicz-�poszukuję�lokalu�do�wynajęcia,�
parter�800-1500�mkw.�pod�nową�odzież,�
lokale3@op.pl,�tel.�kom.�791-999-970.

�wynajmę�dom�z�podwórkiem,�
najchętniej�na�kwatery�pracownicze,�tel.�
kom.�699-902-211.

�Do�wynajęcia�lokal�handlowo-
usługowy�42�mkw.�centrum�Głowna,�tel.�
kom.�661-951-257.

�wynajmę�kawalerkę�25�mkw.,�ul.�
Powstańców,�tel.�kom.�695-608-800.

�Do�wynajęcia�dwa�pokoje�z�kuchnią,�
os.�Sikorskiego,�Głowno,�tel.�kom.�
505-802-937.

�wynajmę�warsztat�500�mkw.,�4�kanały,�
wysokość�5m,�ogrzewany,�duży�plac�
parkingowy,�Łowicz�ul.�Armii�Krajowej,�
tel.�kom.�601-888-400.

�wynajmę�mieszkanie�2-pokojowe,�
centrum�Łowicza,�tel.�kom.�539-064-445.

�wynajmę�mieszkanie�na�osiedlu�
Dąbrowskiego�w�Łowiczu,�czwarte�piętro,�
3�pokoje�48�mkw.,�1600zł�+�media,�
częściowo�umeblowane,�lodówka,�
pralka,�zmywarka,�blisko�przedszkole,�
szkoła,�tel.�kom.�692-496-270.

�Kwatery�do�wynajęcia�2-,�3-osobowe,�
tel.�kom.�604-529-656.

�bolimowska,75�mkw.,�parter,�
mieszkanie�lub�działalność,�tel.�kom.�
725-233-823.

�wezmę�w�dzierżawę�łąki,�grunty�orne�
w�gminie�Łowicz�i�gminach�ościennych,�
tel.�kom.�661-377-084.

�Łowicz�kawalerka�do�wynajęcia,�tel.�
kom.�781-487-802.

zamiana
�Zamienię�mieszkanie�na�os.�Kostka�

(parter�34,72�mkw.)�na�większe�(może�
być�zadłużone),�tel.�kom.�730-802-356.

kupno�różne
�bagnety,�hełmy,�medale,�starocie,�tel.�

kom.�606-941-752.

�Kupię�owoce�kasztanowca:�kasztany,�
tel.�kom.�574-827-824.

�Kupię�płyty�chodnikowe�lub�większe,�
używane,�tel.�kom.�507-792-426.

sprzedaż�różne
�Zbiorniki�plastikowe,�1.000-litrowe,�tel.�

kom.�502-919-192.

�extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�
odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

�Kręgi,�pokrywy,�przepusty,�płytki�
chodnikowe�w�kolorze,�tel.�kom.�
531-467-981.

�wyprzedaż�daszków�na�słupki�i�murki.�
tanio!,�tel.�kom.�531-467-981.

�Piasek�płukany,�pospółka,�żwiry�
podsyp,�tel.�kom.�721-650-863.

�Zakład�produkcji�pelletu�biomar�gm.�
iłów�oferuję�do�sprzedaży�pellet�drzewny,�
sosnowy,�mieszany�(iglasto-liściasty).�
Kaloryczność�18-19�MJ/kg,�zawartość�
popiołu�0,4%,wilgotność�5-7%.�Pakowany�
w�worki�15kg.�Możliwy�transport,�tel.�kom.�
693-729-472.

�Piasek�płukany,�pospółka,�żwiry,�
podsyp,�tel.�kom.�600-895-026.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�Sprzedam�4�karnisze�metalowe�
i�wciągarkę�budowlaną,�tel.�kom.�
535-121-164.

�wyprzedaż:�kamień�elewacyjny,�płytki�
do�obkładania�nagrobków,�tel.�kom.�
531-467-981.

�Drewno�opałowe,�kominkowe,�tanio,�
tel.�kom.�602-733-249.

�Sprzedam�zbiornik�kwasoodporny,�tel.�
kom.�603-754-001.

�Szafa�3-drzwiowa,�narożnik�(jasny�
brąz),�tel.�kom.�604-226-412.

�Sprzedam�kuchnię�elektryczną,�tel.�
kom.�531-778-136.

�Pianina,�fortepiany,�tel.�kom.�
604-443-118.

�tania�wyprzedaż�różnego�obuwia��
i�bielizny,�tel.�kom.�606-818-288.

�Sprzedam�pojemnik�1000�l�na�paliwa�
płynne,�jednopłaszczowy,�w�idealnym�
stanie,�300�zł,�tel.�kom.�530-407-820.

�oddam�za�50�zł�sprawny�kolorowy�
telewizor�LG,�oraz�za�50�zł�szafę�
dziecięcą�koloru�różowego,�tel.�kom.�
727-740-829.

�Akordeon�weltmaister,�laptop�hP,�
stół�bilardowy,�piec�ekogroszek,�domek�
letniskowy,�tel.�kom.�791-776-110.

�betoniarka,�tel.�kom.�504-507-730.

�budka�plastikowa,�8�mkw.,�cena�do�
uzgodnienia,�tel.�kom.�690-017-210.

�włoski�bagażnik�na�2�rowery,�tel.�kom.�
606-687-756.

�namiot�handlowy�3,7x2,5.�Pianino,�tel.�
kom.�577-014-868.

�tuja�szmaragd�0,62�zł�,�tel.�kom.�
518-518-835.

�Kolumny�Quadral,�stan�idealny,�tanio,�
tel.�kom.�609-219-294.

�Sprzedam�tanio�tuje,�Łowicz�
bolimowska�61,�tel.�(46)�837-85-84.

�Stół�+4�krzesła,�telewizor�Sharp,�
kuchnię�elektryczną,�stolik,�rower�
młodzieżowy,�ławę,�2�fotele,�tel.�kom.�
602-170-154.

�Sprzedam�bale�dębowe,�bardzo�
suche,�skrzynki�jedynki�i�uniwersalki,�tel.�
kom.�667-561-730.

�motopompę�szlamową�-�silnik�
od�traktorka�Dzik,�tel.�kom.�
503-044-755.

�betoniarka,�naprawa,�wyprzedaż�śrub��
i�innych�części,�tel.�kom.�510-124-700.

�Siatki�studniarskie,�materiały�filtracyjne,�
tel.�kom.�603-809-795.

�Mieszalnik�z�pompą�do�gęstych�cieczy,�
tel.�kom.�603-809-795.

�Stelaż�domu�kopułowego,�tel.�kom.�
603-809-795.

�Piec�co�4m,�nowy,�tel.�kom.�
661-760-254.

�betoniarka�używana,�tel.�kom.�
603-072-751.

�Paleciak�elektryczny�Linde�2008r.,�
2.800�zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�Kanapa�3+2+1,�skóra�brąz,�ława�
dębowa,�tel.�kom.�601-509-043.

�Sprzadam�telewizor�plazmowy�32�cale,�
tel.�kom.�501-583-327.

�Meble�do�sklepu�lub�apteki,�tel.�kom.�
730-558-883.

�Sprzedam�drzewo�z�rozbiórki�dachu,�
drzwi�od�garażu,�tanio,�tel.�kom.�
517-758-812.

�Sprzedam�2�laty�chłodnicze�120cm,�
witrynę�chłodniczą�54x55x165,�tel.�kom.�
536-009-699.

�Sprzedam�wyposażenie�fryzjerskie,�tel.�
kom.�501-011-198.

�Sprzedam�meble�kuchenne,�tel.�kom.�
501-011-198.

�Maszyny�masarskie,�tel.�kom.�
605-884-584.

�Stół,�krzesła,�tel.�kom.�500-519-872.

�oddam�ziemię�na�podsypkę,�tel.�kom.�
509-918-123.

praca

dam�pracę
�Przyjmę�do�pizzerii�kierowcę�oraz�

pizzermana�z�możliwością�przyuczenia,�
praca�w�Łowiczu,�tel.�kom.�504-859-387,�
885-353-500.

�Przyjmę�do�pizzerii�pomoc�kuchenną�
oraz�pomoc�na�bar�(weekendy),�tel.�kom.�
504-859-387,�885-353-500.

�APt�47�zatrudni�do�pracy�na�produkcji,�
nowe�stawki,�Stryków.�bezpłatny�dojazd,�
tel.�kom.�501-327-839,�603-207-005.

�Zatrudnię�hydraulika,�pomoc�
hydraulika,�tel.�kom.�691-991-000.

�Zatrudnię�lakierników�
samochodowych,�spawaczy�tig-Mig��
i�elektrycznych,�tel.�kom.�607-570-070.

�Zatrudnię�tokarz-�frezer�lub�młodą�
osobę�do�nauki�zawodu,�tel.�kom.�
602-249-683.

�Zatrudnię�diagnostę�samochodowego�
w�SKP�w�Łowiczu,�tel.�kom.�502-251-751.

�Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�chłodnia�
w�transporcie�krajowym.�Stała�pensja!�
Poszukuję�kierowców�również�na�
weekendy,�tel.�kom.�669-366-368.

�Zatrudnię�szwaczki,�dzianina,�
tkanina,�Głowno,�tel.�(42)�672-76-24,�
tel.�kom.�692-406-127.

�PreZero�Service�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�ładowacz,�bez�
kwalifikacji,�praca�na�terenie�Łowicza,�
żyrardowa�i�okolic,�tel.�(46)�830-35-25.

�PreZero�Service�centrum�zatrudni�
osobę�na�stanowisko�kierowca/
ładowacz,�wymagana�kat.�c,�praca�na�
terenie�Łowicza,�żyrardowa�i�okolic,�
tel.�(46)�830-35-25.

�Zatrudnię�murarzy,�Stryków,�tel.�kom.�
603-872-901.

�Kierowca�c+e�(codziennie�w�domu),�
tel.�kom.�693-618-750.

�Zatrudnię�w�zawodzie�cieśla-
dekarz,�murarz,�do�dociepleń�
budynków,�samodzielnych,�z�praktyką�
lub�zlecę�wykonanie�usługi,�tel.�kom.�
507-056-578.

�Zatrudnię�do�układania�kostki,�tel.�
kom.�692-789-266.

�Grupa�Zdrowie�poszukuje�
pracowników�do�prac�remontowo-
budowlanych�w�okresie�jesienno-
zimowym�na�terenie�szpitala�w�Głownie,�
tel.�kom.�604-591-691.

�Zatrudnię�automatyka,�elektryka�
z�uprawnieniami�oraz�mechanika�
(ślusarza)�do�składania�i�ustawiania�
maszyn�przemysłowych,��
tel.�kom.�793-098-999,�790-808-190.

�Zatrudnię�kierowcę�c+e��
w�ruchu�międzynarodowym,�tel.�kom.�
501-038-542.

�Zatrudnię�kierowcę�na�zestaw�
(chłodnia-kraj),�stałe�trasy,�tel.�kom.�
513-019-005.

�Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e,�kraj,�
chłodnia,�tel.�kom.�516-054-267,�
516-054-266.

�Przyjmę�do�pracy�biurowej�kobietę�
do�35�lat.�Skup�Złomu,�Łowicz,�Armii�
Krajowej�14,�tel.�kom.�503-347-734.

�Przyjmę�do�pracy�na�stację�demontażu�
pojazdów�(rozbiórka�aut).�cV:�Łowicz,�
Armii�Krajowej�14�(Skup�Złomu),�tel.�kom.�
503-347-734.

�Zatrudnię�murarza,�pomoc�murarza�
i�do�ociepleń,�tel.�kom.�513-985-412.

�Zatrudnimy�elektryków�(wiek�do�45�
lat)�lub�chętnych�do�przyuczenia��
w�zawodzie.�umowa�o�pracę,�tel.�kom.�
509-854-417,�518-801-728.

�Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e�
(chłodnia);�wyjazdy�z�tesco�teresin,�tel.�
kom.�608-067-847.

�Zatrudnię�kierowcę�c+e,�transport�
krajowy,�tel.�kom.�608-067-847.

�Praca�w�niemczech,�glazurnik�
z�doświadczeniem�oraz�osoba�
do�wykańczania�wnętrz,�tel.�kom.�
692-606-026.

�Poszukuję�osoby�z�samochodem�
do�odwożenia�i�przywożenia�dzieci�ze�
szkoły,�Łowicz,�tel.�kom.�664-135-662.

�Zatrudnię�pracownika�do�dociepleń,�
stawka�godzinowa,�z�doświadczeniem,�
tel.�kom.�667-286-782.

�Zatrudnię�kierowcę�kat.�c+e��
z�doświadczeniem�w�ruchu�krajowym�
z�naczepą�kontenerową�(kontenery�
morskie).�Dobre�zarobki.�wolne�
weekendy,�tel.�kom.�668-946-210.

�Kierowca�c+e,�kraj,�izoterma,�
wolne�weekendy,�Łowicz,�tel.�kom.�
724-438-456.

�firma�„Krajewski”�zatrudni�młode�
osoby,�bez�względu�na�wykształcenie�
do�pracy�na�produkcji�(możliwość�
przyuczenia,�system�zmianowy,�
wynagrodzenie�netto�w�okresie�próbnym:�
2.000�zł,�tel.�kom.�510-160-839,�
8:00-17:00.

�Zatrudnię�kuriera�na�terenie�Łowicza,�
tel.�kom.�695-761-299.

�Przyjmę�do�pracy:�„Payda�Łowicz”,��
17�zł�netto/godz.,�tel.�kom.�509-980-162.

�Szwaczki�overlock�dzianina,�Głowno,�
tel.�kom.�607-539-008.

�Zatrudnimy�mechanika�i�pomocnika�
mechanika�samochodów�osobowych,�
Łowicz,�tel.�kom.�604-131-581.

�Zatrudnię�dekarzy�lub�pomocników,�
okolice�Dmosina,�tel.�kom.�609-846-316.

�Zatrudnię�do�prac�wykończeniowych�
z�doświadczeniem,�dogodne�warunki�
pracy,�wysokie�zarobki,�tel.�kom.�
668-821-932.

�Zatrudnię�szwaczkę�całorocznie,�
Głowno,�tel.�kom.�509-571-801.

�Zatrudnię�kierowcę�c+e��
z�doświadczeniem,�kraj,�tel.�kom.�
699-902-211.

�Zatrudnię�do�zbioru�pomidorów,�
bocheń,�tel.�kom.�691-671-340,�
725-875-589.

�firma�trans-fudi�zatrudni�kierowcę�kat.�
c+e�w�transporcie�krajowym.�Praca�na�
kontenerach.�weekendy�wolne,�tel.�kom.�
608-394-596.

�Przyjmę�do�pracy�na�stacji�PKn�orlen�
na�stanowisko�pracownik�obsługi�kienta,�
cały�etat,�tel.�kom.�605-199-148.

�Firma�Budmax�zatrudni�
pracowników�z�okolic�Bolimowa-
Nieborowa�do�pracy�przy�
maszynowym�układaniu�kostki.�
atrakcyjne�wynagrodzenie,�tel.�kom.�
601-593-011.

�Zatrudnię�kierowców�kat.�c+e�
w�transporcie�międzynarodowym,�
pojedyncze/podwójne�obsady,�nowe�
stawki,�3x�weekend�wolny,�tel.�kom.�668-
575-740,�782-223-211.

�firma�transportowa�z�Łowicza�zatrudni�
spedytora�z�doświadczeniem��
w�transporcie�międzynarodowym.�
bardzo�dobre�zarobki,�tel.�kom.�
604-237-423.

�Zatrudnię�pracowników�do�firmy�
budowlanej,�tel.�kom.�605-051-991.

�Zatrudnię�kierowcę�c+e�(kontener-
kraj),�tel.�kom.�695-774-244.

�firma�biS�w�Skierniewicach�zatrudni�
do�zakładu�solarskiego�brygadzistę,�
technologa�oraz�monterów�mebli,�tel.�
kom.�601-344-142.

�firma�biS�zatrudni�architekta,�
architekta�wnętrz�oraz�projektanta�mebli�
do�studia�meblowego�w�Skierniewicach�
i�Grodzisku�Mazowieckim,�tel.�kom.�
601-344-142.

�Zatrudnię�mechanika�
samochodowego,�pomocnika�
mechanika�do�przeszkolenia.�Demontaż,�
montaż�turbosprężarek,�tel.�kom.�
661-351-897.

�Zatrudnię�na�stację�paliw,�Łowicz,�
napoleońska,�tel.�kom.�724-764-272,�
664-765-391.

�Pomocnik�na�budowę�(ewent.�emeryt/
rencista),�tel.�kom.�783-406-925.

�Zatrudnię�szwaczki,�overlock,�
stębnówka,�tel.�kom.�516-132-006.

�Zatrudnię�elektromonterów�na�linie�nn�
i�Sn,�tel.�kom.�501-036-150.

�Zatrudnię�do�sklepu�z�alkoholami,�
Łowicz,�tel.�kom.�501-788-231.

�Zatrudnię�osobę�do�baru�
gastronomicznego�Bistro�na�Rogu��
w�Łowiczu,�tel.�kom.�509-854-421.

�Zatrudnię�kierowców�c,�c+e,�tel.�kom.�
691-621-098.

�Zatrudnię�operatorów:�koparki,�tel.�
kom.�691-621-098.

�Zatrudnię�dziewiarza�lub�osobę�do�
przyuczenia,�tel.�kom.�606-832-571.

�Zatrudnię�„złotą�rączkę”�na�część�
etatu,�tel.�kom.�606-832-571.

�Zatrudnię�pracownika�magazynu,�tel.�
kom.�606-832-571.

�firma�5J�zatrudni�dziewiarzy,�tel.�kom.�
660-715-473.

�Zatrudnię�panie�do�zbioru�
pieczarek.�Praca�całoroczna,�umowa,�
tel.�kom.�605-081-709,�503-158-
403,�Dąbkowice�Dolne�41,�
gm.�Łowicz.

�Przyjmę�do�pracy,�docieplenia�
budynków,�wykończenia�wnętrz,�tel.�kom.�
664-742-196.

�Zatrudnimy�kelnerkę,�tel.�kom.�
604-394-133.

�Zatrudnię�tynkarza�i�pomocnika,�tel.�
kom.�692-157-417.

�Zatrudnię�pracowników�do�prac�
budowlanych�z�Głowna,�tel.�kom.�
601-321-914.

�Zatrudnię�do�różyczkowania�brokuła,�
dowóz,�tel.�kom.�724-384-308.

�Poszukuję�osób�do�rwania�pomidora,�
tel.�kom.�665-824-191.

�Zatrudnię�pracownika�na�stałe��
z�doświadczeniem�w�wykończeniach�
wnętrz.�Praca�cały�rok�w�miłej�i�wesołej�
drużynie.�Możliwość�przyuczenia.��
Kursy,�szkolenia,�bogaty�socjal.,�tel.�kom.�
607-164-101.

�Szwalnia�w�Głownie�zatrudni�Szwaczki,�
nowy�park�maszynowy,�praca�na�stałe,�
tel.�kom.�518-203-421.

�Zatrudnię�do�pracy�w�sklepie�
„Marysieńka”,�bolimowska�27,�tel.�kom.�
501-011-198.

�Zatrudnię�szwaczki�do�szycia�
strojów�kąpielowych,�praca�cały�
rok,�jedna�zmiana,�Głowno,�tel.�kom.�
602-457-089.

�Zatrudnię�pakowaczkę�do�prac�
wykończeniowych�na�szwalni,�proste�
szycie,�tel.�kom.�602-457-089.

�Zatrudnię�kierowcę�c+e,�kraj�na�
chłodnię,�tel.�kom.�605-680-709.

�Przyjmę�do�pracy�do�wykończeń�
wnętrz�z�doświadczeniem�od�zaraz,��
tel.�kom.�665-678-474.

�Szukam�kierowcy�z�kategorią�b,�
praca�w�Głownie,�tel.�601-578-618,�
42/710-81-06.

�Zatrudnię�pracownika�do�montażu�
dachów,�tel.�kom.�796-485-848.

�Zatrudnię�spawaczy,�ślusarzy�do�
produkcji�ogrodzeń,�bram,�balustrad,�cV:�
betomet@op.pl,�tel.�kom.�508-382-120.

szukam�pracy
�Kierowca�ce�podejmie�pracę�na�

chłodnie�w�podwójnej�obsadzie�
beneluxy�lub�hiszpania-PL,�tel.�kom.�
605-470-435.

�Szukam�pracy,�tel.�kom.�692-920-394.

usługi�wideo
�wideofilmowanie,�fotografowanie��

www.fotowideo.lowicz.pl,�tel.�(46)�837-79-
81,�tel.�kom.�606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
�Układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�

724-956-210.

�tynki�maszynowe,�tel.�kom.�
796-954-454.

�Dachy,�pokrycia�dachowe,�konstrukcje,�
obróbki,�tel.�kom.�609-846-316.

�Układanie�kostki�brukowej,�opaski�
wokół�nagrobków,�tel.�kom.�667-189-380.

�Układanie�kostki�brukowej,�tel.�kom.�
667-837-817.

�ogrodzenia�-�montaż,�panele,�siatka,�
itp.,�tel.�kom.�606-303-471.

�Wylewki�agregatem,�tel.�kom.�
698-480-048.
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�Usługi�kruszarką�(rozbiórki),�
przesiewaczem,�walcem,�ładowarką,�
koparko-ładowarką,�koparką�
gąsiennicowa,�wywrotką,�transport�
maszyn�budowlanych,�rolniczych,��
tel.�kom.�693-565-564.

�budowa�domów,�docieplenia,�tel.�kom.�
572-947-448.

�tynki�tradycyjne,�z�piaskiem�
kwarcowym,�wylewki,�solidnie,�tel.�kom.�
501-931-961.

�Malowanie�natryskowe,�tel.�kom.�571-
272-033,�531-980-252.

�tynki�maszynowe�profesjonajne,�
wylewki,�tel.�kom.�604-144-668.

�Usługi�minikoparką,�przeciski�kretem,�
tel.�kom.�668-591-725.

�wykończenia�wnętrz,�remonty,�tel.�
kom.�532-115-111.

�Docieplenia�budynków,�tel.�kom.�
666-152-315.

�cyklinowanie,�polerowanie,�układanie�
parkietu,�tel.�kom.�501-249-461.

�Brukarstwo,�tel.�kom.�791-306-104.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�Remonty,�wykończenia�od�A�do�Z,�tel.�
kom.�608-228-789.

�cyklinowanie�bezpyłowe,�tel.�kom.�
504-960-515.

�Stawianie,�renowacja�kominów,�
wylewki,�elewacje,�tel.�kom.�739-021-981.

�Remonty�wykończenia�od�A-Z,�szybko,�
solidnie,�tel.�kom.�739-021-981.

�Malowanie�ogrodzeń�stalowych,�
betonowych,drewnianych,�tel.�kom.�
793-394-921.

�tynki�szare-mułkowane,�przeróbki,�
murowanie,�tel.�kom.�725-668-616.

�Malowanie,�gipsowanie,�tapetowanie,�
panele,�płyta�G/K,�wykańczanie�
poddaszy,�tel.�kom.�535-466-501.

�Pokrycia�dachów,�malowanie�dachów�
i�papy,�ociplenia,�tel.�kom.�729-643-408.

�Parkiety:�profesjonalne�układanie,�
cyklinowanie�z�polerowaniem,�
lakierowanie.�Schody:�cyklinowanie,�
lakierowanie,�tel.�kom.�607-090-260.

�Malowanie,�gipsowanie,�gładzie,�
sufity�podwieszane,�glazura,�terakota,�
przystępne�ceny,�tel.�kom.�695-263-945.

�Murowanie�płotów�z�klinkieru,�kominy,�
tel.�kom.�721-651-936.

�Układanie�kostki�brukowej�-�
odnawianie,�przywracanie�kolorów,�
usuwanie�plam,�tel.�kom.�692-789-266.

�Remonty�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Malowanie�pomieszczeń,�tel.�kom.�
733-788-522.

�Łazienki,�kompleksowo,�tel.�kom.�
733-788-522.

�tynki�tradycyjne,�tel.�kom.�575-661-940.

�Usługi�minikoparką,�wywrotka��
do�3,5�tony,�tel.�kom.�608-632-134.

�Wykończenia�wnętrz,�adaptacja�
poddaszy,�płyty�K/G,�malowanie,�
panele�podłogowe,�itp,�tel.�kom.�
513-985-412.

�Dachy:�konstrukcje,�pokrycia,�naprawy,�
konserwacje,�malowanie,�smarowanie,�
tel.�kom.�609-227-348.

�Rozbiórki,�wyburzenia,�usługi�
koparko-ładowarką,�koparką,�tel.�kom.�
721-771-517.

�Układanie�kostki,�prace�brukarskie,�
odwodnienia�budynków,�terenowe,�tel.�
kom.�782-452-548.

�Docieplanie,�remonty�busynków,�
tel.�kom.�693-208-999.

�Układanie�kostki�brukowej.�tanio,�tel.�
kom.�661-665-350.

�Malowanie,�gładź,�hydraulika,�tel.�kom.�
515-830-969.

�Gładzie,�G/K,�malowanie,�tel.�kom.�
514-347-542.

�Docieplenia�domów,�budowa�od�
podstaw,�tynkowanie�tradycyjne�z�
mułkowaniem,�15�lat�doświadczenia,�
tel.�kom.�605-051-991.

�tynki,�remonty,�docieplenia,�tanio,�tel.�
kom.�573-172-175.

�Dachy:�profesjonalnie,�papa�
termozgrzewalna,�rynny,�gwarancja!,�
tel.�kom.�735-300-550.

�Adaptacja�poddaszy,�ścianki,�sufity�
G/K,�malowanie,�gładzie,�glazura,�
terakota,�tel.�kom.�792-781-446.

�Malowanie,�gipsowanie,�zabudowy�
płyta�K/G,�solidnie,�tel.�kom.�
667-721-956.

�Układanie�kostki�brukowej,�granitowej,�
tel.�kom.�887-555-801.

�wykończenia�wnętrz,�tel.�kom.�
534-834-223.

�bieżące�naprawy,�wymiany,�montaże,�
hydraulika,�elektryka�i�inne,�tel.�kom.�
608-028-762.

�Profesjonalnie-�gładź,�malowanie,�
wolne�terminy,�tel.�kom.�608-195-550.

�Profesjonalnie-Układanie�glazury,�
terakoty.�wolne�terminy,�tel.�kom.�
608-195-550.

sprzedaż
�żwir�(kamień)�16-35�mm�do�ogrodu,�

odwodnień�i�drenażu,�Kopalnia�
Maurzyce,�tel.�kom.�601-239-779.

�extra�czarna�ziemia�ogrodowa,�
po�obróbce�mechanicznej,�tel.�kom.�
601-239-779.

�Producent�siatki�ogrodzeniowej,�
Mysłaków,�tel.�kom.�886-562-223.

�Sprzedaż�piasku,�kruszyw,�ziemi�
ogrodowej�sortowanej,�tel.�kom.�
693-565-564.

�Rusztowania�warszawskie,�tel.�kom.�
500-262-573.

�Sprzedam�suporek,�tel.�kom.�
665-220-393.

�Sprzedam�pustaki�kramzytowe,�tel.�
kom.�660-117-565.

�Sprzedam�kocioł�Defro�Komfort�eko�
Duo�15kw,�lewy,�2014�rok,�tel.�kom.�
695-911-432.

�Stemple�budowlane�(2,60;�3,00�m);��
300�szt.,�5,50�zł/szt.,�tel.�kom.�
695-060-857.

�Piec�na�olej�opałowy,�tel.�kom.�
603-809-795.

usługi�
instalacyjne

�hydraulika�kompleksowo,�tel.�kom.�
601-818-310.

�elektryk,�tel.�kom.�506-522-852.

�wiercenie�studni�głębinowych,�tel.�
kom.�608-266-128.

�Anteny:�montaż,�instalacje,�tel.�kom.�
601-306-566.

�Anteny,�telewizory�naprawa,�tel.�kom.�
728-188-127.

�Drobna�hydraulika,�biały�montaż,�tel.�
kom.�535-466-501.

� instalacje�elektryczne,�dokumentacja,�
tel.�kom.�603-446-412.

�Usługi�elektryczne,�tel.�kom.�
509-838-364.

�Usługi�hydrauliczne,�spawalnicze,�
mechaniczne.�Złota�rączka,�tel.�kom.�
506-891-289.

�elektryk:�usługi�elektryczne.�
wykonywanie�instalacji�od�podstaw;�
modernizacja,�tel.�kom.�609-219-094.

usługi�inne
�Masz�problem�z�komputerem:�

zadzwoń.,�tel.�kom.�504-070-837.

�wypożyczę�napis�ledowy�LoVe,�stół�
wiejski,�nalewak�piwny,�ławeczki,�parasol,�
dowóz,�tel.�kom.�889-994-992.

�Rozdrabnianie�gałęzi�rębakiem,�
wycinka�drzew,�zakrzaczeń,�tel.�kom.�
667-732-751.

�Kamaz:�przewóz�piasku,�żwiru,�ziemi,�
tel.�kom.�601-630-882.

�Wycinka�drzew,�tel.�kom.�
696-008-528.

�wycinka�drzew,�usługi�podnośnikami�
koszowymi�27-metrowymi,�tel.�kom.�
668-591-725.

�odnawianie�wanien,�tel.�kom.�
600-979-826.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�transport:�piasek,�pospółka,�
podsypka,�ziemia,�tel.�kom.�602-471-796.

�Zetnę,�potnę�drzewa,�tel.�kom.�
519-356-788.

�Zrobię�bramy�do�stodoły,�garażu,�
obory�oraz�ogrodzenia,�tel.�kom.�
505-928-735.

�Usługi�koparko-ładowarką,�tel.�kom.�
726-005-701.

�wycinka�drzew,�tel.�kom.�510-052-908.

�cięcie�drzew�niebezpiecznych,�
pielęgnacja�zieleni�i�ogrodów,�tel.�kom.�
782-718-483.

�Przewozy�okolicznościowe,�nowy�bus,�
8os.+�kierowca,�faktury�VAt,�tel.�kom.�
513-300-362.

�naprawa�telewizorów,�Łowicz,�
topolowa�19,�tel.�(46)�837-70-20,�tel.�
kom.�728-227-030.

�instalacje�fotowoltaiczne,�tel.�kom.�
727-534-450.

matrymonialne
�Poznam�dziewczynę,�tel.�kom.�

725-361-836.

�Poznam�pannę�z�umiarkowaną�grupą�
inwalidzką,�37-45�l,�Zgierz,�tel.�kom.�604-
830-307,�tylko�telefon.

�Pan�szuka�pani,�tel.�kom.�572-335-445.

�Poznam�dziewczynę�z�Głowna,�
Strykowa�sms�o�sobie,�tel.�kom.�
796-064-491.

�Pan�46�lat�pozna�Panią�Głowno,�
okolice,�tel.�kom.�728-765-116.

nauka
�Prace�dyplomowe,�licencjackie,�

magisterskie�-�przepisywanie�tekstów,�
tabele,�rysunki,�wykresy�i�analizy.�
transkrypcja�nagrań,�tel.�kom.�794-
060-711,�Łowicz.

�Angielski,�profesjonalnie.�Dzieci,�
młodzież,�tel.�kom.�880-233-777.

�nauka�Języka�Angielskiego�Jacek�
Romanowski,�tel.�kom.�607-440-582.

�Matematyka,�tel.�kom.�607-440-582.

�Język�angielski,�niemiecki,�tel.�kom.�
663-684-178.

�Logopedia�dla�osób�po�udarze,�
okolice�żychlina,�tel.�kom.�609-395-595.

�Matematyka,�tel.�kom.�791-802-482.

�Angielski,�nauczyciel,�egzaminator�
maturalny,�tel.�kom.�662-611-189.

�Matematyka,�tel.�kom.�695-537-664.

�Korepetycje:�fizyka,�matematyka,�
przygotowanie�do�matury,�tel.�kom.�
604-449-538.

�J.�angielski�-�korepetycje�szkoła�
podstawowa,�30�zł/godz.,�tel.�kom.�
781-120-628.

�Angielski�ecS�„open�Mind”�
profesjonalnie,�komfortowo,�
nowocześnie,�tel.�kom.�519-472-153.

�Kanadyjczyk�polskiego�pochodzenia:�
nauka�angielskiego�i�francuskiego,�
wszystkie�poziomy,�tel.�kom.�
604-621-125.

�nauka�i�korepetycje:�angielski,�
francuski�dla�uczniów�szkół�
podstawowych�i�średnich,�tel.�kom.�
604-621-125.

�Studentka�filologii�angielskiej�udzieli�
korepetycji�z�języka�angielskiego,�tel.�
kom.�518-248-167.

�Udzielę�korepetycji�z�języka�
angielskiego,�szkoła�podstawowa,�
kontakt�po�godz.15,�certyfikat�b2,�tel.�
kom.�576-033-113.

�nauczyciel�języka�niemieckiego�udzieli�
korepetycji,�tel.�kom.�691-715-557.

�Matematyka,�Angielski,�tel.�kom.�
515-459-141.

�Matematyka�(podstawówka),�tel.�kom.�
696-740-690.

�Zajęcia�z�matematyki�w�Szkole�
Matematyka�na�5�z�plusem,�tel.�kom.�
577-499-553.

rolnicze�–�kupno

płody�rolne
�Skup�zboża,�tel.�kom.�508-471-814.

�Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�783-112-512.

�Kupię�każde�zboże,�odbiór�własnym�
transportem,�tel.�kom.�607-202-732.

�Skup�zbóż�paszowych:�jęczmień�675�
zł,�pszenżyto�610�zł,�pszenica�685�zł,�
transport/załadunek,�Leśniczówka�k./
Soboty,�tel.�kom.�505-406-917.

�Kupię�żyto,�pszenżyto,�jęczmień,�owies,�
tel.�kom.�733-067-051.

�Kupię�zboże,�tel.�kom.�667-566-276.

�Zboże�paszowe,�tel.�kom.�668-478-617.

hodowlane
�Kupię�byki,�tel.�kom.�601-307-164.

�Kupię�jałówki,�tel.�kom.�
601-307-164.

�Kupię�krowy,�tel.�kom.�
601-307-164.

�Skup�macior,�knurów,�trzody�
chlewnej.�Wysokie�ceny,�tel.�kom.�
603-711-760.

maszyny
�ciągnik,�maszyny,�tel.�kom.�

792-703-272.

�Kupię�MtZ82,�fortschritta,�Zetora,�
Ursusa,�tel.�kom.�725-361-836.

�Kupię�wialnię,�tel.�kom.�507-684-775.

�Kupię�ciągnik�c-360,�tel.�kom.�
510-278-543.

�opony�do�ciągnika�12,4/28�kupię,�tel.�
kom.�731-508-188.

inne
�Przyjmę�w�dzierżawę�grunty�orne,�tel.�

kom.�663-778-632.

rolnicze�-�
sprzedaż

płody�rolne
�Sprzedam�marchewkę�paszową�mytą�

lub�brudną,�tel.�kom.�507-707-579.

�wydzierżawię�3�ha�łąki,�tel.�kom.�
570-980-770.

�Zboża�ozime�-�siewne,�inne�nasiona�
rolnicze.�Firma�nasienna�GRaNum,�
Łowicz�ul.�Katarzynów�46,�dostawa�
powyżej�1�tony�gratis;�kontraktacja�
nasion,�tel.�(46)�837-23-05,�(46)�
837-23-01.

�Sprzedam�słomę,�wola�cyrusowa,�tel.�
kom.�515-628-911.

�Sprzedaż�zbóż�ozimych�hodowli�
Strzelce,�KWS�Danko,�Bielawy�Rynek�
14,�tel.�kom.�607-189-155.

�Pszenica�torpeda,�tonacja,�
pszenżyto�Pantelon,�Meloman,�tel.�kom.�
666-937-442.

�Dynia,�tel.�kom.�669-419-342.

�Sprzedam�sadzonki�truskawek�
różne�odmiany,�pszenżyto,�tel.�kom.�
605-679-558.

�Dynia�na�paszę,�Goleńsko�19,�tel.�kom.�
696-599-950.

�Sprzedam�owies,�żyto,�pszenicę,�
słomę,�tel.�kom.�728-329-771.

�Kukurydza�na�kiszonkę,�brzezia,�tel.�
kom.�519-175-299.

�wysłodki�z�jabłek,�tel.�kom.�
785-240-260.

�czosnek�nieoczyszczony�wiosenny�w�
pęczkach,�tel.�kom.�693-875-143.

�Sprzedam�kukurydzę�na�kiszonkę�
3�ha,�Kozłów�Szlachecki,�tel.�kom.�
662-779-683.

�Sprzedam�słomę�w�dużych�belach�
i�pszenżyto,�tel.�kom.�603-240-034,�
Zielkowice�104.

�Słoma,�czatolin�39,�tel.�kom.�
723-778-303.

�Sianokiszonka,�bąków�Dolny,�tel.�kom.�
505-333-294.

�Sprzedam�sianokiszonkę,�słomę,�siano�
duże�bele,�tel.�kom.�601-814-220.

�obornik,�baloty�sianokiszonki,�tel.�kom.�
512-831-125.

�Sprzedam�pszenżyto�1�rok�po�
wymianie,�tel.�kom.�692-375-540.

�Sianokiszonka�w�balotach�zbiór�2018,�
tel.�kom.�660-181-910.

�Pszenżyto�Awokado,�żyto�Rubin�
pierwszy�obsiew,�tel.�kom.�692-199-767.

�Sprzedam�kukurydzę�prosto�z�pola,�tel.�
kom.�660-181-910.

�Sprzedam�pszenżyto�ozime�do�siewu�
borowik,�tel.�kom.�515-748-006.

�Sprzedam�pszenżyto�do�siewu�
Świeryż,�tel.�kom.�662-585-814.

�żyto�Rubin,�tel.�kom.�663-491-197.

�Sprzedam�pszenica�tonacja�i�rok�
po�centrali,�żyto�Granat,�tel.�kom.�
510-254-536.

�Pszenica,�żyto�z�odnowy,�tel.�kom.�
693-830�-160.

�Kukurydza�na�kiszonkę�3�ha,�okolice�
Głowna,�tel.�kom.�693-830-160.

�Kukurydza�na�kiszonkę,�tel.�kom.�
797-836-291.

�Sprzedam�żyto�oraz�słomę�w�balotach�
120/120,�tel.�kom.�607-376-264.

�Pszenżyto,�żyto,�tel.�kom.�792-878-658.

�Sprzedam�pszenicę,�tel.�kom.�
665-726-760.

�Przekładnia�do�wyciągu�obornika,�tel.�
kom.�795-583-677.

�Przyczepa�do�balotów,�tel.�kom.�
795-583-677.

�Pszenżyto�Probus,�tel.�kom.�
500-255-144.

�Pszenżyto�Meloman�po�czyszczeniu�
Pektus�i�rok�ze�Strzelc,�tel.�kom.�
885-254-502.

�Pszenica�hondia�i�Arkadia,�żyto�
dańkowskie�Rubin�po�centrali,�Sanniki,�
tel.�kom.�692-240-157.

�buraczek�ćwikłowy,�tel.�kom.�
669-775-344.

�Sprzedam�5�ha�kukurydzy�na�
kiszonkę,�gmina�Kocierzew,�cena�
5.200/ha,�tel.�kom.�781-738-496,�
692-292-969.

�owies�po�centrali�ok.�7�t�(w�nim�15%�
jęczmienia),�tel.�kom.�697-957-010.

�Pszenżyto�ozime�Algoso,�pierwszy�
odsiew,�tel.�kom.�607-181-404.

�Pszenżyto,�szkoła�na�blichu,�tel.�kom.�
784-602-809,�608-686-489.

�Suche�wysłodki,�śruty,�otręby,�tel.�
kom.�602-235-159.

�Pszenżyto�ozime�po�centrali�borowik�
85�zł,�brzezia�gmina�Sanniki,�tel.�kom.�
697-689-901,�dzwonić�wieczorem.

�Sadzonki�truskawek�flair,�tel.�kom.�
782-521-171.

�Sprzedam�pszenicę�ozimą�Desamo�do�
siewu�czyszczona,�tel.�kom.�661-755-647.

�żyto�bono�roztockie�po�wymianie,�tel.�
kom.�504-032-418.

�Pszenżyto�trefl,�pszenica�bamberka,�
tel.�kom.�663-491-197.

�Sprzedam�siano�w�balotach,�tel.�kom.�
509-570-604.

�Sprzedam�sadzonki�truskawek,�tel.�
kom.�665-220-406.

�Kukurydza�na�kiszonkę�Zosinów�6ha,�
Złaków�borowy�6ha,�Zalesie�3ha,�tel.�
kom.�601-303-235.

�Kukurydza�na�kiszonkę,�tel.�kom.�
514-323-077.

�Siano,�słoma�kostka;�nieborów,�tel.�
kom.�601-186-319.

�Sprzedam�żyto,�tel.�kom.�692-916-507.

�Jęczmień�ozimy�Zenek,�pszenżyto�
Probus�oczyszczone,�tel.�kom.�
603-877-390.

�Jałoszki�do�chowu,�tel.�kom.�
888-031-938.

�Pszenica�jara,�Mysłaków,�tel.�kom.�
605-828-245.

�Sprzedam�kukurydzę�na�kiszonkę�lub�
ziarno�2,5ha,�tel.�kom.�507-477-120.

�Sprzedam�siano�prasowane,�kostka�
oraz�mieszankę�zbożową,�tel.�kom.�
668-419-928.

�Sprzedam�pszenicę�ozimą�do�zasiewu,�
żyto�paszowe,�tel.�kom.�506-656-931.

�Sprzedam�pszenżyto�po�wymianie,�tel.�
kom.�692-629-178.

�Sprzedam�żyto�do�siewu�odmiana�
orion,�tel.�kom.�699-263-704.

�Pszenica�ozima�Arkadia�po�centrali�
c1,�tel.�kom.�695-068-710.

�Pszenica�ozima�wilejka�ościasta�po�
centrali,�tel.�kom.�692-365-635.

�Zboże�paszowe,�tel.�kom.�668-478-617.

�Jałówka�na�wycieleniu�termin�3�
października,�tel.�kom.�501-220-604.

�Sprzedam�żyto�Dańkowskie�Diament,�
rok�po�wymianie�z�centrali,�tel.�kom.�
733-174-409.

�Sprzedam�pszenżyto�Meloman,�
Panteon,�tel.�kom.�501-713-862.
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�Sprzedam�pszenicę�Julius,�tel.�kom.�
501-713-862.

�Kukurydza�na�kiszonkę�7ha.�okolice�
Łowicza,�tel.�kom.�691-448-490.

�Pszenżyto�do�siewu�po�centrali,�
czyszczone,�tel.�kom.�609-406-170.

�Ziemniaki�paszowe,�tel.�kom.�
726-811-028.

�żyto�dańkowskie�Diament,�tel.�kom.�
726-811-028.

�Wytłoki�buraczka�czerwonego,�
jabłkowe,�tel.�kom.�600-323-947.

�Sprzedam�pszenżyto�do�siewu,�tel.�
kom.�661-878-699.

�Sprzedam�żyto�i�pszenicę�do�siewu�po�
centrali,�tel.�kom.�503-105-408.

�Pszenica,�pszenżyto�i�odsiew,�tel.�kom.�
605-313-075.

�Sprzedam�pszenżyto,�mieszankę,�
słomę,�tel.�kom.�516-477-037.

�Siano,�słoma,�tel.�kom.�691-411-355.

�Sadzonki�truskawek,�tel.�kom.�
790-365-746.

�Sprzedam�pszenicę,�żyto,�jęczmień,�tel.�
kom.�607-315-630.

�Pszenżyto�claudius,�1-rok�po�
wymianie,�agregat�uprawowy�szer.�2,10�
m.

�Sprzedam�pszenicę�zimową�po�
centrali,�tel.�kom.�663-256-947.

�Sprzedam�słoma�okrągłe�belki,�
okolice�Głowna,�tel.�kom.�504-985-644.

�Siewnik�„poznaniak”,�talerzówka�
2-metrowa,�tel.�kom.�513-081-153.

�żyto�Rubin,�i�odsiew,�tel.�kom.�
500-324-646.

�Sprzedam�zboże�pszenżyto�Salto�i�
pszenicę�Julius,�tel.�kom.�664-724-850.

�Sprzedam�kukurydzę�na�kiszonkę,�
3ha,�Piotrowice,�tel.�kom.�723-380-544.

�Kukurydza,�owies,�pszenżyto,�
pszenica,�łubin,�słoma,�sianokiszonka,�
tel.�kom.�506-115-015.

hodowlane
�Jałówka�wysokocielna,�boczki,�tel.�

kom.�727-472-475.

�Jałówka�na�wycieleniu,�tel.�kom.�887-
682-975

�Sprzedam�półroczną�i�roczną�
jałoszkę�oraz�rocznego�byczka,�tel.�kom.�
693-088-990.

�owce�kameruńskie,�tel.�kom.�
726-121-861.

�Drób�ozdobny,�nioski,�kaczki,�indyki,�
perliczki,�tel.�kom.�726-121-861.

�Sprzedam�jałówki�na�wycieleniu,�tel.�
kom.�698-728-250.

�Jałówka�hf�na�wycieleniu�termin�
30.09.2019r�Strugienice,�tel.�kom.�
665-737-450.

�Sprzedam�krowy,�tel.�kom.�
511-596-672.

�Jałówki�cielna�spod�oceny,�tel.�kom.�
660-181-910.

�Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
570-912-224.

�Sprzedam�jałówkę�cielną,�tel.�kom.�
515-368-635.

�Sprzedam�3�klacze,�tel.�kom.�
668-532-337.

�jałówka�wysokocielna,�czerwono-
biała,�duża,�tel.�kom.�608-106-614.

�Sprzedam�krowę�wysokocielną�termin�
20.09.2019r,�tel.�kom.�665-974-254.

�Prosięta,�tel.�kom.�504-075-468.

�Jałówka�hf,�wycielenie:�30.09,�tel.�
kom.�515-837-676.

�Sprzedam�krowę�na�wycieleniu,�
4letnia,�tel.�kom.�572-594-009.

�Jałówka�wycielenie:�koniec�września,�
tel.�kom.�606-583-024.

�Jałówka�na�ocieleniu,�bocheń,�
tel.�(46)�838-98-51.

�Jałówka�na�wycieleniu,�okolice�bielaw,�
tel.�kom.�785-557-747.

�Jałówki�cielne�hodowlane,�termin�
wycielenia�15�wrzesień,�20�października,�
tel.�kom.�516-554-451.

�Sprzedam�2�jałówki,�wycielenie�
10.10.19,�tel.�kom.�721-296-923.

�Dwie�jałówki,�krowa�na�ocieleniu,�tel.�
kom.�509-137-971.

�Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
696-850-411.

�Sprzedam�jałówkę�cielną�23.10.2019,�
tel.�kom.�518-360-010.

�Sprzedam�prosiaki,�tel.�kom.�
516-242-659.

�Sprzedam�cielaki,�tel.�kom.�
888-953-006.

�Jałówka�na�wycieleniu,�
tel.�(46)�838-40-65.

�Sprzedam�prosięta,�tel.�kom.�
662-142-726.

�Sprzedam�prosięta�mięsne,�9�szt,�tel.�
kom.�697-138-103.

�byczki�3�tygodniowe,�cieliczka�mięsna�
75�kg,�tel.�(46)�838-25-79.

�Sprzedam�byczka�rasy�hf,�wiek�
12�miesięcy,�tel.�kom.�603-361-505,�
691-336-202.

�byczki,�tel.�kom.�508-678-424.

�Sprzedam�parkę�8-miesięcznych�
jagniąt,�tel.�kom.�605-485-350,�
538-198032.

�Sprzedam�krowę�i�jałówkę�wycielenie-�
4�październik,�tel.�kom.�691-753-439.

�Jałówki,�wycielenie:�październik,�3�
sztuki,�tel.�kom.�503-163-721.

�Simental,�tel.�kom.�667-759-986.

�Sprzedam�jałówkę�wysokocielną,�tel.�
kom.�511-536-205.

�Dwie�krowy,�jedna�jałówka�na�
wycieleniu,�tel.�kom.�664-330-675.

�Sprzedam�krowę�4�lata�2�cielakiem�
wycielenie�16.10.2019�r.,�tel.�kom.�
665-750-504.

�Dojenie�krów,�tel.�kom.�726-811-028.

�byczek�i�jałówka,�tel.�kom.�
691-640-389.

�Sprzedam�jałówkę�na�wycieleniu,�
termin�9�października�2019�r.,�tel.�kom.�
667-069-481.

�Sprzedam�jałówkę,�cielną,�tel.�kom.�
792-288-773.

�byczek,�ok.�150�kg,�czarno-biały,�tel.�
kom.�691-610-713.

�Krowa�wysokocielna,�jałówka�cielna�
spod�oceny,�tel.�kom.�723-938-110.

�Jałówka�wysokocielna�z�obory�pod�
oceną,�wycielenie�8.11.2019�r.,�tel.�kom.�
668-814-105.

�Sprzedam�jałówkę�cielna�4�miesiące�
rasa�kanadyjska,�likwidacja�stada,�
tel.�(24)�285-96-01.

�Sprzedam�cielaki�na�odchów,�tel.�kom.�
697-974-446.

�Sprzedam�kaczki�rosołowe�i�bażanty�
polne,�tel.�kom.�603-972-528.

�Dwie�jałówki�wycielone,�2�cieliczki��
i�byczek,�tel.�kom.�663-972-096.

maszyny
�Kupię�kombajn�(bolko,�Anna,�Karlik),�

sadzarkę,�cyklop,�troll,�rozrzutnik,�
glebogryzarkę,�kopaczkę,�inne,�tel.�kom.�
511-713-596.

�Rozrzutnik�obornika,�wywrotki�i�
sztywne,�agregat�uprawowy,�sadzarkę,�
opryskiwacz,�talerzówkę�i�siewnik,�tel.�
kom.�607-570-070.

�Sprzedam�mieszalnik�1�t.,�tel.�kom.�
518-360-010.

�orkan,�zgrabiarka�5-gwiazdowa,�
schładzalnik�do�mleka�550�litrów�
Alfalawal,�tel.�kom.�607-889-775.

�Agregat�uprawowo-siewny�famarol�
3m;�opryskiwacz�Pilmet�1.000l�
zawieszany,�lance�18m;�siewka�do�
nawozu�brzeg�MX�1600�Premium,�
tel.�(89)�626-22-96,�tel.�kom.�603-945-680�
wieczorem.

�Sprzedam�obciążnik�350�kg,�tel.�kom.�
530-342-110.

�Przyczepa�samozbierająca,�tel.�kom.�
727-472-512.

�Sprzedam�2�ciągniki�sadownicze�i�
prasę,�tel.�kom.�726-716-042.

�nożyce�do�cięcia�balotów,�tel.�kom.�
508-194-191.

�Rozrzutnik�1-osiowy,�pług�5-skibowy�
podorywkowy,�silniki�elektryczne:�11�kw;�
6�kw,�tel.�kom.�608-191-777.

�Rozrzutnik�2500zł,�kopaczka�1200zł,�
tel.�kom.�602-339-665.

�Rozrzutnik�2-osiowy,�tel.�kom.�
514-518-658.

�c-360,�tel.�kom.�604-436-938.

�Agregat,�c-360,�Kos,�bąk,�tel.�kom.�
530-930-104.

�Sprzedam�elektryczny�sortownik�
do�ziemniaków,�sitowy,�ze�stołem�
przebierczym,�wieczorem,�tel.�kom.�
518-411-801.

�Sprzedam�kombajn�ziemniaczany,�
sortownik�do�ziemniaków,�tel.�kom.�
660-096-236.

�Sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy,�siewnik�
poznaniak�i�inne�narzędzia�rolnicze,�tel.�
kom.�724-145-005.

�Kombajn�ziemniaczany�bolko�w�
bardzo�dobrym�stanie,�sortownik�do�
ziemniaków,�zbiornik�schładzalniczy�do�
mleka�250�litrów,�tel.�kom.�515-403-034.

�Pług�Staltech�U-170,�2010�
rok;�przyczepa�samozbierająca�
jugosłowiańska�t-010,�tel.�kom.�
506-552-043.

�Agregat�podorywkowy�„5”,�wyciąg�
linowy�kompletny,�tel.�kom.�669-925-619.

�Skrzynki�jedynki,�palety,�drabiny,�wagi,�
drut,�cegła,�tel.�kom.�665-464-794.

�Stanowiska�do�bydła,�nowe,�
ocynkowane,�tel.�kom.�693-830-160.

�c-360,�z�kabią,�z�turem,�wspomaganie,�
tel.�kom.�604-948-642.

�nadstawki�do�rozrzutnika�czarna�
białostocka,�tel.�kom.�693-830-160.

�Sprzedam�siewnik�punktowy�
samobieżny�do�wysiewu�rzodkiewki,�tel.�
kom.�782-019-779.

�wózek�widlak,�silnik�330;�szrutownik�
do�mielenia�zboża,�tel.�kom.�
505-140-388.

�Siewka�nawozowa�2-talerzowa�
Amazone,�tel.�kom.�601-272-521.

�Agregat�uprawowy,�5-metrowy�
Konskilde,�tel.�kom.�663-931-810.

�Pług�Kverneland�zagonowy�i�obrotowy,�
tel.�kom.�601-272-521.

�Gruber�Lemken,�tel.�kom.�663-931-810.

�Przyczepa�18,�3-stronny�wywrot,�tel.�
kom.�601-272-521.

�Sprzedam�rozrzutnik�1-osiowy,�tel.�
kom.�607-065-145.

�Sprzedam�wycinak�do�kiszonek�
i�wiązania�do�bydła,�tel.�kom.�
502-253-639.

�Kombajn�Anna,�tel.�kom.�692-365-635.

�władimirec�t-25,�i�właściciel,�1900�
mtg,�stan�bdb,�tel.�kom.�693-207-144.

�Rozsiewacz�nawozu�MXL-2100�
+wózek;�kosiarko-rozdrabniacz,�
1,6�szerokości�roboczej,�tel.�kom.�
697-941-558.

�brona�talerzowa�z�wałem�packera,�tel.�
kom.�692-146-594.

�Siewnik�do�zboża�Poznaniak,�tel.�kom.�
606-583-024.

�Pług�3-skibowy,�tel.�(46)�874-60-29.

�Sprzedam�poznaniaka,�siewkę�Lejek,�
pług�3,�samozbierającą,�tel.�kom.�
692-778-350.

�Sprzedam�agregat�prądotwórczy,�
chwytak�do�balotów,�schładzalnik�do�
mleka�550�litrów,�tel.�kom.�721-169-137.

�Siewnik�zbożowy�„poznaniak”;�agregat�
uprawowy�2,70�m;�jednorzędówka�do�
kukurydzy,�tel.�kom.�668-347-212.

�Sprzedam�siewnik,�zgrabiarkę,�tel.�
kom.�695-243-117.

�Ursus�c-360�1977�rok;�Ursus�
c-360/3P�1988�rok;�talerzówka�1986�
rok;�siewnik�„poznaniak”�2003�rok,�tel.�
kom.�504-890-095.

�Rębak�do�gałęzi,�spalinowy�6,5�KM,�
tel.�kom.�506-656-084,�533-780-583�po�
godz.�17.00.

�Myjka�do�warzyw�z�kwasówki,�tel.�kom.�
603-809-795.

�Sprzedam�kombajn�Karlik,�tel.�kom.�
888-114-186.

�Kopaczka�do�ziemniaków,�tel.�kom.�
661-760-254.

�Kombajn�Anna,�Dmosin,�tel.�kom.�
663-722-485.

�Linda�XVi�2008r.,�akumulatory�2016r.,�
17.200zł,�tel.�kom.�602-584-266.

�Sprzedam�rozrzutnik�w�oryginale,�
nieużywany�1-osiowy,�stan�bdb,�tel.�kom.�
691-666-967.

�Zetor�7211,�1991�rok,�pług�-2�
Grudziądz,�kultywator,�13�zębów,�
kosiarka�rotacyjna,Meduza”,�
669-439-117.

�Schładzalnik�do�mleka�1.000�litrów,�
wybierak�do�kiszonek�Kuhn,�tel.�kom.�
509-011-888.

�Maszyna�od�obcinania�cebuli,�
tel.�(24)�277-94-00.

�Rozrzutnik�dwuosiowy,�tel.�kom.�
603-741-484.

�Sprzedam�dwukółkę�sadowniczą,�tel.�
kom.�603-610-952.

�Siewnik�poznaniak,�talerzówka,�
glebogryzarka,�agregat,�c-330,�c-360,�
przyczepa,�Karlik,�tel.�kom.�509-853-384.

�Sprzedam�opryskiwacz�400l,�
dwukółkę�ciągnikową,�rozsiewacz�
nawozu�Unia�brzeg�1200kg,�lejek�do�
nawozu�500kg,�tel.�kom.�886-135-119.

�Sprzedam�owijarkę�samozaładowczą�
hardi,�tel.�kom.�607-992-213.

�Sprzedam�półagregat�uprawowo-
siewny�szerokość�3�m,�tel.�kom.�
604-698-335.

�talerzówka�duża�na�kółkach,�
rozrzutnik�fortschritt�objętościowy,�tel.�
kom.�665-103-042.

�Przyczepa�objętościowa�Krone�titan�
tandem,�siewnik�„poznaniak”,�cyklop�
2002�rok,�tel.�kom.�500-225-198.

�Sprzedam�kombajn�bizon�1987�rok,�
tel.�kom.�601-227-927.

�Sprzedam�osie�od�przyczepy�6�
tonowej�+�felgi,�proste�resory,�kranc�
dyszel�komplet,�tel.�kom.�696-566-606.

�Sprzedam�zbiornik�na�mleko�550�
litrów,�tan�bdb,�dojarkę�czeską�oraz�
siewką�do�nawozu�(Lejek),�tel.�kom.�
667-069-481.

�Kombajn�buraczany,�wialnię,�tel.�kom.�
732-797-792.

�Sprzedam�siewnik�Poznaniak�2,7m,�
przyczepę�do�bel,�słomy,�siana,�tel.�kom.�
606-753-417.

�Młynek�do�czyszczenia,�tel.�kom.�
515-736-295.

�Sprzedam�Ursus�c-385,�tel.�kom.�
516-477-037.

�Siewnik,�tel.�kom.�664-837-390.

�Sprzedam�przyczepę�4�tony�wywrotka,�
tel.�kom.�721-105-235.

�Rozrzutnik�1-osiowy,�agregat�brona�
2,10m,�tel.�kom.�693-286-129.

�Rozrzutnik�6t,�3,5t,�pług�3-skibowy,�
siewnik,�talerzówka,�inne�maszyny,�tel.�
kom.�602-473-422.

�Sprzedam�2�przyczepy�1-osiowe�
wywrotki,�okolice�Sannik,�tel.�kom.�
789-254-159.

�ciągnik�fendt�308,�1986�rok,�ciągnik�
władimirec,�kultywator,�tel.�kom.�
509-020-939.

�Agregat�uprawowo-siewny�z�
hydropakiem,�tel.�kom.�605-884-584.

�Pługi�obrotowe�Resor,�Kverland�3,�
4-skibowe,�tel.�kom.�605-884-584.

�Pługi�2-skibowe,�kultywator,�nóż�
krojczy�do�pługa,�piec�„Komino”�cały�lub�
części,�tel.�kom.�698-538-748.

�Kopaczka,�szortownik,�silnik�11�kw,�tel.�
kom.�604-245-140.

�Przetrząsacz�7,��
tel.�kom.�604-245-140.

�Sprzedam�siewnik�i�kopaczkę�konną,�
maszynę�do�sieczki�i�przegrabiarkę�4�
gwiaździstą,�tel.�kom.�663-256-947.

�Rozrzutnik�fortschritt�Joskin,�tel.�kom.�
506-115-015.

inne
�wapno�nawozowe,�różne�rodzaje,�

różne�opakowania,�możliwy�transport.�
Zabostów�Mały�34a,�tel.�kom.�
505-068-787.

�obornik�bydlęcy�sprzedam,�tel.�kom.�
693-157-117.

�Plandeki�siatkowe�na�pryzmy,�tel.�kom.�
665-264-804.

�obornik,�tel.�kom.�603-243-414.

�Sprzedam�obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
665-287-647.

�obornik�bydlęcy,�tel.�kom.�
693-552-221.

�tunele�foliowe�z�wyposażeniem�32x8,�
tel.�kom.�725-368-799.

�Zbiornik�do�mleka�3.200�litrów,�tel.�
kom.�512-592-291.

�obornik,�tel.�kom.�665-220-406.

�Dojarka�przewodowa�Alfa-Laval,�
zbiornik�na�mleko�z�odzyskiem�ciepła�
1.000�l,�tel.�kom.�793-594-338.

�Akumulator�24w,�2011�rok,�cena�
1500zł,�w�rozliczeniu�przyjmę�stary,�tel.�
kom.�602-584-266.

�basen�do�mleka�300�litrów,�tel.�kom.�
697-388-326.

�Schładzalnik�do�mleka�520l,�1999�rok,�
tel.�kom.�691-610-713.

�opryskiwacz�400�litrów,�tel.�kom.�
574-278-322.

�Sprzedam�obornik�
i�gnojowicę�zagęszczoną�(ok.�Łowicza,�
Zduny)�z�dowozem�beczkowozem�
18�tys�l.�i�rozrzutnikiem�18t,�tel.�
605-938-319.

rolnicze�-�usługi
�białkowanie�obór,�tel.�kom.�

518-168-598.

�transport�maszyn�rolniczych,�tel.�kom.�
665-734-042.

�Serwis�-�naprawy:�John�Deere,�new�
holland,�Zetor,�Deutz-fahr,�Kubota,�tel.�
kom.�697-778-780.

�okna:�naprawa,�regulacja,�tel.�kom.�
609-135-411.

�cięcie�kukurydzy�sieczkarnią��
Krone�big-X600�+zestawy,��
ubijanie.�firma�Servol,�tel.�kom.�
502-518-607.

�Koszenie�kukurydzy�nowymi�
sieczkarniami�claas�Jaguar�z�odwozem�
przyczepami�objętościowymi�o�
pojemności�30-40m3.�f.h.U.�burzyński,�
tel.�kom.�696-130-651.

�Siew�zbóż�zestawem�uprawowo-
siewnym�talerzowym�pneumatycznym,�
głęboszowanie.�gruberowanie,�
talerzowanie,�orka�faktury�VAt,�tel.�kom.�
606-294-284.

�Koszenie�kukurydzy�na�kiszonkę�
nowymi�sieczkarniami�claas�Jaguar�
+�odwóz�(walce�dozujące),�tel.�kom.�
695-052-735.

�Siew,�podsiew,�trawy,�lucerny,�
siewnikami�firmy�Vredo,�aPV,�tel.�
kom.�660-330-597.

�Usługi�rolnicze�talerzowanie,�orka,�
głęboszowanie,�siew�zboża,�tel.�kom.�
509-339-587.

�Koszenie�kukurydzy�sieczkarnią�claas�
Jaguar�860�z�kamperem�8-rzędowym�
wraz�z�odwozem�duże�wózki,�tel.�kom.�
693-698-295.

�Ubijanie�kiszonki�ciągnikiem�914�z�
turem,�tel.�kom.�727-472-512.

�Zbiór�kukurydzy�nowym�kombajnem�
new�holland.�Skup�kukurydzy�
mokrej,�suszenie,�transport,�tel.�kom.�
787-606-080.

�Koszenie�kukurydzy�na�ziarno�
kombajnem�claas,�przystawką�
6-rzędową�z�docinaczem,�tel.�kom.�
661-624-916.

�Dojenie�krów,�tel.�kom.�726-811-028.

�Naprawa�ciągników�i�maszyn�
rolniczych�z�dojazdem�na�miejsce,�tel.�
kom.�782-273-568.

�Uprawa�pługiem�dłutowym�3m�i�głęb�
60cm�oraz�broną�talerzową�5m�ciagnik�
Deutz�fahr�165KM�(ok�Łowicza�i�Zdun),�
tel.�605-938-319.

zwierzęta

sprzedaż
�Kurczaki�rasy:��

włoszka�satynowa,�Amaroks,�ratlerek�
7tyg,�tel.�kom.�607-302-816.

�Szczeniaki�owczarka�niemieckiego,�
czarne,�tel.�kom.�515-132-167.

�owczarek�niemiecki,�tel.�kom.�
604-436-938.

�Sprzedam�kaczki�rosołowe,�tel.�kom.�
696-375-777.

�owczarki�niemieckie�szczenięta,�tel.�
kom.�501-632-719.

�Sprzedam�kaczki,�tel.�kom.�
601-831-647.

�bernardyny,��
tel.�kom.�785-641-210.

�owczarki�niemieckie,�szczenięta,�tel.�
kom.�721-178-162.

�oddam�3�małe�kotki,�Skaratki�54,�
tel.�(46)�838-35-42.

inne
�oddam�kota�rudego�3�miesięcznego,�

tel.�kom.�739-481-819.
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ważne�telefony
� �infolinia�PKP:�intercity�703�200�200,��

Koleje�Mazowieckie�22�364�44�44,��
Łódzka�Kolej�Aglomeracyjna�(42)�205�55�15

� informacja�PKS�609-846-204
�Pogotowie�ratunkowe�999�alarmowy
�Straż�pożarna�998�alarmowy
�Policja�997�alarmowy
�Policyjny�telefon�zaufania�837-80-00
�Pogotowie�energetyki�cieplnej��

46-837-59-16
�Pogotowie�wod.-kan.�46-837-35-32
�Pog.�energetyczne�991,�46-830-15-00
�awarie�oświetlenia�ulicznego��

w�Łowiczu:�881-551-551,�46�830-91-53�
�Warsztat�konserwatorski�ŁSm��

46-837-65-58
�taxi�osobowe:�46-837-34-01;�46-191-91;�

46-830-05-00;�606-486-555;�600-508-308;��
Dworcowa:�602-774-552

�taxi�bagażowe:�46-837-35-28�
�Punkt�bezpłatnej�pomocy�psycho-

logicznej�–�budynek�muszli�koncertowej,�
park�błonie�w�Łowiczu,�ul.�św.�floriana�7

dot.�uzależnień�(alkohol,�narkotyki):�
poniedziałki�w�godz.�15-19,��
zapisy�tel.�691-730-115.�
dot.�przemocy�w�rodzinie:�soboty��
w�godz.�16-19,�zapisy�osobiście.�
mityngi�grup�wsparcia:�Grupa�Anoni-
mowych�Alkoholików�–�czwartki�godz.�19,��
Grupa�Anonimowych�narkomanów�–�
piątki�godz.�18.

dyżury�przychodni
�Nocna�i�świąteczna�pomoc�lekarska��

ul.�Ułańska�28,�tel.�46-837-56-11,�46-837-56-
12,�46-837-56-13�lub�509-056-091–�czynna:�
w�dni�robocze�18.00-8.00,�soboty,�niedziele�
i�święta�od�8.00�(przez�24�h).

apteki
�Łowicz�–�apteka�całodobowa:�

ul.�Stanisławskiego,�tel.�46-830-22-02

msze�święte��
w�niedziele�i�święta

�Kościół�pw.�św.�Ducha:�7.00,�8.30,�
10.00,�12.00,�18.00.�

�Kościół�pw.�Chrystusa�Dobrego�
Pasterza:�7.00,�8.00,�10.00�(dla�młodzieży),�
11.15�(dla�dzieci),�12.30,�17.00.�

�Bazylika�Katedralna:�
7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.

�Kościół�o.o.�Pijarów:��
8.00,�9.30,�11.00,�12.30,�16.00.�

�Kościół�Sióstr�Bernardynek:�8.00,�10.00
�Kościół�pw.�matki�Bożej�Nieustającej�

Pomocy:�8.00,�10:00,�12.30,�18.00.
�Kaplica�seminaryjna:�10.00.

basen�w�Łowiczu�
ul.�Kaliska�5,�tel.�46-837-32-94

�Pływalnia�kryta:�czynna�codziennie�
w�godzinach�10.00-20.00.

boiska�i�hale�
sportowe

�Boiska�orlik,�ul.�Grunwaldzka�9�
tel.�735-048-9514,5

�Boiska�orlik�ul.�Bolimowska�15/19��
tel.�516-031-268

�Stadion�piłkarski�ul.�Starzyńskiego�6/8,�
tel.�46-837-62-08

�Stadion�wielofunkcyjny��
ul.�Jana�Pawła�ii�nr�3,�tel.�46-837-51-06

�hala�oSiR�nr�1�ul.�jana�Pawła�ii�nr�3,�
tel.�46-837-51-06,�czynna�7.00-15.00��
(we�wtorki�7.00-20.00(

�hala�oSiR�nr�2�ul.�topolowa�2,��
tel.�46-837-09-04;�czynna:�8.00-16.00��
(czw.�8.00-20.00)�

�Boiska�orlik�przy�SP�nr�1,�tel.�519-130-
551,�czynne:�pon.-pt.�12.00-20.00,�sob.-ndz.�
12.00-20.00;

�Boisko�przy�SP�nr�4�–�tel.�46�837-36-94
�Boisko�przy�Lo�im.�Chełmońskiego��

46�837-42-00

muzea�i�wystawy
�muzeum�w�Łowiczu�ul.�Stary�Rynek�5/7�

–�czynne�od�wt.�do�niedz.�w�godz.�10-16�
(ostatnie�wejście�15.30).�bilety:�normalny�
12�zł,�ulgowy�7�zł,�wystawy�czasowe�3�zł,�
wstęp�bezpłatny�na�wystawy�stałe�–�środa;
Wystawy�stałe:�„Sztuka�baroku”,��

„historia�miasta�i�regionu”,��
„etnografia�Księstwa�Łowickiego”,��
izba�Pamięci�Łowickich�żydów

Wystawy�czasowe:
„jeszcze�słychać�śpiew�i�rżenie�koni…�
Wrzesień�1939�roku�w�Łowiczu”�–�
wystawa�przypominająca�tragiczne�wyda-
rzenia�wojenne,�pokazująca�życie�miasta�
w�okresie�pierwszych�tygodni�okupacji;�
czynna�do�13�października.
„250.�rocznica�utworzenia�Warmiń-
skiej�Poczty�przez�Biskupa�ignacego�
Krasickiego”�–�wystawa�przygotowana�
przez�Stowarzyszenie�Sympatyków�
filatelii�Maltańskiej�z�olsztyna,�czynna:��
w�piątek�13�września,�w�godz.�10.-16.
„Roman�artymowski�1919-1993”��
–�wystawa�malarstwa�i�grafiki��
w�100.�rocznicę�urodzin�artysty;��
wernisaż:�sobota,�14�września,�godz.�15;��
wystawa�czynna�do�10�listopada.
�Łowicki�Park�etnograficzny��

–�Skansen�w�maurzycach�–�do�końca�
września�czynny�w�godz.�10.00-18.00.�
bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�6�zł.�

�muzeum�Diecezjalne�w�Łowiczu,��
Stary�Rynek�20;�czynne�od�pon.�do�czw.�
w�godz.�10-16,�pt.�i�sob.�w�godz.�10-14.�

� �Galeria�Browarna�w�Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�17.�w�celu�zwiedzania�nale-
ży�umówić�się�telefonicznie:�691-979-262.�

�muzeum�Guzików�w�Łowiczu��
–�ekspozycja�ozdobnych�i�zwyczajnych�
guzików�z�całego�świata;�czynna�od�pon.�
do�pt.�w�godz.�10-19,�sob.�9-15;�Galeria�Ło-
wicka,�ul.�Stanisławskiego�10,�wstęp�wolny.

� izba�Pamięci�Stanisława�Klickiego��
w�Łowiczu�–�czynna�na�i�piętrze�baszty�im.�
gen.�Klickiego,�w�niedz.�16-18;�wstęp�wolny.

� izba�Pamięci�o�i�wojnie�światowej�–��
czynna:�pon.-wt.�w�godz.�12-20,�śr.-czw.�
100-18,�pt.�12-20;�Gminny�ośrodek�Kultury�
w�bolimowie,�ul.�Łowicka�9.

�trzy�dni�w�Puszczy�–�wystawa�fotografii�
czynna�do�15�września.�Gminny�ośrodek�
Kultury�w�bolimowie,�ul.�Łowicka�9.

�Polska�nad�Bałtykiem�–�wystawa�
fotograficzna�autorstwa�elżbiety�i�feliksa�
walichnowskich,�czynna�do�końca�sierpnia�
w�holu�Powiatowej�biblioteki�Publicznej��
w�Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7

�motonostalgia�–�muzeum�motory-
zacji,�Nieborów�231a�–�czynne:�piątek,�
sobota�i�niedziela�w�godz.�10.00-18.00.�
bilety:�normalny�12�zł,�ulgowy�10�zł�(dzieci�
i�młodzież�do�lat�15,�emeryci,�renciści�od�65�
roku�życia),�dzieci�do�lat�7�bezpłatnie.�

�muzeum�w�Nieborowie�i�arkadii�–��
do�30�października�czynny:�pon.-niedz.��
w�godz.�10.00-18.00;�pon.�wstęp�wolny:�

Zwiedzanie�Pałacu�w�Nieborowie��
z�przewodnikiem�dla�turystów�indy-
widualnych�codziennie�o�godz.�11.00,�
14.00,�16.00;�bilety�10�zł�(dzieci�do�12�lat�
bezpłatnie).�Zbiórka�zainteresowanych��
w�szatni�wycieczkowej�w�Pałacu.
�Nieborów�i�arkadia:�ogrody�–�czynne�

codziennie�w�godz.�10-18;�pon.�wstęp�wolny.
�Sanniki:�Zespół�Pałacowo-Parkowy��

–�codziennie�w�godz.�8.00-22.00.�bilety�do�
pałacu�–10�zł�(normalny),�3�zł�(ulgowy).��
na�teren�parku�–�wstęp�wolny.�

„ożywić�historię,�czyli�pałac�w�Sanni-�
kach�za�czasów�Natansonów�i�Dzie-
wulskich”�–�wystawa�stała�nt.�historii�
kolejnych�właścicieli�dóbr�sannickich.
„Sannickie�inspiracje”�–�wystawa�
poplenerowa�artystów�malarzy�oraz�
dzieci�biorących�udział�w�warsztatach�
malarskich�-�piętro�i�sala�lustrzana�na�
parterze�pałacu;,
Fotografie�pokazujące�stroje�ludowe�
regionu�sannickiego�–�wystawa�
plenerowa�na�ogrodzeniu�parku�wzdłuż�
ulicy�warszawskiej.�
�Sromów:�muzeum�Ludowe�rodziny�

Brzozowskich�–�czynne:�pon.-sob.�9.00-
17.00,�niedz.�i�święta�12.-17.00.�Sromów�11,�
gmina�Kocierzew;�tel.�46-838-44-72.

�Walewice:��
Pałac�–�zwiedzanie�pon.-pt.�godz.�8-15;�
w�weekendy�11-17,�po�wcześniejszej�
rezerwacji�bilety:�ulgowy�10,00�zł�os.,�
normalny�15,00�zł/os.
Stadnina�koni�–�zwiedzanie:�indywidual-
nie�pon.-pt.�w�godz.�8-14;�bilety:�ulgowy�5�
zł/os.,�normalny�8,50�zł/os.�Rezerwacje�
zwiedzania:�tel.�693-422-684
�Złaków�Kościelny:�obrazy��

matki�Boskiej�Częstochowskiej��
w�wykonaniu�dzieci�z�SP�w�Mastkach;�
kościół�pw.�wszystkich�Św..

�„Powrót�do�przeszłości�1919-2014�–�
95.�rocznica�przybycia�do�Łowicza��
10�Pułku�Piechoty”�–�wystawa�zdjęć��
w�dużym�formacie;�Zespół�Szkół�Ponad-
gimnazjalnych�nr�1,�Łowicz,�Podrzeczna�30.

koncerty
�Sobota,�14�września:
godz.�16.00�–�„Wrzesień�1939�roku�
nad�Bzurą”�–�program�słowno-muzycz-
ny,�wystąpią:�Zespół�Śpiewaczy�Ksinzoki,�
młodzież�Zespołu�Szkół�Ponadpod-
stawowych�nr�1�im.�10�Pułku�Piechoty�
w�Łowiczu;�sala�barokowa�Muzeum�w�
Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7.�wstęp�wolny.
godz.�20.00�–�miejski�Folklor�–�prze-
gląd�łowickich�zespołów�hip-hopowych;�
Dziedziniec�Łowickiego�ośrodka�Kultury,�
ul.�Podrzeczna�20,�wejście�od�ul.�Staro-
rzecze.�wstęp�wolny.
�Sobota,�12�października:
godz.�19.00�–�eaBS:�„Slavic�Spirits”�
–�koncert�inaugurujący�24.�sezon�
Dyskusyjnego�Klubu�filmowego�
„bez�nazwy”;�sala�Kina�fenix�w�Łowiczu,�
ul.�Podrzeczna�20.�bilety:�i�pula�–�30�zł��
(do�30.09.2019),�ii�pula�–�40�zł�(do�
11.10.),�iii�pula�–�50�zł�(w�dniu�koncertu)�

Kino�Fenix�
Łowicz�ul.�Podrzeczna�20,�tel.�46-837-40-01

�Czwartek,�12�września:
godz.�16.15�–�toy�Story�4�–�animacja,�
familijny,�fantasy,�komedia�prod.�USA,��
reż.�Josh�cooley,�czas:�1�godz.�40�min.
godz.�18.00�–�Polityka�–�dramat�poli-
tyczny,�od�lat�15,�prod.�Polska,�reż.�Patryk�
Vega,�2�godz.�15�min.
godz.�20.00�–�Pewnego�razu…��
w�hollywood�/sala�ii�–�dramat,�kryminał�
prod.�USA,�wlk.�brytania,�reż.�Quentin�
tarantino,�czas:�2�godz.�41�min.
godz.�20.30�–�Polityka
�Piątek,�13�września:
godz.�16.00�–�Playmobil.Film�–�anima-
cja,�komedia,�przygodowy,�prod.�USA,�
reż.�Lino�DiSalvo,�czas:�1�godz.�39�min.
godz.�17.00�–�Piłsudski�/�sala�ii�–�dra-
mat�historyczny,�prod.�Polska,�reż.�Michał�
Rosa,�czas:�1�godz.�47�min.
godz.�18.00�–�Polityka�
godz.�19.00�–�Piłsudski�/�sala�ii�
godz.�20.30�–�Polityka�
�Sobota,�14�września:
godz.�13.30�–�Polityka�
godz.�15.00�–�Piłsudski�/�sala�ii�
godz.�16.00�–�Polityka�
godz.�17.00�–�Piłsudski�/�sala�ii�
�Niedziela�–�czwartek,��

���15-19�września:
godz.�16.00�–�Playmobil.Film�–
godz.�17.00�–�Piłsudski�/�sala�ii�
godz.�18.00�–�Polityka�
godz.�19.00�–�Piłsudski�/�sala�ii�
godz.�20.30�–�Polityka

Bilety:�2D:�normalny�17�zł,�ulgowy�15�zł,�
tanie�poniedziałki�13�zł;�3D:�normalny�19�zł,�
ulgowy�16�zł,�tanie�poniedziałki�15�zł

inne
�Piątek,�13�września:
godz.�9.00-14.00�–�europejskie�Dni�
Dziedzictwa:�„tradycją�splecione�
–�stroje�ludowe�województwa�łódz-
kiego”;�w�programie:�warsztaty�tkackie�
dla�dzieci�i�młodzieży�(godz.�9,�11�i�13�
–�zajęcia�bezpłatne,�obowiązują�zapisy);�
„Różnorodność�strojów�ludowych�na�te-
renie�województwa�łódzkiego”�–�wykład�
Alicji�woźniak�(wstęp�wolny);�Muzeum�w�
Łowiczu,�Stary�Rynek�5/7.
godz.�12.00�–�Nowele�Polskie�–�naro-
dowe�czytanie;�Łowicz,�Al.�Sienkiewicza�
62�(przy�budynku�b.�Gimnazjum�nr�1).
�Sobota,�14�września:
godz.�10.00-16.00�–�iii�Diecezjalne�
Spotkanie�młodzieży;�w�programie:�
msza�św.,�konferencje�i�świadectwa,�
chrześcijańska�muzyka�na�żywo;��
park�błonie�w�Łowiczu,�wstęp�wolny.
�Niedziela,�15�września:
godz.�11.00,�12.30,�14.00�–�Zwiedzanie�
arkadii�z�przewodnikiem�PttK.�bilety:�
7�zł/osoba,�dzieci�do�lat�12�wstęp�wolny.�
Zbiórka�przy�kasie�głównej�w�Arkadii.
�Poniedziałek,�16�września:
09.00-11.00�–�Zbiórka�krwi�–�akcja�
wyjazdowa�Regionalnego�centrum�
Krwiodawstwa�i�Krwiolecznictwa�w�Łodzi;��
ambulans:�Łowicz,�Stary�Rynek�1.
godz.�10.00�–�obchody�Święta�Szkoły�
Podstawowej�im.�Bohaterów�walk�
nad�Bzurą�w�Kocierzewie�Płd.;��
w�programie:�Apel�Poległych�(cmentarz�
wojenny),�msza�św.,�program�artystyczny�
w�wykonaniu�uczniów�szkoły�(kościół�pw.�
św.�wawrzyńca).
�Czwartek,�19�września:
godz.�17.00�–�„Francuski�ogrodnik”�
Santa�montefiore�–�spotkanie�Dys-
kusyjnego�Klubu�Książki;�Restauracja�i�
Kawiarnia�„na�Poddaszu”,�Łowicz,��
ul. Zduńska�42/10.�wstęp�wolny.
�Czwartek,�26�września:
godz.�19.00-21.00�–�Warsztaty�piwo-
warskie:�wspólne�warzenie�piwa;��
Klub�hopKultura,�Łowicz�ul.�Podrzeczna�
20.�wstęp�wolny.
�Niedziela,�6�października:
XXi�Dni�Kukurydzy�i�ogólnopolska�
Prezentacja�odmian�–�w�programie:�
prezentacje�poletek�herbicydowych�i�
nawozowych,�firm�branżowych�z�zakresu�
produkcji�rolniczej,�wystawa�sprzętu�
rolniczego,�pokaz�użytkowania�maszyn�
rolniczych,�kiermasz�drzewek�owoco-
wych�i�roślin�ozdobnych,�wiele�atrakcji�
kulturalno-rozrywkowych,�konkursy.�
Skrzelew,�gmina�teresin.
�Czwartek,�31�października:�
godz.�19.00-21.00�–�Warsztaty�
piwowarskie:�Degustacja�wspólnie�
uwarzonego�piwa,�dyskusja��
na�temat�założeń�a�finalnego�produktu.�
Klub�hopKultura�w�Łowiczu,��
ul.�Podrzeczna�20.�wstęp�wolny.

ważne�telefony
� informacja:�PKS�42-631-97-06
�taxi�w�Głownie�42-719-10-14
�Policja�997�alarmowy;�w�Głownie�42-

719-20-20;�w�Strykowie:�42-719-80-07
�Straż�pożarna:�998,��

w�Głownie�42-719-10-08,��
w�Strykowie�42-719-82-95;

�Pogotowie�ratunkowe�999�alarmowy
�Pogotowie�wodociągowe�

w�Głownie�42-719-16-39
�Pogotowie�energetyczne��

w�Strykowie�42-719-80-10;��
w�Zgierzu�42-675-10-00.

msze�św.�w�niedziele
�Parafia�św.�jakuba�w�Głownie:��

7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00
�Parafia�św.�maksymiliana��

w�Głownie:�8.00,�9.30,�11.30,�16.00
�Parafia�św.�Barbary�w�Głownie:��

7.00,�9.00,�11.00,�17.00

�Parafia�w�Dmosinie:�7:30,�10,�12,�18:00
�Parafia�Św.�marcina�w�Strykowie:�

8:00,�9:30,�11:00,�18:00

dyżury�przychodni
�Przychodnia�Rejonowa�w�Głownie,�
ul.�Kopernika�19,�tel.�42-719-10-92;�
poradnia�ogólna:�pn.-pt.�7.00-18.00
�Przychodnie�w�Strykowie:�
ul.�Kościuszki�27:�tel.�42-717-45-15�
ul.�targowa�16:�tel.�42-719-92-30
�Punkt�Konsultacyjny�ds.�uzależnień�
i�Przemocy�w�Rodzinie:�Głowno,��
ul.�Kilińskiego�2�pok.�nr�2,�tel.�42-719-26-46
�Punkt�nieodpłatnej�pomocy�prawnej:
Głowno,�ul.�norblina�1:�pon.-pt.�8.-12.00;��
Stryków,�ul.�Kościuszki�29:�pon.-pt.�12-16

dyżury�aptek
�Głowno:�
czwartek,�12�września:�
ul.�Kopernika�19,�tel.�42�719-20-12

piątek,�13�września:��
ul.�Młynarska�1,�tel.�42�716-45-95
sobota,�14�września:�
ul.�Sikorskiego�59,�tel.�42�710-12-99
niedziela,�15�września:�
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
poniedziałek,�16�września:��
ul.�Zgierska�27,�tel.�736-697-733
wtorek,�17�września:��
ul.�Swoboda�17,�tel.�607-680-286
środa,�18�września:��
ul.�Sikorskiego�45/47,�tel.�42�719-10-28
apteki�pełnią�dyżury:�w�dni�powsze-
dnie�od�zakończenia�zmiany�dziennej�
do�8.�dnia�nast.;�sob.�w�godz.�20.-8.�dnia�
nast.;�niedz.�i�święta�18.-8.�dnia�nast.
�Stryków:�niedziela,�8�września,��
w�godz.�9.-14.00:�pl.�Łukasińskiego�15,�
tel.�42-719-80-85

wystawy
�Galeria�Bank&Dm�w�Głownie.�Galeria�

Sztuki�Współczesnej�Bank&Dm�–�indy-
widualne�i�zbiorowe�wystawy�prac�artystów�
polskich�i�zagranicznych;�czynna:�pon.-pt.�

w�godz.�9.00-17.00.�Głowno,�ul.�Młynarska�
5/13,�i�piętro.

inne
�Czwartek,�12�września:
godz.�9.15�–�obchody�80.�rocznicy�
walk�nad�Bzurą�–�uroczystości�upamięt-
niające�w�Koźlu;�zbiórka�przed�kościołem�
pw.�św.�Szczepana�w�Koźlu,�msza�św.,�
przemówienia,�apel�poległych,�koncert�
patriotyczny�w�SP�im.�gen.�dyw.�t.�Kutrze-
by�w�Koźlu;�poczęstunek.�wstęp�wolny.
godz.�12.00��–�80.�rocznica�śmierci�
dowódcy�15�Pułku�ułanów�Poznań-
skich:�ppłk�tadeusza�Mikkego�–�uroczy-
stość�patriotyczna;�boczki�Domaradzkie.
�Sobota,�13�września:
godz.�19.00�–�Warsztaty�kulinarne��
z�Poradnymi�Gosposiami�–�tradycyjne�
i�regionalne�potrawy�(rybne�rolady,�placki�
z�kabaczka,�zasmażana�kapusta�i�inne);�
sala�oSP�Lubowidza;�wstęp�wolny.
�Niedziela,�15�września:
godz.�9.00�–�Zawody�sportowo-pożar-
nicze�ochotniczych�Straży�Pożarnych�

Miasta�i�Gminy�Głowno;�boisko�przy�
strażnicy�w�woli�Zbrożkowej.�
godz.�12.00�–�Dożynki�Powiatowo-
-Gminne�w�Dmosinie:�msza�św.�dzięk-
czynna�w�kościele;�przejście�korowodu�
dożynkowego�na�teren�boiska�orlik��
w�Dmosinie�ii:�poświęcenie�chleba�
i�wieńców�dożynkowych,�obrzęd�dziele-
nia�chleba,�wystąpienia�okolicznościowe,�
występy�artystyczne,�koncert�zespołu�
iness�(disco�polo),�co�noc�(rock,�pop�
i�blues)�i�Pilage�(disco�polo),�zabawa�
taneczna.�wstęp�wolny.�
�Wtorek,�17�września:
godz.�10.00�–�uroczystości�upamięt-
niające�80.�rocznicę�napaści�wojsk�
sowieckich�na�Polskę�–�cmentarz�
mariawicki�w�Strykowie,�przy�mogile�
żołnierzy�poległych�w�1939�roku�w�
obronie�ojczyzny.
�Piątek,�20�września:
godz.�godz.�8.00-15.00�–�Bezpłatne�
badania�mammograficzne�dla�kobiet�
w�wieku�od�50�do�69�lat;�mammobus�
LuxMed�na�parkingu�Galerii�handlowej�
w�Głownie,�ul.�Gen.�w.�Sikorskiego�67.�
Zapisy:�58/666-24-44.

iNFoRmatoR�GŁowieŃSKi�i�StRyKowSKi�
oFeRty�PRaCy�
z�dnia�11.09.2019�r.

PoWiatoWy�uRZąD�PRaCy�W�ŁoWiCZu:
� Psycholog
� Monter�instalacji�i�urządzeń�sanitarnych
� hydraulik
� Kucharz
� Manikiurzystka
� operator�koparko-ładowarki
� Recepcjonista
� Kasjer�handlowy
� opiekunka�dziecięca
� Rehabilitant
� Psycholog
� Szwaczka�maszynowa
� Pielęgniarka/położna
� Kasjer-sprzedawca
� operator�maszyn
� Specjalista�ds�przygotowania�produkcji�(grafik)
� Dziewiarz
� Mechanik�maszyn�dziewiarskich
� Pomocnik�mechanika

PoWiatoWy�uRZąD�PRaCy�W�ZGieRZu:
� Pracownik�i�stopnia
� terapeuta�zajęciowy-instruktor�zawodu
� Pracownik�gospodarczy
� Montażysta�urządzeń�dźwigowych
� Szwaczka
� Magazynier�-�brygadzista
� Kasjer�sprzedawca
� Utrzymanie�ruchu�maszyn�
� Ślusarz,�pomocnik�spawacza
� Kucharz
� Malarz�budowlany�wewnętrzny�i�zewnętrzny
� Kasjer�-�sprzedawca�dla�osób�z�orzeczeniem�o�

niepełnosprawności

PoWiatoWy�uRZąD�PRaCy�W�KutNie:
� Magazynier
� obsługa�wytłaczarki�do�folii�i�linii�do�recyklingu
� operator�koparki�jednonaczyniowej�do�2,5�m3
� operator�koparko-ładowarki
� Kierowca�kat.�ce,�D
� Robotnik�gospodarczy-obsługa�karuzeli
� Pracownik�produkcji
� Asystent�kontroli�jakości
� operator�maszyn�cnc
� wulkanizator
� Sprzedawca
� Kasjer-sprzedawca
� Pracownik�pomocniczy�produkcji
� Kierowca�kat.c
� Robotnik�gospodarczy
� operator�maszyn
� fryzjer
� Kosmetolog
� oczyszczacz�konstrukcji�stalowych
� Szlifierz�metali
� nauczyciel�przedmiotów�z�zakresu�ochrony�

środowiska

RoLNiK�SPRZeDaje�
ceny�z�dnia�10.09.2019�r.

żywiec�wieprzowy:

� Różyce:�5,40�zł/kg+VAt

� Domaniewice:�5,40�zł/kg+VAt

� chąśno:�5,30�zł/kg+VAt

� Skowroda�Płd.:�5,50�zł/kg+VAt

� Karnków:�5,30�zł/kg+VAt

� Kiernozia:�5,40�zł/kg�+�VAt

żywiec�wołowy:

� Skowroda�Płd.:�jałówki�7,30�zł/kg+VAt,��
krowy�5,30�zł/kg+VAt;�byki�7,00�zł/kg+VAt

� Różyce:�jałówki�7,20�zł/kg+VAt,��
krowy�5,00�zł/kg+VAt;�byki�7,00�zł/kg+VAt

� Domaniewice:�jałówki�7,20�zł/kg+VAt,��
krowy�5,00�zł/kg+VAt;�byki�7,00�zł/kg+VAt

ważne�telefony
� informacja�PKP�22-194-36�
� informacja�PKS�609-846-204
�Policji�w�żychlinie�(24)�285-29-97
�Policja�w�Pacynie:�(24)�235-02-710
�Policja�w�Sannikach:�(24)�235-02-75
�Komenda�Powiatowa�Policji�w�Kutnie:�

(24)�253-22-00�
�Straż�pożarna:�998�alarmowy
�oSP�w�żychlinie:�(24)�285-12-10�

w�Pacynie:�604-349-406�
w�Bedlnie:�(24)�285-51-91

�Pogotowie�energetyczne��
w�żychlinie:�285-10-27

�awarie�oświetlenia�ulicznego�Kutno�
całodobowo:�606-605-494,�692-888-144

dyżury
�Nocna�i�Świąteczna�Pomoc��

Lekarska�Kutno,�ul.�Popiełuszki�1,�nZoZ�
Red-Med�tel.�(24)�355-60-11,�697-859-705

�apteka:�Kutno�ul.�Mickiewicza�5,�
tel.�24-254-79-39�-�dyżur�całodobowy

msze�święte�
w�niedziele�i�święta

�żychlin,�parafia�pw.�Św.�Apostołów�Piotra�
i�Pawła:�7.00,�9.00,�10.30,�12.00,�18.00.�
żychlin,�kaplica�pw.�św.�Maksymiliana�
Kolbego:�9.30,�11.00,�12.30

boiska�sportowe
�orlik�przy�ZS�nr�1�w�żychlinie�

tel.�601-564-839�(Remigiusz�Michalak)
�Stadion�miejski�w�żychlinie,��

ul.�waryńskiego�8�–�boiska�do�piłki�
plażowej�czynne:�pon.-pt.�w�godz.�10-18��
(Piotr�wojciechowski,�tel.�607-574-261)

muzea�i�wystawy
�muzeum�–�Zamek�w�oporowie��

czynne�codziennie�w�godz.�10.00-16.00.��
bilety:�normalny�10�zł,�ulgowy�7�zł.�

�Park�przy�Zamku�w�oporowie�czynny�
codziennie�w�godzinach�8-17;�wstęp�wolny.

�muzeum�Regionalne�w�Kutnie,��
ul.�Konduktorska�13,�tel.�505�01�98�90

�muzeum�Bitwy�nad�Bzurą�w�Kutnie��
–�czynne�w�godz.�10-16.�bilety:�5�zł�i�2,50�zł.

kino�KDK�w�Kutnie�
ul.�żółkiewskiego�4,�tel.�24-254-21-37�w.�101

�Piątek�–�środa,�13-18�września:
godz.�15.15�–�toy�Story�4�–�animacja,�
familijny,�fantasy,�komedia�prod.�USA,��
reż.�Josh�cooley,�czas:�1�godz.�40�min.
godz.�17.00�i�19.00�–�Piłsudski�–�dramat�
historyczny,�prod.�Polska,�reż.�Michał�
Rosa,�czas:�1�godz.�47�min.�
godz.�21.00�–�to:�Rozdział�2�–�horror,�
prod.�Kanada/USA,�reż.�Andy�Muschietti,�
czas:�2�godz.�49�min.�

koncerty
�Sobota,�14�września:�
godz.�18.00�–�Cohen�–�wspomnienie:�
wojtek�Gęsicki�(śpiew),�Rafał�Grząka�
(akordeon);�centrum�teatru�Muzyki�i�
tańca,�Kutno,�ul.�teatralna�1;�bilety�20�zł.

�Czwartek,�3�października:
godz.�19.00�–�Fisz�emade�tworzywo;��
Sala�widowiskowo-kinowa�KDK,�ul.�
żółkiewskiego�4;�bilety:�60�zł.
�Piątek,�11�października:
godz.�17.00�–�„Wiwat�moniuszko”�–�
recital�Aleksandra�Zuchowicz,�(tenor)�
przy�akompaniamencie�Szymona�Atysa�
(fortepian).�żychliński�Dom�Kultury,�ul.�
fabryczna�3.�wstęp�wolny.

inne
�Czwartek,�12�września:
godz.�19.00�–�Kacper�Ruciński:�mojito�
Virgin!�–�stand-up;�sala�kinowa�Kutnow-
skiego�Domu�Kultury,�ul.�żółkiewskiego�
4,bilety:�45�zł
�Piątek,�13�września:
godz.�19.00�–�Kutno�poznaje�stand-
-up”,�wieczór�1:�janusz�Pietruszka�/�
tomasz�Boras�Borkowski;�centrum�
teatru�Muzyki�i�tańca,�Kutno,�ul.�teatral-
na�1,�bezpłatne�wejściówki.
�Niedziela,�15�września:
godz.�11.00�–�ii�Szaradziarskie�
mistrzostwa�Kutna;�rejestracja�uczest-
ników�od�godz.�10.30;�Kutnowski�Dom�

Kultury,�ul.�żółkiewskiego�4.
godz.�15.00�–�Rodzinna�Niedziela��
z�Kulturą�–�w�programie:�widowisko�
kukiełkowe�teatru�Lalki�„igraszka”�–�
„Podróż�za�horyzont”;�warsztaty�teatralne�
„budowa�lalki�teatralnej”,�zajęcia�plastycz-
ne.�żychliński�Dom�Kultury,�ul.�fabryczna�
3.�wstęp�wolny.
�Sobota,�21�września:
godz.�18.00�–�„Dziady.�Cz.�ii”�–�spektakl�
wg�dramatu�Adama�Mickiewicza�w�wyko-
naniu�Amatarskiego�teatru�niewieliego�
z�Gąbina.�żychliński�Dom�Kultury,�ul.�
fabryczna�3.�wstęp�wolny,�wejściówki.
�Piątek,�27�września:
godz.�18.00�–�ożenek.pl�–�spektakl�
teatru�„czemu�nie?”;�centrum�teatru�
Muzyki�i�tańca,�Kutno,�ul.�teatralna�1,�
bilety:�7�zł.
�Sobota,�28�września:
godz.�17.00-19.00�–�„Wieczór��
czytania�bajek”�–�spotkanie�dla�dzieci�
w�wieku�4-11�lat;�żDK�ul.�fabryczna�3.��
wstęp�wolny.
�Niedziela,�29�września:
godz.�12.00–�mieszczanin�szlachci-
cem�–�spektakl�Kutnowskiego�teatru�
Amatorskiego�im�A.�fredry�na�podstawie�
komedii�Moliera;�sala�widowiskowo-kino-
wa�KDK,�żółkiewskiego�4;�bilety:�10�zł.

iNFoRmatoR�DLA�żychLinA�i�oKoLic

SKaRB�RoLNiKa
notowAniA�Z�tARGowiSKA�MieJSKieGo�
–�ceny�z�dnia�10.09.2019�r.

w�Łowiczu w�Głownie
brokuły szt. 3,00-4,00 4,00
buraki�czerwone kg 2,50 3,00
brzoskwinie kg 5,00 -
cebula� kg 3,00 3,00
czosnek szt. 1,50 1,00-2,00
fasola�zielona kg 6,00 5,00
fasola�żółta kg 6,00 -
gruszki kg 3,00 4,00
jabłka kg 1,50-3,00 2,50-3,00

jaja�fermowe 15�szt. 8,00-10,00 6,00-10,50

jaja�wiejskie 15�szt. 10,00-12,00 10,00-12,00
kalafior� szt. 3,00-5,00 4,00-5,00
kapusta�biała� szt. 4,00 5,00
koperek pęczek 1,50 1,50
maliny 0,5�kg 7,00 7,00
miód 0,9�litra 30,00 30,00
marchew� Kg 3,00 3,00
natka�pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórek�gruntowy Kg 4,00 3,50-4,50
papryka�czerwona Kg 4,00-5,00 3,60-4,60
papryka�zielona Kg 4,00-5,00 3,60-4,60
papryka�żółta Kg 4,00-5,00 3,60-4,60
pieczarki Kg 8,00 -
pietruszka Kg 9,00-10,00 10,00
pomidor�malinowy Kg 5,00 5,00
pomidor�polny Kg 2,00 3,00
por szt. 2,50 2,50
rzodkiewka pęczek 2,00 2,00-2,50
sałata szt. 2,50 2,50
seler szt. 3,00 3,00
szczypiorek pęczek 1,50 1,50
śliwki kg 2,50 2,50-3,00
włoszczyzna� pęczek 3,00 3,00-4,00
ziemniaki�młode kg 2,00-2,50 2,00-2,50
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Szachy�|�Mistrzostwa�Łowicza

Szachowy hattrick Tottiego 
W pierwszy piątek po przerwie 

wakacyjnej w II LO w Łowiczu 
odbył się 7 turniej blitza z cyklu 
Mistrzostw Łowicza w szachach 
błyskawicznych na rok 2019. Tym 
razem do bardzo szybkiej walki 
na deskach stanęło 35 zawodni-
ków, którzy musieli wykazać się  
w 11. partiach. 

Najlepiej w tych warunkach 
„pod ciśnieniem czasu” spisał się 
Robert „Totti” Chojnowski, który 
wygrał 9 swoich gier i dwie par-
tie zremisował, nie ponosząc przy 
tym żadnej porażki. Warto nad-
mienić, iż jest to już trzecia wygra-
na z rzędu w popularnym „blitzu” 
łowickiego grającego trenera, któ-
ry tym samym ustrzelił on „sza-
chowego hattricka” (zwycięstwa 
w maju i czerwcu). 

Drugi w zawodach w „Medy-
ku” był gość z Sochaczewa To-
masz Kaczmarek (8,5), a trze-

ci Gabriel Jagura z Nieborowa 
zgarniając jednocześnie nagrodę 
dla najlepszego juniora. Klasyfi-
kację dziewcząt wygrała Wikto-
ria Mitręga, ranking 1400 Wikto-
ria Wiśniewska (UKS Pijarski KS 
Łowicz), do lat 10 Ernest Wolski,  
a do lat 8 Szymon Karolak z UKS 
Jedynka Łowicz.

Kolejny turniej odbędzie się  
4 października o godz. 17.30  
w ZAZ w Łowiczu.   Fischer

Sport

Piłka�nożna�|�MUKS�Pelikan�2009

Ostatnie sparingi
Podopieczni trenera Macie-

ja Grzegorego z rocznika 2009  
z MUKS Pelikan Łowicz mają  
za sobą ostatnie sparingi.

W spotkaniu ze starszymi ry-
walami młodzi łowiczanie ule-
gli graczom Stali 3:4, tracąc gola  
w ostatniej akcji meczu. – Bardzo 
dobre tempo. Obydwa zespoły bu-
dowały ataki krótkimi podaniami, 
mecz dobrze się oglądało – sko-
mentował trener Maciej Grzegory.

W spotkaniu z Fenixem Boczki 
wystąpili kolejni gracze Pelikana 
2009. Po ciekawym meczu lepsi 
okazali się łowiczanie. 

– Był to dobry mecz na rów-
nym poziomie. Przeprowadzili-
śmy kilka ciekawych akcji, dużo 
utrzymywaliśmy się przy piłce. 
Były oczywiście też słabsze mo-
menty – dodał trener Pelikana. 
 ever
Więcej�na�www.lowiczanin.info

Piłkarze�po�meczu�Pelikan-2009�–�KS�żychlin-2008.
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Nagrodzeni�zawodnicy�z�burmistrzem�Krzysztofem�Kalińskim.
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Szachy�|�X�Puchar�burmistrza

Jubileuszowe zmagania 
W niedzielę, 8 września, w sali 

Ośrodku Sportu nr 1 w Łowiczu 
rozegrano turniej szachowy o Pu-
char Burmistrza. Jubileuszowe  
10. rozgrywki zgromadziły na 
starcie 21 miłośników królewskiej 
gry, którzy rozegrali po 9 rund 
systemem szwajcarskim. 

Tradycyjnie stawką w walce  
o tryumf w zawodach była wy-
równana, a „królem polowania” 

został trener młodzieży z Niebo-
rowa i Szkoły Pijarskiej Robert 
Chojnowski. Zanotował on na 
swoim koncie 8 zwycięstw i jedną 
porażkę, ale ta mała wpadka nie 
przeszkodziła mu w świętowaniu 
końcowego sukcesu. II miejsce 
zajął Roman „Lord Vader” Zimo-
chocki (7,5 pkt.), a trzecie kolejny 
z ekipy Pałacowców z 7 oczkami 
Kacper Zakrzewicz.  Fischer

Debiutujący�w�rozgrywkach��
w�Łowiczu�tomasz�Kaczmarek�
(z�lewej)�zajął�w�drugie�miejsce.
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Siatkówka�plażowa�|�V�turniej�Łowickiej�Amatorskiej�Grupy�Siatkówki�

ŁAGS już po plażowym sezonie
Już po raz piąty swój mini tur-

niej plażówki rozegrali miłośni-
cy piłki siatkowej, którzy działają 
w Łowickiej Amatorskiej Grupie 
Siatkówki. W piątek, 6 września, 
grupa zorganizowała turniej pla-
żowej piłki siatkowej o puchar pre-
zesa Łowickiej Amatorskiej Gru-
py Siatkówki.

Puchar jest na razie przechod-
ni, trafia co rok w ręce zwycięskiej 
pary. – Myślę, że to trzeba zmie-
nić. Takie zwycięstwo daje sporo 
satysfakcji, a puchar na własność 
byłby super pamiątką – mówi pre-
zes ŁAGS Wojciech Florczak. 

Siatkarze zagrali na dwóch bo-
iskach I LO w Łowiczu przy uli-
cy Bonifraterskiej. Do sportowej 
rywalizacji przystąpiło tym razem 
tylko 9 osób. Po losowaniu par 

zagrano systemem „każdy z każ-
dym”, czyli w sumie przeprowa-
dzono 6 spotkań. 

Zwycięzcami tegorocznej ry-
walizacji została para Przemy-
sław Ciechoński/Paweł Tomczak, 

która zaskoczyła rywali i grała 
bardzo dobrze, wygrywając swo-
je trzy pojedynki. 

Drugie miejsce zajął duet Zbi-
gniew Łaziński/ Dominik Kuś, 
który przegrał ze zwycięzcami 
1:2. Brązowe medale zdobyli Da-
mian Górski/Maciej Redzicki. 
Tuż za podium, po bardzo ambit-
nej walce znalazła się ekipa Woj-
ciech Florczak/Maciej Kolos/Da-
riusz Wróbel. 

Na zakończenie mistrzowie 
otrzymali przechodni puchar,  
a trzy najlepsze pary medale. Te-
raz siatkarze z ŁAGS zaczynają 
treningi na hali i przygotowania 
do rozgrywek krajowych. W paź-
dzierniku wezmą udział w Pucha-
rze Polski nauczycieli, który odbę-
dzie się w Białymstoku.  zł

Rekreacja��|�iV�turniej�Zakładów�Pracy

Baumit najlepszy 
W dniach 7-8 września, przy 

okazji obchodów 39. rocznicy 
powstania NSZZ „Solidarność”, 
zorganizowano po raz czwarty 
Turniej Zakładów Pracy. Organi-
zatorzy mogą mieć powody za-
dowolenia, bo w tym roku rywa-
lizowało ponad stu dwudziestu 
zawodniczek i zawodników. 

W tym roku rozegrano turnie-
je w piłkę siatkową kobiet, piłkę 
siatkową mężczyzn, piłkę nożną 
mężczyzn, w których wystarto-
wali pracownicy: OSM Łowicz, 
Agros Nova, Baumit, Straż Po-
żarna, Oświata, Samorządowcy 
oraz zaproszeni goście z Nestle 

Winiary Kalisz, Zakłady Mięsne 
Animex Agryf Szczecin, Fabry-
ka Nałęczowianka Nestle Polska 
oraz Zentis Siedlce. Po podlicze-
niu wszystkich punktów, okazało 
się, że najwszechstronniejszą eki-
pę wystawił Baumit Łowicz, któ-
ry wygrał w klasyfikację drużyno-
wą. Drugie miejsce zajęła łowicka 
Straż Pożarna, a trzecie Nestle Wi-
niary Kalisz. 

W pozostałych konkurencjach 
rekreacyjnych rywalizowali tak-
że: przedstawiciel firmy Baumit, 
Komendant Powiatowy Państwo-
wej Straży Pożarnej, Przewodni-
cząca KM NSZZ „Solidarność” 

Agros Nova, Członek Zarządu 
Regionu Mazowsze NSZZ „Soli-
darność”, Przewodniczący Rady 
Sekretariatu Przemysłu Spożyw-
czego NSZZ „Solidarność” oraz 
redaktor Tygodnika Solidarność. 
W konkursie niespodziance – tur-

nieju przeciągania liny zwycięży-
ła ekipa Agros Nova, a najlepiej 
w konkurencjach dla szefów firm, 
urzędów i istytucji zaprezentował 
się wicestarosta łowicki Piotr Mal-
czyk.  zł
Więcej�na�www.lowiczanin.info

Piłka�nożna�|�ii�liga�woj.�trampkarzy�c1

Pelikan 2005 z wygraną
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z rocznika 2005 wygrali kolej-
ny mecz w II lidze wojewódzkiej 
trampkarzy C1. Tym razem pod-
opieczni trenera Dawida Ługow-
skiego pokonali na stadionie OSiR 
w Łowiczu Sporting Radomsko 
2:0, do przerwy bezbramkowo re-
misując.

Łowiczanie w pierwszej poło-
wie nie mogli się przełamać i wy-
korzystać swoich okazji do zdo-
bycia gola. Rywale grali bardzo 

zachowawczo, skupiając się na 
bronieniu dostępu do swojej bram-
ki i wybijaniu z rytmu łowickich 
zawodników. 

Dopiero w 51. minucie gry Peli-
kan 2005 wyszedł na prowadzenie 
ze sprawą Igora Wolińskiego, któ-
ry popisał się celnym strzałem na 
bramkę rywali. Trzynaście minut 
później było już 2:0, a tym razem 
gola dla „Ptaków” strzelił Bartło-
miej Kowalski. ever
Więcej�na�www.lowiczanin.info

Piłka�nożna�|�Liga�trampkarzy�c2

Udane mecze Pelikana 2006
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

2006 nadal są w bardzo dobrej for-
mie. Zespół z Łowicza wygrał za-
równo w II lidze wojewódzkiej jak 
i w lidze okręgowej.

W spotkaniu przeciwko Sport 
Perfect łowiczanie zwyciężyli 
2:1, odnosząc wygraną na wyjeź-
dzie. Najpierw gola strzelił Jakub 
Rychlewski, a następnie Adrian 
Krakowiak. Rywale swojego gola 
strzelili dopiero w 58. minucie. 

W 1. kolejce ligi okręgowej 
Pelikan II również wygrał prze-
konująco w Chąśnie z tamtej-

szą Olimpią 7:1! Pelikan 2006 II 
do przerwy prowadził 5:0, a gole 
strzelali Jakub Tarkowski, Mikołaj 
Grzejszczak, Henryk Kucharski, 
Jan Pełka, Nikodem Kosmowski, 
Paweł Kozanecki i Vladysław Sy-
monenko.  ever

�4.�kolejka�ii�liga�wojewódzkiej�
trampkarzy�C2:�KS�Sport�Perfect�
Łódź�–�MUKS�Pelikan-2006�1:2;�

�1.� kolejka� skierniewickiej� ligi�
okręgowej�trampkarzy�C2:�GKS�
olimpia� chąśno� –� MUKS� Peli-
kan-2006�ii�1:7�(0:5);
Więcej�na�www.lowiczanin.info

Piłka�nożna�|�ii�liga�woj.�młodzik�D1

Dobre występy Pelikana 2007
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

2007 bardzo dobrze spisali się w 
kolejnych dwóch meczach w II 
lidze wojewódzkiej. Po remisie 
w pierwszej kolejce w wyjazdo-
wym meczu z Górnikiem Łęczy-
ca, w kolejnych meczach zainka-
sowali komplet punktów. Pelikan 
najpierw wygrał zaległy mecz z 
Łódzką Akademią Futbolu, a na-
stępnie pokonał KS Wieluń.

W zaległym meczu w Ło-
dzi gracze Pelikana od począt-
ku meczu przejęli inicjatywę i do 
przerwy rozstrzygnęli spotkanie, 
strzelając rywalom cztery gole. 

Autorami trafień byli Karol Cy-
wiński, Szymon Pilichowski, Kry-
stian Kapusta i Alan Masłowski.

W spotkaniu domowym z KS 
Wieluń to rywale od pierwszych 
minut zyskali przewagę i mieli 
swoje okazje. Na szczęście jeden 
z kontrataków zakończył bardzo 
przytomnie Karol Cywiński, któ-
ry po minięciu bramkarza strzelił 
gola. W drugiej połowie Pelikan 
grał lepiej i szybko strzelił drugie-
go gola, tym razem dzięki celno-
ści Alana Masłowskiego.  ever
Szczegółowe�wyniki�i�opinie�tre-
nerów�na�www.lowiczanin.info

Piłka�nożna�|�i�liga�okręgowa�młodzik�D2

Skuteczny Pelikan 2008
MUKS Pelikan Łowicz z rocz-

nika 2008 prowadzony przez tre-
nera Dawida Suta wygrał kolejne 
dwa ligowe spotkania w I lidze 
okręgowej młodzik D2, pokonu-
jąc Orlęta Cielądz 11:0 oraz Ma-
zovię Rawa Mazowiecka 2:0. Ło-
wiczanie mają na swoim koncie 
komplet punktów i brak stracone-
go gola.

W meczu w Cielądzu gra-
cze trenera Suta dominowali od 

pierwszej do ostatniej minuty,  
a ich zwycięstwo mogło być jesz-
cze bardziej okazałe. Wyżej po-
przeczkę postawiła Mazovia, któ-
ra próbowała grać z kontrataku, 
ale niewiele z jej prób przynosiło 
zagrożenie pod bramką Pelikana. 
Łowiczanie wygrali pewnie 2:0,  
a spotkanie odbywało się przy nie-
ustanie padającym deszczu.  ever

Więcej�na�www.lowiczanin.info

jedną�z�konkurencji�był�strzał�tyłem�do�małej�bramki.
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Najlepsze�pary�V�turnieju�ŁAGS.
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PRoGNoZa�PoGoDy�|�12.09.2019�–�18.09.2019

biURo�MeteoRoLoGicZne�cUMULUS

PRoGNoZa�BiometeoRoLoGiCZNa��
Pogoda�korzystnie�wpływać�będzie�na�nasze�
samopoczucie.

SytuaCja�SyNoPtyCZNa:�
Pogodę�kształtuje�układ�wyżowy.��
Z�południowego-zachodu�napływa�ciepła�masa�
powietrza�polarno-morskiego.

CZWaRteK�–�PiąteK:�
Słonecznie,�zachmurzenie�małe��
do�umiarkowanego,�bez�opadów�oraz�ciepło.�
widzialność�dobra.��
wiatr�południowo-zachodni,�słaby,�3-4�m/s.�
temp.�max�w�dzień:�+�22�st.�c��
w�czwartek�do�+�23�st.�c�w�piątek.��
temp.�min�w�nocy:�+�12�st.�c�do�+�10�st.�c.

SoBota�–�NieDZieLa:�
Pogodnie,�zachmurzenie�małe,�okresami��
do�umiarkowane,�bez�opadów,��
chłodniej.�widzialność�dobra.��
wiatr�zachodni,�słaby�do�umiarkowanego,��
3-6�m/s.�temp.�max�w�dzień:�+�18�st.�c��
w�sobotę�do�+�17�st.�c�w�niedzielę.��
temp.�min�w�nocy:�+�10�st.�c�do�+�8�st.�c.

PoNieDZiaŁeK�–�WtoReK�–�ŚRoDa:�
Pogodnie,�zachmurzenie�małe��
do�umiarkowane,�bez�opadów,�ciepło.��
widzialność�dobra.�wiatr�zachodni,��
słaby�do�umiarkowanego,�3-6�m/s.��
temp.�max�w�dzień:�+�20�st.�c�do�+�21�st.�c.�
temp.�min�w�nocy:�+�10�st.�c�do�+�8�st.�c.

Piłka�nożna�|�Skierniewicka�Klasa�okręgowa

Zryw nadal wygrywa
Świetnie w sezonie 2019/2020 

spisują się podopieczni trenera 
Macieja Grzegorego ze Zrywu 
Wygoda. Zryw wygrał piąty kolej-
ny mecz i jest liderem klasy okrę-
gowej. 

Tym razem drużyna z Wygo-
dy okazała się lepsza od Olimpii 
Jeżów, pokonując rywali na ich 
terenie 4:2. Zryw prowadził po 
48. minutach spotkania 4:0. Ry-
wali stać było tylko na strzelenie 
dwóch goli w ostatnich minutach 
spotkania.

Pogoń Bełchów uległa Man-
chatanowi Nowy Kawęczyn 1:5. 
Pogoń co ciekawe jedynego gola 
strzeliła po tym, jak rywale w ku-
riozalnych okolicznościach strze-
lili swojego gola i Manchatan 
chciał tym samym „oddać” gola 
gospodarzom i pozwolił graczom 
Pogoni po tym trafieniu zdobyć 
gola. Pogoń musi poprawić grę  
w defensywie, w ostatnich dwóch 
meczach straciła aż 12 goli. 

Niespodzianką zakończył 
się mecz GLKS RZD Żelaznej  
z Olimpią Chąśno. Olimpia, któ-
ra w tygodniu dokończyła mecz  
z Unią II Skierniewice (prowa-
dziła 1:0, a następnie „dograno” 

15 minut meczu i gracze z Chą-
śna strzelili kolejne dwa gole) 
tym razem musiała uznać wyż-
szość rywali, przegrywając z be-
niaminkiem klasy okręgowej 0:1. 
Porażka może boleć „Olimpijczy-
ków”, ponieważ stracili oni gola  
w doliczonym czasie gry. 

Victoria Bielawy przegrała już 
piąty mecz w tym sezonie. Przed 
spotkaniem z Unią II Skierniewi-
ce oba zespoły nie miały na swo-
im koncie punktów. Victoria nadal 
nie zapunktowała, przegrała na 
własnym boisku 2:4.  ever
Więcej�na�www.lowiczanin.�info

Przemysław�Grzegory�(z�prawej)�nie�może�być�zadowolony�z�gry�Victorii.
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Piłka�nożna�|�iV�liga�łódzka

Porażki Pelikana II i Orła
Porażki w piątej kolejce rozgry-

wek IV ligi łódzkiej zaliczyli gra-
cze Pelikana II Łowicz oraz Orła 
Nieborów. Obie drużyny po pięciu 
punktach nie mogą pochwalić się 
zdobyczą punktową. 

Gracze rezerw Pelikana prowa-
dzeni przez trenera Jarosława Ra-
chubińskiego przegrali tym razem 
wyjazdowe spotkanie z jednym  
z faworytów rozgrywek KS Kutno 
w którego składzie było aż pięciu 
zawodników, którzy jeszcze nie-
dawno grali w „Biało-Zielonych”. 

Pelikan II do 35. minuty grał  
w miarę dobrze, mając nawet do-
godną okazję do strzelenia gola, 
której nie wykorzystał Krystian 
Kruk. Po bramce zdobytej przez 
Łukasza Dynela w 35. minucie 
zespół gospodarzy zdominował 
młody łowicki zespół i jeszcze 
trzykrotnie zdobywał bramki.

Podopieczni trenera Marcina 
Rychlewskiego z Orła Nieborów 
ulegli tym razem na własnym bo-
isku LKS-owi Kwiatkowice 1:4. 
Rywale wyszli na prowadzenie 
strzelając gola do szatni po rzucie 
rożnym. Orzeł po wyjściu na dru-
gą odsłonę meczu potrafił szyb-
ko odpowiedzieć golem wyrów-
nującym autorstwa Volodomyra 
Molodczenki. Strzał ukraińskiego 
pomocnika był nie do obrony dla 
bramkarza gości, a piłka zatrzepo-
tała w samym okienku bramki! 

Niestety radość z remisu trwa-
ła tylko 2 minuty, rywale szybko 
strzelili gola dającego prowadze-
nie za sprawą Dawida Kępniaka. 
LKS Kwiatkowice w końcówce 
jeszcze dwukrotnie znalazł spo-
sób na rozmontowanie defensywy 
Orła i ostatecznie wygrał 4:1.   ever
Więcej�na�www.lowiczanin.�info

Piłka�nożna�|�Skierniewicka�Klasa�A

Udana pogoń Korony
Korona Wejsce jeszcze w 76. 

minucie przegrywała z Olimpią 
Niedźwiada na własnym boisku 
0:2, by wygrać to spotkanie 5:2! 
Korona pokazała charakter, nato-
miast gracze Olimpii w końcówce 
meczu po dokonanych zmianach 
dali sobie „wyszarpać” punkty  
w ostatniej chwili. 

W pozostałych meczach pada-
ło wiele goli. Aż dwanaście zoba-
czyli kibice w Domaniewicach, 
gdzie odmłodzony zespół Vagat 
przegrał aż... 0:12 z jednym z fa-
worytów rozgrywek GKS Bedlno. 
Tak wysoka porażka z pewnością 
może dziwić, bo Vagat jeszcze  
w poprzednim sezonie grał w kla-
sie okręgowej. 

Ważny komplet zdobyli gracze 
Czarnych Bednary, którzy po go-
lach Huberta Taczalskiego i Ada-
ma Salamona pokonali u siebie 
Białkę Biała Rawska 2:1. Jeden 

punktów zainkasowała Lakto-
za Łyszkowice remisując z Raw-
ką Bolimów 1:1. Astra Zduny nie 
dała szans Startowi Złaków Boro-
wy w derbach gminy Zduny. Ze-
spół ze Zdun rozbił rywali na ich 
terenie aż 8:2, a na listę strzel-
ców wpisało się aż sześciu gra-
czy Astry (dwa gole zdobył Da-
wid Kaszewski, a jeden padł po 
trafieniu samobójczym). Astra  
w dobrych stylu rozpoczęła nowy 
sezon, natomiast Start w dwóch 
meczach stracił już 14 goli. 

Ucieszyli swoich kibiców gra-
cze Daru Placencja, którzy wygra-
li na własnym terenie z Wolą Wola 
Chojnata 3:2, a trafienia dla go-
spodarzy zapisali na swoim kon-
cie Jakub Bogucki, Patryk Pęksa 
i Jakub Kędziora.   ever
Więcej�o�3.�kolejce�skierniewic-
kiej� klasy� a� i� opinia� trenera� na�
www.lowiczanin.info

Skierniewicka�Kl.�B

Meteor 
i Victoria 
na czele

Dwa mecze ligowe mają za 
sobą przedstawiciele klasy B.  
W drugiej kolejce spotkań odby-
ły się tylko dwa mecze ligowe, 
a pozostałe dwa zostały przeło-
żone. Meteor Reczyce wygrał 
na własnym terenie z Fenixem 
Boczki 4:2, ale wygrana nie przy-
szła faworytowi rozgrywek łatwo.  
W drugim ze spotkań Victoria Za-
bostów nie miała problemów ze 
zwycięstwem w Kiernozii z tam-
tejszym Kopernikiem 3:0.

W trzeciej kolejce świetnie spi-
sał się Fenix Boczki. Zespół Mar-
ka Borkowskiego rozbił na do-
mowym boisku Kopernik aż 8:0,  
a co ciekawe gospodarze wszyst-
kie gole strzelili w pierwszej od-
słonie meczu. 

Po raz kolejny bez straty gola 
mecz wygrała Victoria która  
w wyjazdowym meczu z Siera-
kowianką strzeliła cztery gole, za-
chowując czyste konto! 

Pewna kolejna wygrana Me-
teoru. Drużyna Mariusza Sałudy 
poradziła sobie tym razem z lokal-
nym rywalem Naprzodem Jamno 
na jego boisku, zwyciężając 4:1. 
Meteor wraz z Victorią przewo-
dzą w ligowej tabeli z kompletem 
punktów na koncie! 

Zjednoczenie Dzierzgów Bo-
browniki nie poradziło sobie z ko-
lei w drugiej kolejce z Jutrzenką 
Mokra Prawa, przegrywając u sie-
bie aż 2:6.  ever

�1.�kolejka�skierniewickiej�klasy�
B:�Meteor�Reczyce�–�fenix�boczki�
4:2;� Kopernik� Kiernozia� –� Victo-
ria� Zabostów� 0:3;� Zjednoczenie�
Dzierzgów� bobrowniki� –� Sierako-
wianka� Sierakowice� –� przełożono�
na� 20� października� o� godzinie�
11:00;�naprzód�Jamno�–�Jutrzenka�
Mokra�Prawa�–�przełożono�na�20�
października�o�godzinie�14:00

�2.�kolejka�skierniewickiej�klasy�
B:�fenix�boczki�–�Kopernik�Kierno-
zia�8:0;�Sierakowianka�Sierakowice�
–�Victoria�Zabostów�0:4;�naprzód�
Jamno�–�Meteor�Reczyce�1:4;�biał-
ka�biała�Rawska�–�Dar�Placencja�
0:1;� Zjednoczenie� Dzierzgów� bo-
browniki�–�Jutrzenka�Mokra�Prawa�
2:6.

Piłka�nożna�|�i�liga�wojewódzka�juniorów�młodszych�b1

Pechowa ostatnia minuta
Gracze KS Pelikan Łowicz wy-

stępujący w I lidze wojewódzkiej 
juniorów młodszych B1 przegra-
li z AKS SMS II Łódź 2:3, tracąc 

gola na wagę punktu w ostatniej 
minucie meczu. 

Zespół trenera Pawła Kutkow-
skiego przegrywała do przerwy 
0:2, jednak gra łowickiej druży-
ny poprawiła się w drugiej poło-
wie i dzięki dwóm golom Pawła 
Graczyka był remis 2:2. Nieste-
ty „Biało-Zieloni” nie zachowa-
li koncentracji w ostatniej minu-
cie meczu i stracili gola oraz jeden 
punkt w tym meczu.  ever

4.� kolejka� i� liga� wojewódzkiej�
juniorów�młodszych�B1:�

�KS� Pelikan-2003/04� Łowicz�
–�aKS�SmS�ii�Łódź�2:3�(0:2);�br.:�
Paweł�Graczyk�2�(49�i�62)�–�3�(10,�
25�i�90+1).
Więcej�na�www.lowiczanin.info�Łowiczanie�mogą�żałować�porażki�z�AKS�SMS�ii.
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Piłka�nożna�|��Retro�Mecz�

Łowiczanie zagrali w „meczu, 
który się nie odbył”

W sobotę, 7 września w Gdań-
sku rozegrano retro spotkanie 
pod nazwą „Mecz, który się nie 
odbył”. W pojedynku zmierzy-
ła się grupa rekonstrukcyjna Le-
chii Lwów z oldbojami Gedanii 
Gdańsk. Pojedynek nawiązywał 
do spotkania z 7 września 1939, 
kiedy to Lechia Lwów miała się 
zmierzyć z rosnącą w siłę Geda-
nią Gdańsk, jednak wybuch woj-
ny pokrzyżował plany piłkarzom. 

W barwach Lechii Lwów wy-
stąpili reprezentanci 10 Pułku Pie-

choty z Łowicza: Kacper Jaros, 
Jakub Sulma, Krzysztof Wielem-
borek, Michał Brandt i bramkarz 
Andrzej Włodarczyk. Rolę retro 
trenera pełnił łowiczanin Łuaksz 
Papuga. Zespół uzupełnili zawod-
nicy z Kutna i Warszawy, którzy 
grają w Retro Lidze.  

W meczu, który organizowało 
Muzeum II Wojny Światowej, 3:1 
wygrała drużyna Gedanii.  zł
Więcej�o�tym�wydarzeniu�i�stro-
jach,� w� jakich� grali� piłkarze� na�
www.lowiczanin.�info

Łowiczanie�zagrali�w�szeregach�Lechii�Lwów.�
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Piłka�nożna�|�7.�kolejka�iii�ligi

Niesmak w Aleksandrowie
Wszystkie spotkania w tej ko-

lejce przyćmił mecz w Aleksan-
drowie Łódzkim pomiędzy So-
kołem a Concordią Elbląg. Na 
murawie wątpliwości nie było 
żadnych – gospodarze zasłużenie 
wygrali 4:1. Wydaje się, że losy 
spotkania rozstrzygnęły się jednak 
już przed meczem.

Najpierw gospodarze poprosili 
o zmianę terminu meczu z soboty 
na czwartek godz. 13. Concordia 
przystała na te warunki. Problemy 
pojawiły się przed spotkaniem.  
W ekipie z Elbląga wybu-
chła epidemia salmonelli. Dwaj 
bramkarze wylądowali w szpi-
talu, inni musieli leczyć się w do-
mach, Concordia poprosiła więc 
o przełożenie spotkania. Alek-
sandrowianie jednak odmówili. 
Rozgoryczenia zachowaniem go-
spodarzy nie krył trener elblążan. 
– Sokół wygrał zasłużenie, ale nie 
z duchem fair play. Trener gospo-
darzy zachował się jak parówa – 
skomentował na gorąco Mateusz 
Bogdanowicz.  mateusz�Lis

�Komplet� wyników� 7.� kolejki� iii�
ligi:� Sokół� Aleksandrów� Łódzki� –�

concordia� elbląg� 4:1� (2:0),� hura-
gan�Morąg�–�Unia�Skierniewice�2:3�
(0:1),�Pogoń�Grodzisk�Maz.�–�broń�
Radom� 0:2� (0:1),� KS� wasilków� –�
Ursus�warszawa�0:1�(0:0),�olimpia�
Zambrów�–�Polonia�warszawa�1:2�
(1:0),�Znicz�biała�Piska�–�RKS�Ra-
domsko� 0:0,� Ruch� wysokie� Maz.�
–� Sokół� ostróda� 1:2� (1:2);� Świt�
nowy�Dwór�Maz.–�Pelikan�Łowicz�
1:0�(0:0),�Lechia�tomaszów�Maz.�–�
Legia�ii�warszawa�/�śr�23.10.2019

1.�Sokół�ostróda 7 18 16-8

2.�Świt�nowy�Dwór�Maz. 7 17 13-7

3.�Sokół�Aleksandrów�Łódzki 7 14 17-11

4.�Legia�ii�warszawa 6 13 11-5

5.�Pelikan�Łowicz 7 11 17-10

6.�huragan�Morąg 7 11 13-10

7.�Unia�Skierniewice 7 10 13-13

8.�broń�Radom 6 10 7-7

9.�concordia�elbląg 7 9 7-10

10.�Lechia�tomaszów�Maz. 6 8 7-6

11.�Polonia�warszawa 7 8 7-11

12.�Ursus�warszawa 7 8 7-9

13.�olimpia�Zambrów 6 7 12-11

14.�Znicz�biała�Piska 7 7 8-9

15.�RKS�Radomsko 7 7 11-12

16.�Ruch�wysokie�Maz. 7 4 10-13

17.�Pogoń�Grodzisk�Maz. 7 3 8-19

18.�KS�wasilków 7 3 3-16

Piłka�nożna�|�Relacja�z�meczu�Świt�–�Pelikan

To jest nowodworska klątwa
ŚWIt NOWy DWór 
MAzOWIeCkI 1 (0)��
PelIkAN ŁOWICz  0 (0)

Czasem, gdy mówi się, że jakiś 
rywal jest szczególnie niewygod-
ny, to na ustach niektórych poja-
wia się delikatny uśmieszek po-
litowania. No bo jak przeciwnik 
może nie pasować – przecież czę-
sto zmieniają się trenerzy, piłkarze 
i w praktyce, co kilka miesięcy, 
mogą mierzyć się ze sobą zupeł-
nie inne zespoły. Jednak teoria so-
bie, praktyka sobie. Po niedziel-
nym meczu Pelikana ze Świtem 
możemy powiedzieć bez wahania 
– w listopadzie miną trzy lata od-
kąd łowiczanie ostatni raz wygrali 
z klubem spod Warszawy. 

Przeciwko Świtowi nie mogli 
zagrać Krystian Stolarczyk (żół-
te kartki) i Dawid Kieplin (uraz). 
Od pierwszego gwizdka sędziego 
było widać, że Pelikan odda pole 
gry gospodarzom, skupi się na 
grze w obronie i kontratakowaniu. 

Pomysł na grę szybko wydał 
się właściwy. To Świt miał pił-
kę przy nodze, to Świt wymieniał 
liczne podania, ale to Pelikan –  
a dokładniej Krystian Mycka – od-
dał pierwszy groźny strzał w me-
czu. Z prawej strony precyzyjnie 
dośrodkował Kacper Kaczorow-

ski, a kapitan Ptaków główkował 
nieznacznie ponad poprzeczką. 
Podrażniony Świt odpowiedział 
błyskawicznie. Kilkadziesiąt se-
kund później świetną piłkę z głębi 
pola posłał Mateusz Kwiatkowski, 
a w sytuacji sam na sam znalazł 
się Rafał Maciejewski. Lob był 
minimalnie nieprecyzyjny, bo pił-
ka spadła na górną siatkę. 10 min. 
później w bocznym sektorze pola 
karnego znalazł się Kwiatkowski, 
ale jego mocny płaski strzał do-
brze na róg zbił Humerski.

Po obiecującym kwadransie 
później dostaliśmy typową III-li-
gową kopaninę. Gra toczyła się 
głównie na połowie Ptaków, ale 
nic z niej nie wynikało. Ciekawiej 
zrobiło się w końcówce za sprawą 
łowiczan. Najpierw po dobrej cen-
trze Kamila Woźniaka w ostatniej 
chwili zablokowane zostało ude-
rzenie głową Damiana Warchoła. 
Po chwili po rzucie rożnym i spo-
rym zamieszaniu w „szesnastce” 
Warchoł znów został zablokowa-
ny przez rozpaczliwie interweniu-
jących obrońców. Druga poło-

wa nie specjalnie zmieniła obraz 
gry. Znów pierwszy groźny atak 
przeprowadzili goście, ale mocny 
strzał Mycki sprzed pola karnego 
pewnie wyłapał Niezgoda. Potem 
inicjatywę przejęli gospodarze. 

Pelikan podkręcił tempo w koń-
cówce, ale wcześniej swoją okazję 
miał rezerwowy Kamil Waśniow-
ski. Gracz Świtu minął dwóch ło-
wiczan i kropnął z całej siły wprost 
w Humerskiego. Po chwili bar-
dzo dobrze z wolnego dośrodko-
wał Maciej Wyszogrodzki, walkę 
o główkę z kilku metrów wygrał 
Piotr Piekarski, ale zmierzającą po 
koźle pod poprzeczkę piłkę świet-
nie wybił Niezgoda. Po chwili  
z rzutu rożnego dośrodkował Wy-
szogrodzki. W polu karnym się 

zakotłowało, obrońcy dość roz-
paczliwie wybijali, a futbolówkę 
przejął Kaczorowski, który bez 
namysłu kropnął w stronę bramki. 

I wtedy wydarzył się dramat 
łowiczan. Nerwowa próba zablo-
kowania strzału przerodziła się  
w dobre zagranie na skrzydło i za-
początkowała kontrę. Lewą stro-
ną popędził Kwiatkowski. Nie 
dogonił go Woźniak i spod linii 
końcowej podał wzdłuż bramki, 
a szybszy od Wawrzyńskiego był 
strzelający na wślizgu Wiśniew-
ski. Humerski nie mógł nic zrobić, 
a Świt wygrał piąty na sześć ostat-
nich meczów z Pelikanem. Pod-
opieczni Dremliuka po raz pierw-
szy stracili punkty na wyjeździe.

mateusz�Lis

treNerzy PO MeCzu: trzeBA ByŁO WyjeChAć  
z ryWAleM NA tryBuNy

 mykola�Dremliuk�(Pelikan):�
Przykro�przegrać�mecz�w�taki�
sposób.�chcieliśmy�tu�zdobyć�
trzy�punkty.�Może�nie�zabrakło�
nam�szczęścia,�kilka�razy�bardzo�
dobrze�spisał�się�bramkarz�
gospodarzy.�w�niektórych�
sytuacjach�zabrakło�nam�odwagi�
do�oddania�strzału�–�mówię�tu�
okazji�Patryka�Pomianowskiego,�
gdzie�w�polu�karnym�jeszcze�
podawał,�a�wydaje�mi�się,�że�
mógł�już�uderzyć�na�bramkę.�
Mieliśmy�swoje�sytuacje,�ale�ich�nie�
wykorzystaliśmy.�Jesteśmy�bardzo�
źli.�Mówi�się,�że�jeżeli�nie�możesz�
wygrać�meczu,�to�przynajmniej�go�
zremisuj.�nie�możemy�tracić�bramki�
w�ostatniej�minucie�i�to�po�naszym�
rzucie�rożnym.�trzeba�było�na�
trybuny�wyjechaćz�zawodnikiem,�
który�prowadził�piłkę.�Musimy�
przeanalizować�to�wszystko,��

a�teraz�czeka�nas�kolejny�ciężki�
wyjazd�na�mecz�derbowy�do�Unii�
Skierniewice.�Musimy�zacisnąć�
zęby,�popracować�jeszcze�mocniej�
i�pokazać,�że�jesteśmy�dobrym�
zespołem.

 marek�Brzezowoski�(Świt):�
chciałem�podziękować�zespołowi�
za�to,�że�byliśmy�konsekwentni.�
Przyzwyczailiśmy�się�już��
w�tym�sezonie�do�tego,�że�mecz�
trwa�90�minut�albo�i�więcej.�
Powiem�szczerze,�że�wolałbym�
żebyśmy�te�mecze�rozstrzygali�
we�wcześniejszych�minutach.�Ale�
trzy�punkty�zdobyte�w�90�czy�50�
minucie�to�są�nadal�trzy�punkty.��
cieszy,�że�zachowała�się�ta�seria�
meczu�bez�porażki.�Pokazaliśmy,�
że�jesteśmy�zespołem��
z�charakterem�i�swoim�DnA.�
wiemy,�co�mamy�robić�na�boisku.�

Piłka�nożna�|�8.�kolejka�iii�ligi

Hit w Ostródzie, beniaminek 
przerwie passę Świtu?

Najbliższa kolejka przynie-
sie kilka interesujących meczów. 
Poza elektryzującymi derbami 
regionu pomiędzy Unią a Peli-
kanem, co najmniej, równie cie-
kawie powinno być w Ostródzie. 
Przewodzący ligowej stawce So-
kół podejmie imiennika z Alek-
sandrowa Łódzkiego. Aleksan-
drowianie są na trzecim miejscu w 
tabeli i mają na koncie tylko cztery 
punkty mniej od lidera.

Ciekawie powinno być także w 
Radomsku, gdzie dojdzie do star-
cia beniaminków. RKS, który po-
mimo awansu zatrudnił nowego 
trenera, zdążył go już zwolnić, te-
raz podejmie Pogoń. Sąsiedzi z ta-
beli zmierzą się w stolicy, tam Ur-
sus zagra z Olimpią. Zwykło się 
mówić, że wszystkie imponujące 
serie przerywane są w najbardziej 

niespodziewanych momentach. 
Tak będzie, jeżeli niepokona-
ny Świt musiałby uznać w sobo-
tę wyższość Concordii Elbląg – 
beniaminka, dla którego ostatnio 
większym problemem niż forma 
sportowa jest zdrowie chorujących 
na salmonellę piłkarzy.  m.Lis

�8.� kolejka� iii� ligi:� Polonia� war-
szawa� –� Pogoń� Grodzisk� Maz.;�
unia�Skierniewice�–�Pelikan�Ło-
wicz�/�sob�14.09.2019�r.�godz.�
14:00;� RKS� Radomsko� –� Ruch�
wysokie�Maz.;�Ursus�warszawa�–�
olimpia�Zambrów;�Legia�ii�warsza-
wa�–�KS�wasilków;�huragan�Morąg�
–� Lechia� tomaszów� Mazowiecki;�
Znicz� biała� Piska� –� broń� Radom;�
concordia� elbląg� –� Świt� nowy�
Dwór� Mazowiecki;� Sokół� ostróda�
–�Sokół�Aleksandrów�Łódzki.�Przed�meczem�w�Nowym�Dworze�mazowieckim�mocno�popadało.�Już�wychodząc�na�murawę�piłkarze�

musieli�przedzierać�się�przez�kałuże.�
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Kacper�Kaczorowski�był�aktywny�
i�często�podłączał�się�do�akcji�
ofensywnych�Pelikana.�
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michał�żółowski�(w�białym,�walczy�o�piłkę)�zagrał�głównie�ze�względu�
na�nieobecność�Stolarczyka.�czy�w�derbach�również�wskoczy�do�składu?�
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Piłka�nożna�|�Przed�meczem�z�Unią

Idealny moment na odrodzenie
Wydaje się, że po całkiem nie-

złym starcie sezonu w lekki do-
łek wpadł Pelikan. Biało-zieloni 
na początku sierpnia imponowali 
skutecznością i grą na wyjazdach. 
W Nowym Dworze Mazowiec-
kim po raz pierwszy stracili punk-
ty na wyjeździe, to drugie z rzędu 
spotkanie bez zwycięstwa i pierw-
sze w tym sezonie, w którym ło-
wiczanie nie zdobyli bramki.

Idealnym momentem na piękne 
przełamanie są zbliżające się der-
by regionu. Już w tę sobotę łowi-
czanie zagrają w Skierniewicach 
z Unią. Biało-zieloni mają też  
z Unitami do wyrównania rachun-
ki za poprzedni sezon. Skiernie-
wiczanie dwukrotnie wygrywali  
z Pelikanem 2:0. Biorąc pod uwa-
gę letnie okienko transferowe to 
Pelikan powinien być faworytem 
derbowych rywalizacji. 

Trener Mykola Dremliuk po-
winien mieć w sobotę do dyspo-
zycji wszystkich piłkarzy. Karę za 
kartki odcierpiał już Krystian Sto-
larczyk, a w poniedziałek treningi  
z drużyną wznowił kontuzjowa-
ny ostatnio Dawid Kieplin. Łowi-
czanie mają nad czym pracować  
w tym tygodniu. Jednym z proble-
mów Ptaków jest równa gra przez 
cały mecz. Już trzy razy w tym se-

zonie Pelikan tracił bramki w koń-
cowych fazach meczu. Nie inaczej 
było w Nowym Dworze Mazo-
wieckim, gdzie jedyny gol padł na 
początku doliczonego czasu gry.

– Nie widziałem problemów 
w przygotowaniu fizycznym. Pod 
koniec mieliśmy swoją sytuację. 
To, że bramka padła na końcu… 
Mogliśmy jej zapobiec, tylko trze-
ba było wcześniej sfaulować. Było 
w tym też trochę przypadku. Byli-
śmy dobrze ustawieni, ale zawod-
nik Świtu był szybszy – tak jest 
w sporcie. Na pewne rzeczy nie 
mamy wpływu. To był taki przy-
padek piłkarski – poszliśmy strze-
lać gola z rogu, chcieliśmy wy-
wieźć stąd trzy punkty, ale się nie 
udało – mówił po meczu ze Świ-
tem trener Dremliuk.

Łowiczanie na razie plasują się 
w pierwszej „piątce” – i wyda-
je się, że taki cel jest dla tego ze-
społu jak najbardziej realny. Bia-
ło-zieloni muszą jednak zacząć 
wygrywać z rywalami plasujący-
mi się dość wysoko w tabeli – tym 
bardziej, że skierniewiczanie mają 
na koncie tylko punkt mniej. Der-
by Unia – Pelikan rozpoczną so-
botnie zmagania w ósmej kolejce. 
Pierwszy gwizdek ma rozbrzmieć 
o godzinie 14:00. mateusz�Lis
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Łowicka�Grupa�
amatorskiej�Siatkówki
zakończyła�seszon�plażowy.�str.�29

to�już�jest�klątwa
nowodworska
–�Pelikan�przegrał�ze�Świtem.�str.�31

motocross�|�V�Runda�Mistrzostw�Polski�

Paweł Wizgier 
wicemistrzem Polski
Wielki sukces odniósł 
łowicki motocrossowiec 
Paweł Wizgier. Nasz 
doświadczony „raider” 
drugi rok z rzędu spełnił 
swoje marzenia o medalu 
w Mistrzostwach Polski.

W tamtym roku zdobył brązo-
wy krążek, a w tym sięgnął po ty-
tuł wicemistrzowski. Rywalizacja 
w kategorii MX Masters była bar-
dzo trudna i zacięta. W sumie w 
tej klasie ścigało się ponad 50 za-
wodników.  Łowiczanin zaliczył 
wszystkie cztery starty i w klasyfi -
kacji generalnej całego sezonu za-
jął 2. miejsce. 

Ostatnie zawody odbyły się 
w niedzielę, 8 września w Obor-
nikach. Łowiczanin spisał się 
w ostatnim starcie rewelacyjnie – 
był najszybszy, pokonując mistrza 
Polski Pawła Szturomskiego (Au-
tomobil Głogów).  

– To był dla mnie wspania-
ły weekend. Mocnym akcen-
tem kończę Mistrzostwa Polski. 
Widać, że forma coraz lepsza. 
Pierwszy wyścig bardzo dobrze 
wystartowałem i długi czas pro-
wadziłem. Pod koniec wyścigu 

przeszkodzili mi mocno dublowa-
ni zawodnicy i w rezultacie była 2. 
pozycja. W drugim wyścigu mia-
łem słabszy start z około 6. pozy-
cji. Potem złapałem dobre tempo
i ostro szedłem do przodu, aż mi-
nąłem wszystkich i zwyciężyłem 
w ostatniej rundzie Mistrzostw 
Kraju – opisuje wicemistrz Polski 
Paweł Wizgier. 

W najbliższą niedzielę, 
15 września, motocrossowcy po-
nownie staną do rywalizacji na 
Ziemi Łowickiej. Na torze w Se-
rokach odbędzie IV Runda Mi-
strzostw Strefy Centralnej w Mo-
tocrossie o Puchar Wójta Gminy 
Łyszkowice. Miłośnicy sportów 
motorowych, dzięki działaczom 
Łowickiego Klubu Motorowego, 
będą mieli przyjemność poczuć 
moc motocykli i przeżyć wielkie 
emocje.  zł

motocross�to�niebezpieczny�
sport.�Paweł�wizgier�w�locie.
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Koszykówka�|�turniej�Koszykówki�Seniorów�o�Puchar�burmistrza�Miasta�Łowicza

Księżacy wygrali turniej w Łowiczu 
Na trzy tygodnie 
przed inauguracją 
rozgrywek, które ruszają 
28 września, koszykarze 
pierwszoligowego Księżaka 
Łowicz zaprezentowali 
się swoim kibicom w hali 
OSiR nr 1, gdzie w sobotę 
i w niedzielę odbywał 
się Turniej Koszykówki 
Seniorów o Puchar 
Burmistrza Miasta Łowicza.

W zawodach rozegrano cztery 
pojedynki. Pierwsze mecze były 
jednocześnie półfi nałami, a zwy-
cięzcy walczyli o 1 miejsce. Nasi 
gracze okazali się mało gościnni 
i zostali zwycięzcami turnieju.  

Pewne zwycięstwo 
w półfi nale 
W sobotę koszykarze z Łowi-

cza podejmowali drugoligowy 
ZEC PKK’99 Pabianice, który 
pojawił się na turnieju w miejsce 
planowanej wcześniej Nysy 

Kłodzko. Nasz team był fawory-
tem tego starcia i zgodnie z pla-
nem wygrał 94:75. Podopieczni 
trenera Arkadiusza Gralewskiego 
walczyli bardzo ambitnie i nawet 
wygrali pierwszą kwartę, jednak 
wyraźnie brakowało im „fi zycz-
ności” w starciu z Księżakiem. 

– Ten mecz to dwa różne frag-
menty spotkania. Pierwsza kwarta 
była zła, potem było lepiej i znów 
słabo. Naszym głównym celem 
było tu zagrać wszystkimi zawod-
nikami, na różnych pozycjach. 
Musimy znajdować mankamenty, 
a tych, szczególnie w obronie było 

mnóstwo – mówił po meczu tre-
ner Michał Spychała. 

– W ataku sprawdzamy ele-
menty taktyczne. Kto, co może 
dać i gdzie można znaleźć prze-
wagi. W obronie jest wiele rzeczy 
do wytknięci. Będzie na pewno 
potrzebna większa mobilizacja, 
bo jak się wygrywa ponad 20 
punktów, to trudno o ten element 
na tym poziomie rozgrywek. Na 
ostatnie 5-7 minut spuszczam „za-
słonę milczenia”, natomiast ele-
menty, które robiliśmy na dobrym 
poziomie i dawały nam przewagę 
musimy wykorzystywać w kolej-
nych meczach – dodaj szkolenio-
wiec Księżaka 

W fi nale super
czwarta kwarta
W niedzielnym pojedynku 

o 1. miejsce Księżak zagrał z do-
brze znanym rywalem z Kut-
na nasi koszykarze wiedzieli, że 
będzie dużo trudniej. Ekipa Po-
lfarmexu do przerwy prowadziła 
31:44 i wydawało się, że łowicza-
nie nie dadzą rady wygrać. Księ-

żacy mieli kłopoty ze skuteczno-
ścią, jednak w czwartej odsłonie 
przełamali się i odrobili stratę. 
Po trzech kwartach przegrywali 
51:62, ale okazało się, że ostatnia 
odsłona to był popis skuteczności. 
Nasz team zdobył aż 35 oczek, tra-
cąc tylko 18 i wygrał mecz 86:80. 

Na pewno w kolejnych me-
czach będzie jeszcze lepiej, ale już 
teraz widać, że nowi gracze: Mi-
kołaj Grod, Michał Samsonowicz, 
Piotr Robak i Przemysław Tradec-
ki będą dużym wzmocnieniem 
zespołu. Trener Spychała będzie 
miał do dyspozycji szerszy skład 
i będzie na pewno więcej rotacji. 

Teraz czas na kolejny spraw-
dzian na turnieju w Lesznie, gdzie 
łowiczanie zagrają w ten weekend 
z Jamalex Polonią 1912 Leszno, 
Biofarmem Basket Poznań i Mia-
stem Szkła Krosno.  zł

 
�Szczegółowe� wyniki� turnieju�

Koszykówki� o� Puchar� Burmi-
strza�miasta�Łowicza�na�naszym�
portalu:� www.lowiczanin.info/
sport

Piłka�nożna�|�Mecz�z�beijing�Sport�University�football�club

Piłkarze z II LO pokonali rywali z Chin
W poniedziałek, 9 września, na 

boisku w Chąśnie, odbył się nie-
codzienny mecz. Reprezentacja 
II Liceum Ogólnokształcącego
z Łowicza zmierzyła się z drużyną 
Beijing Sport University Football 
Club. Piłkarze Państwa Środka 
przebywali akurat w powiecie ło-
wickim i władze powiatu wpadły 
na pomysł tej rywalizacji. 

Mecz był bardzo zacięty i wy-
równany. Pierwszą bramkę strze-
lili goście, ale potem na boisku 
dominowali łowiczanie. Medycy 
w pierwszej połowie przegrywali 
0:1. W drugiej połowie mecz się 
wyrównał i po dobrej akcji kon-
taktowego gola zdobył Adam Do-
roba. Później strzelił dwie bram-
ki Marcel Frątczak i było już 3:1. 
W końcówce meczu Chińczy-
cy mocniej zaatakowali i strzelili 
kontaktową bramkę. Nasi rywale 
mieli jeszcze sytuację bramkową, 
ale postawa naszych obrońców nie 
pozwoliła na stratę bramki. 

– To był dla nas trudny mecz. 
Rywale nas zaskoczyli, Nie wie-

dzieliśmy, że są piłkarską drużyną. 
Spodziewaliśmy się łatwiejsze-
go zwycięstwa. Walka o wygra-
ną była zacięta, a przecież to był 
mecz sparingowy. Obydwa zespo-
ły zagrały bardzo ambitnie i agre-
sywnie. Momentami myślałam, 
że chłopaki się pobiją, tak zależa-
ło im na wygranej. Trochę szkoda, 
że musiałam pełnić rolę sędziego 
i trenera. To utrudniało prowadze-
nie drużyny – skomentowała Zofi a 
Kucharska.  zł

� ii� Lo� Łowicz� –� Beijing� Sport�
university� Football� Club� 3:2;�
bramki� dla� ii� Lo:� Marcel� frątczak�
2,�Adam�Doroba
Skład� drużyny� ii� Lo� w� Łowi-
czu:� bartosz� Graczyk,� Jakub�
Kępka,� Mateusz� Lesiak,� Miłosz�
owczuk,� Jan� Zagajewski,� Adam�
Doroba,� Marcel� frątczak,� Miko-
łaj� Pietrzak,� Kacper� Kosmowski,�
tomasz� felczyński,� Antoni� Knera�
i� Łukasz� Sejdak.� trener� –� Zofi�a�
Kucharska.�

Władze�powiatu�po�meczu�nagrodziły�młodych�piłkarzy.
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Księżacy�dobrze�zaprezentowali�się�w�Łowiczu.�
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Paweł�Wizgier�wygrał�w�obornikach�i�zdobył�wicemistrzostwo�Polski.
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tenis�stołowy�|�Grand�Prix�Polski�weteranów

Pierwszy turniej GP wygrał Orzechowski
Do dobrej formy, po kontuzji 

barku, wrócił łowicki weteran te-
nisa stołowego Zdzisław Orze-
chowski. Nasz reprezentant zali-
cza się do czołówki krajowej w tej 
dyscyplinie i potwierdza to swo-
imi startami, dobywając liczne 
medale Grand Prix i Mistrzostw 
Polski. 

W miniony weekend Orze-
chowski wygrał swój pierwszy 
turniej w ramach GP w miejsco-
wości Blicza. Obecnie nasz teni-
sista staruje w kategorii wiekowej 
80 plus, zatem można zazdro-

ścić formy i motywacji do trenin-
gów. Do tej pory łowiczanin grał 

w kategorii plus 75 lat, ale obec-
nie skończył 80 lat i przeszedł do 
wyższej grupy. 

– W Bilczy startowało 9 zawod-
ników z całej Polski. W fi nale po-
konałem 3:0 zawodnika, który gra 
dużo na turniejach międzynarodo-
wych. Pierwsze dwa sety wygra-
łem dość pewnie, ale potem po-
znał moją grę i było trudniej, ale 
ostatecznie wygrałem 3:0. To był 
pierwszy turniej z cyklu dziewię-
ciu. Ostatni zaplanowany jest na 
maj 2020 roku – mówił po zawo-
dach Zdzisław Orzechowski.�� zł

Zdzisław�orzechowski�zaczął�
GP�Polski�od�zwycięstwa�w�bliczy.
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CZWaRteK,�12�WRZeŚNia:
�17.30� –� Stadion� Miejski� im.

10�Pułku�Piechoty�w�Łowiczu,�ul.�
Jana� Pawła� ii� 3;� Zaległy� mecz�
1.� kolejki� skierniewickiej� ligi�
piłki� nożnej� okręgowej� mło-
dzików� młodszych� D2:� muKS�
Pelikan-2008� Łowicz� –� unia�
Skierniewice�Sp.�zoo;

PiąteK,�13�WRZeŚNia:
�16.30� –� boisko� sportowe� orlik�

w�Popowie,�Łowicz,�ul.�Poznańska�
4;�2.�kolejka�skierniewicka�ligi�
piłki� nożnej� okręgowej� orli-
ków� e1:� muKS� Pelikan-2009�
ii� Łowicz� –� uKS� Soccer� Kids�
Łowicz;

�19.00� –� Restauracja� Kurs� na�
PRL�w�Łowiczu,�ul.�Krakowska�20;�
2.� edycja� XXi� omŁ� w� darcie�
501�d.o.;�

SoBota,14�WRZeŚNia:
�9.00� –� boisko� orlik� w� Łowiczu,�

ul.�bolimowska�15/19b;�2.�kolejki�
skierniewickiej�ligi�piłki�nożnej�
okręgowej� żaków� młodszych�
F2:�uKS�Soccer-2012�Łowicz�
–�SKS�astra�Zduny;

�10.00�–�Stadion�im.�10�PP�w�Ło-
wiczu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�6.�ko-
lejka� ii� ligi�wojewódzkiej�piłki�
nożnej� młodzików� D1:� muKS�
Pelikan-2007� Łowicz� –� RKS�
mazovia�Rawa�mazowiecka;

�11.00�–�Park�błonie�w�Łowiczu,�
ul.�Św.�floriana;�Vii�Cross�rowe-
rowy�im.�mariana�Dymka;

�11.30�–�boisko�orlik�w�Łowiczu,�
ul.�bolimowska�15/19b;�2.�kolej-
ki�skierniewickiej�ligi�piłki�noż-
nej�okręgowej�żaków�F1:�uKS�
Soccer-2011�Łowicz�–�uKS�aP�
Champions-2011�Łowicz;

�12.30� –� Stadion� w� Łowiczu,� ul.�
Jana�Pawła�ii�3;�6.�kolejka�skier-
niewickiej� ligi� piłki� nożnej�
okręgowej� młodzików� młod-
szych�D2:�muKS�Pelikan-2008�
–�KS�jutrzenka�Drzewce;

�15.00�–�Stadion�im.�10�PP�w�Ło-
wiczu,�ul.�Jana�Pawła�ii�3;�2.�ko-
lejka� skierniewickiej� ligi� piłki�
nożnej� okręgowej� młodzików�
mł.�D2:�muKS�Pelikan-2008�ii�
–�GLKS�Sierakowianka;

�17.00�–�Stadion�im.�10�PP�w�Ło-
wiczu,�ul.� Jana�Pawła� ii�3;�mecz�
Retro�Ligi�w�piłce�nożnej:�WKS�
10� Pułk� Piechoty� Łowicz� –�
WKS�Grodno�Kozienice;

PiąteK,�20�WRZeŚNia:
�19.00� –� Restauracja� Kurs� na�

PRL�w�Łowiczu,�ul.�Krakowska;�3.�
edycja�omŁ�w�darcie�501�d.o.;�

SoBota,�21�WRZeŚNia:
�10.00� –� boisko� SP� nr� 3� w� Ło-

wiczu,�ul.�Grunwaldzka�9;�2.� ko-
lejka� skierniewickiej� ligi� piłki�
nożnej�okręgowej�orlików�e1:�
uKS� aP� Champions-2009�
Łowicz�–�uKS�aP�Champions�
Rawa�maz.�� Gogo


